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چهارشنبه ۲۳ مهر ۱۳۹۹

 
October 14, 2020

بیست و پنجم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ October 10 ] ۱۹ مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام
۲۰ مهر روز بزرگداشت حافظ

[ October 11 ] ۲۰ مهر روز جهانی دختر
۲۱ مهر جشن پیروزی کاوه و فریدون

[ October 14 ] ۲۳ مهر روز جهانی استاندارد
[ October 15 ] ۲۴ مهر روز جهانی عصای سفید

۲۵ مهر رحلت رسول اکرم؛شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام [ ٢٨ صفر
[

[ October 16 ] ۲۵ مهر روز جهانی غذا



 

1- بهره مندي 326 مددجو از آموزش هاي فنی و مهارتی - هرمز

2- فعالیت هاي پژوهشی باید بر تولیدات علمی و بخش خدمات متمرکز شود - هرمز

3- تأکید بر گسترش همکاري دانشگاه و اتاق بازرگانی/ محصولات مراکز رشد واحدهاي فناور حمایت شوند - هرمز

4- احیاء طرح هاي راکد اقتصادي در بخش کشاورزي - خبرگزاري صدا و سیما

5- صدور 817فقره جواز تأسیس واحد تولیدي و صنعتی در استان اصفهان - خبرگزاري صدا و سیما

6- اعلام برنامه هاي دهه وقف در استان فارس - خبرگزاري صدا و سیما

7- چالش هاي کسب و کار شهرستان دزفول بررسی شد - ایرنا

8- مدیرعامل فولاد خوزستان مدیر عالی سال 1399 کشور شد - هما خوزستان

9- انتشار فراخوان «رویداد شاهد» ویژه خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران - ایرنا

10- پارس آباد رکودار تولید بادام زمینی/ سود فروش همچنان به نفع دلالان می چربد - دانا

11- اجراي رشته هاي جدید در طرح مشاغل خانگی - تسنیم

12- حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - رویداد 24

13- تبعات کوچک شدن طبقه متوسط - اعتبار نیوز

14- معاون وزیرکار: احیاي مشاغل خانگی یک ضرورت است - تسنیم

15- وزارت ارشاد 3 ماه حق بیمه اصحاب رسانه و فرهنگ را پرداخت کرد - چابک آنلاین

16- توزیع ناعادلانه یارانه بنزنی - جهان نیوز

17- از منتظر ماندن مشتري خارجی هپکو تا بایکوت مواد اولیه صنایع در گمرك - ایسنا

18- اشتغال مهمترین دغدغه جامعه نابینایان خراسان شمالی - ایسنا

19- عزم بنیاد برکت براي رفع معضل کولبري - برنا نیوز

20- طی سه سال گذشته توان و تلاش خود را بر موضوع اقتصاد تمرکز کردیم - تابناك

21- کارگروه اشتغال و کارآفرینی بسیج اساتید تشکیل جلسه داد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

22- 76 هزار نفر در 30 هزار واحد صنفی استان سمنان اشتغال دارند - ایرنا

23- زیست بوم صنایع خلاق 1000 تایی شد - خبرگزاري فارس

24- اساس حل مشکلات اقتصادي کشور ریشه در اصلاح بودجه دارد - صبح تهران

25- سرمایه گذاري 253 میلیارد ریالی ارتباطات و فناوري اطلاعات در شاهرود و میامی - ایرنا

26- محصولات آبزي پروري استان بوشهر 2برابر می شود/ توسعه اراضی پرورش میگو - تسنیم

27- تکمیل پروژه ها به عملکرد مدیران دولتی بستگی دارد - روزنامه همدان پیام

28- قول جهانگیري به اصحاب فرهنگ و هنر براي رفع دغدغه هایشان - نما

29- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) - رکنا

30-  بسته هاي جدید توسعه اشتغال با هدف صیانت از نیروي کار و ایجاد اشتغال هاي جدید ادامه می یابد - آریا نیوز

31- اعلام آمار متقاضیان شرکت در بخش کارآفرینی «سینماحقیقت» - خبرگزاري مهر



32- برگزاري کارگروه اشتغال شهرستان سوسنگرد با حضور مدیرصندوق کارآفرینی امید خوزستان - صندوق کارآفرینی امید

33- دیدار مسئول بسیج دانشجویی سپاه ثاراالله با سرپرست جهاددانشگاهی استان کرمان - ایسنا

34- برگزیدگان جشنواره "آینده روشن من" استان کهگیلویه و بویراحمد معرفی شدند - ایسنا

35- 3 هزار وانت زامیاد به مددجویان کمیته امداد واگذار می شود - شعار سال

36- اختلاف سهامداران؛ چالش اصلی در کارخانجات نساجی بروجرد - خبرگزاري فارس

37- میرزایی در بازدید از کارخانه داروسازي اکسیر بروجرد: معضل بیکاري با رفع موانع سرمایه گذاري بخش خصوصی

برطرف می شود - آریا نیوز

38- 120 تن سیست آرتمیا در آذربایجان غربی تولید شد/تهیه بانک ژن - خبرگزاري مهر

39- رئیس مجلس: ساختار غلط بودجه کشور را با مشکلات اقتصادي روبه رو کرد / بودجه 1400 را با اصلاح ساختار می بندیم -
8 دي خبر

40- بازگشت کارخانه آرد و نشاسته یاسوج به چرخه تولید - ایسنا

41- معرفی 3 کارگاه صنایع دستی ایلام براي دریافت تسهیلات به بنیاد برکت - میراث آریا

42- محل عرضه صنایع دستی زندانیان در خانه سپهرم اردبیل ایجاد می شود - میراث آریا

43- روحانی مشکلات را به کاخ سفید ربط می دهد و ترامپ هم همین را تکرار می کند - شهید نیوز

44- برنامه ریزي براي ترویج فرهنگ ایثار در جامعه ضروري است - شبستان

45- ایجاد 18 هزار شغل در استان هاي کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی - باشگاه خبرنگاران جوان

46- حمایت از طرح هاي تخصصی حوزه هاي اشتغال، ازدواج و خانواده - برنا نیوز

47- 154 فیلم با موضوع کارآفرینی و رونق تولید ملی، متقاضی شرکت در «سینماحقیقت» شدند - گیتی آنلاین

48- 154 فیلم با موضوع کارآفرینی و رونق تولید ملی، متقاضی شرکت در «سینماحقیقت» شدند - خبرگزاري دفاع مقدس

49- فقیرانی که میلیاردر شدند - شیعه

50- نشان عالی مدیر سال بازهم به ایران کیش رسید - بانکداري الکترونیک

51- معاون اشتغال وزارت کار تاکید کرد؛ ضرورت آموزش، توانمندسازي و انتقال تجربه به روستاییان - آریا نیوز

52- 154 فیلم متقاضی شرکت در "سینماحقیقت" شدند - شبکه ایران

53- فراخوان "اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران" - شبکه ایران

54- نانواهاي بوکان نان را به سوپرمارکت ها نفروشند - ایرنا

55- حمایت هزار و 520 میلیارد ریالی دولت از صنایع گنبدکاووس - ایرنا

56- 160 شرکت نوپا توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور ایجاد شد - باشگاه خبرنگاران جوان

57- مدیرعامل فولاد خوزستان مدیر عالی سال 1399 کشور شد - امید خوزستان

58- کام زنبورداران شیرین از شهد عسل - خبرگزاري صدا و سیما

59- در بازگشایی و فعال شدن مجدد بازارچه مرزي "خانم�شیخان"، تسریع صورت پذیرد - برنا نیوز

60- قدردانی از کارآفرینان برتر در کرمان - خبرگزاري صدا و سیما

61- اولین رویداد "تدکس آنلاین" ایران در کرمانشاه برگزار می شود - تابناك

62- گامهاي روشن در دنیاي تاریکی - خبرگزاري صدا و سیما

63- راه اندازي موزه مردم شناسی در روستاي مرق - خبرگزاري صدا و سیما



64- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3هزار وانت سایپا - چابک آنلاین

65- کوچِ بی رمق - خبرگزاري صدا و سیما

66- فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران» - اکو نیوز

67- مدیرکل تعاون استان کرمان: قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر ندارد - روزنامه تجارت

68- آتش به اختیار بانوان بسیجی در "زنجان"؛ از تهیه ماسک و لوازم بهداشتی تا کمک به زنان بی سرپرست - روزنامه تجارت

69- کرونا سفره زنان سرپرست خانوار را نشانه گرفته - روزنامه تجارت

70- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - روزنامه تجارت

71- برگزاري کارگاه آموزشی مجازي «معرفی سامانه اجرایی ساتع و بهره مندي اعضاي هیات علمی از ظرفیت هاي سامانه»

در دانشگاه محقق اردبیلی - اخبار علمی

72- قول جهانگیري به اصحاب فرهنگ و هنر براي رفع دغدغه هایشان - مشرق

73- بهبود پیش بینی نرخ رشد اقتصادي ایران و جهان از نگاه IMF - ایستانیوز

74- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی ویژه حوزه فعالیت هاي قرآن و عترت - قم پرس

75- چرا رنو بازار ایران را ترك کرد؟ - آخرین خبر

76- فرهنگ جهادي بستر رشد و توسعه است - شبستان

77- بازگشت 15 واحد غیرفعال به چرخه تولید با راهبرد « جهش تولید» محقق شد - شبستان

78- ظرفیت هاي بقاع متبرکه استان براي ایجاد اشتغال و بهره وري اقتصادي فعال می شود - شبستان

79- خدمت رسانی واقعی تلاش براي ترویج فرهنگ و ایثار و شهادت است - شبستان

80- خوزستان| روایت تسنیم از بازار بی رونق و خلوت بهبهان/ هزینه هاي اولیه زندگی مهمترین دغدغه مردم است - تسنیم

81- بسیاري از ایده ها در پیچ و خم هاي اداري و حتی پارك علم و فناوري دست و پا می زنند - شبستان

82- عرضه سهام شرکت هاي دولتی در بازار سرمایه ادامه خواهد یافت - پول نیوز

83- 12 هزار و 500 واحد مسکونی به مددجویان کشور واگذار شد - ایلام بیدار

84- پرداخت 86 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به هنرمندان صنایع دستی - خبرگزاري فارس

85- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - تدبیر و امید

86- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - انتخاب

87- برگزاري کمیته نظارت بر طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار استان گلستان - برنا نیوز

88- مدیرکل تعاون استان کرمان: قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر ندارد - تسنیم

89- دومین رویداد ملی «فهما» در قالب «ایران قوي» اجرا می شود - شبستان

90- حمایت رسمی از کارآفرین در قانون وجود ندارد/ ضرورت حضور نماینده اي از کانون کارآفرینان در کارگروه هاي

مختلف - شبستان

91- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه - شبستان

92- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد - خبرگزاري فارس



93- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - نود اقتصادي

94- ناطق نوري براي نامزدي 1400 قانع نشد | دلیل احمدي نژاد براي تغییر وزرایش - دیار میرزا

95- مشاهده نشدن آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در استان سمنان - خبرگزاري صدا و سیما

96- اشتغال 80 نفر با صدور مجوزهاي معدنی - خبرگزاري صدا و سیما

97- پرداخت 205 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به بنگاه هاي اقتصادي - خبرگزاري صدا و سیما

98- زیست بوم صنایع خلاق 1000 تایی شد - باشگاه خبرنگاران جوان

99- نظارت هاي میدانی می تواند در رفع مشکلات استانها موثر باشد - پارس نیوز

100- اشتغال زاییِ ناکام در سایه انفعال دولت / 1.2 میلیون شغل در سال از دست می رود - انتخاب

101- معرفی بانک صادرات ایران به عنوان بانک برتر در ارائه تسهیلات صنعت نفت - انتخاب

102- افتتاح مرکز جامع درمانی و بازتوانی افراد در شیراز - باشگاه خبرنگاران جوان

103- واگذاري بیش از 400 واحد مسکونی به مددجویان سازمان بهزیستی فارس - باشگاه خبرنگاران جوان

104- جزئیات افزایش قیمت گوشت قرمز - رکنا

105- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - پیک اقتصادي

106- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی ویژه حوزه فعالیت هاي قرآن و عترت - خبرگزاري مهر

107- براي احیا و توسعه کسب وکارها باید ایده و طرح داده شود - ایسنا

108- از ایجاد بحران در کارخانجات نساجی بروجرد جلوگیري شود - خبرگزاري فارس

109- کرمان| ایده هاي زیادي در پیچ و خم هاي اداري و پارك علم و فناوري دست و پا می زنند - تسنیم

110- برگزاري جلسه آموزشی صندوق کارآفرینی امید استان خوزستان و نمایندگان استانی شرکت تجارت الکترونیک پارسیان -
صندوق کارآفرینی امید

111- 31 واحد صنعتی ایلام در سامانه طرح تاپ ثبت نام کردند - آریا نیوز

112- دولت اجازه نمی دهد یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود - خبرگزاري قرآن

113- برگزاري ویدئو کنفرانس مسئولین کارآفرینی مراکز تحقیقات و آموزش کشاورزي - اخبار علمی

114- تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد - بورس پرس

115- 160 شرکت نوپا توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور ایجاد شد - خبرگزاري مهر

116- بازگشت 15 واحد غیرفعال منطقه ویژه اقتصادي پیام البرز به چرخه تولید - برنا نیوز

117- احتمال بهره برداري از پروژه گاوداري 6000 رأسی دلفان ظرف دو ماه آینده - برنا نیوز

118- دانشجویم و به خاطر ادامه تحصیل تحقیر شدم! - آخرین خبر

119- جریمه براي کنترل کرونا؛ آرزوي پریدن با یک بال - خانه ملت

120- اصحاب فرهنگ و هنر عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده هستند / دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و

هنر را مرتفع خواهد کرد - نواندیش

121- مواد اولیه به دلیل اختلاف بین دو وزارتخانه در گمرکات متوقف شده است - خبرگزاري فارس

122- تجلیل از کارآفرینان برتر در کرمان - باشگاه خبرنگاران جوان



123- تولیدکنندگان گیلانی به فناوري تولید پارچه ''بایکو'' دست یافتند - تسنیم

124- اشتغال 76 هزار نفر در واحدهاي صنفی استان سمنان - باشگاه خبرنگاران جوان

125- اعلام برنامه هاي دهه وقف در فارس /ثبت 53 مورد وقف جدید - باشگاه خبرنگاران جوان

126- کانون کارآفرینی، بازوي فکري مدیریت اقتصادي استان در ایجاد فرصت هاي شغلی است - آریا نیوز

127- مشارکت اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان البرز در طرح محرومیت زدایی استان - آریا نیوز

128- صندوق کار آفرینی امید زنجان براي 53 واحد تولیدي تسهیلات پرداخت کرد - آریا نیوز

129- اعلام فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه - خبرگزاري هنر

130- جهانگیري: دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع می کند - شبکه ایران

131- جهانگیري: دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع می کند - عصر پرس

132- تامین مسکن و اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر - خبرگزاري صدا و سیما

133- جهانگیري: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبه رو است - شهرآرا آنلاین

134- واگذاري 3000 وانت سایپا به مددجویان - پدال نیوز

135- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) - برنا نیوز

136- جهانگیري: شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در حوزه گردشگري و فرهنگ و هنر هستیم - خبر داغ

137- فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران» - کارگر آنلاین

138- تاکسی هوایی با تأخیر و در بهمن پرواز می کند - جام نیوز

139- چشمان بیناي دولت نابینایان را نمی بیند - دانا

140- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم تأکید کرد: حفظ موجودیت کارگاهها ضامن حفظ و صیانت از فرصت هاي شغلی

موجود - آریا نیوز

141- افزایش طرح هاي ساحلی غرب گیلان - خبر فوري

142- حسینی خبر داد: اشتغال 1300 معلم براي آموزش دانش آموزان نابینا و کم بینا - پانا

143- تحمیل نیروي مازاد به بنگاه هاي صنعتی راه حل مشکل بیکاري نیست - خبرگزاري فارس

144- همسان سازي حقوق بازنشستگان خانواده هاي شهدا و ایثارگران در مهرماه - خبرگزاري فارس

145- تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه براي فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) - رکنا

146- معرفی بانک صادرات ایران به عنوان بانک برتر در ارائه تسهیلات صنعت نفت - موج

147- پرداخت وام اشتغالزایی 500 میلیون ریالی به مددجویان کمیته امداد - اعتبار نیوز

148- اعلام برنامه هاي دهه وقف در استان فارس / مشارکت در ساخت مسکن ملی - خبرگزاري مهر

149- فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران» - ایسنا

150- واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد - گسترش صنعت معدن تجارت

151- اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند/دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبرو است - روزنامه آرمان
ملی

152- 55 میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در سبزوار پرداخت شد - بازار کار

153- مشکلات اصحاب فرهنگ و هنر در ایران بررسی شد - بازار کار

154- حمایت صندوق کارآفرینی امید یزد از زیلوبافان - باشگاه خبرنگاران جوان



155- 120 ایده به دبیرخانه «کارآفرین شو» کمیته امداد استان سمنان راه یافت - ایرنا

156- راهی جز پذیرش «بلاك چین» نداریم - سرمد نیوز

157- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان بر نقش مشاغل خانگی در افزایش توان اقتصادي خانوار تاکید کرد - سپاهان
نیوز

158- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد - تسنیم

159- حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - شما و اقتصاد

160- اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند - اکو نیوز

161- ایجاد تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم مردم رفسنجان در دستور کار شرکت مس است - روزنامه آرمان ملی

162- ثبت نام 31 واحد صنعتی ایلام در سامانه طرح تاپ - تابناك

163- جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند - تابناك

164- کمیته امداد همدان 714 فقره شغل در مناطق روستایی ایجاد کرد - ایرنا

165- اشتغال و مناسب سازي معابر، دغدغه نابینایان مهریزي - ایرنا

166- معاون استاندار: کرمانشاه نیازمند نگاه ویژه تري است - ایرنا

167- تاکسی هوایی با تأخیر و در بهمن پرواز می کند - میهن صنعت

168- انتخابات آمریکا 2020؛ ادامه پیشتازي بایدن در واپسین روزهاي رقابت ها - ایرنا

169- حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - میهن صنعت

170- حضور موثر سایپا در ایجاد براي مددجویان کمیته امداد - ماشین نیوز

171- حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار - جهان نیوز

172- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) - بولتن نیوز

173- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد - دانا

174- جهانگیري: اجازه نمی دهیم یأس بر جامعه مستولی شود - شهداي ایران

175- جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند - صبح تهران

176- اکثر فعالان فرهنگ مشکل معیشتی دارند/ نمی گذاریم جامعه ناامید شود - روزنامه رسالت

177- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) - شبستان

178- خود تحریمی در مرز / کلید در قفل بازارچه یزدان نمی چرخد - باشگاه خبرنگاران جوان

179- تفاهم نامه سایپا و کمیته امدادامام(ره) - مردم سالاري آنلاین

180- مشکل بیکاري با سرمایه گذاري و برنامه ریزي حل می شود - ایسنا

181- آغاز ثبت نام متقاضیان راه اندازي کسب و کارهاي خانگی در خراسان جنوبی - ایسنا

182- 290 میلیارد طرح در سیستم بانکی لرستان وجود دارد - ایسنا

183- دهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان بوشهر برگزار شد - آریا نیوز

184- پرداخت 700 میلیون تسهیلات اشتغالزایی به بهبودیافتگان از اعتیاد اسدآباد - ایسنا

185- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه - آریا نیوز

186- اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند - روزنامه اعتماد



187- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - حزب االله نیوز

188- اکثر فعالان فرهنگ مشکل معیشتی دارند/ نمی گذاریم جامعه ناامید شود - ارك خبر

189- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد - لیزنا

190- اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند/دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبرو است - شبکه ایران

191- حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - خودرونگاران

192- نعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال

پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد - خودروکار

193- دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد - جاهد خبر

194- وزیر کار براي به کمیسیون اجتماعی مجلس می رود - افکارنیوز

195- حمله کرونا به سفره 6 میلیون ایرانی - شیعه

196- انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) - خبرخودرو

197- وام درمانی در جامعه ایران - بنکر

198- آثار کرونا و رشد نرخ ارز بر صنعت بیمه - بنکر

199- تولید و نگهداري محصولات غذایی در قم با حفاظ نظارت - تابناك

200- جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند/محدودیت بودجه داریم - شفقنا



 

بهره مندي 326 مددجو از آموزش هاي فنی و مهارتی

منبع: هرمزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس کمیته امداد منطقه یک بندرعباس گفت: طی شش ماهه سال جاري، 326 مددجوي کمیته امداد منطقه یک
بندرعباس از دوره هاي آموزشی مهارت آموزي مقدماتی و پایدارسازي و توسعه این نهاد بهره مند شدند. نوشته بهره مندي

326 مددجو از آموزش هاي فنی و مهارتی اولین بار در شبکه اطلاع رسانی هرمز|اخبار هرمزگان,اخبار ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ حسین فخاري، رئیس کمیته امداد منطقه یک بندرعباس در این خصوص اظهار کرد:
آموزش هاي فنی و حرفه اي به عنوان نخستین گام توانمندسازي اقتصادي، زمینه ساز اشتغال پایدار براي خانواده هاي تحت حمایت
کمیته امداد است که این نهاد با شناسایی افراد مستعد براي اشتغال آنان را جهت مهارت آموزي به سازمان فنی و حرفه اي و

 
مؤسسات آموزشی معرفی می نماید. 

فخاري افزود: طی شش ماهه سال جاري، تعداد 326 نفر مددجو کمیته امداد منطقه یک بندرعباس بااعتبار 23 میلیون تومان از دوره
هاي آموزشی و مهارت هاي شغلی این نهاد بهره مند شدند که از این تعداد 25 نفر در دوره هاي مهارت آموزي مقدماتی و 311 نفر
در دوره هاي پایدارسازي و توسعه شرکت نمودند و از مجموع آموزش دیدگان تعداد 196 نفر از خانواده هاي تحت حمایت ساکن

 
مناطق روستایی بوده اند. 

رئیس کمیته امداد منطقه یک بندرعباس در خصوص فرآیند ایجاد اشتغال براي جامعه هدف تحت حمایت کمیته امداد، گفت: در
کنار مهارت آموزي براي خانواده هاي مستعد اشتغال، استعداد سنجی، نظارت فنی بر طرح هاي اشتغال ایجادشده و بازاریابی فروش

 
محصولات از مؤلفه هاي مهم در پایدارسازي طرح هاي اشتغال ایجادشده براي جامعه هدف تحت حمایت کمیته امداد است. 

انتهاي پیام/



فعالیت هاي پژوهشی باید بر تولیدات علمی و بخش خدمات متمرکز شود

منبع: هرمزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان با اشاره به دانشگاه هاي نسل سوم و چهارم در دنیا یادآور شد: در کشورهاي
توسعه یافته دانشگاه ها به عنوان اصلی ترین محور توسعه، بیشترین درآمد خود را در حوزه تولیدات علمی، پژوهشی و

فناوري و همچنین خدماتی کسب می کنند و این راهکار باید در دانشگاه آزاد مورد توجه ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛احسان کامرانی در نشست با مسئولان اتاق بازرگانی هرمزگان در راستاي عقد تفاهم نامه
همکاري گفت: دانشگاه ها براي ورود به حوزه صنعت و تجارت ابتدا باید توانایی خود را در این عرصه به اثبات برسانند تا بخش صنعت

 
با اطمینان خاطر بتواند همکاري لازم را با دانشگاه نهادینه کند. 

وي پتانسیل و توانایی این استان را در حوزه صنعت ، تجارت و ارتباطات بین المللی در سطح بالا دانست و افزود: عقد همکاري
خواهرخواندگی با دانشگاه هاي جهان اسلام، برگزاري کارگاه هاي آموزشی در قالب ورکشاپ ، دعوت از افراد تاثیر گذار ، تمرکز بر

 
تولیدات و محصولات کشاورزي استان از قبیل لیمو ترش، رطب و خرما، نارنگی و... می تواند کمک شایان توجهی به این مهم کند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان یادآوري کرد:  از آنجایی که اتاق بازرگانی به عنوان یک بخش تاثیر گذار در این فرایند می
تواند کارهماهنگی و همکاري بین صاحبان پیشه،  صنایع و معادن را  بر عهده بگیرد و مانند یک پل ارتباطی دانشگاه و صنعت را به

 
هم نزدیکتر سازد. 

احسان کامرانی با بیان اینکه توسعه یافتگی و جهش تولید در گرو تعامل دانشگاه و صنعت است اظهار کرد : با توجه به اهمیت موضوع

 
اتاق بازرگانی می تواند بین سازمان صمت و دانشگاه نقش مهمی در این زمینه ایفا کند و شعار جهش تولید را عملیاتی سازد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس با اشاره به ماموریت مهم این دانشگاه درراستاي حل مشکلات مردم جامعه گفت: دانشگاه
آزاد اسلامی با حرکت در مسیر کارآفرینی ، رشد و توسعه فناوري به دنبال شتاب بخشیدن به چرخه تولید و ایجاد اشتغال در جامعه

 
است تا بتواند در همه حوزه ها یاري رسان جامعه و بخش هاي مختلف باشد. 

این مسئول ظرفیت ها و پتانسیل هاي دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان را بسیار غنی برشمرد و افزود:مجموعه این دانشگاه در
استان با 18 واحد و مرکز ، 320 هیات علمی و 24 هزار دانشجو از دانشگاههایی است که می تواند با ورود به بخش صنعت خدمات

 
ارزشمندي به جامعه ارائه دهد. 

وي  با تاکید بر گسترش تعامل همکاري بین دانشگاه و اتاق بازرگانی گفت: استفاده از ظرفیت طرفین و بهرمندي از متخصصان اتاق

 
در کمیسیون ها و کمیته هاي تخصصی می تواند فصل جدیدي در حوزه دانشگاه و صنعت را به روي جامعه بگشاید. 

کامرانی استفاده از ظرفیت هاي دانشجویان مقاطع ارشد و دکتري در اتاق بازرگانی را نیز از دیگر موارد  مهم  برشمرد و گفت:این

 
ظرفیت می تواند با استفاده از تخصص وافراد و نیاز هاي اتاق بازرگانی در حوزه هاي مختلف منورد بهره برداري و استفاده قرار گیرد. 



رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان گفت:حمایت از محصولات و تولیدات مراکز رشد دانشگاه با هدف حمایت از تولید داخلی
یکی دیگر از مواردي است که باید اتاق بازرگانی به آن نگاه ویژه اي داشته باشد و در این مسیر خطیر دانشگاه را به طور ویژه همراهی

 
نماید. 

احسان کامرانی تسریع در اجراي برنامه هاي طرفین را خواستار شد و  افزود: این همکاري هاي دو جانبه باید در قالب تفاهم نامه با

 
هدف  رشد و بکارگیري ظرفیت علمی در صنایع  با عنایت ویژه طرفین هر چه زودتر عملیاتی شود. 

رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان نیز در این نشست گفت: براي ایجاد یک بازار خوب ، کارآمد، معرفی کالاي مورد تایید، تجار کاردان به

 
عنوان رابط بیت بخش صنعت و تجارت با دانشگاه همکاري مضاعف می کند. 

محمد رضا صفا با بیان اینکه، اتاق بازرگانی با ترسیم اتاق شیشه اي همواره در خدمت مردم ، صنعت و تجارت است افزود: ما آمادگی

 
داریم تا در حوزه هاي آموزش  و برقراري ارتباط و نزدیک سازي دانشگاه به تجار و صنعت  همکاري مضاعف کنیم. 

وي با بیان اینکه امروز به طور ظالمانه اي مورد تحریم آمریکا و برخی کشورهاي حوزه خلیج فارس قرار گرفته ایم تاکید کرد: با همه
این وجود کشورهاي دوستی چون قطر و عمان در این منطقه وجود دارند که در حال رایزنی براي برقراري ارتباط تجاري و بازرگانی

 
بیشتر هستیم. 

وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا و ایجاد محدودیت هایی در امر تجارت و بازرگانی  یادآور شد: باید در حوزه پزشکی اهتمام  و
تمرکز ویژه اي بر روي تولیدات داخلی  و  سرمایه هاي انسانی این بخش داشته باشیم، زیرا غفلت از این موضوع ما را در آینده نزدیک

 
دچار چالش هاي بزرگتري می سازد. 

صفا توجه به حوزه شیلات و آبزیان را یکی از نقاط قوت این استان در بخش تجارت دانست و افزود: عقد تفاهم نامه همکاري دانشگاه
و اتاق بازرگانی می تواند راهگشایی براي  بالا بردن کیفیت سطح آموزش در حوزه آبزي پروري وتجارت و همچنین استفاده از

 
پتانسیل دانشگاه ها براي ایجاد تعامل سازنده در توسعه این صنعت باشیم. 

رئیس دبیرخانه هیات امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان نیز ، با تشریح پتانسیل هاي دانشگاه در استان هرمزگان بر وجود اساتید
مجرب در 18 واحد و مرکز دانشگاه اي این استان صحه گذارد و گفت: توانایی این دانشگاه براي ورود به تمام بخش هاي صنعتی و

 
علوم و فنون مهیا و آماده است . 

محسن دهقانی افزود: 50 در صد اعضاي هئیت علمی دانشگاه ها در استان متعلق به این دانشگاهست و نشان از توانمندي این

 
دانشگاه براي همکاري در بخش صنعت ، معدن و تجارت است 

رئیس شوراي تخصصی پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز در ابتداي این نشست ضمن تشریح برنامه هاي

 
پژوهشی و تولیدات علمی گفت: جهت گیري دانشگاه بر محور حل مساله و پاسخگویی به نیازهاي جامعه است . 

علیرضا سایبانی افزود: وجود کارگاه ها، لابراتوارها، آزمایشگاه هاي مجهز و هیئت علمی کارآزموده و کاردان در سراسر دانشگاه هاي
آزاد  استان پتانسل بزرگی است که می تواند به کمک صنعت و تجارت بیاید ودر رشد و موفقیت این بخش کمک شایان توجه اي

 
نماید. 



وي سیاست دانشگاه را  در استمرار ارتباط با بخش کسب و کار، صنعت و تجارت را مهم ارزیابی کرد و افزود: اتاق بازرگانی به عنوان
نماینده پارلمان بخش خصوصی می تواند با شناسایی ظرفیت هاي موجود در استان، با دانشگاه همکاري علمی و پژوهشی داشته باشد.

سایبانی یادآورشد: دانشگاه آزاد اسلامی اولین دانشگاهیست که توانسته با ایجاد سراي نوآوري با محوریت بخش سلامت غذایی  ، براي

 
استفاده از پتانسیل مغفول صنعت دریایی پیشگام باشد. 

در این نشست همکاري در حوزه تولیدات شرکت هاي دانش بنیان، کارگاه هاي آموزشی ، تشکیل و تقویت کمیسیون ها تجاري و
اقتصادي، طراحی دپارتمانهاي آموزشی و پژوهشی، برگزاري همایش ملی صنعت و دانشگاه و ... از مهمترین مسائل مورد بحث این

 
جلسه بود. 

انتهاي پیام /



تأکید بر گسترش همکاري دانشگاه و اتاق بازرگانی/ محصولات مراکز رشد

واحدهاي فناور حمایت شوند

منبع: هرمزشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان با تأکید بر گسترش تعامل همکاري بین دانشگاه و اتاق بازرگانی گفت: استفاده از
ظرفیت طرفین و بهره مندي از متخصصان اتاق در کمیسیون ها و کمیته هاي تخصصی می تواند فصل جدیدي از فعالیت ها

را به روي جامعه بگشاید. نوشته تأکید بر گسترش همکاري دانشگاه و اتاق بازرگانی/ ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛احسان کامرانی در نشست با مسئولان اتاق بازرگانی هرمزگان در راستاي عقد تفاهم نامه
همکاري، فعالیت دانشگاه هاي نسل سوم و چهارم در دنیا را یادآور شد و گفت: در کشورهاي توسعه یافته، دانشگاه ها به عنوان اصلی
ترین محور توسعه، بیشترین درآمد خود را در حوزه تولیدات علمی، پژوهشی و فناوري  و خدماتی کسب می کنند و این راهکار باید

 
در دانشگاه آزاد مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

وي گفت: دانشگاه ها براي ورود به حوزه صنعت و تجارت ابتدا باید توانایی خود را در این عرصه به اثبات برسانند تا بخش صنعت با

 
اطمینان خاطر بتواند همکاري لازم را با دانشگاه نهادینه کند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان ظرفیت و توانایی این استان را در حوزه صنعت، تجارت و ارتباطات بین المللی بالا دانست و
افزود: عقد همکاري خواهرخواندگی با دانشگاه هاي جهان اسلام، برگزاري کارگاه هاي آموزشی در قالب ورکشاپ، دعوت از افراد تأثیر
گذار، تمرکز بر تولیدات و محصولات کشاورزي استان از قبیل لیموترش، رطب و خرما، نارنگی و... می تواند به این امر مهم کمک کند.

 
اتاق بازرگانی پل ارتباطی صنعت و دانشگاه است 

این مسئول بیان کرد: اتاق بازرگانی به عنوان یک بخش تأثیر گذار می تواند در این فرایند کار هماهنگی و همکاري بین صاحبان

 
پیشه، صنایع و معادن را  بر عهده بگیرد و مانند یک پل ارتباطی دانشگاه و صنعت را به هم نزدیک تر کند. 

این استاد دانشگاه با بیان اینکه توسعه یافتگی و جهش تولید در گرو تعامل دانشگاه و صنعت است، اظهار کرد: با توجه به اهمیت

 
موضوع اتاق بازرگانی می تواند بین سازمان صمت و دانشگاه نقش مهمی در این زمینه ایفا و شعار جهش تولید را عملیاتی کند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس با توجه به مأموریت مهم این دانشگاه در راستاي حل مشکلات مردم جامعه گفت: دانشگاه
آزاد اسلامی با حرکت در مسیر کارآفرینی ، رشد و توسعه فناوري به دنبال شتاب بخشیدن به چرخه تولید و ایجاد اشتغال در جامعه

 
است تا بتواند در همه حوزه ها یاري رسان جامعه و بخش هاي مختلف باشد. 

وي ظرفیت هاي دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان را بسیار غنی برشمرد و افزود: مجموعه این دانشگاه در استان با 18 واحد و
مرکز، 320 هیئت علمی و 24 هزار دانشجو از دانشگاه هایی است که می تواند با ورود به بخش صنعت خدمات ارزشمندي به جامعه

 
ارائه دهد. 



کامرانی  با تأکید بر گسترش تعامل همکاري بین دانشگاه و اتاق بازرگانی گفت: استفاده از ظرفیت طرفین و بهره مندي از متخصصان

 
اتاق در کمیسیون ها و کمیته هاي تخصصی می تواند فصل جدیدي در حوزه دانشگاه و صنعت را به روي جامعه بگشاید. 

 
استفاده از تخصص دانشگاهیان در اتاق بازرگانی 

وي استفاده از ظرفیت هاي دانشجویان مقاطع ارشد و دکتري در اتاق بازرگانی را نیز از دیگر موارد  مهم  برشمرد و اظهار کرد: این

 
ظرفیت می تواند با استفاده از تخصص و افراد و نیاز هاي اتاق بازرگانی در حوزه هاي مختلف مورد بهره برداري و استفاده قرار گیرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان افزود: حمایت از محصولات و تولیدات مراکز رشد دانشگاه با هدف حمایت از تولید داخلی
یکی دیگر از مواردي است که باید اتاق بازرگانی به آن نگاه ویژه اي داشته باشد و در این مسیر خطیر دانشگاه را به طور ویژه همراهی

 
کند. 

این مسئول دانشگاهی تسریع در اجراي برنامه هاي طرفین را خواستار شد و  افزود: این همکاري هاي دوجانبه باید در قالب تفاهم

 
نامه و با هدف رشد و به کارگیري ظرفیت علمی در صنایع  با توجه ویژه طرفین هر چه زودتر عملیاتی شود. 

 
آماده همه نوع همکاري هستیم 

 
 

رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان نیز در این نشست گفت: براي ایجاد یک بازار خوب، کارآمد و معرفی کالاي مورد تأیید، تجار کاردان به

 
عنوان رابط بین بخش صنعت و تجارت با دانشگاه همکاري مضاعف می کنند. 

محمد رضا صفا با بیان اینکه اتاق بازرگانی با ترسیم اتاق شیشه اي همواره در خدمت مردم ، صنعت و تجارت است، افزود: آمادگی

 
داریم در حوزه هاي آموزش و برقراري ارتباط و نزدیک سازي دانشگاه به تجار و صنعت  همکاري مضاعف کنیم. 

وي با بیان اینکه امروز به طور ظالمانه اي مورد تحریم آمریکا و برخی کشورهاي حوزه خلیج فارس قرار گرفته ایم، تأکید کرد: با این
وجود کشورهاي دوستی مانند قطر و عمان در این منطقه وجود دارند که در حال رایزنی براي برقراري ارتباط تجاري و بازرگانی بیشتر

 
هستیم. 

اهتمام بر تولیدات داخلی در حوزه پزشکی 



این مسئول در اتاق بازرگانی هرمزگان با توجه به شیوع ویروس کرونا و ایجاد محدودیت هایی در امر تجارت و بازرگانی  یادآور شد:
باید در حوزه پزشکی اهتمام  و تمرکز ویژه اي روي تولیدات داخلی  و  سرمایه هاي انسانی این بخش داشته باشیم؛ زیرا غفلت از این

 
موضوع ما را در آینده نزدیک دچار چالش هاي بزرگتري می کند. 

صفا، توجه به حوزه شیلات و آبزیان را یکی از نقاط قوت این استان در بخش تجارت دانست و افزود: عقد تفاهم نامه همکاري دانشگاه
و اتاق بازرگانی می تواند راهگشایی براي  بالا بردن کیفیت سطح آموزش در حوزه آبزي پروري و تجارت و استفاده از توانمندي

 
دانشگاه ها براي ایجاد تعامل سازنده در توسعه این صنعت باشیم. 

 
توانایی ورود علمی به تمام حوزه ها وجود دارد 

 
 

رئیس دبیرخانه هیئت امناي دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز با تشریح ظرفیت هاي دانشگاه در استان هرمزگان بر وجود
استادان مجرب در 18 واحد و مرکز دانشگاهی این استان صحه گذارد و گفت: توانایی این دانشگاه براي ورود به تمام بخش هاي

 
صنعتی و علوم و فنون مهیا و آماده است. 

محسن دهقانی افزود: 50 درصد اعضاي هئیت علمی دانشگاه ها در استان متعلق به این دانشگاه است که نشان از توانمندي این

 
دانشگاه براي همکاري در بخش صنعت، معدن و تجارت دارد. 

 
دانشگاه مسئله محور به نیازهاي جامعه پاسخگوست 

رئیس شوراي تخصصی پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز در ابتداي این نشست با تشریح برنامه هاي

 
پژوهشی و تولیدات علمی گفت: جهت گیري دانشگاه بر محور حل مسئله و پاسخ گویی به نیازهاي جامعه است . 

علیرضا سایبانی افزود: وجود کارگاه ها، لابراتوارها، آزمایشگاه هاي مجهز و هیئت علمی کارآزموده و کاردان در واحدهاي دانشگاه آزاد 

 
استان هرمزگان ظرفیت بزرگی است که می تواند به کمک صنعت و تجارت بیاید و در رشد و موفقیت این بخش کمک کند. 



 
 

وي سیاست دانشگاه را  در استمرار ارتباط با بخش کسب و کار، صنعت و تجارت مهم ارزیابی کرد و افزود: اتاق بازرگانی به عنوان
نماینده پارلمان بخش خصوصی می تواند با شناسایی ظرفیت هاي موجود در استان با دانشگاه همکاري علمی و پژوهشی داشته باشد.

سایبانی یادآور شد: دانشگاه آزاد اسلامی نخستین دانشگاهیست که توانسته با ایجاد سراي نوآوري با محور بخش سلامت غذایی براي

 
استفاده از ظرفیت صنعت دریایی که فراموش شده  پیشگام باشد. 

همکاري در حوزه تولیدات شرکت هاي دانش بنیان، کارگاه هاي آموزشی، تشکیل و تقویت کمیسیون هاي تجاري و اقتصادي، طراحی

 
دپارتمان هاي آموزشی و پژوهشی، برگزاري همایش ملی صنعت و دانشگاه و ... از مهم ترین مسائل مورد بحث این جلسه بود. 

انتهاي پیام



احیاء طرح هاي راکد اقتصادي در بخش کشاورزي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/23

به 12 طرح کشاورزي با اشتغال زایی 5 هزار و 600 نفرتسهیلات جهش تولید پرداخت می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه
وبویراحمد، مدیر کل جهاد کشاورزي این استان گفت: با
هدف عملیاتی شدن این طرح ها و تامین نیازمندي هاي
زیر بنایی یا سرمایه در گردش سه هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات جهش تولید و رونق پیشنهاد شده است. 

الیاس تاج الدینی افزود: به عنوان مثال 30 واحد مرغداري
از جمله واحد هاي راکدي هستند که به تسهیلات ویژه

 
براي تامین زیرساخت هاي مورد نظر نیاز دارند. 

وي ادامه داد: در تفاهم نامه استاندار با رییس سازمان

 
برنامه و بودجه منعقد شده 33 طرح در زمینه هاي مختلف در استان براي تحقق شعار سال و جهش تولید مشخص شده است. 

مدیر کل جهاد کشاورزي استان گفت: از این تعداد 12 طرح با اشتغال زایی 5 هزار و 600 نفر معادل 56 درصد مربوط به بخش

 
کشاورزي بوده است. 

آقاي تاج الدینی با بیان اینکه 790 میلیارد ریال براي 12 طرح جهش تولید در بخش کشاورزي پیشنهاد داده شده افزود: در صورت
جذب اعتبارات پیشنهادي شاهد رونق اقتصادي در این بخش که یکی از ظرفیت هاي مهم اقتصادي استان است ایجاد می شود.



صدور 817فقره جواز تأسیس واحد تولیدي و صنعتی در استان اصفهان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/23

817 فقره جواز تأسیس واحد تولیدي و صنعتی با پیش بینی اشتغال حدود 22 هزار نفردر استان اصفهان صادر شده است.

به گزارش خبرگزاري صداو سیما،مرکز اصفهان؛رئیس
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان گفت: صدور
این تعداد جواز از ابتداي سال تاکنون با سرمایه گذاري

 
120 میلیارد و 463 میلیون ریال بوده است. 

ایرج موفق افزود: بیشترین تعداد جواز تأسیس صنعتی
صادر شده به ترتیب به شهرستان هاي اصفهان، شاهین
شهر و میمه، نجف آباد و خمینی شهر و کمترین آن به

 
فلاورجان، خور و بیابانک و برخوار اختصاص دارد. 

وي اضافه کرد: طبق آخرین آمار، استان اصفهان در صدور
پروانه بهره برداري، جذب سرمایه گذاري و اشتغال واحد

 
هاي تولیدي در رتبه سوم کشور قرار دارد. 

پارسال 30 هزار و 508 فقره مجوز واحد صنفی در بخش هاي صنعت، معدن و تجارت با ارزش سرمایه گذاري افزون بر 131 و نیم
میلیارد ریال و ایجاد اشتغال 37 هزار و 193 نفر در استان اصفهان صادر شد.



اعلام برنامه هاي دهه وقف در استان فارس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس از برگزاري برنامه هاي دهه وقف و دهه آخر صفر در استان به صورت مجازي خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، حجت
الاسلام موسوي در نشست خبري به مناسبت دهه وقف
گفت: بر خلاف هر سال که شاهد حضور پرشور مردم در
برنامه هاي دهه وقف بودیم، امسال به دلیل شیوع کرونا از
ظرفیت هاي فضاي مجازي براي اجراي مراسم دهه وقف و

 
دهه آخر صفر در استان استفاده می شود. 

وي همچنین افزود: در یک سال گذشته 53 مورد وقف
جدید در فارس با نیات آموزشی، درمانی، مذهبی، کمک به

 
حل مسائل اجتماعی و نیاز هاي ضروري جامعه به ثبت رسیده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه فارس گفت: 9 میلیون و 909 هزار و 608 مترمربع اراضی نیز با سازمان مراتع و جنگل ها رفع اختلاف و

 
به سازمان اوقاف بازگردانده شد. 

حجت الاسلام موسوي افزود: صدور هزار و 786 سند مالکیت تک برگ به مساحت بیش از 4 میلیون متر مربع براي بیش 4 هزار رقبه

 
استان از دیگر اقدامات حقوقی و ثبتی این اداره کل در یک سال گذشته است. 

وي گفت: از دهه وقف پارسال تاکنون عملیات عمرانی 17 هزار و 602 متر مربع از بقاع متبرکه فارس تکمیل و طرح هاي توسعه و

 
نوسازي در 11 هزار و 668 مترمربع بقاع متبرکه انجام شده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان فارس با اشاره به سرمایه گذاري در اراضی موقوفه گفت: 400 واحد مسکونی با پیشرفت بیش از
80 درصد در حال ساخت است و طرح بازار بزرگ لار در زمینی به وسعت 19 هزار مترمربع با اعتباري بالغ بر 40 میلیارد تومان به

 
بهره برداري رسید که براي 250 نفر به صورت مستقیم اشتغال زایی شده است. 

حجت الاسلام موسوي با اشاره به فعالیت نخستین شرکت دانش بنیان اوقاف در شهرك صنعتی شیراز با اشتغالزایی 40 نفر گفت: این

 
شرکت افزون بر 250 قلم تجهیزات پزشکی در زمینه جراحی فک و صورت، جمجمه و ارتوپدي تولید می کند. 

وي افزود: در راستاي احیاي موقوفات تاریخی و گردشگري احیا کاروانسراي خرم بید با پیشرفت فیزیکی 50 درصد، کاروانسراي
ایزدخواست با پیشرفت فیزیکی 90 درصد و کاروانسراي موخک جهرم با پیشرفت فیزیکی 70 درصد در حال انجام است که در آینده

 
نزدیک به بهره برداري می رسد. 

وي همچنین از ورود اوقاف و امورخیریه به بحث تولید انرژي خورشیدي در جوار بقاع متبرکه استان فارس خبر داد و گفت: این اداره



کل با همکاري وزارت راه و شهرسازي 17 موقوفه با 760 هکتار مساحت را براي ساخت مسکن انبوه و ارزان قیمت در طرح اقدام ملی
مسکن مصوب کرده است



چالش هاي کسب و کار شهرستان دزفول بررسی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/23

دزفول- ایرنا- چالش هاي کسب و کار شهرستان دزفول روز چهارشنبه با حضور تولیدکنندگان، سرمایه گذاران و صنعتگران
این شهرستان بررسی شدند.

دزفول- ایرنا- چالش هاي کسب و کار شهرستان دزفول
روز چهارشنبه با حضور تولیدکنندگان، سرمایه گذاران و

 
صنعتگران این شهرستان بررسی شدند. 

به گزارش ایرنا یکی از کارآفرینان دزفول روز چهارشنبه در
این همایش در سالن اجتماعات فرمانداري ویژه دزفول
افزود: در راستاي رفع مشکلات کسب و کار، پژوهش هایی

 
در حوزه هاي تولید، صنعت، مراکز خصوصی و عارضه هاي آنها انجام شده است. 

مهدي دیاحسین افزود: جاي شتاب دهنده کسب و کار در دزفول خالی بود که این شتاب دهنده با 20 نفر پرسنل راه اندازي شده و

 
خدمات خوبی به کسبه، بازاریان، صنعتگران و شرایط بحرانی و بی ثباتی ارائه می کند. 

 
وي ادامه داد: این شتاب دهنده کسب و کارهاي سنتی را شناسایی و آنها را با توجه به چالش هاي موجود مدرن می کنند. 

این کارآفرین با بیان اینکه شتاب دهنده فقط براي کسب و کارهاي کوچک و نوظهور صدق نمی کند اظهارداشت: بسیاري از کسب و

 
کارهاي سنتی هنوز وارد فضاي مجازي نشده اند و اعتقادي به آن ندارند. 

وي افزود: در حوزه صنعت دزفول هیچ پایگاه اطلاع رسانی که تولیدکنندگان یا اصناف را معرفی کند وجود ندارد لذا سامانه اي با

 
همکاري سازمان صمت و شرکت شهرك هاي صنعتی دزفول در حال راه اندازي است. 

دیاحسین گفت: هنوز برخی افراد به دنبال اشتغال در ادارات دولتی هستند در حالی که باید فرهنگ کارآفرینی را توسعه داد و توسط

 
بخش خصوصی از آنها حمایت کرد. 

وي جلوگیري از فرار مغزها از دزفول، کمک به توسعه اقتصادي خوزستان و توسعه صنایع تبدیلی، کمک به ساختن نوپاهایی در
کلاس جهانی، پر کردن فاصله بین کارآفرینان دانشگاه ها، صنعت و بازار را از جمله چشم اندازهاي این شتاب دهنده دانست و گفت: با
وجود تولید محصولات کشاورزي مرغوب در دزفول، به علت نبود صنایع تبدیلی این محصولات به دامغان، اصفهان و سایر مناطق
ارسال و پس از فرآوري دوباره وارد هاپیرمارکت هاي این شهرستان می شوند در حالی که باید با توسعه صنایع تبدیلی و ایجاد اشتغال

 
این مشکل را رفع کرد. 

وي افزود: تامین قطعات معادن و صنایع و نبود تبلیغات کافی از جمله عارضه هاي تولید در دزفول است که باید به آنها پرداخته شود

 
ضمن اینکه تولیدکنندگان آگاهی کافی نسبت به مسائل حقوقی کسب و کار ندارند. 

در این همایش، مباحث حقوقی پولی و بانکی نیز توسط متخصص و پژوهشگر گروه حقوقی پولی و بانکی برهان اکسین براي تولید

 
کنندگان و صنعتگران بیان شد. 



در این همایش از شرکت هاي سریر پلاست، کارتن محمد، پلیمر پیشه جنوب، آوان طب و شرکت صنایع غذایی نگین دز به عنوان

 
کارآفرینان برتر سال 98 در دزفول قدردانی شد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- دزفول 

 
- خوزستان 

- بهبود فضاي کسب و کار



مدیرعامل فولاد خوزستان مدیر عالی سال 1399 کشور شد

منبع: هما خوزستانشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/23

در پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال، علی محمدي مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان به عنوان مدیر عالی سال
1399 کشور انتخاب شد. هما خوزستان: به گزارش خبرنگار روابط عمومی، پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال با

حضور علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، برات قبادیان معاون ...

مدیرعامل فولاد خوزستان مدیر عالی سال 1399 کشور شد در پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال، علی

محمدي مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان به عنوان مدیر عالی سال 1399 کشور انتخاب شد. هما خوزستان: به گزارش خبرنگار
روابط عمومی، پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال با حضور علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع

 
دستی، برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و (...) 

در پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال، علی محمدي مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان به عنوان مدیر عالی سال 1399

 
کشور انتخاب شد. 

هما خوزستان: به گزارش خبرنگار روابط عمومی، پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال با حضور علی اصغر مونسان وزیر
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس
کمیته علمی، خداداد غریب پور معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس هیات عامل ایمیدرو، عیسی کلانتري معاون رییس
جمهور و رییس سازمان محیط زیست، داود دانش جعفري عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رییس شوراي سیاست گذاري و سایر

 
مسئولان کشوري، بعدازظهر سه شنبه 22 مهرماه 1399 در تالار دیپلماتیک وزارت امور خارجه تهران برگزار شد. 

این رویداد با رویکرد: تجلیل از مدیران موفق و جوان، معرفی و تجلیل از مدیران خلاق در عرصه کارآفرینی، تقدیر از چهره هاي
شاخص مدیریت، تبیین نقش جایگاه مدیریت در بهبود فضاي کسب و کار و اشاعه فرهنگ مدیریت ایرانی، اسلامی و عدالت اجتماعی
در جامعه انجام شد.گزارش خبرنگار ما حاکی است، در این مراسم نشان عالی مدیر سال به دلیل عملکرد مثبت در حوزه پایداري
کسب و کار، خلاقیت، نوآوري و اشتغال زایی به ویژه در شرایط تحریم ها به علی محمدي مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان اعطا شد.

گفتنی است، غلامرضا فروغی نیا مدیر روابط عمومی شرکت فولاد خوزستان به نمایندگی از مدیرعامل نشان عالی مدیر سال را در این

 
مراسم دریافت کرد. 



 

 



انتشار فراخوان «رویداد شاهد» ویژه خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران

منبع: ایرناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/23

تهران - ایرنا - مدیرکل دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر گفت: فراخوان ارسال ایده هاي نوین ویژه خانواده هاي
معظم شهدا و ایثارگران براي شرکت در نخستین «رویداد شاهد» با هدف بهره مندي از توان جمعی آحاد جامعه ایثارگري

منتشر شد.

تهران - ایرنا - مدیرکل دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد
و ایثارگر گفت: فراخوان ارسال ایده هاي نوین ویژه خانواده
هاي معظم شهدا و ایثارگران براي شرکت در نخستین
«رویداد شاهد» با هدف بهره مندي از توان جمعی آحاد

 
جامعه ایثارگري منتشر شد. 

به گزارش ایرنا ایثار، عادل مهري افزود: رویداد شاهد یک
رویداد آموزشی - تجربی - تجاري ویژه خانواده هاي معظم
شهدا و ایثارگران با متد بین المللی است که با محوریت
مرکز دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر برگزار

 
می شود. 

وي افزود : فراخوان نخستین رویداد استارت آپی خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران با هدف ثبت ایده، شناخت استارت آپ ها و

 
حمایت از طرح هاي برتر در سایت اینترنتی(roydadshahed.com) آغاز شده و تا 15 آبان ماه ادامه دارد. 

مهري گفت: در این برنامه شرکت کنندگان با انگیزه اي شامل برنامه نویسان، مدیران تجاري، علاقه مندان به استارت آپ، بازاریاب
هاي حرفه اي و طراحان گرافیک گرد هم می آیند تا ایده هاي خود را مطرح کنند، گروه تشکیل دهند و هر گروه ایده اي را اجرا

 
کند. 

مدیرکل دانش پژوهان و تشکل هاي شاهد و ایثارگر هدف از برگزاري این رویداد تقویت اکوسیستم کارآفرینی از طریق آموزش علمی

 
و عملی افراد علاقه مند به راه اندازي کسب و کار شخصی و اجرایی کردن ایده هاي خود مطابق با اصول علمی کسب وکار اعلام کرد. 

مهري خاطر نشان کرد: میزان نو بودن ایده، تشخیص نیاز یا خلق نیازهاي جدید، قابلیت تبدیل شدن ایده به محصول، تجاري سازي
ایده، روش بیان و ارائه ایده، استراتژي کسب وکار، انعطاف پذیري و قابل تغییر بودن، نحوه پیاده سازي، میزان کاربردي بودن محصول
تولید شده، کیفیت و جذابیت ظاهري محصول، مدل درآمدي محصول، قابلیت تجاري سازي محصول و تیم اجرایی از جمله معیارهاي

 
داوري این رویداد است. 

تشکل جمعیت فرزندان شاهد و ایثارگر خدمتگزار نواندیش به عنوان مشارکت کننده و شرکت ذخیره شاهد، سازمان اقتصادي



 
کوثر،صندوق اشتغال و کارافرینی ایثارگران و سازمان سیاحتی کوثر حامیان این رویداد هستند. 

علاقه مندان براي شرکت در این رویداد میتوانند با مراجعه بخس «ثبت ایده» وب سایت roydadshahed.com و تکمیل فرم

 
ثبت نام اینترنتی اقدام کنند. 

 
برچسب ها 

 
- استارتاپ 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران



پارس آباد رکودار تولید بادام زمینی/ سود فروش همچنان به نفع دلالان می

چربد

منبع: داناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/23

شهرستان پارس آباد مغان با خاك زرخیز خود که به قطب کشاورزي معروف است، سالانه با کشت بیش از 6 هزار هکتار بادام
زمینی رکورددار کاشت این محصول در کشور است.

 شهرستان پارس آباد مغان با خاك زرخیز خود که به قطب

 
کشاورزي معروف است، سالانه با کشت بیش از 6 هزار هکتار بادام زمینی رکورددار کاشت این محصول در کشور است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از سبلان ما، بادام زمینی از مهم ترین محصول زراعی شمال استان اردبیل و مخصوصا

 
شهرستان پارس آباد است که به دلیل خاك حاصلخیز آن از با کیفیت ترین نوع بادام در کشور است. 

 
کشت این محصول هر سال در ماه هاي اردیبهشت و خرداد و برداشت آن در فصل پاییز و مهر ماه آغاز می شود. 

این دانه مغذي که به آن پسته شامی نیز می گویندف دانه هاي خوراکی آن در زیر خاك می روید، بادام زمینی که تقریبا 4 سانت

 
طول دارد و بصورت جفت و در زیر یک لایه ي نازك قهوه اي و یک غلاف محکم قرار گرفته است. 

 
 



بادام زمینی یکی از مغزهاي پر خاصیت و بسیار خوشمزه است که علاقه مندان بسیار زیادي دارد. این دانه گیاهی سرشار از پروتئین و

 
منابع غنی است و تشکیل شده از چربی هاي غیراشباع است که یک نوع چربی بسیار خوب براي بدن انسان ها به حساب می آید. 

 
مصرف بادام براي افرادي که به دیابت دچار هستند، بسیار مفید است و به درمان و پیشگیري از دیابت کمک بسیار زیادي می کند. 

 
 

 
پارس آباد قطب تولید بادام زمینی کشور 

امامی فرماندار پارس آباد در گفتگو با خبرنگار ما، افزود: شهرستان پارس آباد با کشت 6 هزار و 300 هکتار بادام زمینی، رکورددار

 
کاشت این محصول پرطرفدار در کشور است. 

وي تصریح کرد: امسال پیش بینی شده است بیش از 25 هزار تن از این محصول از زمین هاي حاصلخیز شهرستان پارس آباد مغان

 
برداشت و به بازار ارائه شود. 

 
رضایت کشاورزان از سود اندك تولید بادام 

سینا ایمانی یکی از کشاورزان محصول بادام در گفتگو با خبرنگار ما با بیان اینکه بیشترین بادام را در منطقه کاشته است، اظهار

 
داشت: امسال با توجه با بارندگی هاي خوبی که بوده، کیفیت و میزان برداشت این محصول بهتر از سالهاي قبل است. 

 
 



وي با تاکید به کیفیت مرغوب این محصول، افزود: امسال قیمت فروش بادام زمینی مناسب تر است و کشاورزان از وضع موجود نسبتا

 
راضی هستند. 

قلی زاده یکی دیگر از کشاورزان پارس آبادي حین برداشت بادام از زمین هاي خود با شکرگزاري بخاطر کیفیت خوب محصول، در
گفتگو با خبرنگار ما اظهار کرد: با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و شکست کرونا، انشااالله نوروز امسال، سفره هاي عید هموطنان را با

 
بادام زمینی مرغوب دشت مغان رنگین می کنیم. 

 
تولیدات کشاورزي موجب اشتغال می شود 

 
تولید محصولاتی همچون بادام زمینی در سال جهش تولید، موجب اشتغال اهالی و بیکاران منطقه می شود. 

 
 

قاسم محرمی یکی از جوانانی مشغول در مزرعه بادام زمینی، گفت: چند روزي است که اینجا مشغول بکار هستم، محصولات برداشت

 
شده را بار می زنم. 

 
وي افزود: رونق تولید محصولاتی مثل بادام که فروش خوبی نیز دارد، موجب اشتغال جوانان جویاي کار می شود. 

 
تولید کره گیاهی از بادام زمینی مغان 

عزیزي کارشناس جهاد کشاورزي در گفتگو با خبرنگار ما اظهار داشت: بادام زمینی تولید شده درمنطقه پارس آباد مغان، از کیفیت

 
بسیار بالایی براي مصرف آجیلی برخوردار است. 

 



 
وي افزود: به علت درصد بالاي روغن موجود در بادام زمینی مغان، بهترین محصول براي تولید کره گیاهی محسوب می شود. 

 
سود اصلی در جیب دلالان غیر بومی 

با گشتی در مزارع برداشت و مکان هاي خرید و فروش بادام زمینی متوجه شدیم که سود اصلی این محصولات به جیب دلالان غیر

 
بومی واریز می شود. 

یکی از خریداران حاضر در مزارع در گفتگو با خبرنگار ما اظهار کرد: محصول خریداري شده را به شهرستان سلماس بارگیري و آنجا

 
فرآوري می کنیم. 

 
 

 
خریدار اهل آستان اشرفیه نیز افزود: بستگی به کیفیت بادام زمینی پارس آباد را 18 الی 19 هزار تومان خریداري می کنیم. 

 
وي افزود: با انتقال به آستان اشرفیه و فرآوري محصول، بستگی به وضع بازار، کیلویی تا 50 هزار تومان می فروشیم. 

با افزایش قیمت محصولات آجیلی از جمله بادام زمینی در بازار کشور و رغبت کشاورزان براي کاشت بیشتر این محصول، انتظار می
رود سال آینده هم سطح زیر کشت بادام زمینی دراین منطقه افزایش یابد که این کار الگوي کشت دشت مغان را به چالش خواهد

 
کشید. 

انتهاي پیام/



اجراي رشته هاي جدید در طرح مشاغل خانگی

منبع: تسنیمشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/23

دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور بر اجراي رشته هاي جدید در طرح مشاغل خانگی تاکید کرد.

دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور بر
اجراي رشته هاي جدید در طرح مشاغل خانگی تاکید کرد.

 
- اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم،شیوع
بیماري کرونا و الزام به تعطیلی کسب و کارها موجب شد تا
در بحث ایجاد اشتغال، مشاغل خانگی مورد توجه قرار
گیرد. پیش از این، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در
دبیرخانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس

 
از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 96 طرح تصویب شد. 

قرار است جهاد دانشگاهی مسئولیت پیاده سازي و اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی را با کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی اجرا کند. 

این طرح طی سال هاي 96 تا 98 به صورت آزمایشی در 9 استان با ظرفیت 20 هزار نفر اجرا شد و با توجه به نتایج قابل قبول این
طرح و ضرورت توجه بیش از پیش مشاغل خانگی در دوران کرونا بنا به گفته معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون مقرر شد

 
براي رونق اقتصاد خانوار، تحقق شعار سال و توسعه جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور در 31 استان اجرا شود. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

این طرح در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود که وظیفه مطالعات فاز اول طرح (شامل
نیازسنجی، مزیت سنجی و ظرفیت سنجی مشاغل خانگی) به جهاد دانشگاهی محول شد. در عین حال این نهاد پس از ثبت نام

 
متقاضیان، مشاوره هاي لازم را ارائه می دهد. 

مهناز امامدادي, دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور بر اجراي رشته هاي جدید در طرح مشاغل خانگی تاکید کرد.

امامدادي با اشاره به اینکه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی ظرفیت خیلی خوبی است و باید نهایت استفاده از آن را ببریم ادامه داد:

 
این طرح در قالب دو مرحله اجرا شده که تاکنون طرح هاي خوبی انجام شده است. 

امامدادي تاکید کرد: در این طرح باید اولویت با رشته هایی باشد که جدیدتر هستند یا حتی رشته هاي قدیمی که نگاه جدیدي



 
داشته باشند. 

دبیر ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی کشور اضافه کرد: من چندین رشته جدید مشاغل خانگی در شهرستان کوهدشت

 
دیدم که خیلی خوب است و جاي امیدواري دارد. 

وي گفت: می توان در این طرح کارهاي جدید و بزرگی انجام داد اگر بتوانیم در شهرستان ها ظرفیت هاي خودمان را شناسایی کنیم.



حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته

امداد

منبع: رویداد 24شماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام (ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

رویداد24 به گزارش سایپانیوز، رئیس کمیته امداد امام
خمینی (ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي
کار به مددجویان این کمیته گفت: یکی از روز هاي بسیار
خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه
سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی
امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می
تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که

 
تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به
مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است

 
که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودرو هاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودرو هاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام (ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 



سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام (ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودرو هاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام (ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودرو ها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



تبعات کوچک شدن طبقه متوسط

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/23

عصر اعتبار- صاحبنظران اقتصادي بر این باورند که طبقه متوسط، ستون اصلی قوام و دوام یک ملت است و از بین رفتن آن
تبعات اقتصادي و اجتماعی خطرناکی در پی خواهد داشت، از سوي دیگر فربه شدن طبقه متوسط را نشانگر فرایند سالم

اقتصادي یک کشور می دانند.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایسنا، اگرچه علم اقتصاد «طبقه متوسط را عامل پیشرفت یک کشور» می داند و
به عقیده بسیاري از اقتصاددانان، کشورهایی که طبقه متوسط آن ها گسترش یافته و طبقات ثروتمند و فقیر محدودتري داشته باشند،
بدون تردید در مسیر رشد حرکت کرده و وارد مدار توسعه می شوند، اما متأسفانه به نظر می رسد امروز کشور به دلیل تحریم ها،

 
افزایش نرخ تورم، شرایط ویژه اقتصادي و ... در مسیر حذف طبقه متوسط حرکت می کند که این زنگ خطري براي اقتصاد است. 

پیشتر عبدالحسین ساسان یکی از اقتصادان برجسته کشور گفته بود که اگرچه آمار دقیقی از ریزش طبقه متوسط نیست، اما
مشاهدات عینی نشان می دهد که فقر در حال دامن زدن در میان طبقه متوسط است و نمونه بارز آن افزایش چشمگیر بدهکاران ریز
بانکی است. بسیاري از وام هایی که شاغلان مشاغل آزاد از بانک ها دریافت کرده اند با هدف تأمین سرمایه در گردش بوده و این

 
نشان می دهد که طبقه متوسط در حال کوچک شدن است و ناگزیر دست به دامان وام و شبکه بانکی شده است. 

او با بیان اینکه مجموعه سیاست هاي اقتصادي انجام شده، به تدریج باعث کاهش حجم طبقه متوسط در ایران شده است، گفته بود
که عواملی چون بروز تورم ناشی از کسري بودجه در یک دوره طولانی مدت، بیکاري که باعث افزایش تعداد افراد بدون شغل و سربار

 
در خانواده هاي طبقه متوسط می شود، مهمترین دلیل کاهش حجم طبقه متوسط به شمار می روند. 

به گفته این اقتصاددان، پیوستن گروهی از طبقه متوسط جامعه به دهک هاي پایین تر به معناي کاهش افراد سهیم در رشد فرهنگی،

 
اقتصادي و سیاسی جامعه است. 

 
حذف سرمایه گذاري با حذف طبقه متوسط 

در این باره کمیل طیبی استاد اقتصاد دانشگاه اصفهان با بیان اینکه با افزایش عدد خط فقر، به نوعی طبقه متوسط در کشور در حال
حذف شدن است، اظهار می کند: طبقه متوسط به معناي جمعیت فعال، کارآفرین، کمک کننده به بقا نسل و آشنا به مسائل جامعه
بوده و طبقه ایست که وقتی آموزش ببیند موجب افزایش بهره وري تولید و بهبود شرایط اقتصاد جامعه می شود، از سوي دیگر این

 
طبقه می تواند به عنوان مجموعه بخش خصوصی در بخش هاي دیگر سرمایه گذاري کند. 

او توضیح می دهد: متاسفانه امروز به واسطه اختلاف درآمدي شدید بین دهک هاي مختلف جامعه، تنها بخش اندکی از جامعه قدرت
مانور دارند، چراکه منابع تامین مالی آنها گسترده است، در این شرایط با ایجاد فاصله طبقاتی، رانت در کشور افزایش می یابد و این

 
عده به نوعی از تغییرات قیمتی بهره می برند. 

این اقتصاددان با بیان اینکه در حال حاضر براساس اعلام خط فقر 8 تا 10 میلیونی، افرادي که درآمدي کمتر از این عدد دارند، به
طور ناخودآگاه از فرصت هاي رانتی باز می مانند، ادامه می دهد: بنابراین چون اقشار مختلف مردم و درصد عمده خانواده ها ثروتی



 
ندارند عملا از فرصت هاي خرید و تامین رفاه زندگی خود باز می مانند. 

 
نیازهایی که به تعویق می افتد 

او با اشاره به اینکه در صورت ریشه دار شدن این شرایط، دهک هاي پایین جامعه در آینده از تامین کالاها و خدمات ضروري و نیازها
اولیه خود همچون خوراك، پوشاك، تقاضا براي آموزش، بهداشت و ... باز می مانند، تاکید کرد: در این شرایط افراد نیازهاي خود را به
سال بعد و سپس سال بعدتر به تعویق می اندازند و به نوعی در آینده دیگر فرصت مالی براي رفع این نیازها پیدا نخواهند کرد و در

 
این شرایط باید شاهد مشکلات بسیار سنگینی اجتماعی خواهیم بود. 

طیبی با بیان اینکه اقتصاد مجموعه اي از فعالیت هاي مختلف و متنوع است، اظهار کرد: هر چه مشارکت بخش خصوصی بیشتر باشد
تنوع فعالیت ها بیشتر خواهد شد، بنابراین براي ثبات اقتصاد نیازمند تجارت خارجی، صادرات و واردات و ایجاد روابط مالی با دیگر

 
کشورها هستیم. 

او با اعتقاد بر اینکه اقتصاد ایران امروز به سمت درون گرایی و خودکفایی در حال حرکت است، گفت: این درحالیست که اکنون دیگر

 
توان سرمایه گذاري، کارآفرینی و ... نداریم. 

 
نقدینگی هاي غیرمولد خانوارها 

این اقتصاددان، درباره افزایش ارزش دارایی هاي مردم و میلیاردي شدن قیمت خانه هایشان، توضیح می دهد: برخی در تحلیل این
شرایط اعلام کرده اند که مردم به نوعی میلیاردر فقیر شده اند و شاید خانه هاي کمتر از یک یا دو میلیارد تومان دیگر وجود نداشته

 
باشد و خودروهاي زیر 100 میلیون، همه به بالاي 100 میلیون تومان افزایش قیمت یافته اند. 

او با بیان اینکه شرایط موجود نشان دهنده یک نقدینگی و دارایی غیرمولد است که هیچ سود و کمکی به زندگی افراد نمی کند، می
گوید: زمانی افراد قدرت خرید پیدا می کنند که درآمد آنها به قدري مکفی باشد و درآمدشان نه تنها صرف هزینه هاي روزمره، بلکه

 
بخشی از آن پس انداز می شود. 

طیبی اضافه می کند: زمانی که بخشی از درآمد به جهت پس انداز کنار گذاشته شود، در آینده براي مصرفی خاصی همچون خرید
منزل، خودرو و ... مورد استفاده قرار می گیرد، اما زمانی که پس انداز از محل درآمد، قدرتی در آینده براي خرید ایجاد نکند، این

 
دارایی و مستغلات به نوعی غیرمولد است که این شرایط به دلیل تورم بالا و جهش قیمتی در کالاها و ... شکل گرفته است. 

او با بیان اینکه متاسفانه امروز جهش نرخ ارز کانال به کانال در حال تغییر و به دنبال آن قیمت کالاها و محصولات از جمله لوازم
خانگی، یخچال، تلویزیون و ... افزایش بی رویه داشته است، تاکید کرد: متاسفانه این زنجیره و دور تسلسل باطل در اقتصاد ایران شکل
گرفته است و در عین اینکه دارایی هاي افراد افزایش می یابد، مردم فقیر هستند، چراکه این دارایی ها تبدیل به نقد نمی شود و اگر
تبدیل به نقد شود باید با قیمت بالاتري خریداري شود. متاسفانه امروز خانوارها با کسري شدید بودجه براي تامین منابع خود مواجه

 
هستند. 

طیبی با بیان اینکه دارایی زمانی ارزشمند است که علاوه بر سرعت در تبدیل، قدرت تبدیل به احسن نیز داشته باشد، اظهار کرد:
متاسفانه امروز اگر ملک خود را بفروشیم، فردا امکان خرید همان ملک را نداریم، مگر اینکه پس انداز 300 تا 400 میلیونی براي پر

کردن این اختلاف قیمت داشته باشیم.



معاون وزیرکار: احیاي مشاغل خانگی یک ضرورت است

منبع: تسنیمشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- معاون وزیرکار با بیان اینکه احیاي مشاغل خانگی یک ضرورت است گفت: فرمانداري پلدختر با همکاري
اداره کار لرستان لیست طرح هاي شهرستان پلدختر را که نیاز به حمایت و پیگیري دارند به وزارت کار ارسال کند.

گروه استان ها- معاون وزیرکار با بیان اینکه احیاي مشاغل
خانگی یک ضرورت است گفت: فرمانداري پلدختر با
همکاري اداره کار لرستان لیست طرح هاي شهرستان
پلدختر را که نیاز به حمایت و پیگیري دارند به وزارت کار

 
ارسال کند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از پلدختر ، عیسی منصوري
ظهر امروز در جلسه کارگروه اشتغال و برنامه ریزي
شهرستان که در سالن جلسات فرمانداري برگزار شد با
بیان اینکه یک سري موانع در بروکراسی اداري ما وجود

دارد که باید کوشش کنیم موانع را برداریم تا کار مردم روان تر شود اظهار داشت: فرمانداري پلدختر با همکاري اداره کل کار استان
لرستان لیستی از طرح هایی که مشکل دارند و وام هایی که دچار اختلال شده را به ما بدهند تا آنها را پیگیري کنیم چون ما در

 
رابطه با پرداخت تسهیلات مشکلی نداریم. 

وي با اشاره به اینکه باید تمرکزمان را بر روي حوزه هاي وسیع تر قرار دهیم افزود: طرح هاي اشتغالزایی و کسب و کار باید با
مشارکت مردم انجام شود افزود: براي احیاي باغات و زمین هاي کشاورزي مناطق سیل زده چهار میلیارد تومان بودجه داریم و هر

 
کسی باغ و زمین هاي کشاورزي را لایروبی کند ما به آنها دستمزد می دهیم. 

معاون توسعه و کارآفرینی وزیر کار عنوان کرد: احیاي مشاغل خانگی یک ضرورت است که در این رابطه باید جهاد دانشگاهی ورود

 
جدي پیدا کرده تا مشاغل خانگی رونق پیدا کرده و گسترش یابند. 

 
وزارت کار در تأمین اعتبارات اشتغالزایی نگاه ویژه اي به کرمانشاه داشته باشد 

 
بانک هاي استان لرستان در پرداخت تسهیلات اشتغال زایی بیشتر دقت کنند 

 
اشتغال ناقص بیش از 2 میلیون نفر در تابستان 99 

وي بیان کرد: شهرستان پلدختر در مسیر کریدور تهران جنوب قرار دارد که همین موضوع سبب افزایش تردد خودروهاي سنگین و

 
سبک شده و نیاز است شرکت حمل و نقل در شهرستان پلدختر راه اندازي شود تا هزینه حمل و نقل در شهرستان بماند. 

منصوري گفت: طرح هایی با مشارکت مردم شروع کنید و ما خودمان را موظف می دانیم که اعتبار این پروژه و طرح ها را تامین

 
کنیم. 



 
انتهاي پیام /646 
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بیشتر بخوانید...



وزارت ارشاد 3 ماه حق بیمه اصحاب رسانه و فرهنگ را پرداخت کرد

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد.

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و
مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس

 
جمهور عصر سه شنبه برگزار شد. 

به گزارش چابک آنلاین به نقل از ایلنا، اسحاق جهانگیري
در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه
هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل
همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند، گفت: درگذشت
استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و

 
خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است، افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به خاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آن ها انجام داده است. 



در این جلسه عباس صالحی (وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی) نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



توزیع ناعادلانه یارانه بنزنی

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/23

دولت اعلام کرده بود که با افزایش قیمت بنزین به 1500 تومان و بازگشت کارت سوخت قرار است یارانه بنزین را در بین

 
نیازمندان توزیع کند که این برنامه هم مسکوت ماند. 

به گزارش جهان نیوز، داستان توزیع بنزین در ایران بسیار
پیچیده است و سال ها است که فرمول خاصی براي عرضه این
ماده تولید داخل به قول برخی ها، وجود ندارد. هرسال هم سر

 
این موضوع که آیا دولت باید براي آن یارانه بدهد یا نه دعواست. 

البته دولت اعلام کرده بود که با افزایش قیمت بنزین به 1500
تومان و بازگشت کارت سوخت قرار است یارانه بنزین را در بین

نیازمندان توزیع کند که این برنامه هم مسکوت ماند. به هر حال بنزین سهمیه بندي شد. با این حال همیشه شبهاتی در مورد نحوه
توزیع آن در بین مردم وجود داشت. با توجه به اینکه قیمت بنزین با کارت سوخت و آزاد اختلاف 50 درصدي دارد برخی از افرادي
که دستشان زیادي به دهنشان می رسد یا براي استفاده از این سود 50 درصدي اقدام به خرید خودرو آن هم 100 تا 100 تا کرده

 
اند. 

موضوع بنزین از دیرباز در کشور مورد مناقشه موافقان و مخالفان سیستم توزیع بوده، چراکه برخی معتقدند وزارت نفت در این باره
اهمال کاري کرده و سیستم فشل توزیع باید اصلاح شود، چراکه هزینه هاي بنزین به دوش همه مردم است، اما تنها بخشی از جامعه
که خودرو دارند از آن بهره می برند، از طرفی طی سال هاي اخیر با افزایش قیمت بنزین فشار زیادي به مردم وارد شده است ولی
عدالتی در توزیع وجود ندارد. با این حال سیستم توزیع سوخت با ارائه کارت سوخت انجام شد. در این میان به دلیل دو نرخی شدن
قیمت سوخت فضایی براي رانت نیز ایجاد شد و متاسفانه در همه جاي این کشور زمانی که چنین فرصتی فراهم شود حتما افرادي

 
هم هستند که از آن بهره ببرند. 

اختلاف قیمت سوخت آزاد و کارتی 1500 تومان است و در واقع محصولی بی دردسر براي قاچاق محسوب می شود. از این رو آنهایی
که توانایی مالی و روابط قوي دارند با خرید ده ها خودرو و گرفتن کارت سوخت براي خود کارآفرینی کرده و با یارانه اي که حق همه
مردم است، روزگار می گذراند. سخنگوي کمیسیون انرژي مجلس، در مراسم رونمایی از سامانه پایش اطلاعات انرژي در ساختمان ها
با اشاره به نامطلوب بودن وضع عدالت در جامعه گفت: «این موضوع ارتباط مستقیم با شدت مصرف انرژي دارد و در رسیدن به
شاخص یک دوم شدن مصرف انرژي وضع نامطلوبی داریم. درحالی که یارانه باید به نیازمندان برسد، شاهد توزیع ناعادلانه یارانه ها

 
هستیم، به گونه اي که بیشترین بهره را طبقات برخوردار از یارانه ها می برند و هرم یارانه بگیران برعکس شده است.» 



مالک شریعتی با تاکید بر اینکه دهک هاي بالا بیشترین سهم از یارانه انرژي را دریافت می کنند، ادامه داد: «در حالیکه هزینه انرژي
در خانوارهاي دهک هاي بالا یک سوم سبد هزینه این خانوارهاست، 10 برابر خانوارهاي دهک هاي پایین یارانه انرژي دریافت می
کنند.» او با اشاره به برگزاري جلسه روز گذشته اعضاي کمیسیون انرژي مجلس با مسئولان شرکت ملی پالایش و پخش انرژي گفت:
«مسئولان این شرکت اعلام کرده اند برنامه اي براي کنترل مصرف انرژي و سوخت در خودروهاي عمومی داریم، اما برخی وزارتخانه

 
ها از ترس برگزاري تجمع، جلوي اجراي آن را می گیرند.» 

سخنگوي کمیسیون انرژي مجلس، افزود: «دلیلی ندارد کسی که چند خودرو دارد از بنزین یارانه اي استفاده کند، هفت نفر در کشور
بیش از 100 دستگاه خودرو دارند، بیش از هزار نفر بین 50 تا 100 دستگاه خودرو دارند که همه آنها از بنزین یارانه اي استفاده می
کنند.» این وضعیت نشان می دهد که هیچ سیستم نظارتی اي براي جلوگیري از تخلفات در هیچ سطحی وجود ندارد و هرکسی که
توان نفوذ داشته باشد می تواند از فرصت هایی که براي همه فراهم نیست به نفع خود بهره ببرد. مسئولان اقتصادي صرفا به بیان

 
مطالب عادت کرده اند و عزمی هم براي برخورد با تخلفات دیده نمی شود. 

به نظر می رسد غارت منابع کشور آن هم از سوي عده اي خاص که معمولا در هر زمینه اي هم حضور دارند و از هر فرصتی براي پول
درآوردن استفاده می کنند به موضوعی عادي بدل شده، چراکه صرفا بیان و رسانه اي شدن این موضوعات گره اي از مشکلات مردم

عام جامعه باز نمی کند.



از منتظر ماندن مشتري خارجی هپکو تا بایکوت مواد اولیه صنایع در گمرك

منبع: ایسناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/23

برخی مسئولان صنعت استان مرکزي در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان به بیان مشکلات و مسائل واحدهاي
خود در شرایط جنگ اقتصادي پرداختند.

 حمیدرضا مالکی روز چهاشنبه 23 مهر ماه در ستاد
تسهیل و رفع موانع تولید استان مرکزي اظهار کرد: مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید جهت اختصاص وام 50 میلیارد تومانی به

 
شرکت ماشین سازي از سال 95 تاکنون اجرا نشده است. 

عضو هیئت مدیره شرکت ماشین سازي افزود: برنگرداندن ارز نیمایی از سوي واحدها به بانک مرکزي، سبب می شود ماشین سازي و
شرکت هایی مانند آن قربانی عدم دریافت ارز براي ثبت سفارش شوند. از سال گذشته ارزي به شرکت تخصیص نیافته است. این

 
شرکت تولیدات خود را به مناطق آزاد می رساند ولی صادراتی ندارد. 

 
 

وي ادامه داد: تغییر نظامنامه صندوق توسعه ملی به منظور ارائه ضمانت نامه ارزي و اختیارات محدود بانک هاي استان و مراجعه به
شعب بانک ها در تهران از دیگر مشکلات و مسائل پیش روي این شرکت است. 



 
مشتري خارجی منتظر و هپکو بلاتکلیف است 

به گزارش ایسنا، عضو هیات مدیره هپکو نیز گفت: علیرغم مدیریت مثبت فعلی هپکو، مشکلات این شرکت هنوز پابرجاست، طی یک
ماه گذشته پرداخت حقوق پرسنل هپکو به روز شده ولی راه اندازي هپکو نیازمند برنامه ریزي جامع تر و همکاري ارکان مختلف است.

میقانی ادامه داد: علیرغم انعقاد قرارداد جهت تولید دامتراك، مشکل کارت بازرگانی هنوز پابرجاست. طرف خارجی منتظر و هپکو
بلاتکلیف است.در سال 98 حدود 200 میلیون دلار ارز بابت تامین دامتراك از کشور خارج شده است در حالی که این شرکت می

 
تواند با تولید این محصول مانع خروج ارز از کشور بابت خرید دامتراك شود. 

 
آذرآب گرفتار نبود دسته چک! 

به گزارش ایسنا، باباخانی، معاون شرکت آذرآب و عضو هیئت مدیره این شرکت نیز ادامه داد: در خصوص مشکلات مرتبط با بیمه
تامین اجتماعی، با توجه به مصوبات ستاد تسهیل استان، کارگروه ملی، هیئت وزیران و مصوبه معاون اول رئیس جمهور مقرر شده بود
اصل بدهی هاي آذرآب 60 ماهه تقسیط و جرائم نیز بخشیده شود اما تامین اجتماعی منع قانونی دارد و می گوید مصوبات مجلس و

 
سران سه قوا مورد پذیرش است و مصوبات دیگر پذیرش نمی شود. 

وي ادامه داد: در حال حاضر حدود چهار سال است که شرکت آذرآب نتوانسته مفاساحساب بگیرد و این در حالی است که با اخذ این

 
مفاسا حساب از سازمان تامین اجتماعی حداقل 70 درصد از بدهی هاي آذرآب پرداخت می شود. 

معاون شرکت آذرآب اضافه کرد: با عنایت به مصوبه شماره 50432 سال 96 ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی مبنی بر ممنوعیت

 
حسابرسی 10 ساله سازمان تامین اجتماعی، این موضوع به صراحت اتفاق می افتد و موجب ایجاد بدهی بیشتر براي شرکت می شود. 

 
 

باباخانی تاکید کرد: علیرغم مصوبه شوراي تامین، اما دسته چک براي شرکت صادر نمی شود، همچنین در بانک توسعه صادرات،
شرکت گسترش صنایع انرژي که زیرمجموعه آذرآب است جهت بازسازي نیروگاه بانیاس سوریه قراردادي منعقد کرده که آذرآب
ضمانت آنرا متعهد شده ولی با توجه به شرایط حال حاضر سوریه این پروژه به اتمام نرسیده و آذرآب همچنان ضامن است و تمام

 
درآمدهاي آذرآب توسط بانک ضبط می شود، در حال حاضر نیز هشت میلیارد توسط بانک ضبط شده است. 



وي بیان کرد: مشکلات مربوط به دریافت ضمانت نامه ارزي براي عقد قراردادها نیز از مواردي است که شرکت را با مشکل و معضل
مواجه کرده است. بانک اقتصاد نوین 4.7 میلیارد تومان ضمانت نامه ارزي از شرکت ضبط کرده و در بانک مرکزي این شرکت به
عنوان مشتري بدحساب شناخته شده که تقاضا داریم این ضمانت نامه به تسهیلات تبدیل شود که تاکنون با این مهم موافقت نشده

 
است. 

 
پیروزي در جنگ اقتصادي نیازمند حمایت از صنایع 

به گزارش ایسنا، مهدي نیا، مدیرعامل شرکت لجور نیز در این نشست افزود: خودتحریمی موضوعی تکراري، اما بسیار مهم است. تولید
نقش مهمی در گردش اقتصادي، ایجاد اشتغال و پیشرفت تکنولوژي و جذب ارز و جلوگیري از خروج آن دارد و موجب رونق اقتصادي
هر کشور خواهد شد. توجه به تولید یک مسئله ملی و موضوع استراتژیک است. حمایت از تولید از دیدگاه مسئولین نباید به گونه اي

 
باشد که تنها به مشکل قشر خاصی از تولیدکنندگان رسیدگی شود بلکه باید مشکلات اساسی و زیربنایی کشور رسیدگی شود. 

وي ادامه داد: امروز تولید گرفتار مشکلات زیادي است که در راس آن تحریم قرار دارد، این رزوها خصوصا تحریم به بالاترین درجه
خود رسیده و در حد قفل کردن مسیر، کار را پیش برده است، در کنار آن کمبود مواد اولیه و کاهش فروش و درآمد و مشکل کرونا

 
و... به وضوح دیده می شود که تولید را ضعیف کرده است. 

مدیرعامل شرکت لجور بیان کرد: همگان از جنگ اقتصادي صحبت می کنند. به مدت 8 سال درگیر جنگ سرزمینی بودیم، اما همه
مسئولان و مردم رزمندگان را به منظور رسیدن به موفقیت مجهز می کردند. امروز سربازان جنگ اقتصادي، تولیدکنندگان و بنگاه

 
هاي اقتصادي هستند که نیاز است مسئولان حمایت لازم از آنها را نیز داشته باشند تا بتوان در این جنگ نیز پیروز شد. 

 
 

مهدي نیا با اشاره به اینکه امروز براي تولیدکنندگان وضعیت جنگی پیش آمده و با طرح این سوال که چرا امروز سازمان هاي دولتی
به شرایط سخت موجود بی توجه هستند و در شرایط جنگی نیستند؟ گفت: دستگاه هاي دولتی می گویند قانون و مقررات به ما اجازه
نمی دهد، پس لازم است این گره ها باز شود تا دستگاه هاي دولتی بتوانند در این شرایط جنگی به تولیدکنندگان کمک کنند. برخی

 
از قوانین و مقررات اجازه عمل به تعهدات را به شرکت ها نمی دهد. 

وي تاکید کرد: مدتی است که تحت عنوان مسئله تعیین منشاء ارز، مواد اولیه و قطعات تولیدکنندگان از جمله آذرآب در گمرکات
کشور و استان بایکوت شده است و این در حالی است که تمام اقدامات براي ورود کالا قانونی بوده، اما بانک مرکزي امروز اجازه خروج

این کالاها را نمی دهد. 



 
کلانشهر شدن اراك، مانع توسعه و پیشبرد روند تولید در استان شده 

به گزارش ایسنا، قاري، مدیرعامل شرکت اکسیرپویان نیز در این جلسه اضافه کرد: دستور یا تصمیم براي کلانشهر شدن اراك گرفته

 
شد که سنگی جلوي توسعه و تخصیص و پیشبرد روند تولید در استان را ایجاد کرد. 

وي افزود: قانون فاصله 30 کیلومتري صنایع از کلانشهرها به کارخانجات و واحدها اجازه نمی دهد که در مسیر پیشرفت و توسعه
حرکت کنند، اکثر صنایع در شعاع 30 کیلومتري شهر اراك هستند و لازم است که همسویی براي تسهیل امور این واحدها برداشته

 
شود. 

 
 

مدیرعامل شرکت اکسیر پویان گفت: با توجه به شرایط جنگ اقتصادي، نیاز است مدیران با درك این شرایط حمایت و پشتیبانی از
تولیدکنندگان و صنایع را پیشه کنند. سیستم خشک بروکراسی، استان و شهر را به سمت سقوط سوق می دهد. بازرسی خشک سبب

 
محدودیت اختیارات مدیران دولتی شده که ظلمی به حوزه تولید است. 

انتهاي پیام



اشتغال مهمترین دغدغه جامعه نابینایان خراسان شمالی

منبع: ایسناشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیر کل بهزیستی خراسان شمالی مهمترین دغدغه جامعه نابینایان استان را اشتغال آن ها عنوان کرد.

قربانی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به یک هزار و 700
فرد نابینا تحت پوشش بهزیستی قرار دارد، گفت: طبق
قانون سه درصد از سهمیه استخدامی ها متعلق به جامعه
معلولان است اما این مقدار کافی نیست و بیشتر نابیناها با

 
مشکل بیکاري دست و پنجه نرم می کنند. 

وي به موضوع مناسب سازي براي راحتی جامعه نابینایان
در استان نیز اشاره کرد و افزود: از سوي برخی از نهادها
همچون شهرداري بحث مناسب سازي معابر تا حدودي
انجام شده اما به هیچ عنوان کافی نیست و تا ایده آل ها

 
فاصله زیادي وجود دارد. 

قربانی ادامه داد: از سوي دیگر دسترسی معلولان به سایر زیرساخت ها در شهرها هنوز به راحتی محقق نمی شود و این موضوع نیز

 
یکی از دغدغه هاي جامعه نابینایان است. 

وي در ارتباط با وسایل کمک آموزشی نابینایان نیز گفت: تجهیزات مورد نیاز این افراد بعد از اعلام، خریداري می شود و در اختیار آن

 
ها قرار می گیرد اما وسایل مورد نیاز این گروه از جامعه هزینه بر است و نیاز به پرداخت هزینه بالایی است. 

انتهاي پیام



عزم بنیاد برکت براي رفع معضل کولبري

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس هیات مدیره بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تاکید کرد: اگر یک درآمد حداقلی براي کولبران تامین شود، بخش
اعظم آن ها کولبري را کنار می گذارند.

در اولین نشست تخصصی بررسی راه کارهاي اشتغال
کولبران مطرح شد؛ عزم بنیاد برکت براي رفع معضل
کولبري رئیس هیات مدیره بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان
امام تاکید کرد: اگر یک درآمد حداقلی براي کولبران تامین

 
شود، بخش اعظم آن ها کولبري را کنار می گذارند. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ اولین نشست
تخصصی بررسی راه کارهاي اشتغال کولبران (کاك برکت)
در سه استان مرزي کردستان، آذربایجان غربی و کرمانشاه

با حضور مهدي عیسی زاده رییس کمیسیون اجتماعی مجلس، امیرحسین مدنی و محمود عسکري آزاد مدیرعامل و رییس هیات
مدیره بنیاد برکت و نمایندگانی از وزارت خانه هاي کشور، صمت، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، علوم و سازمان ها و
نهادهاي نیروي انتظامی، بهزیستی، گمرك، مرزبانی، کمیته امداد، اتاق بازرگانی، آموزش فنی حرفه اي و شرکت هاي دانش بنیان به

 
میزبانی بنیاد برکت برگزار شد. 

رئیس هیات مدیره بنیاد برکت در این نشست با تاکید بر این که کولبري راه مطلوبی براي تامین معیشت نیست، گفت: مطالعات،
تحقیقات و نظرسنجی هاي ما در بنیاد برکت نشان می دهد که بخش اعظمی از کولبران اگر از یک درآمد حداقلی برخوردار باشند،

 
این شغل را کنار می گذارند. 

محمود عسکري آزاد ادامه داد: ما در بنیاد برکت کولبري را خلاف شان انسانی می دانیم و تاکید داریم که باید روش ها و راه کارهاي

 
بهتري براي تامین معیشت کولبران طراحی و اجرا شود. 

او با تاکید بر اتخاذ یک راهبرد موثر براي رفع معضل کولبري اظهار کرد: تنها دلیلی که باعث می شود کولبران چنین شغل سخت و

 
طاقت فرسایی را انتخاب کنند فقر و نبود درآمد است. باید با اشتغال زایی، جایگزینی براي کولبري ایجاد کرد. 

رئیس هیات مدیره بنیاد برکت با اشاره به توجه این بنیاد به پنج سرمایه براي رفع معضل کولبري خاطرنشان کرد: توانایی خود
کولبران، اجتماع و اتحاد آن ها، سرمایه هاي مغفول مانده محلی، طبیعت محیطی و توانمندي مالی این پنج سرمایه و پتانسیل را

 
تشکیل می دهند. 

عسکري آزاد ادامه داد: چهار سرمایه اول در مناطق مرزي کشور وجود دارد و باید منابع و سرمایه هاي مالی را هم براي این مناطق



 
تامین کرد. همچنین از طریق تسهیل گران باید در این مناطق تهییج ایجاد نمود. 

او تاکید کرد: ما در فرآیند اشتغال زایی از طریق بنیاد برکت از امکانات موجود و توانمندي هاي محلی مغفول مانده بهره می گیریم و
هیچ هزینه جدیدي را تحمیل نمی کنیم. براي مثال، در ابتداي ورود به استان سیستان و بلوچستان متوجه شدیم که 15 هزار آغل

 
پرورش دام سنگین در خانه هاي مردم وجود دارد که می توان از آن استفاده کرد. 

رئیس هیات مدیره بنیاد برکت تصریح کرد: باید همه ارگان ها و سازمان هاي ذیربط براي حل معضل کولبري به میدان بیایند و یک

 
کار جمعی براي نیل به این هدف صورت گیرد. باید از توانمندي هاي محلی براي اشتغال زایی بهره گرفت. 

عسکري آزاد با اشاره به ایجاد 3 هزار طرح اشتغال زایی براي کولبران از سوي بنیاد برکت یادآور شد: اگر همه سازمان ها و نهادها در

 
این فرآیند مشارکت کنند این تعداد طرح در سال آینده به 15 هزار هم می تواند افزایش پیدا کند. 

به گفته رییس هیات مدیره بنیاد برکت، در حال حاضر 30 تسهیل گر بنیاد در مناطق مرزي سه استان کردستان، آذربایجان غربی و

 
کرمانشاه مستقر هستند و فرآیند اشتغال زایی در این مناطق را دنبال می کنند. 

 
آمادگی مجلس براي رفع معضل کولبري 

در ادامه این نشست، رییس کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی ضمن تقدیر از دست اندرکاران رویداد ملی کاك برکت گفت:

 
کولبري یکی از معضلات بزرگ کشور است و هر ساله بسیاري از جوانان تحصیلکرده و نخبه درگیر این معضل می شوند. 

مهدي عیسی زاده با تاکید بر این که باید به معضل کولبري یک نگاه جامع داشت، اظهار داشت: کولبري هزاران معانی در پشت خود
دارد. ما علاوه بر اشتغال زایی پایدار و دائمی در مناطق مرزي، باید امنیت مرزها و کشور را نیز لحاظ و تامین کنیم. بزرگترین پایگاه

 
هاي آمریکا و اسرائیل در نزدیکی مرزهاي غربی ایران است. 

او ادامه داد: گهگاه دشمنان کشور در آن سوي مرزها کولبران را تخلیه اطلاعاتی می کنند و از منظر امنیتی و اطلاعاتی هم باید به
معضل کولبري پرداخت. از سوي دیگر، کولبران کالاهاي اساسی و مورد نیاز مردم را جابه جا نمی کنند و همه چیز از قبل برنامه

 
ریزي شده است. 

عیسی زاده تاکید کرد: نباید کولبران را بیگانه بدانیم و لازم است تا آنها را ساماندهی کنیم. حتی می توانیم معابر مشخصی را براي

 
کولبران تعریف و مقرر کنیم تا کالاهاي مشخصی را حمل کنند. 

رییس کمیسیون اجتماعی مجلس با تاکید بر آمادگی این کمیسیون براي حل مشکل کولبران گفت: ما در کمیسیون اجتماعی آماده
همه نوع همکاري براي رفع معضل کولبري هستیم و حتی می توانیم هر پیشنهادي را در این رابطه، در قالب طرح در صحن علنی

محلس مطرح و تصویب کنیم تا به شکل قانون درآید.



طی سه سال گذشته توان و تلاش خود را بر موضوع اقتصاد تمرکز کردیم

منبع: تابناكشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/23

 
طی سه سال گذشته توان و تلاش خود را بر موضوع اقتصاد تمرکز کردیم 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گفت: در طول 3 سال گذشته همواره در جهت ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي نهایت تلاش

 
خود را بکار گرفتیم و خوشبختانه در زمینه کاهش نرخ بیکاري و بهبود فضاي کسب و کار با توفیقات خوبی همراه شدیم. 

به گزارش خبرگزاري تابناك کرمانشاه به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري
کرمانشاه؛ "هدایت حاتمی" در جلسه شوراي معاونین استانداري که با حضور
مهندس بازوند استاندار کرمانشاه و دکتر ابراهیم عزیزي نماینده مردم کرمانشاه در
مجلس شوراي اسلامی برگزار شد، اظهار داشت: دکتر عزیزي در کارنامه کاري
خود در هر کسوت مدیریتی که بودند براي استان و کشور منشاء خیر و برکت
بودند و نگاه و توجه ایشان می تواند زمینه ساز بسیار مناسبی براي حرکت به

 
سمت رفع مشکلات باشد. 

وي در ادامه سخنان خود با اشاره به وقوع بحران هاي مختلف طی سه سال هاي گذشته براي استان بیان داشت: استان با مدیریت
مهندس بازوند قادر شد که بسیاري از بحران ها از جمله زلزله و سیل را پشت سر بگذارد و هم اکنون با وجود بیماري کرونا در پیک
هاي اول و دوم این بیماري استان خیلی خوب کار کرد و هر کدام از بحران ها از جمله زلزله و سیل می تواست فاجعه هاي بسیاري را

 
براي استان ایجاد کند که با مدیریت خوب کنترل شدند. 

مقام ارشد حوزه اقتصادي استان در ادامه با بیان اینکه طی سه سال گذشته توان و تلاش خود را بر موضوع اقتصاد تمرکز کردیم،

 
ایجاد اشتغال، توجه به اقشار آسیب پذیر و بهبود فضاي کسب و کار را از موضوعات بسیار مهم در حوزه اقتصادي استان عنوان کرد. 

وي از نمایندگان مردم استان در مجلس شوراي اسلامی خواست که کمک هاي خود را براي بهبود فضاي کسب و کار به منظور

 
گسترش رونق تولید و ایجاد اشتغال افزایش دهند. 

حاتمی تصریح کرد: در سه سال گذشته رتبه استان در فضاي کسب و کار سی و یکم کشوري بود و در چنین فضایی کمتر سرمایه
گذاري آماده سرمایه گذاري است اما خوشبختانه طی سه سال گذشته در جهت بهبود فضاي کسب و کار اقدامات بسیار اساسی در

 
استان انجام شد. 

وي با بیان اینکه براي کمک به اشتغال در جذب تسهیلات روستایی از محل صندوق توسعه ملی بیش از 10 درصد این منابع را براي
استان جذب کردیم، گفت: استاندار محترم در برنامه هاي هفتگی خود به تهران با مسئولین کشوري پیگیر موضوعات اشتغال استان

 
هستند که در این راستا نتایج خوبی حاصل شده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري افزود: یکی دیگر از برنامه هاي استان در حوزه اقتصادي حفظ واحدها و احیاي واحدهاي



موجود می باشد و در این راستا به توفقیات خوبی براي خیلی از واحدها از جمله راه اندازي اسیدسیتریک و پنیرغرب که چندین سال
با مشکلات عدیده اي روبرو بودند دست پیدا کردیم و همچنین اقدامات لازم براي توجه به زنجیره هاي ارزش و ایجاد شهرك

 
تخصصی لبنی با برند عالیس در استان انجام شده است. 

وي گفت: همچنین در راستاي حفظ واحدهاي موجود به حل مشکلات کاغذ غرب و کرپ ناز توجه ویژه اي صورت گرفته و کارخانه
قوطی سازي زمزم نیز بزودي افتتاح می شود و به دنبال افزایش ظرفیت کارخانه ایران خودرو به سه برابر هستیم و سرمایه گذاري

 
هاي خوبی نیز توسط سرمایه گذاران چینی در استان شده است. 

حاتمی بیان داشت: علاوه بر مشاغل کوچک و متوسط به توسعه مشاغل بزرگ هم توجه ویژه داریم و هر کدام از این مشاغل در

 
کارگروه ها و کمیته هاي مختلف کاري مورد بررسی قرار می گیرند. 

وي در پایان سخنان خود با بیان اینکه امیدواریم با همراهی و همفکري با نمایندگان محترم نتایج بهتري براي استان رقم بزنیم گفت:
استان با بخش اخبار منفی نه تنها توسعه پیدا نمی کند بلکه فضاي نا امیدي ایجاد می کند و استان براي رشد و کمک به سرمایه

گذاري نیاز به پخش اخبار امیدوار کننده و واقعی دارد.



کارگروه اشتغال و کارآفرینی بسیج اساتید تشکیل جلسه داد

شماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/23
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان البرز -

به گزارش روابط عمومی استان البرز؛  کارگروه اشتغال و کارآفرینی بسیج اساتید دانشگاه جامع علمی کاربردي البرز با محوریت
نحوه همکاري با شهرك هاي صنعتی استان البرز  با حضور دکتر دانش کار آراسته و سایر اعضا در مرکز آموزش علمی کاربردي قند

 
کرج برگزار شد. 

در این جلسه در خصوص همکاري و فعالیت دو جانبه فی مابین شهرك و دانشگاه تبادل نظر شد و اعضاء نسبت به نحوه اجراي درس

 
کارورزي دانشجویان در صنایع استان به بحث و بررسی پرداختند. 

در پایان مقرر شد موضوع پروژه هاي مورد نیاز صنایع، بازدید هاي علمی، کارورزي، بهره برداري از امکانات طرفین و نیز برگزاري
استارت آپ ها و نمایشگاه هاي مشترك بررسی شود



76 هزار نفر در 30 هزار واحد صنفی استان سمنان اشتغال دارند

منبع: ایرناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/23

سمنان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: حدود 76 هزار نفر در 30 هزار واحد صنفی استان
مشغول به فعالیت هستند.

سمنان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت
استان سمنان گفت: حدود 76 هزار نفر در 30 هزار واحد

 
صنفی استان مشغول به فعالیت هستند. 

به گزارش ایرنا، علی تشنه دل روز چهارشنبه در ششمین
جلسه کمیسیون نظارت بر سازمانهاي صنفی استان سمنان
افزود: بیش از 30 هزار واحد صنفی در استان داراي پروانه
کسب می باشند و در حدود 76 هزار نفر در این واحدها

 
شاغل هستند. 

وي تصریح کرد: از مجموع واحدهاي صنفی داراي پروانه کسب در استان سمنان، حدود 10 هزار و 300 واحد خدماتی ، 15 هزار و
184 واحد توزیعی و چهار هزار 894 واحد نیز تولیدي است که از این تعداد یکهزار و 652 واحد در نیمه نخست سال جاري پروانه

 
کسب کردند. 

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان افزود: نسبت پروانه هاي کسب منقضی شده به کل پروانه ها درنیمه نخست

 
امسال حدود 12 درصد و نسبت واحدهاي فاقد پروانه کسب به کل پروانه ها در این مدت حدود یک درصد بود. 

در این نشست با حضور نمایندگان اعضاي کمیسیون در سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان ، پیرامون موضوعات مختلف

 
اتحادیه هاي صنفی بحث و تبادل نظر و گزارشی از کمیته نرخ گذاري کالا و خدمات شهرستان سمنان ارائه شد. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- اشتغال فراگیر 

- ستاد تنظیم بازار



زیست بوم صنایع خلاق 1000 تایی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش گروه علمی و دانشگاهی خبرگزاري فارس، پرویز
کرمی رئیس شوراي سیاستگذاري «جشن هزار شرکت
خلاق» گفت: در کنار توجه به شکل گیري شرکت هاي
دانش بنیان و توسعه آنها، معاونت علمی توسعه بخشی
دیگري از شرکت ها که عمدتا در صنایع خلاق، فرهنگی و
خدمات نوین مبتنی بر فضاي دیجیتال فعال هستند را نیز

 
پیگیري می کند. 

مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري ادامه داد: از آنجا که ظرفیت بالایی میان این شرکت ها براي کارآفرینی و رونق اقتصادي
وجود دارد، بنابراین گسترش فعالیت آنها موضوع مهمی است. در همین راستا براي تشویق شرکت هاي خلاق و گسترش فعالیت آنها

 
«جشن هزار شرکت خلاق» برگزار می شود. 

دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري همچنین بیان کرد: از زمان انتشار فراخوان

 
تاکنون 133 شرکت خلاق، 35 استارتاپ و 3 شتاب دهنده فعال در صنایع خلاق در این رویداد ثبت نام کرده اند. 

کرمی با اشاره به اینکه ارزیابی طرح ها و فرم هاي ارسالی متقاضیان توسط داوران آغاز شده است، گفت: با توجه به شرایط موجود
کشور از نظر شیوع گسترده ویروس کرونا، زمان برگزاري اختتامیه با حضور مسئولان کشوري و برگزیدگان نهایی جشنواره اعلام می

 
شود. 

به گفته رئیس مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، علاوه بر بخش هاي مسابقه اي و رقابتی،
وبینارها و کارگاه هاي آموزشی مختلفی نیز در حاشیه این جشن سراسري برگزار شده است تا آخرین تحولات و پیشرفت هاي حوزه

 
فناوري هاي نرم را به شرکت کنندگان آموزش دهند و مشاوره هاي لازم در این بخش عرضه شود. 

 
بیشتر بخوانید: جشن «هزاره شرکت خلاق»؛ استارتاپ ها و فناوران برتر صنایع خلاق تقدیر می شوند 

رئیس شوراي سیاستگذاري «جشن هزاره شرکت خلاق» در ادامه گفت: این رویداد به دنبال شناسایی شرکت هاي خلاق داراي
محصولات برتر است تا با اختصاص بسته هاي حمایتی به آنها فعالیت آنها را گسترش دهد. در این صورت قرار گرفتن در مسیر تجاري

 
سازي ایده ها و طرح ها براي آنها آسان تر می شود. 

مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري  با اشاره به تنوع موضوعی 1000 شرکت خلاق ثبت شده در برنامه توسعه زیست بوم



شرکت هاي خلاق، افزود: از هزار شرکت خلاق ثبت شده 519 شرکت مربوط به حوزه کسب و کارهاي دیجیتال و فضاي مجازي است.
همچنین 133 شرکت در حوزه بازي، اسباب بازي و سرگرمی، 88 شرکت در حوزه صنایع دستی، گردشگري و میراث فرهنگی، 94
شرکت در صنایع دیداري و شنیداري، 20 شرکت در یادگیري، چاپ و نشر و 57 شرکت در حوزه طراحی و معماري مشغول فعالیت
هستند. همچنین 41 شرکت نیز در حوزه گیاهان دارویی و طب سنتی، 7 شرکت در حوزه هنرهاي تجسمی و نمایشی، 26 شرکت در

 
خدمات زیرساختی صنایع خلاق و 15 شرکت  سایر صنایع خلاق و فرهنگی فعالیت می کنند. 

انتهاي پیام/



اساس حل مشکلات اقتصادي کشور ریشه در اصلاح بودجه دارد

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/23

زاهدان - رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه اساس حل مشکلات اقتصادي کشور ریشه در اصلاح بودجه دارد،
گفت: با اصلاح بودجه بخشی مهمی از مشکلات و عقب ماندگی ها در سطح کشور بر طرف می شود.

جلسه نهایی پیگیري و نظارت میدانی محمدباقر قالیباف،
رئیس مجلس شوراي اسلامی در سفر به استان سیستان و
بلوچستان در محل تالار امام رضا (ع) دانشگاه سیستان و

 
بلوچستان آغاز شد. 

بنابراین گزارش در این نشست که با حضور نماینده ولی
فقیه، استاندار، فرمانداران، مدیران کل و فرماندهان نظامی
و انتظامی سیستان و بلوچستان در حال برگزاري است،

 
مسائل و مشکلات سیستان و بلوچستان بررسی می شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در این نشست اظهار داشت: در استان سیستان و بلوچستان ظرفیت هاي نادیده گرفته شده و مهم و
همچنین منابع فراوانی وجود دارد که با توجه به امکانات کم و عقب ماندگی تاریخی باید براي استفاده از این ظرفیت ها برنامه ریزي

 
کرد. 

محمد باقر قالیباف با اشاره به اینکه یکی از اهداف این سفر بررسی و نظارت دقیق و میدانی بر فعالیت ها و پروژه هاي صورت گرفته و
نیمه تمام در استان سیستان و بلوچستان بود، افزود: ما در مجلس یازدهم تلاش می کنیم که همه ظرفیت مجلس را براي رفع

 
مشکلات مردم در تمامی نقاط کشور به کار بگیریم. 

وي با تاکید بر اینکه ما در مجلس یازدهم نظارت را بر قانون گذاري اولویت می دهیم، خوشبختانه در حال حاضر کمبود در کشور

 
قانونی نداریم بلکه نیاز بسیار زیاد به نظارت داریم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه عقب ماندگی هاي تاریخی در سیستان و بلوچستان وجود دارد، تصریح کرد: البته

 
بعضی از عقب ماندگی ها که مربوط به سوء مدیریت است واقعاً غیر قابل قبول است. 

 
تشنگی برخی از مردم سیستان و بلوچستان در کنار آب 

وي ادامه داد: به عنوان مثال همچنان شهرستان ها و روستاهایی در استان سیستان بلوچستان وجود دارد که در کنار منابع آبی با

 
مشکل آب شرب بهداشتی مواجه هستند که اینجا نشان می دهد در مدیریت و نظارت ضعف وجود دارد. 



قالیباف با اشاره به اینکه به زودي برنامه هاي کامل و جامعی براي بهبود وضعیت مردم اجرایی خواهیم کرد، افزود: طبق برنامه هفتم

 
توسعه سیاست هاي جدیدي در حوزه هاي مختلف خصوصاً در زمینه ایجاد اشتغال در کشور اعمال می شود. 

وي با اشاره به اینکه اساس حل مشکلات اقتصادي کشور ریشه در اصلاح بودجه دارد، گفت: مجلس یازدهم مصمم است در بودجه
1400 این اتفاق بیفتد که می تواند بخشی مهمی از مشکلات و عقب ماندگی ها را در سطح کشور و خصوصاً مناطق محروم بر طرف

 
کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه مجلس برنامه هفتم توسعه را با رویکرد متفاوتی دنبال خواهد کرد، بیان کرد: در برنامه

 
ها ما نباید آرزوهایمان را بنویسیم بلکه باید برنامه ها بر اساس توانمندي ها و ظرفیت ها تنظیم شود. 

وي با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي بی نظیر کشور افزود: در برنامه هفتم توسعه احکام را به صورت استانی، منطقه اي و

 
کشوري تعریف می کنیم تا به بعضی از موضوعات که ممکن است براي یک منطقه بسیار مهم باشد، توجه ویژه اي شود. 

قالیباف با اشاره به اینکه بودجه سال آینده با نگاه به ارتقاي برخی از شاخص هاي استان ها تدوین می شود، ادامه داد: البته متأسفانه
ما عادت کرده ایم که براي انجام پروژه ها به دنبال ردیف هاي دولتی باشیم در حالی که باید از ظرفیت هاي بخش خصوصی و

 
نهادهاي عمومی نیز استفاده شود. 

وي گفت: البته همه ما می دانیم امروز کشور به دلیل تحریم هاي ظالمانه در شرایط خاصی از نظر بودجه قرار دارد اما من معتقدم

 
ریشه همه مشکلات ما در تحریم نیست. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه ما در حوزه مدیریت در کشور دچار مشکل هستیم، تصریح کرد: با صد میلیارد دلار

 
درآمد سالانه هم کسري بودجه داشتیم و حالا هم که کاهش درآمد داریم دچار همان مشکل هستیم. 

وي با بیان اینکه شاخص هاي پیشرفت در استان سیستان و بلوچستان نسبت به سایر استان هاي کشور اصلاً قابل قبول نیست، گفت:

 
ساختار غلط بودجه و کسري بودجه ما را با مشکلات اقتصادي در این استان روبه رو کرده است. 

 
کمبود آب و عدم وجود راه هاي دسترسی دو مشکل اساسی سیستان و بلوچستان است 

ملک فاضلی، رئیس مجمع نمایندگان سیستان و بلوچستان نیز در این جلسه اظهار داشت: در این استان ظرفیت ها و قابلیت هاي

 
مختلفی وجود دارد که با توجه به امکانات کم و عقب ماندگی هاي تاریخی باید براي استفاده از این ظرفیت ها برنامه ریزي کرد. 

وي با اشاره به اینکه کمبود آب و همچنین عدم وجود راه هاي دسترسی مناسب دو مشکل اساسی استان سیستان و بلوچستان است،

 
افزود: تجارت مرزي، کشاورزي، شیلات، ترانزیت، صنعت، معدن و گردشگري از جمله دیگر ظرفیت هاي این استان استراتژیک است. 

نماینده مردم سراوان، سیب و سوران و مهرستان در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر استفاده مناسب از ظرفیت هاي ترانزیتی
سیستان و بلوچستان گفت: رمز موفقیت در بهبود معیشت مردم این استان استفاده از ظرفیت مرزهاي خاکی است که باید در کنار

توجه به مرز آبی به آن توجه ویژه شود.



سرمایه گذاري 253 میلیارد ریالی ارتباطات و فناوري اطلاعات در شاهرود و

میامی

منبع: ایرناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/23

سمنان- ایرنا- مدیر کل ارتباطات وفناوري اطلاعات استان سمنان گفت: 253 میلیارد ریال به منظور توسعه حوزه هاي
مدنظر ارتباطات در شهرستان هاي شاهرود و میامی سرمایه گذاري انجام شد.

سمنان- ایرنا- مدیر کل ارتباطات وفناوري اطلاعات استان
سمنان گفت: 253 میلیارد ریال به منظور توسعه حوزه
هاي مدنظر ارتباطات در شهرستان هاي شاهرود و میامی

 
سرمایه گذاري انجام شد. 

به گزارش ایرنا، سید یاسر حسن پور روز چهارشنبه به
رسانه ها افزود: برنامه اصلی وزارت ارتباطات در روستاها ،
تلاش براي برقراري اینترنت پهن باند سیار(LTE) در

 
روستا هاي بالاي 20 خانوار است. 

وي افزود: به منظور بهره مندي از خدمات الکترونیکی بانکی در روستاها و با شناسایی روستاهاي واجد شرایط به 11 نقطه روستایی

 
در شهرستان هاي میامی و شاهرود دستگاه هاي خودپرداز ATM اختصاص یافته که در صورت تامین تجهیزات نصب می شود. 

حسن پور در بخش فناوري اطلاعات با اشاره به وضعیت اشتغال در شهرستان هاي شاهرود و میامی بیان کرد: با ابلاغ طرح هاي
مختلف ارتباطی در قالب پروژه uso همچون احداث سایت جدید و ارتقاي سایت هاي 2G اپراتورها به 4G و اجراي فیبر نوري در
شهرستان شاهرود و میامی ، با قیمت روز تجهیزات مخابراتی، در مجموع سرمایه گذاري 253 میلیارد ریالی از سوي وزارت ارتباطات و

 
فناوري اطلاعات در این دو شهرستان محقق می شود. 

وي اضافه کرد: پیمانکاران طرح هاي مذکور شرکت مخابرات ، شرکت ارتباطات سیار (همراه اول) و شرکت خدمات ارتباطی ایرانسل

 
هستند. 

مدیر کل ارتباطات وفناوري اطلاعات استان سمنان اضافه کرد: در بخش فناوري اطلاعات با اشاره به اهمیت فعالیت کسب وکارهاي
نوپا حوزه ICT در این شهرستان ها براي بهبود فضاي کسب و کار این حوزه ، دو بستر استفاده از منابع پارك اقتصاد دیجیتال و طرح

 
نوآفرین جهت حمایت از شرکت هاي نوپا تبیین شده که باید به نحو مطلوب از آن استفاده شود. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- شاهرود 

- ارتباطات 



 
- میامی 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

- سرمایه گذاري



محصولات آبزي پروري استان بوشهر 2برابر می شود/ توسعه اراضی پرورش

میگو

منبع: تسنیمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با اشاره به افزایش تولید محصولات آبزي پروري گفت: امسال
اراضی پرورش میگو در استان بوشهر 5هزار و 600هکتار است که این میزان سال آینده به 2برابر افزایش می یابد.

گروه استان ها- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
بوشهر با اشاره به افزایش تولید محصولات آبزي پروري
گفت: امسال اراضی پرورش میگو در استان بوشهر 5هزار و
600هکتار است که این میزان سال آینده به 2برابر افزایش

 
می یابد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر ، سعید زرین فر ظهر
امروز در نشست بررسی طرح هاي شیلاتی و نقش آن در
رونق و جهش تولید اظهار داشت: استان بوشهر با داشتن
بیشتر مرز دریایی با خلیج فارس ظرفیت هاي مهمی در

 
عرصه تولید محصولات شیلاتی را فراهم کرده است. 

وي با اشاره به اینکه پرورش میگو در اراضی لم یزرع و ساحلی استان بوشهر مورد توجه قرار گرفته است گفت: بیش از 60 درصد

 
میگوي پرورشی کشور در استان بوشهر تولید می شود و این استان در پرورش این آبزي از جایگاه مهم و ممتازي برخوردار است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با بیان اینکه "امسال 5600 هکتار اراضی ساحلی این استان به پرورش میگو اختصاص
یافته است" گفت: این میزان در ابتداي دولت تدبیر و امید 4 هزار هکتار بود که امسال به 5 هزار 600 هکتار رسید و براساس برنامه

 
ریزي تا سال آینده به 2 برابر و به 10 هزار هکتار افزایش می یابد. 

زرین فر طرح پرورش ماهی در قفس در دریا را از جمله دیگر طرح هاي مهم اقتصادي استان بوشهر دانست و بیان کرد: اکنون پرورش

 
ماهی در قفس در دریا اجرایی شده و شهرها و روستاهاي ساحلی این استان از این پروژه بهره مند هستند. 

 
وي افزود: تولید ماهی پرورشی در دریا یکی از ظرفیت هاي مهم استان بوشهر است که سال آینده تولید این آبزي افزایش می یابد. 

 
80 درصد اعتبارات اشتغال روستایی و عشایري استان بوشهر جذب شد 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر هم با بیان اینکه 80 درصد اعتبارات اشتغال روستایی و عشایري استان در بخش
کشاورزي این استان جذب شده است گفت: طرح هاي اشتغال زایی روستایی در اولویت قرار دارد و در این راستا تسهیلات مورد نیاز

 
تزریق و پرداخت شده است. 



محمد تقی منوچهري با اشاره به اینکه از محل تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري 297 میلیارد تومان اعتبار در بخش کشاورزي

 
جذب شده خاطرنشان کرد: 300 میلیارد تومان نیز در این راستا ابلاغ شده که به طرح هاي یاد شده پرداخت می شود. 

وي، استان بوشهر در حوزه آبزي پروري را یکی از موفق ترین استان هاي کشور دانست و بیان کرد: اکنون در طرح پرورش میگو

 
استان بوشهر بیش از 60 درصد میگوي کشور تولید می کند که این رقم هر سال افزایش می یابد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر از واگذاري اراضی به طرح هاي پرورش میگو خبر داد و گفت: با توجه به شیوه نامه ابلاغی

 
از سوي وزارت جهاد کشاورزي در خصوص اهلیت سنجی و واگذاري این کار در استان انجام شده و این اساس اقدام می شود. 

 
اجراي طرح هاي دانش بنیان در عرصه آبزي پروري استان بوشهر 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان بوشهر هم با بیان اینکه 930 کیلومتر از مرز دریایی خلیج فارس در استان بوشهر قرار

 
دارد خاطرنشان کرد: این استان نقشی اساسی و مهمی در سیاست توسعه دریامحور دارد. 

 
رئیس سازمان شیلات ایران: بیماري "لکه سفید میگو" را مدیریت کردیم/ صادرات محصولات آبزیان ایران به 50 کشور 

 
رئیس سازمان شیلات ایران: بیماري "لکه سفید میگو" را مدیریت کردیم/ صادرات محصولات آبزیان ایران به 50 کشور 

 
روستاهاي استان بوشهر طرح پرورش ماهی در دریا را اجرا می کنند/ استفاده از همه ظرفیت ها براي مقابله با صید "ترال" 

علی درویشی با تاکید بر توجه به طرح هاي دانش بنیان در عرصه آبزي پروري افزود: در برخی از حوزه ها با توجه به رونق کسب و

 
کار و دانش فنی که در بخش آبزي پروري وجود دارد بهره برداران به حدي از بلوغ اقتصادي رسیده که نیاز به حمایت دولت ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه نباید از ظرفیت هاي دریا در استان بوشهر غافل شد تاکید کرد: باید از اسکله هاي صیادي به عنوان نقش

 
پشتیبان در اجراي طرح ها به خصوص طرح پرورش ماهی در دریا استفاده شود. 

 
افزایش صید میگو در استان بوشهر 

مدیرکل شیلات استان بوشهر با قدردانی از همکاري صیادان در اجراي مقابله با صید ترال غیرمجاز افزود: همکاري صیادان بوشهري

 
در این عرصه قابل تحسین است. 

علی بازدار با اشاره به صید میگو و افزایش این صید در تابستان گذشته افزود: با توجه به کنترل ها و نظارت صورت گرفته و پیشگیري

 
از هرگونه صید غیر مجاز میزان صید میگو در استان با افزایش 60 درصدي نسبت به سال قبل به 2 هزار و 400 تن افزایش یافت. 

وي به طرح هاي آبزي پروري پرداخت با اشاره به میزان برداشت میگوي پرورشی تصریح کرد: اکنون از 2 هزار هکتار بیش از 9 هزار

 
تن میگوي پرورشی برداشت شده که این برداشت تا آبان ماه ادامه دارد. 

مدیرکل شیلات استان بوشهر اراضی پرورش میگو استان را شش هزار 520 هکتار دانست و خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه ریزي
اراضی پرورشی میگو در سال آینده افزایش می یابد که افزایش تولید در بر دارد.



تکمیل پروژه ها به عملکرد مدیران دولتی بستگی دارد

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/23

سخنگوي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی درباره شرایط اقتصادي همدان اظهار کرد: همدان از لحاظ
اشتغال، اقتصاد و تروم شرایط خوبی ندارد. سال 97 مقام نخست تورم به همدان اختصاص پیدا کرده و هم اکنون نیز در بحث مسکن

 
یکی پر تورم ترین شهرهاي کشور است. 

حجت الاسلام احمدحسین فلاحی در ادامه افزود: این دسته مشکلات پیش آمده نشان دهنده آن است که اقتصاد در همدان خوب
مدیریت نمی شود. به طور مثال در بحث نهاد هاي دامی و گوشت و مرغ در بازار با بررسی که بنده با سایر استان ها مقایسه کردم

 
متوجه نبود مدیریت مناسب در این زمینه شدم. 

نماینده همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی همچنین تصریح کرد: البته با وجود این مشکلات نمی توان برخی پرو ژه هاي
خوبی که در استان صورت گرفته است را از نظر دور داشت. از سوي دیگر می توان گفت که در این مدت ظاهر سیاسی کاري مدیران

 
استان کمتر شده و برخی از آن ها به سمت کار و تلاش حرکت می کنند. 

وي با تکرار این مسأله که همدان از لحاظ اقتصادي در وضعیت مناسبی به سر نمی برد، گفت: از لحاظ پروژه هاي کلان استان ضعیف

 
عمل کرده و همچنان نتوانستیم به سمت راه اندازي پروژه هاي کلان حرکت کنیم. 

سخنگوي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی درباره وضعیت اشتغال استان گفت: با وجود اقداماتی که در بحث
اشتغال صورت گرفته است، همچنان نتوانسته ایم به صورت مطلوب و مورد انتظار عمل کنیم. در این باره می توان گفت که درحال
حاضر برخی صنایع و شرکت ها تعطیل و نیمه تعطیل هستند و این ها باید به بهره برداري برسند، زیرا در بحث اشتغال اثرگذار

 
خواهد بود. 

فلاحی درباره انتظار از دولت براي تکمیل پروژه هاي وعده داده شده پیش از پایان عمر دولت دوازدهم، تصریح کرد: این مسأله به

 
عملکرد مدیران استانی بستگی دارد. شاهد این هستیم که برخی افراد از مجموعه دولت تنها فقط آیه یأس می خوانند. 

نماینده همدان و فامنین در ادامه افزود: بنده معتقد هستم که مدیران استانی در این یک سال باقیمانده از عمر دولت که به فرموده

 
مقام معظم رهبري، دولت 3 تا صد روز و یک 65 روز فرصت دارد، می توانند خیلی از کارها را به ثمر برسانند. 

وي در ادامه توضیح داد: مدیران استانی می توانند در یکی از این «صد روز ه ها» در خیلی مناطق امکانات و رضایتمندي مردم را
افزایش دهند، زیرا ظرفیت هاي آن نیز موجود است. البته این را باید گفت که منابع دولت کاهش یافته و وضعیت مالی مناسبی ندارد،

 
با این حال با چشم پوشی از این مسأله و با استفاده از همین امکانات موجود می توان اتفاقات خوبی را در یک سال پیش رو رقم زد. 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی در ادامه سخنانش تصریح کرد: این مسأله نیز ثابت شده است که می توان
با امکانات موجود نیز اقدامات خوبی انجام داد. همان طور که در سفر اخیر معاون اول رئیس جمهور به همدان، کمک هاي و منابع

 
خوبی براي استان سفارش داده شد که ان شا ءا.. با تخصیص آن ها، شاهد اتفاقات خوبی در استان خواهیم بود. 

 
راه اندازي پروژه هاي نیمه تمام فامنین با هزینه کم میسر می شود 

فلاحی همچنین درباره پروژه هاي نیمه تمام شهرستان فامنین اظهار کرد: در شهرستان فامنین زمینه تحول به ویژه در زمینه اشتغال

 
هموار است؛ زیرا بسیاري از پروژه ها در این شهرستان با کمترین هزینه ها قابل بهره برداري خواهند بود. 

نماینده همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: از جمله پروژه هایی که با هزینه هاي کم قابل بهره برداري هستند،



پروژه مسکن مهر در این شهر است که سال ها منتظر مانده بود و اکنون درحال آماده شدن است، شهرداري فامنین یکی دیگر از این

 
موارد است که با مبلغ بسیار کم 4 تا 5 میلیارد قابل راه اندازي خواهد شد. 

فلاحی در ادامه افزود: حوزه علمیه شهر فامنین یکی دیگري از این پروژه هاي نیمه تمام بوده که نیازمند تأمین مالی است، در این

 
حوزه علمیه با تأمین مالی 2 میلیاردي می توان زمینه تحصیل 400 طلبه را فراهم کرد. 

سخنگوي کمیسیون فرهنگی مجلس در ادامه توضیح پروژه هاي نیمه تمام شهر فامنین ادامه داد: سالن آمفی تئاتر و سالن ورزشی در
این شهرستان نیز از پروژه هایی محسوب می شود که با هزینه کم قابلیت بهره برداري خواهند داشت. البته باید گفت که سالن

 
ورزشی زودتر از آمفی تئاتر آماده خواهد شد. 

وي با ابراز تأسف از ناتمام ماندن پروژه آلایندگی هاي نیروگاه مفتح، گفت: این پروژه چند سال است که مورد بی توجهی قرارگرفته و

 
زمین مانده است. این درحالی است که هزینه ها از نیروگاه گرفته شده، اما همچنان توزیع نشده است. 

نماینده شهرستان فامنین در مجلس شوراي اسلامی در ادامه افزود: پیگیر وصول سهم مردم شهر و روستا هاي اطراف، در رابطه با

 
آلاینده هاي نیروگاه مفتح هستیم. 

فلاحی با ذکر اینکه از هزار نقطه محروم در کشور یک نقطه آن در شهرستان فامنین و در منطقه پیشخور است، اظهار کرد: در این
منطقه 11 روستا هنوز آب آشامیدنی ندارند. برخی مدیران و مسئولان را براي بازدید برده و مشکلات این منطقه را به آن ها ابلاغ

 
کرده ایم و همچنان پیگیر براي حل مشکل اهالی این مناطق هستیم. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی در بخش دیگري از صحبت هاي خود در رابطه با شهرك هاي صنعتی نگار خاتون و
جهان آباد گفت: در بازدیدي که با مدیران از این شهرك ها داشتیم، به امید خدا شهرك صنعتی نگارخاتون که از ظرفیت بسیار بالایی
هم برخوردار است، هرچه سریع تر راه اندازي خواهد شد. مسأله راه اندازي شهرك صنعتی جهان آباد نیز درحال پیگیري است تا

اتفاقات خوبی در زمینه اشتغال در این شهرستان رقم بخورد.



قول جهانگیري به اصحاب فرهنگ و هنر براي رفع دغدغه هایشان

منبع: نماشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این
قشر فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد.

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران
مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر فرهیخته
تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب

 
فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

به گزارش نما، جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران
و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر

 
سه شنبه برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل
همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این

 
استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي
مختلف در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته

 
بویژه در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

دکتر جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه
گردشگري و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار

 
در این بخش ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 



در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره)

منبع: رکناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/23

اقتصادي رکنا: تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد.

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه
واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته
گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد
شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه
کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل

 
توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 



سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



 بسته هاي جدید توسعه اشتغال با هدف صیانت از نیروي کار و ایجاد اشتغال

هاي جدید ادامه می یابد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در کرمانشاه عنوان کرد: بسته
هاي جدید توسعه اشتغال در وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی با هدف صیانت از نیروي کار و ایجاد اشتغال هاي

 
جدید ادامه می یابد 

بهگزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی کرمانشاه ، نخستین جلسهپیگیري ویژه توسعه
اشتغال استان کرمانشاه با حضور عیسی منصوري معاون
توسعهکارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی و هوشنگ بازوند استاندارکرمانشاه در استانداري برگزار شد. 

عیسیمنصوري نماینده ویژه وزیر در حوزه اشتغال استان کرمانشاه در این نشست با اشاره بهبرخی سیاست هاي توسعه اشتغال در

 
استان ها، بیان کرد: از برنامه هاي اجرایی استانهاکه داراي الگوي توسعه اي در راستاي اشتغالارائه شود، حمایت می کنیم. 

 
ویافزود: اشتغالزایی و صیانت از نیروي کار به صورت ویژه در دستور کار قراردارد. 

منصوریبا اشاره به برنامه هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از جمله طرح کارورزیدانشآموختگان دانشگاهی، طرح معافیتهاي
بیمـه کارفرمایی، طرح مهارت آموزي در محیطکار واقعی، طرح یارانه دستمزد و برنامـه تـامین مـالی خرد، گفت: برنامه هاي وزارتبه
عنوان مصادیق سیاست هاي فعال بازار کار و توسعه اشتغال و مشاغل خرد هستند که هماکنون در سطح استانها در حال اجرا هستند

 
و معتقدیم هزینه ایجاد اشتغال با اینرویکرد پایین است. 

منصوریتصریح کرد: مجموعه سیاستهاي وزارت کار، سـعی در ایجاد تغییرات لازم در بازار کار وکیفیت عرضه نیروي کار داشـته است

 
که با ایجاد تحرك در عرضه نیروي کار، توسعه اشتغالبا ایجاد مهارتهاي جدید باعث کاهش بار تعهدات کارفرما و دولت می شوند. 

همچنین در این جلسه هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه ضمن قدردانی از حمایت هاي وزارتتعاون، کار و رفاه اجتماعی در رسیدگی
به مسائل حوزه اشتغال استان کرمانشاه، بیان کرد: در سال 96 نرخ بیکاري در استان کرمانشاه یک رشد فزاینده داشت که در سال 97

 
و 98 باتدوین سند اشتغال، خوشبختانه نه تنها نرخ بیکاري کنترل شد، بلکه به طور چشمگیر کاهشیافته است. 

وي با اشاره این که سرمایه گذاري هاي خوبی در این استان صورت گرفته است، ادامه داد: خوشبختانه در استان در راستاي توسعه
اشتغال و کاهش نرخبیکاري اقدامات خوبی صورت گرفته است.



اعلام آمار متقاضیان شرکت در بخش کارآفرینی «سینماحقیقت»

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/23

کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت در بخش مسابقه مستندهاي کارآفرینی جشنواره «سینماحقیقت» شدند.

کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت در بخش مسابقه

 
مستندهاي کارآفرینی جشنواره «سینماحقیقت» شدند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی جشنواره
بین المللی «سینماحقیقت»، با پایان مهلت ارائه فیلم به
دبیرخانه چهاردهمین جشنواره بین المللی
«سینماحقیقت»، کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت در
بخش مسابقه مستندهاي کارآفرینی این دوره جشنواره

 
شدند. 

در این بخش فیلم هاي مستندي با موضوع کارآفرینی، کسب وکارهاي بدیع، خرید و فروش اینترنتی، رونق تولید، شکوفایی اقتصاد

 
ملی و ... انتخاب و به نمایش گذاشته می شوند. 

امسال از جمع 871 فیلم مستند ایرانی که در دبیرخانه جشنواره «سینماحقیقت» ثبت شده است، 154 فیلم متقاضی حضور در بخش
کارآفرینی شده اند به این معنا، کمی بیش از 17 درصد فیلم هایی که به جشنواره ارائه شده اند، با موضوع کارآفرینی و رونق تولید

 
ملی هستند. 

این بخش از هیات انتخاب و داوري مجزایی برخوردار است و جایزه برگزیدگان آن نیز تندیس، لوح افتخار و مبلغ 200، 180 و 160

 
میلیون ریال براي کارگردانان سه فیلم اول، دوم و سوم منتخب هیات داوران خواهد بود. 

مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی سازمان امور سینمایی، چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران
«سینماحقیقت» را به دبیري محمد حمیدي مقدم، در آذرمـاه 1399 و با توجه به شیوع جهانی بیماري کووید 19 به صورت مجازي و

نمایش برخط (آنلاین) برگزار خواهد کرد.



برگزاري کارگروه اشتغال شهرستان سوسنگرد با حضور مدیرصندوق کارآفرینی

امید خوزستان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/23

برگزاري کارگروه اشتغال شهرستان سوسنگرد با حضور

 
مدیرصندوق کارآفرینی امید خوزستان 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید در مورخ
22 مهر با حضور حمید سیلاوي فرماندار دشت آزادگان ،
قاسم ساعدي نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی ،

حبیب عفري مفرد فرماندار هویزه ، ارسلان غمگین “مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خوزستان و همچنین مهندس امرایی
مدیر صندوق کارآفرینی امید خوزستان و جمعی از مسولین شهري و استانی و اعضاي کارگروه اشتغال از تعدادي از کارگاههاي
صنعتی و تولیدي شهرستان بازدید بعمل آمد سپس جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان سوسنگرد و هویزه در محل

 
فرمانداري دشت آزادگان با حضور اعضا برگزار گردید . 

در این جلسه حمید سیلاوي فرماندار دشت آزادگان در ابتداي سخنان خود با اشاره به نقش بی بدیل اهالی این شهرستان و شهرستان
هویزه در حفظ ارزش هاي انقلاب اسلامی با اشاره به اینکه به منظور اداي دین به این مردم ولایت فقیه و تحقق منویات رهبري در
حل مشکلات مناطق محروم با همدلی و اتحاد و انسجام مسئولین استانی و شهرستان مشکلات اشتغال جوانان و حمایت از تولید
انجام شود و رویکرد و هدف اصلی در این جلسه را تولید و ایجاد اشتغال پایدار دانست که در این زمینه نقش صندوق کارآفرینی امید
استان در حمایت از کسب و کارها و اشتغال پایدار روستایی و استفاده از ظرفیت هاي بالقوه صنایع دستی ، کشاورزي و همچنین فعال
نمودن شهرك هاي صنعتی شهرستان که جزء اسکلت هایی از آنها چیزي نمانده ، شناسایی و اجرایی کردن ظرفیت ها ، طرح هاي
اشتغال خانگی با هدف ارتقا و افزایش سطح درآمد مردم و علی الخصوص اهالی روستاها و شهرهاي حاشیه مرز و در پایان سخنانش با
اشاره به وضعیت نامطلوب اشتغال اشاره نموده و حمایت هاي بیش از پیش اداره کل کار و صندوق کارآفرینی امید را از شهرستان

 
خواستار شد . 

ارسلان غمگین مدیر کل کار،تعاون ورفاه اجتماعی استان نیز با ارائه گزارشی در خصوص وضعیت استان و شهرستان ادامه داد استان
ما بحث تشکیل تعاونی ها وضعیت بسیار خوبی دارد و افزود : سعی خواهیم کرد با استفاده از ظرفیت نماینده و فرمانداران شهرستان
در خصوص اشتغال در این شهرستان بیشتر فعالیت نموده و با شناسایی ظرفیت ها و پتانسیل هاي شهرستان ها و همچنین افزایش
نظارت بر جذب نیرو توسط بازرسین و همچنین راهکارهاي مناسبی جهت جذب جوانان دو شهرستان در واحد هاي تولیدي و صنعتی
و شرکت هاي نفتی ، برابر ماده 47 برنامه ششم توسعه کشور داریم در خصوص شهرکهاي صنعتی نیز در روزهاي آینده نشستی با

صاحبان این شرکت ها خواهیم داشت و تا حدامکان سعی خواهیم کرد مشکلات آنها را برطرف نمائیم.



دیدار مسئول بسیج دانشجویی سپاه ثاراالله با سرپرست جهاددانشگاهی استان

کرمان

منبع: ایسناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/23

مسئول بسیج دانشجویی سپاه ثاراالله استان با سرپرست جهاددانشگاهی استان کرمان دیدار و گفت و گو کرد.

دکتر "مهدي بازمانده" سرپرست جهاددانشگاهی استان
کرمان در این دیدار ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدا
بویژه شهید والا مقام حاج قاسم سلیمانی، به دستاورهاي
جهاددانشگاهی در کشور اشاره کرد و گفت: از جمله این
دستاوردها می توان به بحث پژوهشکده رویان، پژوهشکده
سلول هاي بنیادي، ساخت رادار در جهاددانشگاهی علم و
صنعت، تولید دکل حفاري در اهواز، تولید لاینرهاي
سرامیکی در پژوهشکده مواد نوین سرامیکی

 
جهاددانشگاهی یزد و ... اشاره کرد. 

وي به رویکردهاي جدید جهاددانشگاهی استان کرمان در دو حوزه معادن و پزشکی اشاره کرد و گفت: ایجاد مرکز تحقیقات معدن و
صنایع معدنی و پزشکی در جهت شناسایی فناوري هاي نوین موجود در این دو زمینه، توسعه علم و فناوري هاي نوین در زمینه
فرآوري مواد معدنی، ارائه خدمات مشاوره به معادن و صنایع جهت افزایش بهره وري، مدیریت پسماندهاي معدنی و صنعتی،
استحصال عناصر نادر خاکی و با ارزش از باطله هاي کارخانه هاي فرآوري، ایجاد واحد مهندسی معکوس و بومی سازي قطعات و

 
تجهیزات معدنی و صنعتی و تربیت و پرورش نیروي متخصص از برنامه هاي ویژه جهاددانشگاهی استان کرمان در دوره جدید است. 

بازمانده با اشاره به دستاوردهاي جهاددانشگاهی استان کرمان در سنوات گذشته افزود: این نهاد انقلابی همواره تلاش می کند با انجام

 
طرح ها و پروژه ها در سراسر کشور با رفع نیازهاي جامعه و کشور به درآمدزایی بپردازد و ثروت آفرینی کند. 

وي اعلام کرد: همواره مدل ما شناسایی مشکلات و نیازها و انجام علمی و تحقیقاتی پروژه ها براساس نیازهاي استان و کشور است و

 
در این زمینه از همه امکانات فنی، دانشی و تخصصی و نیروي انسانی خود در سراسر کشور استفاده می کنیم. 

سرپرست جهاددانشگاهی استان کرمان با اشاره به اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و جهاد دانشگاهی هردو مولود انقلاب هستند
گفت: همکاري و هم افزایی بین نهادهاي موثر در این حوزه به ویژه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی می تواند زمینه ساز توسعه علمی و

 
فناوري کشور و ایجاد بستر کارآفرینی و اشتغال مولد و پایدار باشد. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی استان کرمان در این دیدار سرگرد "رضا اسماعیل کاخ" مسئول بسیج
دانشجویی سپاه ثاراالله استان کرمان با بیان اینکه دیگر دانشگاه ها و مراکز علمی صرفا به بعد علمی در سطح دانشگاه و کشور نمی

 
پردازند گفت: اینکه جهاددانشگاهی علاوه بر بعد علمی به بعد عملی و اجرایی در سطح جامعه می پردازد بسیار ارزشمند است. 



اسماعیل کاخ ضمن اشاره به سخن رهبر معظم انقلاب گفت: بسیج دانشجویی یک نهاد دو وجهی و دو بعدي است که یک بعد آن

 
وابسته به دانشگاه بعد دیگر آن وابسته به سپاه است. 

وي در ادامه با تاکید بر اینکه باید نعمت بسیج دانشجویی و فعالیت در آن را قدر دانست و پاسداري به لباس نیست بلکه به عمل و

 
اخلاص است گفت: طرح اعتلاي بسیج دانشجویی در استان کرمان در حال انجام است. 

مسئول بسیج دانشجویی سپاه ثاراالله استان کرمان با بیان اینکه مسئله محوري را در بسیج دانشجویی شروع کردیم و در قالب این
طرح مشکلات مردم در استان مسئله بسیج است گفت: در این راستا چندین هسته دانشجویی در بسیج دانشجویی استان با موضوع
مشخص و مبتنی بر مسائل پژوهشی تشکیل شده است که این هسته ها در حوزه هاي فرهنگی، عملیات جهادي، گفتمان انقلابی و

 
مطالبه گري فعالیت خواهند داشت. 

وي با اشاره به برنامه هاي تدوین شده با بار علمی بالا به ویژه در حوزه مکتب شهید سلیمانی گفت: براي بیمه نمودن جوانان و جامعه

 
جوان، باید مکتب و تفکر حاج قاسم سلیمانی را به دل دانشگاهها، مدارس و جامعه انتقال داد. 

انتهاي پیام



برگزیدگان جشنواره "آینده روشن من" استان کهگیلویه و بویراحمد معرفی

شدند

منبع: ایسناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان کهگیلویه و بویراحمد گفت: جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی " آینده روشن
من" با رویکرد معرفی مشاغل در کهگیلویه و بویراحمد برگزیدگان خود را شناخت

"کبري اخلاقی نیا" افزود: این جشنواره با مشارکت
صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد با

 
اعلام برگزیدگان به کار خود پایان داد. 

وي تصریح کرد: بنا بر اعلام هیات داوارن جشنواره فرهنگی
_ هنري "آینده روشن من" در کهگیلویه و بویراحمد، 6
نفر در بخش کودك و نوجوان، 6 نفر در بخش بزرگسالان

 
به عنوان برگزیدگان این جشنواره معرفی شدند. 

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان کهگیلویه
و بویراحمد اظهار کرد: در بخش نقاشی "سحر مزرعه فرد"،
"غزل خسروي "، "سیدطاها خالقی نژاد" به عنوان

 
برگزیده اول تا سوم این بخش معرفی شدند. 

اخلاقی نیا تاکید کرد: "سپهر ملاپور "، " سیده کلثوم
صداقتی نیا " و "مسلم بادام فیروز "برگزیدگان بخش

 
عکس معرفی شدند. 

وي بیان کرد: در بخش دلنوشته "محمدطاها جعفري مهر
" ، "زهره موسوي "و " طاها حسین پور " به عنوان نفرات

 
برتر شناخته شدند. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی کانون پرورش
فکري کودکان و نوجوانان کهگیلویه و بویراحمد، مدیرکل

کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان کهگیلویه و بویراحمد ادامه داد:"زینب الهی نژاد " و "آیدا عباسی " و " سحر خلیلی

 
"برگزیدگان بخش کلیپ جشنواره "آینده روشن من" بودند. 

 
گفتنی است؛ بیش از 180 اثر در بخش هاي نقاشی، دلنوشته، عکس، کلیپ، به دبیرخانه این جشنواره رسید. 

 
داوري این جشنواره را "شریف اسلامی"، "عبدالرسول شریفی" و "حمید حسینیان" برعهده داشتند. 

انتهاي پیام



3 هزار وانت زامیاد به مددجویان کمیته امداد واگذار می شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/23

شعار سال: سیدمرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه میان کمیته امداد، شرکت سایپا
و صندوق کارآفرینی امید با تسلیت ایام پایانی ماه صفر گفت: در قالب این تفاهم نامه سه هزار دستگاه خودروي وانت زامیاد

با هدف ایجاد زمینه اشتغال مددجویان، به خانواده هاي تحت حمایت واگذار می ...

شعار سال: سیدمرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه میان کمیته امداد، شرکت سایپا و
صندوق کارآفرینی امید با تسلیت ایام پایانی ماه صفر گفت: در قالب این تفاهم نامه سه هزار دستگاه خودروي وانت زامیاد با هدف

 
ایجاد زمینه اشتغال مددجویان، به خانواده هاي تحت حمایت واگذار می شود. 

وي با اشاره به سابقه همکاري هاي شرکت سایپا با کمیته امداد در جهت ارائه خدمات به مددجویان این نهاد افزود: طی سال هاي 96
و 97 تعداد 3220 دستگاه خودروي نیسان از سوي شرکت سایپا به خانواده هاي تحت حمایت امداد واگذار شد که براساس بررسی

 
هاي انجام شده، قریب به اتفاق این خانواده ها به خودکفایی رسیده و از حمایت امداد خارج شدند. 

رئیس کمیته امداد خاطرنشان کرد: در سال جاري نیز 150 نفر از مددجویان این نهاد به استخدام شرکت سایپا گام درآمدند که این

 
روند ادامه دارد. 

بختیاري با تاکید بر اینکه ارائه خودرو به مددجویان یکی از موفق ترین روش ها در توانمندسازي جامعه هدف امداد است، اظهار کرد:

 
امیدواریم با تحویل سه هزار دستگاه طی ماه هاي آینده، شاهد خودکفایی این تعداد خانواده از مددجویان کمیته امداد باشیم. 

وي با اشاره به اینکه تحویل خودروي وانت زامیاد با شرایط و تسهیلات مناسبی به مددجویان انجام می شود، ادامه داد: این خودروها

 
به قیمت کارخانه و با 10 درصد تخفیف به خانواده هاي تحت حمایت تحویل می شود. 

رئیس کمیته امداد با بیان اینکه 10 درصد قیمت خودرو آورده مددجو است، اضافه کرد: در صورت عدم توان پرداخت آورده اولیه،
کمیته امداد این مبلغ را به صورت وام در اختیار مددجو قرار می دهد. همچنین یک سوم قیمت خودرو از سوي صندوق امداد ولایت و

 
دو سوم مبلغ از سوي صندوق کارآفرینی امید تسهیلات قرض الحسنه در اختیار مددجو قرار می گیرد. 

بختیاري در مورد ضمانت وام پرداختی به مددجویان گفت: سند خودرو تا هفت سال در رهن سایپا باقی می ماند و پس از تسویه

 
حساب در پایان هفت سال در اختیار خانواده ها قرار می گیرد. 

در ادامه این مراسم، سیدجواد سلیمانی، مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با اشاره به مسئولیت هاي اجتماعی بنگاه هاي اقتصادي
گفت: همکاري با کمیته امداد به ویژه در واگذاري خودرو به مددجویان، تجربه موفقی بوده که امیدواریم جدي تر از گذشته ادامه یابد.

وي همچنین از موافقت هیات مدیره این شرکت براي استخدام مددجویان کمیته امداد در شرکت هاي زیرمجموعه سایپا خبر داد و

 
افزود: برنامه ما در شرکت سایپا گام، به کارگیري دستکم 300 نفر از جامعه هدف امداد است. 



به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، سلیمانی با بیان اینکه خودروهاي وانت زامیاد با 10 درصد تخفیف قیمت کارخانه به
خانواده هاي تحت حمایت امداد تحویل می شود، ادامه داد: امیدواریم تا پایان سال تمام سه هزار دستگاه خودرو به مددجویان تحویل

 
شود و شاهد خودکفایی این عزیزان باشیم. 

www.ilna.news ،981960 :شعار سال با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از ایلنا، تاریخ خبر: 22 مهر 1399، کد خبر



اختلاف سهامداران؛ چالش اصلی در کارخانجات نساجی بروجرد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش خبرگزاري فارس از بروجرد، اسد عبداللهی ظهر
امروز در جریان بازدید از واحدهاي بزرگ تولیدي این
شهرستان اظهار کرد: کارخانجات نساجی بروجرد از بهترین

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی در لرستان است. 

وي عنوان کرد: مسئله فعلی در این واحد بزرگ تولیدي
اختلاف بین سرمایه داران اصلی است و مشکلی در زمینه

 
تولید و فروش محصولات وجود ندارد. 

معاون اقتصادي استانداري لرستان خاطرنشان کرد: اختلاف سهامداران نساجی بروجرد با اشتغال قریب به هزار نفر به عنوان یکی از

 
واحدهاي موفق در لرستان قابل حل است. 

عبداللهی با اشاره به مهمترین مشکلات بنگاه هاي تولیدي و اقتصادي لرستان بیان کرد: اجراي برخی از پروژه هاي اقتصادي در استان

 
آغاز شده و باید روند اجراي آن ها تسریع شود. 

وي تاکید کرد: در برخی از واحدهاي تولیدي و اقتصادي باید اقدامات جدیدي با هدف ادامه فعالیت تولیدي در آن ها انجام و اجرایی

 
شود. 

معاون اقتصادي استاندار لرستان تاکید کرد: مشکلات برخی دیگر از واحدهاي تولیدي فراتر از مسائل یاد شده بوده و ادامه حیات

 
کاري در آن ها نیازمند کمک و حمایت مسوولان است. 

عبداللهی با اشاره به سفر معاونان وزیر کار به شهرستان هاي لرستان، ابرازامیدواري کرد این سفر مقدمه حل بخشی از مسائل و چالش

 
هاي پیش روي واحدهاي تولیدي و اقتصادي در استان باشد. 

انتهاي پیام/85012



میرزایی در بازدید از کارخانه داروسازي اکسیر بروجرد: معضل بیکاري با رفع

موانع سرمایه گذاري بخش خصوصی برطرف می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی گفت: مشکل بیکاري جوانان با برداشتن
موانع سرمایه گذاري بخش خصوصی و راه اندازي و توسعه

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی برطرف می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار ورفاه
اجتماعی استان لرستان، حجت اله میرزایی درحاشیه
بازدید از کارخانه داروسازي اکسیر بروجرد
اظهارکرد:بیکاري یکی از معضلات اصلی کشور بیکاري
است که با سرمایه گذاري هایجدید و برنامه ریزي صحیح

 
می توان زمینه اشتغال جوانان را فراهم کرد. 

وي با بیان این که وزارت تعاون، کار و رفاهاجتماعی براي حل مشکل اشتغال و سرمایه گذاري حمایت هاي لازم را انجام می دهد

 
اظهارامیدواري کرد: با این اقدامات مشکل بیکاري هرچه سریع تر برطرفشود. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاهاجتماعی گفت: مسیر سرمایه گذاري را تا حد امکان هموار خواهیم کرد اما انتظار میرود

 
مشکل اشتغال با تحمیل نیروهاي جدید توسط برخی مدیران به واحدهاي صنعتی بیشترنشود. 

در این نشست، اسد عبدالهی معاون اقتصادیاستانداري لرستان نیز گفت: واحدهاي اقتصادي استان باید احیا شوند و دوباره وارد چرخه

 
تولید گردند. 

وي تصریح کرد: مشکلات واحدهاي صنایع استان را رصد می کنیم وبراي حل مشکلات آنها اقدامات و برنامه ریزي لازم صورت می
گیرد تا بتوانند به روندتولید ادامه دهند.



120 تن سیست آرتمیا در آذربایجان غربی تولید شد/تهیه بانک ژن

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/23

ارومیه -رئیس مرکز تحقیقات آرتمیاي کشور گفت: امسال طبق برآورد هاي انجام شده ،می توان 120 تن سیست آرتمیا از
دریاچه ارومیه برداشت کرد بدون آن که به ذخایر آسیب برسد.

ارومیه -رئیس مرکز تحقیقات آرتمیاي کشور گفت: امسال
طبق برآورد هاي انجام شده ،می توان 120 تن سیست
آرتمیا از دریاچه ارومیه برداشت کرد بدون آن که به ذخایر

 
آسیب برسد. 

علی نکویی فرد در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص
آخرین وضعیت تولید سیست آرتمیا افزود: در سال جاري
تولید 120 تن سیست و 180 تن بیومس پیش بینی شده
که در صورت تحقق، شش میلیون دلار صرفه جویی در
خروج ارز و اشتغالزایی براي 400 نفر را به دنبال خواهد

 
داشت. 

وي به راه اندازي بانک سیست و اطلاعات ژنتیکی آرتمیا در کشور براي نخستین بار در راستاي احیاي دریاچه ارومیه اشاره کرد و

 
گفت: یکی از اهداف این بانک، جلوگیري از انقراض نسل آرتمیاي ارومیانا و حفظ، نگهداري و تجدید نسل آن است. 

نکویی فرد درباره خصوصیات آرتمیا نیز توضیح داد: این جانور آبزي در شرایط بد مانند کم آبی و شوري زیاد آب تخم مقاوم ایجاد می

 
کند که می تواند در کف دریاچه در لایه هاي نمک بماند و براي سال هاي بعد با بهتر شدن شرایط آب، تبدیل به نوزاد شود. 

 
5 طرح کاربردي در زمینه آرتمیا در دست اجراست 

رئیس مرکز تحقیقات آرتمیاي کشور اظهار کرد: آرتیما در شرایطی که میزان شوري آب و غذا مناسب باشد زنده زایی می کند و یک

 
آرتیماي ماده در طول زندگی سه ماهه خود چهار هزار نوزاد تولید خواهد کرد. 

وي همچنین با اشاره به اجراي دو پروژه بنیادي در این مرکز طی 6 ماه گذشته، گفت: تعداد 5 فقره پروژه کاربردي توسعه اي و یک

 
فقره طرح خاص از پروژه هاي اجرایی این مرکز به شمار می رود. 

نکویی فرد افزود: همچنین ارائه 2 فقره مقاله علمی پژوهشی، 5 یافته ترویجی مورد تأیید، یک دستاورد تولید دامش فنی، 3مقاله
چاپ شده در ژورنال هاي بین المللی، 6 گزارش طرح تحقیقاتی، 8 مقاله ترویجی و اجراي پروژه ارزیابی ذخایر آرتمیاي دریاچه نمک

 
میقان اراك و نیز چاپ یک کتاب از جمله فعالیت هاي این مرکز است. 



 
وضعیت مطلوب آرتمیا در دریاچه ارومیه 

رئیس مرکز تحقیقات آرتمیاي کشور گفت: ارزیابی ذخایر شاه میگوي ارس، تولید ماده نگهدارنده آرتمیاي بالغ، ایجاد بانک ژن آرتمیا،

 
پایش ذخایر آرتمیاي ارومیه و بررسی تأثیر عوامل اکولوژیکی بر آن از مهمترین پروژه هایی است که در دست اجرا هستند. 

وي ادامه داد: 72 ساعت آموزش کارکنان پهنه، چهار مورد فعالیت یاوران تولید و 6 نشست ترویجی از جمله دستاوردهاي مرکز در

 
زمینه فعالیت هاي ترویجی در شش ماهه اول سال جاري است. 

نکویی فرد با بیان اینکه هم اکنون وضعیت آرتمیا در دریاچه ارومیه مطلوب است، اضافه کرد: سالانه نزدیک به 100 کیلوگرم سیست
آرتمیا در کشور تولید می شود و 10 تا 30 تن سیست آرتمیا براي مصرف داخلی آبزیان از مبادي رسمی و غیررسمی وارد کشور می

 
شود. 

بنابر این گزارش، اولین بار در کشور از سال 1378 تا 1380 برداشت صنعتی آرتمیا از دریاچه ارومیه انجام شد که این برداشت به

 
دلیل کاهش شدید آب دریاچه ارومیه، افزایش میزان شوري آن و به صفر رسیدن آرتمیاي زنده موجود در دریاچه به صفر رسید. 

صنعت آبزي پروري جهان سالانه بیش از 100 میلیارد دلار درآمد دارد و نزدیک به 30 میلیون نفر در این صنعت در کل جهان
مشغول به کار هستند که همگی وابسته به تولید و پرورش آرتمیاست که در همین راستا ایران می تواند در تولید این جانور دریایی و

 
ایجاد اشتغال نقش بسزایی ایفا کند 

آرتمیا موجود کوچکی است که به عنوان غذاي زنده در تغذیه آغازین میگو، ماهیان دریایی، ماهیان خاویاري و ماهیان زینتی کاربرد

 
وسیعی دارد و چهار گروه آبزیان در مراحل اول رشد وابسته به این موجود پرانرژي و مقوي هستند. 

آرتمیا اورمیانا در شوري حداکثر 220 گرم در لیتر می تواند زیست کند، ولی اکنون وضعیت شوري دریاچه ارومیه به دلیل عبور از
فصل گرما و کاهش بارندگی بیشتر از این میزان بوده است و امکان حیات براي این گونه جانوري وجود ندارد.



رئیس مجلس: ساختار غلط بودجه کشور را با مشکلات اقتصادي روبه رو کرد /

بودجه 1400 را با اصلاح ساختار می بندیم

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس مجلس گفت: طبق توصیه هاي امیرالمومنین به مالک اشتر، حق نداریم استان هاي محروم را به دلیل دور بودن و به
چشم نیامدن فراموش کنیم. The post رئیس مجلس: ساختار غلط بودجه کشور را با مشکلات اقتصادي روبه رو کرد /

بودجه 1400 را با اصلاح ساختار می بندیم appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- سیاسی 13ي3ي3/0ي1/23 - 14:00 

 
- کد خبر:529504 

رئیس مجلس: ساختار غلط بودجه کشور را با مشکلات اقتصادي روبه رو کرد / بودجه 1400 را با اصلاح ساختار می بندیم رئیس
مجلس گفت: طبق توصیه هاي امیرالمومنین به مالک اشتر، حق نداریم استان هاي محروم را به دلیل دور بودن و به چشم نیامدن

فراموش کنیم. به گزارش 8دي، محمدباقر قالیباف در جلسه نهایی پیگیري  و نظارت میدانی خود از استان سیستان و بلوچستان که
صبح امروز با حضور آیت االله محامی نماینده ولی فقیه در سیستان و بلوچستان، سردار محمد کرمی فرمانده قرارگاه قدس جنوب شرق
نیروي زمینی، مجمع نمایندگان  استان، روساي کمیسیون هاي عمران و کشاورزي مجلس و جمعی از مسئولان و فرماندهان نظامی و
انتظامی استان سیستان و بلوچستان برگزار شد، ضمن تسلیت ایام رحلت پیامبر اکرم (ص)، امام حسن مجتبی (ع) و امام رضا (ع) و
تشکر از میزبانی گرم مردم، مسئولان و نیروهاي نظامی و امنیتی استان سیستان و بلوچستان عنوان کرد: ما در مجلس یازدهم
رویکردهایی را دنبال می کنیم که با تحقق آنها در راستاي منویات مقام معظم رهبري بتوانیم به مردم اداي دین و انجام وظیفه کنیم.
بر همین مبنا یکی از نکاتی که مدنظر مجلس یازدهم است، این است که نهاد مجلس شوراي اسلامی به حمایت تک تک نمایندگان

 
بیاید و از همه ظرفیت مجلس براي حل مسائل و مشکلات استفاده شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: بررسی هاي ما نشان می داد که پیش از این هر نماینده به تنهایی یا از طریق مجمع مسائل

 
حوزه خود را بررسی می کرد، ولی تاکید ما در استفاده از ظرفیت مجلس براي مسائل است. 

وي اولویت دادن نظارت بر قانونگذاري را یکی دیگر از رویکردهاي مجلس یازدهم برشمرد و یادآور شد: امروز در حوزه قانونگذاري،
قانون کم نداریم. به طور مثال دولت لایحه اي دوفوریتی در حوزه بورس براي ثبت سود سهام بدون حق تقدم و براي هدایت نقدینگی
به پروژه هاي عمرانی به مجلس ارائه کرد که ما با اولویت دادن به این لایحه، 24 ساعته آن را به تصویب رساندیم، بنابراین به لحاظ

 
تصویب قانون، هیچ طرح و لایحه اي در مجلس معطل باقی نمی ماند. 

قالیباف تصریح کرد: حرف ما این است که اسان سیستان و بلوچستان نباید نسبت به شاخص هاي که در بقیه نقاط کشور وجود دارد،
عقب مانده باشد. مجلس به عنوان جایی که برنامه و بودجه کشور را تصویب می کند، حتما باید نظارت میدانی را در دستور کار خود
قرار دهد و به تعبیر رهبر معظم انقلاب سیستان و بلوچستان گنجی پنهان است که می توان با استفاده از ظرفیت هاي استان، این

 
خطه را متحول و پیشران توسعه کشور کرد. 



رئیس قوه مقننه کشورمان با اشاره به نامه امیرالمومنین (ع) به مالک اشتر گفت: در این نامه آمده است که "اي مالک براي دورترین
مسلمانان همانند نزدیکترین آنان سهمی مساوي وجود دارد و تو مسئول رعایت آن می باشی، مبادا امور حکومت تو را از رسیدگی به

 
آنها باز دارد که تو را هرگز براي انجام کارهاي مهم عذري براي ترك مسئولیت هاي کوچکتر تو نیست". 

وي تاکید کرد: بنابراین حق نداریم استان هاي محروم را به دلیل دور بودن و به چشم نیامدن فراموش کنیم، وقتی بررسی دقیقی در

 
این حوزه انجام می دهیم، در می یابیم که استان هاي محروم ظرفیت هاي بالاتري نسبت به سایر استان ها دارند. 

قالیباف اضافه کرد: این ظرفیت ها نه تنها می تواند خود استان را اداره کند، بلکه قادر به ارتقاي GDP کشور را نیز دارد. براي یک
برنامه تحول اگر بخواهیم دو استان پیشران را که جزو استان هاي کم نظیر ما هستند، در نظر بگیریم باید به استان هاي سیستان و

 
بلوچستان و خوزستان اشاره کنیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: عجیب است که مردم این دو استان که از شاخص هایی همچون برخورداري از آب، راه،

 
آموزش و پرورش و بهداشت بهره مند نیستند که این عقب ماندگی ها به هیچ عنوان قابل قبول نیست. 

وي تصریح کرد: روستاهایی در این دو استان وجود دارد که در کنار سرچشمه آب و زمین مناسب قرار دارند، ولی نه آبی کشاورزي

 
وجود دارد و نه آَب شرب، بنابراین اینجا فقط ضعف در نظارت دیده می شود. 

رئیس قوه مقننه کشور یادآور شد: حتی در برخی موارد هم قوانین مناسب وجود دارد و هم بودجه لازم تخصیص یافته، اما در نتیجه
نهایی که کشاورز باید روي زمین زراعت کند و اقتصاد خود و امنیت غذایی کشور را تامین کند، خروجی وجود ندارد که نظارت

 
میدانی به صورت جدي به این موارد می پردازد. 

قالیباف تصریح کرد: اساس نظام اسلامی توجه به محرومان و مستضعفان است و ما در مجلس یازدهم به دنبال پیاده سازي و پیگیري
این مسئله هستیم. فرهنگ عظیم ایرانی و اسلامی نشان داد که حتی ما در دوران کرونا چطور به یاري یکدیگر شنافتیم. قطعاً افراد
برخوردار اگر مطمئن شوند بودجه به حوزه هاي کمتر برخوردار می رسد، ناراحت نخواهند شد، لذا در مجلس یازدهم تلاش داریم که

 
این رویکرد در بودجه سال آینده لحاظ و تصویب شود. 

 
اصلاح ساختار بودجه باید از سال 98 آغاز می شد/توجه به اصلاح ساختار بودجه در مجلس یازدهم 

وي با تاکید بر اینکه افزون بر این تلاش داریم اصلاح ساختار بودجه نیز در دستور کار قرار گیرد، اضافه کرد: البته اصلاح ساختار
بودجه موضوعی است که باید از سال 98 آغاز می شد، ولی طی دو سال اخیر این اتفاق نیفتاد و ما در مجلس یازدهم مصمم هستیم

 
که اصلاح ساختار بودجه را شروع کنیم و این موضوع مسئله اي نیست که یک ساله محقق شود. 

رئیس قوه مقننه کشور ادامه داد: بسیاري از عقب ماندگی ها ناشی از عملیاتی نبودن قوانین از جمله قانون بودجه است که متاسفانه با
ساختار غلط و سیاستگذاري هاي اشتباه، شاهدیم که کسري بودجه به گرانی و تورم دامن زده است. مشکلات اقتصادي ریشه در

 
همین مسئله دارد. 

 
ما نباید آرزوهاي خود را در قانون بنویسیم 



قالیباف گفت: از سال آینده که تدوین قانون برنامه 5 ساله هفتم توسعه در دستور کار مجلس قرار دارد، تلاش داریم با یک رویکرد
متفاوت ثبات اقتصادي مورد نیاز کشور در برنامه هفتم دیده شود. متاسفانه در برنامه ششم توسعه که بیش از 700-600 صفحه است،
بدون هیچ زمینه پیاده سازي و اجراسازي، این قانون تدوین شد. ما نباید آرزوهاي خود را در قانون بنویسیم بلکه باید چیزي نوشته

 
شود که زمینه تحقق آنها وجود داشته باشد. 

 
احکام به دو صورت ملی و استانی در برنامه هفتم توسعه پیش بینی خواهد شد 

وي اظهار کرد: در برنامه هفتم توسعه، احکام به دو صورت ملی و استانی پیش بینی خواهد شد. برخی احکام نیاز است که فقط براي
یک شهرستان نوشته شود، چرا که آن موضوع شاید فقط مسئله همان منطقه باشد. براي مثال در احکام ملی، راه آهن چابهار به
زاهدان و نهایتاً به خراسان و مرزهاي شمالی پروژه ملی به حساب می آید، در حالی که شاید یک جاده بین شهري براي مردم
سیستان و بلوچستان اهمیت بیشتري داشته باشد، لذا نباید پروژه هاي استانی فداي پروژه ملی شود، بلکه باید به صورت موازي به هر

 
یک از این پروژه ها توجه شود. 

 
بررسی تاثیر مصوبات بر زندگی مردم یکی از ثمرات نظارت میدانی این است 

رئیس مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: یکی از ثمرات نظارت میدانی این است که ما در بین مردم حضور پیدا می کنیم و در می
یابیم که مصوبات ما چه تاثیراتی بر زندگی مردم دارد. آن بخشنامه اي که در حوزه اجرا صادر می شود با آنچه که در میدان عمل رخ
می دهد، متفاوت است. می توان از پروژه هاي زیادي نام برد که اعتباراتشان تخصیص یافته و روي کاغذ نیز پروژه تمام شده است،

 
ولی از آن بهره برداري صورت نمی گیرد. 

قالیباف گفت: متاسفانه عادت کرده ایم براي هر پروژه اي به دنبال ردیف هاي بودجه دولتی هستیم، در حالی که از ظرفیت هاي
بخش خصوصی ، نهادهاي حقوقی، موسسات و بنگاه هاي اقتصادي غافلیم. در شرایطی که در تحریم هاي ظالمانه و غیرانسانی قرار

 
داریم و محدودیت هایی بر ما اعمال شده، باید از این ظرفیت ها استفاده کنیم. 

 
ریشه اصلی مشکلات کشور ضعف مدیریت است، نه تحریم 

وي با تاکید بر اینکه البته معتقدم ریشه همه مشکلات ما تحریم نیست، افزود: این کشور حتی در شرایطی که بالاي 100 میلیارد دلار
درآمد داشته نیز باز هم پروژه هاي نیمه تمام داشته و در همان سال ها به کسري بودجه برخوردیم. امروز نیز که درآمدهاي ما نسبت
به آن دوران کاهش یافته، باز هم با کسري بودجه مواجهیم. این یکی از مواردي است که نشان می دهد مشکل اصلی ما در ضعف

 
مدیریت است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به ظرفیت هاي گسترده استان سیستان و بلوچستان در حوزه هاي کشاورزي، صنعتی،
گردشگري، معادن، بنادر و دریا گفت: این استان از فرصت هاي کم نظیري بهره مند است که در کنار همه این مزیت ها، از مردم
نجیب، صبور، شکور، کم توقع و قانعی نیز بهره مند است. این موارد و ویژگی هاي مردم استان، وظیفه ما را در قبال مردم سیستان و

 
بلوچستان سنگین تر می کند. 

 
تامین آب شرب در برخی مناطق سیستان و بلوچستان نیاز به اقدام فوري دارد 



قالیباف با تقسیم بندي موضوعات استان سیستان و بلوچستان به دو بخش گفت: برخی موضوعات مثل تامین آب شرب در برخی
مناطق نیاز به اقدام فوري دارد که نباید این موارد را در برنامه هفتم و سایر قوانین بلندمدت دید، همچنین در حوزه سلامت باید

 
اقدامات فوري در استان صورت گیرد. 

وي تصریح کرد: در حوزه اشتغال نیز دو رویکرد وجود دارد که یکی از آنها باید به صورت بلندمدت و در برنامه هفتم توسعه و دیگري
با اتخاذ سیاست هاي زودبازده محقق شود. بنابراین ما در مجلس شوراي اسلامی در دو حوزه بلندمدت و کوتاه مدت نسبت به اتخاذ
سیاست ها اقدام خواهیم کرد و باید در نظر داشت که در بخش اقدامات فوري می توان از ظرفیت بخش خصوصی و نیروهاي جهادي

 
نیز استفاده کرد. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشورمان ادامه داد: نکته قابل توجه و امیدبخش این است که بسیاري از بخش هاي غیردولتی و نیروهاي

 
جهادي امروز توجه جدي به استان سیستان و بلوچستان دارند که باید جهت دهی این توجهات به نحو احسن صورت گیرد. 

قالیباف موضوع آبرسانی به روستاها، تامین گاز و تکمیل پوشش گازي و بازگشایی بازارچه هاي مرزي را از جمله مواردي برشمرد که

 
باید مورد توجه قرار گیرند. 

وي در بحث مربوط به اشتغال عنوان کرد: در این زمینه با استفاده از ظرفیت ستاد اجرایی اقداماتی به صورت فوري انجام خواهد

 
گرفت تا حدود 50 الی 60 هزار شغل در منطقه ایجاد شود و زمینه توسعه سایر حوزه ها نیز از این طریق فراهم شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی درخصوص مسئله حاشیه نشینی نیز عنوان کرد: تصمیمات مهمی در این زمینه در استان اتخاذ شده که
مجلس همین موارد را پیگیري خواهد کرد تا از طریق نظارت بودجه هاي مربوط به این حوزه به تخصیص 100 درصدي برسد، به
ویژه این موضوع در مرکز استان و چابهار دنبال خواهد شد تا کمتر با پدیده حاشیه نشینی در استان سیستان و بلوچستان مواجه

 
باشیم. 

قالیباف درخصوص بحث مراکز بهداشتی نیز گفت: در این حوزه نیز ظرفیت هایی از اجراي طرح سلامت وجود دارد که با استفاده از
موسسات و بنگاه هاي اقتصادي و ستاد اجرایی در این حوزه اقدامات لازم صورت گیرد. به دلیل پراکندگی بالاي استان از ظرفیت

 
گروه هاي جهادي نیز در این حوزه ها استفاده خواهد شد و تمامی این موارد در پرتال مجلس اطلاع رسانی خواهد شد. 

وي اضافه کرد: در کنار این موارد موضوعات مهم استان از جمله احداث فرودگاه چابهار، توسعه راه آهن، بکارگیري ظرفیت معادن،

 
استفاده از زمین هاي گسترده کشاورزي، بهره مندي از حوزه شیلات و... در دستور کار قرار دارد. 

 
توسعه 5 مرکز دانش بنیان در مناطق محروم استان سیستان و بلوچستان 

قالیباف ادامه داد: یکی از موضوعاتی که می توان با تمرکز بر آن ظرف کوتاه مدت به نتیجه رسید، بهره مندي از ظرفیت هاي شرکت
هاي دانش بنیان هستند که تا پایان این دولت با هماهنگی هاي صورت گرفته با استفاده از ظرفیت هاي بخش هاي دولتی و

 
غیردولتی مثل ظرفیت دانشگاه آزاد اسلامی، تعداد 5 مرکز دانش بنیان در استان به ویژه در مناطق محروم، توسعه خواهند یافت. 

رئیس قوه مقننه کشور یادآور شد: بنابراین ما موضوعات را در دو بخش پیش از برنامه هفتم و در بودجه سال 1400 و موضوعات کلان
در برنامه هفتم خواهیم دید تا با این برنامه ریزي ها، پس از پایان برنامه هفتم توسعه، استان سیستان و بلوچستان به لحاظ شاخص



 
ها، رشد قابل توجهی داشته باشد. 

 
منبع: تسنیم 

 
- بودجه 1400 

 
- رییس مجلس 

 
- قالیباف 

 
- مشکلات اقتصادي 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط قالیباف: مصمم هستیم سالانه یک میلیون واحد مسکونی ساخته شود قالیباف: براي برخی خانوارها کالاهاي اساسی
هم دست نیافتنی شده است دیدار قالیباف با خانواده منتخب فقید مردم آستانه قالیباف: هدف ما محرومیت زدایی از طریق تخصیص

 
عادلانه منابع است رییس مجلس: ملت ایران هرگز از خسارات تحریم هاي آمریکا نمی گذرد 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



بازگشت کارخانه آرد و نشاسته یاسوج به چرخه تولید

منبع: ایسناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس هیات مدیره سازمان اقتصادي کوثر گفت: کارخانه آرد و نشاسته یاسوج با اشتغالزایی 200 نفر به چرخه تولید باز می
گردد.

"عدل هاشمی پور" افزود: بازدید از طرح هاي اقتصادي در

 
نقاط مختلف کشور از جمله برنامه هاي این سازمان است. 

وي در بازدید از کارخانه آرد و نشاسته یاسوجدر بازدید از
کارخانه آرد و نشاسته یاسوج تصریح کرد: این کارخانه
سرمایه ارزشمندي است که متاسفانه به دلایل مختلف

 
مورد بی مهري قرار گرفته است. 

رئیس هیات مدیره سازمان اقتصادي کوثر با اشاره به
مصوبات جلسه مشترك با استاندار، مدیر کل صنعت، معدن
و تجارت استان، مدیرکل غله و اعضاي هیات مدیره شرکت
پیشگامان به منظور رفع مشکل این کارخانه اظهار کرد: در
این جلسه مصوب شد تجهیزات این کارخانه تعمیرات

 
اساسی (اورهال) شود. 

هاشمی پور ادامه داد: یکی ازخطوط تولیدي این کارخانه که به صورت راکت مانده قرار است به چرخه تولید برگردد که حمایت

 
استاندار را می طلبد. 

وي از حمایت استاندار و پرداخت تسهیلات به این مجموعه خبر داد و تاکید کرد: با وجود این حمایت ها قرارِ فروش این کارخانه

 
توسط سازمان اقتصادي کوثر، منتفی شد. 

رئیس هیات مدیره سازمان اقتصادي کوثر با اشاره به اینکه این کارخانه در منطقه محروم واقع شده است بیان کرد: در بازدید از این

 
کارخانه تصمیم گرفته شد براي اشتغال جوانان این منطقه کارخانه دوباره راه اندازي شود. 

هاشمی پور تصریح کرد: با راه اندازي کامل این واحد تولیدي علاوه بر کارکنان فعلی بیش از 200 نفر دیگر هم مشغول به کار می

 
شوند. 

به گزارش ایسنا، وي به بازدید از طرح هاي دیگر هم اشاره و اظهار کرد: در این بازدیدها طرح توسعه گنجه اي، طرح پرورش مرغ مادر

 
در سرفاریاب و جوجه یک روزه در شهرستان کهگیلویه که راکت مانده بود بررسی و دوباره وارد چرخه تولید شد. 

گفتنی است؛ کارخانه آرد، نشاسته و گلوکز یاسوج سال 1369 راه اندازي شد، ولی هنوز تولید نشاسته و گلوکز آن وارد مدار تولید

 
نشده است. 

بی شک یکی از مهم ترین واحدهاي تولیدي-صنعتی استان کهگیلویه و بویراحمد کارخانه آرد، نشاسه و گلوکز یاسوج وابسته به

 
سازمان اقتصادي کوثر است که تعدادي از فرزندان جامعه ایثارگري در آن مشغول به کار هستند. 

انتهاي پیام



معرفی 3 کارگاه صنایع دستی ایلام براي دریافت تسهیلات به بنیاد برکت

منبع: میراث آریاشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام،
عبدالمالک شنبه زاده روز 23 مهرماه 99 با اعلام این خبر
اظهار کرد: «در راستاي حمایت از طرح هاي اشتغال زایی
حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی در سطح روستاها،
تعداد سه کارگاه براي دریافت تسهیلات به بنیاد برکت

 
معرفی شدند.» 

او افزود: «استفاده بهینه از این ظرفیت ها نیازمند مشوق

 
هاي لازم است تا بتواند موجب اشتغال، بهبود وضعیت معیشتی، جذب سرمایه هاي بخش خصوصی را فراهم کند.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام بیان کرد: «حمایت از طرح هاي صنایع دستی و گردشگري یکی از سریع

 
ترین و صحیح ترین مسیرهاي ایجاد اشتغال پایدار است.» 

او با بیان اینکه بنیاد برکت با حمایت و پشتیبانی از هنرمندانی که در حوزهٔ صنایع دستی فعالیت دارند، شرایط لازم را براي معرفی و
صادرات محصولات این هنرمندان فراهم کرده است، اظهار کرد: «امیدواریم با توجه به نگاه مثبت بنیاد برکت به حوزه صنایع دستی و

گردشگري، شاهد اتفاقات بهتري در راستاي حمایت از این حوزه ها باشیم.»



محل عرضه صنایع دستی زندانیان در خانه سپهرم اردبیل ایجاد می شود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل،
نادر فلاحی صبح امروز، 23 مهرماه در دیدار با مدیرکل
زندان هاي استان اظهار کرد: «در راستاي حمایت از
جمعیت زندان هاي استان و حل بخشی از مشکلات
اقتصادي آن ها، توسعه برنامه هاي تولید صنایع دستی در

 
زندان هاي استان را مورد توجه قرار داده ایم.» 

او آموزش هاي صنایع دستی را زمینه ساز حرفه آموزي و
افزایش تولید و اشتغال زندانیان دانست و بیان کرد: «با آموزش صنایع دستی استان به زندانیان می توانیم شاهد افزایش تولیدات در

 
این حوزه و درآمدزایی براي آنان باشیم.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اردبیل از تلاش براي بازاریابی و فروش محصولات تولیدي زندانیان خبر داد و
گفت: «در خانه سپهرم محلی براي عرضه صنایع دستی زندانیان در نظر گرفته شده است که این امر می تواند زمینه براي توسعه

 
فروش این محصولات را فراهم آورد.» 

او از راه اندازي بازارچه هاي صنایع دستی در ورودي هاي شهر خبر داد و افزود: «با توجه به مشکلات معیشتی خانواده هاي زندانیان

 
می توانیم در این بازارچه ها غرفه هایی براي فروش تولیدات آن ها اختصاص دهیم.» 

 
فعالیت 10 درصد زندانیان اردبیل در حوزه صنایع دستی 

سیدمجتبی حسینی مدیرکل زندان هاي اردبیل نیز در این دیدار اظهار کرد: «در حال حاضر سه هزار نفر زندانی در زندان هاي استان

 
به سر می برند که 10 درصد از این افراد یعنی 300 نفر در حوزه صنایع دستی شامل چرم، معرق، منبت و ... فعال هستند.» 

او از برنامه ریزي براي افزایش دوره هاي آموزشی صنایع دستی در زندان ها خبر داد و گفت: «با همکاري و مشارکت میراث فرهنگی
استان به دنبال استمرار این فعالیت ها و ارائه کارت مهارت براي فعالان این حوزه هستیم.»



روحانی مشکلات را به کاخ سفید ربط می دهد و ترامپ هم همین را تکرار می

کند

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/23

اخیراً دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا در مصاحبه اي با استفاده از الفاظ زننده و زشت کشورمان را تهدید کرده است. فحاشی
ترامپ علیه ایران به حدي بود که با انتقادات زیادي در فضاي مجازي روبه رو شد و بسیاري از کاربران، او را به دلیل استفاده از لحن

 
نامتناسب در جایگاه ریاست جمهوري یک کشور، مورد انتقاد قرار دادند. 

 
ترامپ در این مصاحبه تاکید کرده که ایران قبلاً کشور ثروتمندي بود و به دلیل اقدامات دولت او، ایران ورشکسته شده است. 

در همین رابطه دکتر ابراهیم رضایی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در گفت وگو با جهان نیوز در پاسخ به این
سوال که چرا رئیس جمهور و وزیر خارجه واکنش قاطعی نسبت به گستاخی هاي مقامات آمریکایی علیه ایران نشان نمی دهند،
اظهارت داشت: بگذارید کمی صریح سخن بگویم وقتی رئیس جمهور ما همه مشکلات را به واشنگتن دي سی و کاخ سفید ارجاع می
دهد و طرف مقابل هم این حرف را تکرار می کند، خطا را باید بر خودي گرفت نه دشمن. این یک جنگ ادراکی است و در جنگ

 
ادراکی شما نباید به طرف پالس و گرایی بدهید که وقیحانه با شما برخورد کند. 

وي درباره اظهارات برخی مقامات دولتی که اکثر مشکلات کشور را ناشی از تحریم ها می دانند، گفت: در جنگ ادراکی کنش هاي
شما موجب واکنش طرف مقابل می شود و هرچه کنش ضعیف تر باشد واکنش طرف مقابل شدیدتر و وقیحانه تر است. بخش اعظمی

 
از امیدواري هاي آمریکا در تشدید تحریم همین اظهار عجز و لابه هاست. قطعا خموشی برخی افراد از اظهاراتشان سودمندتر است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در پاسخ به این سوال که اظهارات آقاي روحانی و دستگاه دیپلماسی زیر نظر
ایشان را در زمان جنگ اقتصادي چطور ارزیابی می کنید؟، توضیح داد: از حیث گفتمانی، دال گفتمانی دولت توسعه برونگراست و
قطعا وقتی راه حل همه مشکلات را در گشایش از سمت دشمن تعریف کنید در راه حل یابی هم با مشکل مواجه خواهید شد. دولت
نخواسته و نمی تواند از دال گفتمانی خود یعنی توسعه برونگرا یا به زبان ساده نگاه ملتمسانه براي گشایش صرف نظر کند و این عامل

 
اصلی در ریشه یابی مشکلات از سوي دولتی هاست. 

رضایی درباره درك وزارت خارجه و دستگاه دیپلماسی دولت در رابطه با تحولات منطقه و جهان، تصریح کرد: سیستم بین الملل و
دوقطبی هاي آن متغیر است. ما از دوقطبی جنگ سرد و تک قطبی دوره آمریکایی ها به عصر چندقطبی رسیدیم، ولی فهم دولتی ها
از سیستم بین المللی هنوز در دهه 90 میلادي باقیمانده است. ضمن احترام به برخی نیروهاي کارکشته دولت که بعضا سوابق زمانی

 
زیادي در حوزه دیپلماسی دارند معتقدم دولتی ها یکبار دیگر باید نظریات نوین در عرصه بین الملل را مطالعه کنند. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا بین جمهوریخواهان و دموکراتها در ارتباط با ایران تفاوتی وجود دارد که برخی در داخل کشور چشم
انتظار نتایج انتخابات آمریکا هستند، تصریح کرد: اگر تفاوتی در دموکرات ها و جمهوریخواهان باشد تفاوت شکلی و تاکتیکی است نه
ماهوي و راهبردي. تحریم هایی که بر ایران وضع شده را اگر نگاه کنید می بینید که هر دو جریان دخیل بوده اند و شاید دموکراتها

 
بیش تر دستشان آلوده است. دولتی ها باید از نگاه ملتمسانه به غرب به نگاه به توانمندي هاي داخلی معطوف شوند. 



عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در پایان درباره ادعاي رئیس جمهور فعلی آمریکا مبنی بر اینکه در صورت
پیروزي در انتخابات ریاست جمهوري، ظرف یک ماه ایرانی ها با وي توافق خواهند کرد، خاطرنشان کرد: بخشی از این اظهارات بخاطر
انتخابات 2020 است. در زمانی که ترامپ با بحران کارآمدي در حوزه مدیریت کرونا و اشتغال مواجه است یکی از دستاوردسازي ها در
حوزه بین الملل است. بخش دوم از این اظهارات شرطی شدن جامعه براي تقویت نیروهاي غربگراست. از طرفی مطمئن باشید پالس

هاي آشکار و نهان داخلی ها در این موضع گیري ها فوق العاده تاثیرگذار است.



برنامه ریزي براي ترویج فرهنگ ایثار در جامعه ضروري است

منبع: شبستانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/23

خادمی گفت: نهادینه سازي فرهنگ ایثار، جهاد و مقاومت بستر رفع مشکلات مردم و مقابله با هجمه هاي فرهنگی دشمنان
است.

خادمی گفت: نهادینه سازي فرهنگ ایثار، جهاد و مقاومت بستر رفع مشکلات مردم و مقابله با هجمه هاي فرهنگی دشمنان

 
است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از خرم آباد، « سید موسی خادمی» امروز(23
مهر) در دیدار با معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران،
مدیرکل ارزیابی عملکرد بنیاد شهید و امور ایثارگران و سرپرست بنیاد شهید و
امور ایثارگران استان، اظهار داشت: نهادینه سازي فرهنگ ایثار، جهاد و مقاومت

 
مهم ترین راه مقابله با هجمه هاي است. 

استاندار لرستان با تاکید بر اینکه همه باید ادامه دهنده راه شهدا باشیم، افزود: باید با روحیه ایثارگري به جنگ با مشکلات و رفع آنها

 
رفت و در بخش اقتصادي نیز رهنمودهاي مقام معظم رهبري را سرلوحه قرار داد و در تحقق اقتصاد مقاومتی گام برداشت. 

وي با اشاره به تحریم هاي ظالمانه دشمنان، بیان کرد: امروز تلاش می شود به رغم محدودیت ها در راستاي خدمت به مردم و جامعه

 
ایثارگري تلاش شود. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره مشکلات فرا روي جامعه ایثارگري، افزود: حمایت مدیران استانی در

 
رفع مشکلات مردم موثر است. 

 
« محمود پاکدل» خاطرنشان کرد: خدمت به خانواده ایثارگان باید هدفمند باشد و بتواند مشکلی از مشکلات این قشر را رفع کند. 

وي بیان کرد: اشاره به پرداخت هفت هزار و 200 میلیارد از مطالبات ایثارگران در حوزه مطالبات ماده 38 جانبازان و آزادگان، هزینه
هاي آموزشی ایثارگران، درمان و...، اظهار داشت: با اقدامات صورت گرفته، تفاهم نامه استانی تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران در 15

 
استان کشور منعقد شده است. 

 
پاکدل عنوان کرد: در لرستان نیز اقدامات خوبی در اجراي این تفاهم نامه ها انجام شده است. 

 
وي خواستار هکاري استانداري لرستان و راه شهرسازي در ساخت مسکن ایثارگران و رفع مشکلات این حوزه شد. 



گفتنی است، امروز در مراسمی با قدردانی از زحمات سیدحسین نازاریان، در طول تصدي مدیر کلی بنیاد شهید و امور ایثارگران
لرستان، محمود زرین جویی به عنوان سرپرست اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان لرستان معرفی شد.



ایجاد 18 هزار شغل در استان هاي کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/23

رستم پور از ایجاد 18 هزار شغل در سه استان کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی تا پایان سال خبر داد.

به گزارش خبرنگار حوزه رفاه و تعاون گروه اجتماعی
باشگاه خبرنگاران جوان، قاسم رستم پور عضو معاونت
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در
اولین نشست تخصصی بررسی راهکار هاي اشتغال کولبران
اظهار کرد: 18 هزار شغل در استان هاي کردستان،
کرمانشاه و آذربایجان غربی توسط کمیته امداد ایجاد

خواهد شد که تاکنون 30 درصد از آن انجام شده و مابقی تا پایان سال 99 اجرایی می شود. او با بیان اینکه با کمک سایر نهاد ها در

 
صدد پایدارسازي مشاغل هستیم، گفت: بسیاري از کولبران این سه استان از مددجویان کمیته امداد هستند که باید حمایت شوند. 

 
رستم پور ادامه داد: با کمک بنیاد برکت و سایر نهاد ها در راستاي اجراي برنامه هاي خاص براي این افراد، آمادگی لازم را داریم. 

او با بیان اینکه 600 میلیارد تومان در سال 99 براي اشتغالزایی به سه استان کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی اختصاص داده
شده است، گفت: با توجه به طرحی که در نظر داریم می خواهیم با همکاري بخش خصوصی کسب و کار هایی را که فعال و پایدار

 
هستند، گسترش دهیم. 

رستم پور تصریح کرد: آموزش، پرداخت تسهیلات، مشاوره شغلی و بازاریابی را می توانیم در اختیار مرزنشینان براي ایجاد شغلی

 
پایدار قرار دهیم. 

 
بیشتر بخوانید 

- دولت به تنهایی نمی تواند پدیده کولبري را رفع کند



حمایت از طرح هاي تخصصی حوزه هاي اشتغال، ازدواج و خانواده

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/23

اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان در راستاي فراخوان حوزه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان به منظور
اجراي وظایف سازمانی در ارتقاي وضعیت جوانان بر اساس برنامه هاي ملی مصوب این حوزه در نظر دارد از طرح هاي اجرایی

متخصصین در حوزه هاي اشتغال، ازدواج و خانواده که اولویت هاي سال 1399 این ...

حمایت از طرح هاي تخصصی حوزه هاي اشتغال، ازدواج و
خانواده اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان در
راستاي فراخوان حوزه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و
جوانان به منظور اجراي وظایف سازمانی در ارتقاي وضعیت
جوانان بر اساس برنامه هاي ملی مصوب این حوزه در نظر
دارد از طرح هاي اجرایی متخصصین در حوزه هاي
اشتغال، ازدواج و خانواده که اولویت هاي سال 1399 این

 
معاونت را شامل می شوند، حمایت نماید. 

 
موضوعات مورد حمایت: 

 
ازدواج و خانواده 

 
- توانمندسازي جوانان در امر ازدواج 

 
- تسهیل و ترویج ازدواج جوانان 

 
- تقویت و تحکیم نهاد خانواده زوج هاي جوان 

 
- اصلاح نگرش و ترویج فرهنگ ازدواج و خانواده پایدار 

 
اشتغال 

 
- بسترسازي جهت اشتغالزایی براي جوانان 

 
- توانمندسازي جوانان با تأکید بر مهارت آموزي 

 
- اطلاع رسانی و شفاف سازي بازار کار 



 
- فرهنگ سازي و اصلاح نگرش در زمینه اخلاق کار 

 
- نهادینه نمودن کارآفرینی در جوانان 

 
- دسترسی جوانان به فرصت هاي شغلی برابر 

 
زمان مهلت ارسال طرح ها از تاریخ 99/7/19 لغایت 99/8/30 

 
شرایط پیشنهاد دهندگان طرح: 

 
الف) افراد حقیقی: 

 
- دارا بودن 2 سال سابقه هیئت علمی براي اعضاي هیات علمی دانشگاه ها 

 
- دارا بودن6 سال سابقه کاري مرتبط براي افراد غیر از هیات علمی دانشگاه ها ( سابقه رسمی باید به تأیید دستگاه هاي مرتبط و یا 

 
موسسات رسمی داراي شماره ثبت و شناسه ملی رسیده باشد ) 

 
- دارا بودن تیم اجرایی و امکانات سخت افزاري متناسب براي اجراي طرح 

 
- دارا بودن تحصیلات مرتبط با موضوع طرح 

 
ب) افراد حقوقی 

 
- غیردولتی بودن مؤسسه 

 
- دارا بودن شماره ثبت و شناسه ملی 

 
- دارا بودن 5 سال سابقه کاري مرتبط و حداقل 2 طرح اجرا شده در زمینه مرتبط با موضوع طرح 

 
- تناسب زمینه فعالیتی قید شده در اساسنامه مؤسسه با موضوع طرح 

 
انواع طرح: 

طرح ها از نظر گستره اجرایی به دو گروه استانی و منطقه اي تفکیک می شوند که در زمان ارائه باید توسط پیشنهاد دهنده طرح ذکر

 
گردد. 

 
- طرح استانی طرحی است که گستره جغرافیایی اجراي طرح، حداکثر یک استان است. 



- طرح منطقه اي طرحی است که گستره جغرافیایی اجراي طرح بیش از یک استان با ویژگی طبیعی یا انسانی متمایز نسبت به

 
مناطق همسایه باشد. 

 
شرایط طرح: 

 
- تحقیقاتی و پژوهش محور نباشد. 

- اشتغال مستقیم ( راه اندازي شغل ) نباشد به استثناء مناطق محروم و کمتر توسعه یافته طبق فهرست تصویب نامه هیات وزیران به

 
شماره:76254/ت 36095هـ مورخ 10/4/88 . 

 
- طرح در قالب طرح نامه این فراخوان (قابل دریافت از پورتال وزارت ورزش و جوانان ) ارائه شود. 

 
- جامعه هدف طرح ( شرکت کنندگان یا بهره مندان طرح ) جوان ( 35-18 سال ) باشند. 

 
شیوه ارسال طرح: 

 
 msy.gov.ir دریافت طرح نامه از پورتال وزارت ورزش و جوانان به نشانی -

 
- تکمیل طرح نامه توسط پیشنهاد دهنده طرح 

- ارائه طرح به معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان محل اقامت( افراد حقیقی )/ محل ثبت ( افراد حقوقی)



154 فیلم با موضوع کارآفرینی و رونق تولید ملی، متقاضی شرکت در

«سینماحقیقت» شدند

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/23

با پایان مهلت ارائه فیلم به دبیرخانه چهاردهمین جشنواره بین المللی سینماحقیقت، کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت
در بخش مسابقه مستندهاي «کارآفرینی» این دوره ي جشنواره شدند.

به گزارش روابط عمومی جشنواره بین المللی
سینماحقیقت، در این بخش فیلم هاي مستندي با موضوع
کارآفرینی، کسب وکارهاي بدیع، خرید و فروش اینترنتی،
رونق تولید، شکوفایی اقتصاد ملی و... انتخاب و به نمایش

 
گذاشته می شوند. 

امسال از جمع 871 فیلم مستند ایرانی که در دبیرخانه
جشنواره سینماحقیقت ثبت شده است، 154 فیلم متقاضی
حضور در بخش کارآفرینی شده اند؛ به این معنا، کمی

 
بیش از 17 درصد فیلم هایی که به جشنواره ارائه شده اند، با موضوع کارآفرینی و رونق تولید ملی هستند. 

گفتنی است: این بخش از هیات انتخاب و داوري مجزایی برخوردارست و جایزه ي برگزیدگان آن نیز تندیس، لوح افتخار و مبلغ 200،

 
180 و 160 میلیون ریال براي کارگردانان سه فیلم اول، دوم و سوم منتخب هیات داوران است. 

سال گذشته سه جایزه اول تا سوم بخش کارآفرینی سینماحقیقت به ترتیب به «مهدي گنجی» کارگردان فیلم «من می خوام شاه
بشم»، «محمد واعظی» کارگردان مستند «رویاي آب» و «محمد ثقفی» کارگردان «خودکار» تعلق گرفت. ضمن این که دو لوح تقدیر

 
هم به «علی اکبر رفوگران» و «محمد قائم پناه» شخصیت فیلم هاي «خودکار» و «رویاي آب» تقدیم شد. 

مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی سازمان امور سینمایی، چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران
«سینماحقیقت» را به دبیري محمد حمیدي مقدم، در آذرمـاه 1399 و با توجه به شیوع جهانی بیماري کووید 19 بصورت مجازي و

نمایش برخط (آنلاین) برگزار خواهد کرد.



154 فیلم با موضوع کارآفرینی و رونق تولید ملی، متقاضی شرکت در

«سینماحقیقت» شدند

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/23

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (23 مهر) - اشغال جاده آبادان - ماهشهر توسط رژیم بعثی عراق و تنگ شدن حلقه
محاصره آبادان (1359 ه.ش) - عملیات کلاسیک دزفول توسط ارتش جمهوري اسلامی (1359 ه.ش) - عملیات پل نادري (1359
ه.ش) - شهادت خلبان شهید اسداالله محمدي (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1359 ه.ش) - شهادت خلبان شهید
مصطفی صغیري (استان کرمانشاه، شهرستان کرمانشاه) (1359 ه.ش) - شهادت شهید محمود لاچینی (استان خراسان رضوي،
شهرستان قوچان) (1359 ه.ش) - شهادت شهید احمد آقایی ورکی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1359 ه.ش) - شهادت
شهید ابراهیم قاسمی (استان تهران، شهرستان تهران) (1359 ه.ش) - شهادت شهید علی همتی (استان تهران، شهرستان تهران)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید تقی االله وردي اسکویی (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1359 ه.ش) - شهادت شهید
اسکندر فخرآور (استان سمنان، شهرستان سمنان) (1359 ه.ش) - شهادت شهید ستار اعظمی (استان مازندران، شهرستان نور)
(1360 ه.ش) - شهادت شهید احمد عظیمی مجاور (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1361 ه.ش) - شهادت پنجمین شهید
محراب آیت االله عطاءاالله اشرفی اصفهانی (استان اصفهان، شهرستان خمینی شهر) (1361 ه.ش) - شهادت شهید صفر امانی (استان
مازندران، شهرستان نوشهر) (1361 ه.ش) - شهادت شهید مرتضی نورصالحی (استان تهران، شهرستان تهران) (1361 ه.ش) -
شهادت شهید محسن نورصالحی (استان تهران، شهرستان تهران) (1361 ه.ش) - شهادت شهید ابراهیم ناظریان (استان مازندران،
شهرستان تنکابن) (1362 ه.ش) - شهادت شهید سعید زارعی (استان خراسان رضوي، شهرستان سبزوار) (1362 ه.ش) - شهادت
شهید زلف علی زارع (استان مازندران، شهرستان نور) (1363 ه.ش) - شهادت شهید ابراهیم ناظریان (استان مازندران، شهرستان
تنکابن) (1363 ه.ش) - شهادت شهید سیدمحمدصادق دشتی (استان فارس، شهرستان فسا) (1364 ه.ش) - شهادت شهید محمد
علی صفر منصوري (استان خوزستان، شهرستان دزفول) (1365 ه.ش) - شهادت شهید حسین احمدي (استان مازندران، شهرستان

 
محمودآباد) (1367 ه.ش) 

 
فرهنگ و هنر >> فرهنگ و هنر 

 
154 فیلم با موضوع کارآفرینی و رونق تولید ملی، متقاضی شرکت در «سینماحقیقت» شدند 

با پایان مهلت ارائه فیلم به دبیرخانه چهاردهمین جشنواره بین المللی سینماحقیقت، کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت در بخش

 
مسابقه مستند هاي «کارآفرینی» این دوره ي جشنواره شدند. 

 
کد خبر: 421734 

 
 14October 2020 - 13:39 - 1399 تاریخ انتشار: 23 مهر

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، با پایان مهلت ارائه فیلم به دبیرخانه چهاردهمین جشنواره بین المللی سینماحقیقت،

 
کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت در بخش مسابقه مستند هاي «کارآفرینی» این دوره ي جشنواره شدند. 



در این بخش فیلم هاي مستندي با موضوع کارآفرینی، کسب
وکار هاي بدیع، خرید و فروش اینترنتی، رونق تولید، شکوفایی

 
اقتصاد ملی و... انتخاب و به نمایش گذاشته می شوند. 

امسال از جمع 871 فیلم مستند ایرانی که در دبیرخانه جشنواره
سینماحقیقت ثبت شده است، 154 فیلم متقاضی حضور در
بخش کارآفرینی شده اند؛ به این معنا، کمی بیش از 17 درصد
فیلم هایی که به جشنواره ارائه شده اند، با موضوع کارآفرینی و

 
رونق تولید ملی هستند. 

گفتنی است: این بخش از هیات انتخاب و داوري مجزایی برخوردارست و جایزه ي برگزیدگان آن نیز تندیس، لوح افتخار و مبلغ 200،

 
180 و 160 میلیون ریال براي کارگردانان سه فیلم اول، دوم و سوم منتخب هیات داوران است. 

سال گذشته سه جایزه اول تا سوم بخش کارآفرینی سینماحقیقت به ترتیب به «مهدي گنجی» کارگردان فیلم «من می خوام شاه
بشم»، «محمد واعظی» کارگردان مستند «رویاي آب» و «محمد ثقفی» کارگردان «خودکار» تعلق گرفت. ضمن این که دو لوح تقدیر

 
هم به «علی اکبر رفوگران» و «محمد قائم پناه» شخصیت فیلم هاي «خودکار» و «رویاي آب» تقدیم شد. 

مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی سازمان امور سینمایی، چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران
«سینماحقیقت» را به دبیري محمد حمیدي مقدم، در آذرمـاه 1399 و با توجه به شیوع جهانی بیماري کووید 19 بصورت مجازي و

 
نمایش برخط (آنلاین) برگزار خواهد کرد. 

انتهاي پیام/ 121



فقیرانی که میلیاردر شدند

منبع: شیعهشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/23

از ژنده پوشی تا زندگی اشرافی راهی بس دراز است که تنها در آثار «والت دیزنی» و کتاب هاي قصه می توان سراغی از آنها
گرفت.

 
 <

شیعه نیوز: شاید باورکردنی نباشد اما این 7 کارآفرین مشهور از بدترین شرایط زندگی پلی براي موفقیت ساختند و به تعبیر دیگر از

 
گوشه خرابه ها به بالش پر قو رسیدند. 

 
فقیر اسکاتلندي 

نخستین اسطوره این گروه «اندرو کارنگی» است که به عنوان بنیانگذار شرکت فولاد کارنگی امریکا شناخته می شود. او مردي است
اسکاتلندي که در فقر بزرگ شد و در کودکی به طورعمده با گرسنگی شدید به خواب می رفت تا اینکه در نوجوانی به امریکا مهاجرت
کرد. اندرو براي نخستین بار در 13 سالگی کار در کارخانه پنبه پیتسبورگ را آغاز کرد و 6 روز در هفته به طور روزانه 12 ساعت کار
می کرد. او پس از مدتی شغل خود را تغییر داد و به درجه اپراتوري صعود کرد. وي در خلال کارگري درباره صنعت کسب و کار
مطالعات زیادي داشت و با پس انداز و کارهاي طاقت فرسا در زمینه فولاد و شرکت هاي نفتی سرمایه گذاري کرد. او سرانجام در سال
1889 بزرگترین شرکت فولاد جهان را در امریکا بنیانگذاري و براي صدها هزار جوان کارآفرینی کرد. شرکت او رفته رفته در امریکا

 
توسعه یافت تا اینکه در سال 1901 شرکت خود را به قیمت 480 میلیون دلار به «جی پی مورگان» فروخت. 

 
ساموئل شیردوش 

دومین فرد «ساموئل والتون» است که کارش را از شیردوشی آغاز کرد و تا جایی پیش رفت که مالک فروشگاههاي «وال مارت» شد.
این زحمات منجر به آن شد که ثروتی با بیش از 23 میلیارد دلار سود در سال برایش به ارمغان آورد. ساموئل مردي است که فروشگاه
مواد غذایی کوچک خود را به سوپر مارکت هاي زنجیره اي غول پیکر و گسترده تبدیل کرد. در آغاز راه، این مرد تنها کاري که می
کرد دوشیدن شیر گاوها و عرضه به مشتریان فروشگاه کوچک خودش بود. پس از مدتی کارهاي مختلفی را امتحان کرد، به عنوان

 
مثال براي یک روزنامه کلمبیایی مقاله می نوشت. 

پس از جنگ جهانی دوم با 26 سال سن مدیریت یک فروشگاه را بر عهده داشت. سپس براي خرید فروشگاه وامی از بانک گرفت و به
لطف نوآوري هاي ساده در کارش خیلی زود دومین فروشگاه خود را نیز افتتاح کرد. او ظرف مدت 3 سال حجم فروش خود را به مبلغ

 
225 هزار دلار رساند. وي در سال 1962 فروشگاه خود را در آرکانزاس افتتاح کرد و رفته رفته کارش را توسعه داد. 

 
شاهزاده پلی استر 

شاهزاده «پلی استر» کسی نیست جز «دیروبهایی آمبانی» مرد ثروتمند هندي که به عنوان تاجر، سرمایه دار، صنعتگر و مدیر ارشد
اجرایی هندي شناخته می شود. مردي که سال 1966 شرکت ریلاینس را تأسیس کرد. خانواده آمبانی تا دهه 1970 در یک آپارتمان
دوخوابه، در شهر بمبیی روزگار می گذراندند. دیروبهایی فرزند یک تاجرخرد بود که در سال 1932 در گجرات متولد شده، اما او از
همان کودکی به تجارت علاقه داشت و گاهی اوقات در کودکی با خرید نفت و روغن و فروش آن در کنار جاده امرار معاش کرده است.



دیروبهایی پس از اتمام مدرسه در دانشگاه مومباي به تحصیل در رشته مهندسی شیمی پرداخت. سپس براي تحصیل در رشته ام بی
اي، وارد دانشگاه استنفورد شد، اما پس از یک سال دانشگاه را رها کرد. نخستین فعالیت او در یک شرکت تجاري غربی، در یمن و
فروش فرآورده هاي نفتی بود، ولی در سال 1958 به بمبئی بازگشت و به فروش منسوجات و وسایل رفاهی مشغول شد. در اواسط
دهه 1960 با احداث یک کارخانه نساجی، به کار خود رنگ جدي تري داد؛ امروزه این شرکت، نه تنها تولیدکننده منسوجات است،
بلکه مواداولیه خود را براي تولید از پالایشگاه و کارخانه پتروشیمی خود، تأمین می کند. او در این استراتژي توانست 60 گونه جدید از
مواد پتروشیمی را تولید کند که در حد استانداردهاي جهانی باشند و ظرفیت تولید رلیانس را از نیم میلیون تن در سال به 12

 
میلیون تن برساند. 

جوان ترك تحصیل کرده هندي آن روز هم اکنون رهبري بزرگ ترین واحد صنعتی تولید مواد شیمیایی جهان را بر عهده دارد که
روزانه 660 هزار بشکه مواد شیمیایی تولید می کند.وي اکنون یکی از مردان ثروتمند هند بوده و کارآفرینی موفق در جهان به شمار

 
می آید. 

 
مجري مشهور 

«اپرا وینفري» سومین فرد ثروتمند جهان است. او در 9 سالگی مورد آزارو شکنجه فراوان قرار گرفته بود، اما حالا لقب «ملکه تمام
رسانه ها» را به خود اختصاص داده است. اپرا با وجود گذشته دردآور خود، پله هاي ترقی را با پشتکار طی کرد و به بالاترین درجه

 
هاي موفقیت حرفه اي دست یافت. 

این زن سیاهپوست در منطقه روستایی می سی سی پی و در کنار مادري فقیر و تنها به دنیا آمد. مادرش خدمتکاري 18 ساله بود و
پدر 20 ساله اش در ارتش خدمت می کرد. تا 6 سالگی نزد مادربزرگش در روستا زندگی کرد و با کمک پیرزن توانست خواندن و
نوشتن را بیاموزد؛ او در 3 سالگی انجیل و سرودهاي مذهبی در کلیسا را از حفظ می خواند. او تا 12 سالگی را با مادرش در میلواکی
گذراند، اما آزارهاي جنسی آشنایان باعث فرارش از خانه شد. اپرا در 14 سالگی نوزاد تازه متولد شده اش را از دست داد و این ضربه
سخت باعث شد عهد کند که زندگی اش را تغییر دهد. پدر هم تصمیم گرفت با انضباط و سختگیري به او کمک کند تا بتواند زندگی
اش را دگرگون کند. او تحصیلاتش را ادامه داد و در 17 سالگی گزارشگر رادیو نشویل شد. همزمان با کار، براي تحصیل به دانشگاه

 
تنسی رفت و در رشته هنرهاي نمایشی و ارتباط کلامی مشغول به تحصیل شد. 

در سال 1976 وي مجري تلویزیونی شد و در 32 سالگی با پیشرفت در زمینه اجرا یک میلیونر شد. موفقیت اپرا وینفري در ارتباط

 
صمیمانه با مخاطبانش بود و همواره سعی کرد تا در برنامه هاي خود به افراد فقیر یاري رساند. 

 
کودك سربار 

«لري الیسون» هم با مصائب زیاد دوره کودکی را سپري کرد. پدرش خلبان نیروي هوایی امریکا بود و بعد از به دنیا آمدن لري، او و
مادرش را در نیویورك ترك کرد. وقتی 9 ماهه بود مبتلا به ذات الریه مزمن شد. در این زمان مادرش با این استدلال که توانایی

 
مراقبت از فرزندش را ندارد، لري را به عمه و عمویش سپرد و او تا 48 سالگی، به هیچ عنوان مادرش را ندید. 

سال ها بعد لري یکی از بنیانگذاران و مدیرعامل «اوراکل» شد که یکی از شرکت هاي عمده در زمینهٔ نرم افزارهاي پایگاه داده است.
بر اساس گزارش مجلهٔ فوربس کودك آواره دیروز در ردهٔ پنجم ثروتمندترین افراد دنیا قرار دارد و ارزش دارایی هایش در حدود 40

 
میلیارد دلار است. 

الیسون استعداد زیادي در ریاضیات داشت گرچه در مدرسه دانش آموز مستعد اما بی توجهی بود. در درس هاي علوم و ریاضی



استعداد درخشانی داشت و موفقیت او در این درس ها باعث شد در زمان دانشجویی به عنوان دانشجوي برتر رشته علوم دانشگاه
«ایلی نویز» انتخاب شود. او در آستانه امتحانات پایان سال دوم دانشگاه بودکه به علت فوت نامادري تحصیل را نیمه کاره رها کرد و
پس از مدتی دوباره وارد دانشگاه شیکاگو شد؛ جایی که با نخستین طراحی ها و برنامه نویسی کامپیوتري آشنا شد. در 22 سالگی هم

 
در شمال کالیفرنیا شرکت خود را پایه گذاري کرد. 

در سال 1989 شرکت الیسون هشت کارمند بیشتر نداشت و درآمد آن هم کمتر از یک میلیون دلار بود. اما یک سال بعد که شرکت
آي بی ام به استفاده از راهکارهاي شرکت الیسون روي آورد، درآمد آنها هرسال دو برابر قبل می شد. این روند، تا هفت سال ادامه

 
یافت و شرکت چندمیلیون دلاري آن ها، تحت مدیریت الیسون به درآمدهاي میلیاردي دست یافت. 

 
مردي از شرق 

«لی کاشینگ» بازرگان، سرمایه گذار و نیکوکار هنگ کنگی است که در چین به دنیا آمده است و در حال حاضر، به عنوان

 
ثروتمندترین فرد آسیا شناخته می شود. این مرد شرقی در کودکی طعم بی پدري را چشید و با مرارت هاي زیاد رشد کرد. 

خانواده او علاقه فراوانی به علم و دانش داشتند و از همین رو تمام فرزندان را از همان سنین کودکی به فراگیري علوم مختلف تشویق
می کردند. در سال 1940 هنگامی که 12 ساله بود، پدرش تصمیم گرفت تا محل زندگی خانواده را به هنگ کنگ منتقل کند، اما سه
سال بعد پدر در بستر بیماري افتاد و جان سپرد. با مرگ پدر، لیکا که فرزند ارشد خانواده بود ناچار به ترك تحصیل و یافتن شغلی

 
مناسب براي امرارمعاش خانواده شد. 

پسر 15 ساله ابتدا در یک کارخانه بند ساعت سازي با روزي 16 ساعت فعالیت مشغول به کار شد. چندي بعد در یک فروشگاه لوازم
پلاستیکی فروشندگی کرد و اندکی بعد به خاطر سختکوشی، لیاقت و تیزهوشی که از خود به نمایش گذاشته بود، به عنوان مسئول
فروش منصوب شد و بسرعت مدیریت فروشگاه را بر عهده گرفت. در سال 1950 با سرمایه نسبتاً قابل قبولی که خود پس انداز کرده
بود یک کارگاه ساخت لوازم پلاستیکی براي خودش دست و پا کرد و نام آن را چونگ کنگ گذاشت. دیري نپایید که کارگاه کوچک
چونگ کنگ به یک کمپانی بزرگ ساخت اسباب بازي و گل هاي پلاستیکی تبدیل شد. در 30 سالگی نیز در کنار کمپانی و کارخانه،
اقدام به خرید زمین و املاك در کشورش کرد به طوري که در عرض مدت کوتاهی پس از دولت حاکم بر هنگ کنگ، او بزرگ ترین

 
زمیندار این منطقه شناخته شد. 

 
نظافتچی دیروز؛ طراح واتس آپ 

یکی از مهمترین کارآفرینان تاریخ یک مهاجر اوکراینی است. «کوم» در کی یف اوکراین زاده شد. او فرزند یک زن خانه دار و یک

 
کارگر ساختمانی بود. درسال 1992 به همراه مادر و مادربزرگش به مانتین ویو نقل مکان کرد که در آن هنگام 16 ساله بود. 

مادرش به عنوان پرستار بچه و خود او به عنوان نظافتچی در یک خواربارفروشی کار می کردند. او تا 18 سالگی به برنامه نویسی علاقه
مند و یک هکر حرفه اي شده بود، سپس در دانشگاه ایالتی سن خوزه ثبت نام کرد تا اینکه در سال 1997 میلادي به عنوان مهندس
زیر ساخت در شرکت یاهو استخدام شد. در سال 2009، وي و برایان اکتون، یکی دیگر از مؤسسین، اپلیکیشن برقراري ارتباط «واتس
اپَ» را براي ارتباط بهتر مردم در سراسر جهان راه انداختند که به طور کلی جایگزین ارسال پیامک شد. این اپلیکیشن حالا بیش از
600 میلیون مخاطب در سراسر جهان دارد و اوایل امسال با مبلغ 19 میلیارد دلار به فیسبوك فروخته شد و عاقبت «کوم» را نیز

 
میلیاردر کرد. 

منبع : میهنبد





نشان عالی مدیر سال بازهم به ایران کیش رسید

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/23

پیمان طبري مدیرعامل ایران کیش براي دومین بار متوالی نشان عالی مدیرسال را در پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی
مدیر سال دریافت کرد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، این اجلاس با حضور عیسی کلانتري معاون رئیس جمهور، علی اکبر مونسان وزیر
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري، داوود دانش جعفري عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و برات قبادیان معاون وزیر

 
صمت و با رویکرد تجلیل از مدیران موفق و جوان، معرفی مدیران خلاق در عرصه کارآفرینی برگزارشد. 

هومن پناهی پور دبیر اجرایی پنجمین اجلاس نشان عالی مدیر سال در مورد شاخص هاي ارزیابی انتخاب شرکت ها و مدیران برتر در
این اجلاس گفت: ارزیابی سازمان ها با سر فصل هاي تعیین شده در معاونت پژوهشی وزارت صمت، صورت گرفته است. دکتر برات

 
قبادیان به عنوان معاونت آموزش و پژوهش وزارت صمت ریاست کمیته علمی این ارزیابی را برعهده داشت. 

وي درباره این شاخص ها اظهار کرد: با بررسی چند شاخص رهبري و مدیریت سازمان، منابع انسانی و کارکنان، میزان توجه به حوزه
آموزش، کیفیت، خدمات و محصولات، نتایج رضایت مشتریان و مصرف کنندکان، عملکرد هرسازمان با توجه به مجموعه اسناد ارائه

 
شده ارزیابی شد. 

پناهی پوربا بیان اینکه نشان هاي اعطا شده در سه سطح زرین، سیمین و برنزي به هفتاد شرکت ایرانی تعلق گرفته است، گفت: با
توجه به مجموعه استنادهاي ارائه شده، دراین شاخص ها ایران کیش به عنوان شرکت پرداخت ایرانی نشان زرین و بالاترین سطح

 
نشان عالی مدیریت را دریافت کرده است . 

 
گفتنی است تورج آروان مدیر روابط عمومی و تبلیغات ایران کیش این تندیس را به نمایندگی از مدیر عامل این شرکت دریافت کرد. 

 
این دومین بار است که ایران کیش ومدیرعامل آن موفق به دریافت نشان عالی مدیریت شده اند. 

 
این شرکت به عنوان یکی از بزرگترین شبکه هاي پایانه فروش کشور شناخته می شود. 

لازم به ذکر است ارائه آخرین روش هاي نوین مدیریتی در حوزه اقتصاد مقاومتی، اشتراك و انتقال دانش و تجارب متخصصین و
مسئولین و نخبگان مدیریت ایران در دوران کرونا و پساکرونا و ارائه الگوي حمایت از تولید داخلی در سال جهش تولید از جمله دیگر

 
اهداف پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال بود. 

پنجمین اجلاس نشان عالی مدیریت بیست و دوم مهر در تالار دیپلماتیک وزارت امور خارجه کشور برگزار شد.



معاون اشتغال وزارت کار تاکید کرد؛ ضرورت آموزش، توانمندسازي و انتقال

تجربه به روستاییان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دیدار با نعمت االله دستیاري
فرماندار رومشگان بر ضرورت توانمندسازي روستاییان در

 
حوزه هاي مختلف از جمله اشتغال تاکید کرد . 

بهگزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان لرستان، عیسی منصوریکه به منظور
بررسی طرح ها و ظرفیت هاي اشتغالزایی به استان لرستان
سفر کرده است اظهار کرد: تادو هفته آینده موضوعات
مطرح شده در این سفر، جمع بندي و براي تحقق و

 
دستیابی هرچه سریعتر، با بازیگران مؤثر در اجراي آن ها جلسات مشترکی برگزار می شود. 

ویبر ضرورت همکاري و تعامل دستگاه هاي مختلف در توسعه اشتغال استان و منطقه تاکیدکرد و گفت: جهاد دانشگاهی، پروژه هاي

 
ویژه توانمندسازي مشاغل خُرد و خانگی را درمنطقه اجرا کند. 

منصوریافزود: پروژه آبرسانی نیز در مبحث اشتغال روستائی بسیار مهم است از همین رو سعی می کنیمرایزنی هایی در این باره با

 
وزارت نیرو داشته باشیم همچنین باید توسعه صنعت حمل ونقلنیز مورد توجه جدي قرار گیرد. 

معاونتوسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر ضرورت آموزش،توانمندسازي و انتقال تجربه درموضوعات
مختلف از جمله تجارت به روستائیان تاکید کرد.



154 فیلم متقاضی شرکت در "سینماحقیقت" شدند

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/23

با پایان مهلت ارائه فیلم به دبیرخانه چهاردهمین جشنواره بین المللی سینماحقیقت، کارگردانان 154 فیلم متقاضی شرکت
در بخش مسابقه مستندهاي "کارآفرینی" این دوره جشنواره شدند.

با پایان مهلت ارائه فیلم به دبیرخانه چهاردهمین جشنواره
بین المللی سینماحقیقت، کارگردانان 154 فیلم متقاضی
شرکت در بخش مسابقه مستندهاي "کارآفرینی" این دوره

 
جشنواره شدند. 

به گزارش روابط عمومی جشنواره بین المللی
سینماحقیقت، در این بخش فیلم هاي مستندي با موضوع
کارآفرینی، کسب وکارهاي بدیع، خرید و فروش اینترنتی،

 
رونق تولید، شکوفایی اقتصاد ملی و... انتخاب و به نمایش گذاشته می شوند. 

امسال از جمع 871 فیلم مستند ایرانی که در دبیرخانه جشنواره سینماحقیقت ثبت شده است، 154 فیلم متقاضی حضور در بخش
کارآفرینی شده اند؛ به این معنا، کمی بیش از 17 درصد فیلم هایی که به جشنواره ارائه شده اند، با موضوع کارآفرینی و رونق تولید

 
ملی هستند. 

این بخش از هیات انتخاب و داوري مجزایی برخوردارست و جایزه ي برگزیدگان آن نیز تندیس، لوح افتخار و مبلغ 200، 180 و 160

 
میلیون ریال براي کارگردانان سه فیلم اول، دوم و سوم منتخب هیات داوران است. 

سال گذشته سه جایزه اول تا سوم بخش کارآفرینی سینماحقیقت به ترتیب به مهدي گنجی کارگردان فیلم من می خوام شاه بشم،
محمد واعظی کارگردان مستند رویاي آب و محمد ثقفی کارگردان خودکار تعلق گرفت. ضمن این که دو لوح تقدیر هم به «علی اکبر

 
رفوگران» و «محمد قائم پناه» شخصیت فیلم هاي «خودکار» و «رویاي آب» تقدیم شد. 

مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی سازمان امور سینمایی، چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران
سینماحقیقت را به دبیري محمد حمیدي مقدم، در آذرمـاه 1399 و با توجه به شیوع جهانی کرونا به صورت مجازي و نمایش برخط

(آنلاین) برگزار خواهد کرد.



فراخوان "اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران"

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود.

ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت
تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز

 
می شود. 

به گزارش روابط عمومی معاونت امور فرهنگی وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی، این تسهیلات حمایتی کم بهره به
منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي
شغلی و رونق صنایع فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی

 
امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران) اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی
www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت

 
تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو) تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسندگان، تصویرگران، مترجمان، ویراستاران، ناشران، و فعالان در چاپ و توزیع و فروش

 
کتاب بتوانند با دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

در ادامه این خبر آمده است: این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن
نمایشگاه کتاب تهران است. پیش تر نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده
از ناشران، تسریع در توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري

اسلامی ایران براي ارسال محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند.



نانواهاي بوکان نان را به سوپرمارکت ها نفروشند

منبع: ایرناشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/23

مهاباد- ایرنا- رییس شرکت خدمات بازرگانی دولتی بوکان گفت: براي نظارت بیشتر بر نانوایی ها و جلوگیري از کمبود نان در
این شهرستان، خبازي ها حق فروش نان به سوپرمارکت ها را ندارند.

مهاباد- ایرنا- رییس شرکت خدمات بازرگانی دولتی بوکان
گفت: براي نظارت بیشتر بر نانوایی ها و جلوگیري از
کمبود نان در این شهرستان، خبازي ها حق فروش نان به

 
سوپرمارکت ها را ندارند. 

وریا شیرزاد روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: نانوایان سطح شهر از فروش نان به سوپرمارکت ها
منع شده اند و همزمان با اجراي این طرح هشت تُن نان
لواش بسته بندي از تهران در قالب ستاد تنظیم بازار

 
خریداري شده است. 

وي افزود: این مقدار نان روز گذشته توسط اتحادیه خواربارفروشان بوکان در بین سوپرمارکت هاي فعال در سطح شهر توزیع شد و

 
مابقی نیز امروز در میان سوپرمارکتی هاي سطح شهر بوکان توزیع می شود. 

رییس شرکت خدمات بازرگانی دولتی بوکان اضافه کرد: این نان ها با کیفیت عالی، استاندارد و داراي نشان سیب سلامت در تمامی
سوپرمارکت ها و خواربارفروشی ها هر بسته 300 گرمی به قیمت 15 هزار ریال توزیع و آنها نیز با قیمت 18 هزار ریال در اختیار

 
مصرف کننده قرار می دهند. 

وي با بیان اینکه درخواست افزایش سهمیه آرد نانواهاي شهرستان نیز به استان ارسال شده است، اظهار داشت: تا زمانی که احساس

 
می شود که شهرستان بوکان به این نان احتیاج دارد نان وارد بوکان خواهد شد تا در این زمینه کمبود نداشته باشیم. 

"شیرزاد" با اشاره به توزیع یک هزار و 800 تُن آرد در بوکان به صورت ماهانه افزود: هم اکنون برنامه ریزي ها به گونه اي انجام

 
گرفته که هیچ گونه نگرانی براي تامین آرد وجود ندارد. 

وي گفت: تعداد نانوایی هایی که در سطح شهرستان که مجوز دریافت سهمیه آرد دارند، 392 واحد است که از این تعداد 63 واحد آن

 
نانوایی روستایی و مابقی در شهر فعالیت دارند. 

در بوکان 13 واحد سنگک پز، 32 واحد بربري، یک واحد نان فانتزي، 168 واحد لواش سنتی، 114 واحد لواش ماشینی و یک واحد
سایر نان هاي سنتی وجود دارد که در تامین انواع نان شهروندان فعالیت دارند. 



 
بوکان سومین شهر پرجمعیت استان به شمار می رود و 70 درصد اشتغال این شهرستان در بخش کشاوري است. 

 
این شهرستان با 258 هزار نفر جمعیت در جنوب آذربایجان غربی و در 196 کیلومتري مرکز استان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

 
- بوکان 

- شرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران



حمایت هزار و 520 میلیارد ریالی دولت از صنایع گنبدکاووس

منبع: ایرناشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/23

گنبدکاووس - ایرنا - توجه به واحدهاي صنعتی و تولیدي بویژه کارخانجات در دست ساخت، نیمه فعال و راکد و گره گشایی
از مشکلات مالی این صنایع براي رونق تولید، ایجاد درآمد و اشتغال از جمله سیاست هاي راهبردي اقتصادي دولت است که

در این راستا از سال 95 تاکنون هزار و 520 میلیارد ریال به واحدهاي حوزه صنعت و ...

گنبدکاووس - ایرنا - توجه به واحدهاي صنعتی و تولیدي
بویژه کارخانجات در دست ساخت، نیمه فعال و راکد و گره
گشایی از مشکلات مالی این صنایع براي رونق تولید، ایجاد
درآمد و اشتغال از جمله سیاست هاي راهبردي اقتصادي
دولت است که در این راستا از سال 95 تاکنون هزار و
520 میلیارد ریال به واحدهاي حوزه صنعت و معدن

 
گنبدکاووس پرداخت شد. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت گنبدکاووس روز
چهارشنبه در این ارتباط به خبرنگار ایرنا گفت: این مبلغ

در قالب تسهیلات ثابت و سرمایه در گردش به 73 واحد تولیدي و یا طرح در دست ساخت بخش صنعت و معدن این شهرستان
مرزي شامل هزار و 220 میلیارد ریال در قالب سرمایه در گردش به 59 واحد صنعتی و معدنی و 298 میلیارد ریال به عنوان سرمایه

 
ثابت به 14 طرح در حال ساخت واحد صنعتی پرداخت گردید. 

به گفته خلیل رجبلی، از میزان تسهیلات پرداخت شده در مدت یاد شده 136 میلیارد ریال آن طی یکسال گذشته بوده که به هشت

 
واحد صنعتی گنبدکاووس پرداخت شد. 

وي ادامه داد: همچنین از سال 92 تاکنون براي 303 طرح صنعتی و معدنی گنبدکاووس با سرمایه گذاري 30 هزار و 447 میلیارد
ریال و ایجاد 6 هزار و 50 فرصت شغلی جواز تاسیس صادر شده که از این تعداد 144 طرح با سرمایه گذاري پنج هزار و 235 میلیارد

 
ریال و اشتغالزایی براي هزار و 269 نفر پروانه بهره برداري دریافت کردند. 

رییس اداره صمت گنبدکاووس همچنین اضافه کرد: محصولات تولیدي 12 واحد صنعتی این شهرستان از جمله "پلی اتیلن، نایلون و
نایکلس، گازوئیل بازیافت شده از روغن سوخته خودروها، رنگ، تینر، نئوپان، خوراك دام و لبنیات" صادراتی است که در سال 97
مجموع صادرات این واحدها حدود 160 میلیون دلار بود اما به سبب شیوع کرونا و برخی مشکلات ناشی از تحریم مقدار آن در سال

 
گذشته و امسال کاهش یافته است. 

 
شهرستان مرزي گنبدکاووس با 350 هزار نفر جمعیت درشرق استان گلستان واقع است. 



 
برچسب ها 

 
- گنبدکاووس 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- رونق تولید 

- گلستان



160 شرکت نوپا توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور ایجاد شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/23

برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور تاکنون به ایجاد 160 شرکت نوپا در حوزه هاي زیست
فناوري، نانوفناوري، سلول هاي بنیادي، ICT، انرژي و مواد پیشرفته توسط جامعه هدف منجر شده است.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، برنامه همکاري با متخصصان و
کارآفرینان ایرانی خارج از کشور به دنبال فراهم کردن
شرایط مناسب براي تاسیس شرکت هاي نوپا است. این
تلاش هم تاکنون به ایجاد 160 شرکت نوپا در حوزه هاي
،ICT ،زیست فناوري، نانوفناوري، سلول هاي بنیادي
انرژي و مواد پیشرفته توسط جامعه هدف منجر شده است.

بیشتر این کارآفرینان ایرانی از کشور هاي امریکا، کانادا، آلمان، سوئیس، سوئد و انگلیس هستند که با کمک این برنامه به ایجاد و

 
تاسیس شرکت هاي نوپا در حوزه هاي مختلف فناورانه اقدام کرده اند. 

برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور (Connect.isti.ir) با هدف استفاده از ظرفیت علمی و تخصصی
محققان و متخصصان ایرانی و برقراري ارتباط با مراکز علمی، فناوري و صنعتی منتخب کشور در حال اجرا است. این برنامه با ایجاد
شبکه گسترده اي از پایگاه هاي تخصصی شامل بهترین دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و شرکت هاي دانش بنیان کشور با سرعت قابل

 
قبولی توسعه یافته است. 

بر اساس آخرین آمار ها تا امروز بیش از 120 پایگاه تخصصی همکار به این برنامه پیوسته اند. در این برنامه بیش از 6 هزار و 500
همکاري موفق شامل پست داك، استاد مدعو، فرصت مطالعاتی، تاسیس شرکت و اشتغال در شرکت هاي فناور ثبت شده است.
همکاري هایی در مرز دانش که به توسعه علم و فناوري در داخل کشور، استفاده از تجارب ایرانیان مقیم خارج از کشور و بهره بردن از

 
توانمندي هاي دیگر کشور ها می انجامد. 

 
بیشتر بخوانید 

- یکپارچه سازي زیرساخت هاي آزمایشگاهی خودرو هدف قرار گرفت مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري با اجراي این برنامه در تلاش است تا در قالب حمایت از انجام پروژه هاي تحقیقاتی و فناورانه همچون
پسادکتري، فرصت مطالعاتی، استاد مدعو و معین، راه اندازي کسب وکار هاي فناورانه، اشتغال در شرکت هاي فناور و برگزاري

 
سخنرانی و کارگاه هاي تخصصی به ارتباط موثر متخصصان ایرانی خارج از کشور با مراکز علمی و فناوري برگزیده کشور کمک کند. 

«ارتقاي سطح علمی و حرفه اي پایگاه تخصصی همکار»، «فراهم کردن شرایط مناسب براي توسعه فناوري هاي نوظهور و پیشرفته در



کشور»، «فراهم کردن شرایط انتقال مهارت ها، روش ها و قابلیت هاي خدماتی نوین توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور به
داخل» و «کمک به تاسیس شرکت هاي فناور در حوزه هاي فناوري پیشرفته» از جمله مهم ترین اهداف اجرایی کردن این برنامه

 
توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است. 

اتهاي پیام/



مدیرعامل فولاد خوزستان مدیر عالی سال 1399 کشور شد

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/23

امید خوزستان: به گزارش خبرنگار روابط عمومی، پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال با حضور علی اصغر مونسان
وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و

تجارت و رییس کمیته علمی، خداداد غریب پور معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس هیات ...

 
مدیرعامل فولاد خوزستان مدیر عالی سال 1399 کشور شد 

در پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال، علی محمدي مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان به عنوان مدیر عالی سال 1399

 
کشور انتخاب شد. 

امید خوزستان: به گزارش خبرنگار روابط عمومی، پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال با حضور علی اصغر مونسان وزیر
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، برات قبادیان معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس
کمیته علمی، خداداد غریب پور معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس هیات عامل ایمیدرو، عیسی کلانتري معاون رییس
جمهور و رییس سازمان محیط زیست، داود دانش جعفري عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رییس شوراي سیاست گذاري و سایر

 
مسئولان کشوري، بعدازظهر سه شنبه 22 مهرماه 1399 در تالار دیپلماتیک وزارت امور خارجه تهران برگزار شد. 

این رویداد با رویکرد: تجلیل از مدیران موفق و جوان، معرفی و تجلیل از مدیران خلاق در عرصه کارآفرینی، تقدیر از چهره هاي
شاخص مدیریت، تبیین نقش جایگاه مدیریت در بهبود فضاي کسب و کار و اشاعه فرهنگ مدیریت ایرانی، اسلامی و عدالت اجتماعی

 
در جامعه انجام شد. 

گزارش خبرنگار ما حاکی است، در این مراسم نشان عالی مدیر سال به دلیل عملکرد مثبت در حوزه پایداري کسب و کار، خلاقیت،

 
نوآوري و اشتغال زایی به ویژه در شرایط تحریم ها به علی محمدي مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان اعطا شد. 

گفتنی است، غلامرضا فروغی نیا مدیر روابط عمومی شرکت فولاد خوزستان به نمایندگی از مدیرعامل نشان عالی مدیر سال را در این

 
مراسم دریافت کرد. 



 
 

 
 

 
 



 
 -
-



کام زنبورداران شیرین از شهد عسل

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/23

برداشت عسل از زنبورستان هاي مناطق عشایري شهرستان کهگیلویه آغاز شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، رئیس اداره امور عشایري شهرستان کهگیلویه
گفت: عشایر نقش بسزایی در تولید گوشت، مواد لبنی و
صنایع دستی دارند و چند سالی نیز وارد عرصه هاي

 
کشاورزي و باغداري شدند. 

خداداد اجتهادي با بیان اینکه عشایر شهرستان کهگیلویه با
اجراي طرح هاي مختلف نقش خود را در تولید ملی ایفا

کرده و هر ساله محصولات مختلفی را تولید و روانه بازار می کنند، افزود: یکی از محصولاتی که در سال هاي اخیر توسط عشایر
شهرستان کهگیلویه به صورت وسیع و عمده تولید می شود، عسل مرغوب و ارگانیک است که همین امر باعث رونق اشتغال و اقتصاد

 
عشایر شده است. 

اجتهادي ادامه داد: در شهرستان کهگیلویه به دلیل تنوع زیاد گیاهان دارویی، پرورش زنبور عسل میان عشایر رونق گرفته و هم اکنون

 
بیش از 5 هزار کلنی زنبور عسل توسط عشایر شهرستان پرورش داده می شود. 

وي اضافه کرد: متوسط برداشت عسل در هر کندو حدود 10 کیلو است که بر اساس کیفیت محصول، عسل تولیدي عشایر از 2 تا 6

 
میلیون ریال در بازار داخل کشور به فروش می رسد. 

رئیس اداره امور عشایر شهرستان کهگیلویه به صادرات عسل تولیدي عشایر شهرستان اشاره کرد و گفت: عسل تولیدي زنبورداران

 
عشایر علاوه بر تولید داخل کشور به برخی از کشور هاي حوزه خلیج فارس نیز ارسال می شود. 

آویزش رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیز داري شهرستان کهگیلویه هم گفت: در شهرستان کهگیلویه بیش از 12 هزار هکتار انواع
درخت و گیاهان کوهی کشت شده که همین مسئله باعث افزایش کیفیت عسل هاي تولیدي شهرستان به ویژه مناطق عشایري شده

 
است. 

گفتنی است شهرستان کهگیلویه 4 هزار و 500 خانوار و 25 هزار نفر جمعیت عشایري دارد که این افراد 30 درصد از جمعیت
عشایري استان را تشکیل می دهند و با داشتن حدود 450 هزار راس دام سالانه بیش از 3 هزار تن گوشت قرمز، 30 درصد صنایع

دستی و 35 درصد مواد لبنی و پروتئینی مورد نیاز استان را تولید می کنند.



در بازگشایی و فعال شدن مجدد بازارچه مرزي "خانم�شیخان"، تسریع

صورت پذیرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/23

دبیر اول کمیسیون آموزش مجلس گفت: در بازگشایی و فعال شدن مجدد بازارچه مرزي ''خانم�شیخان''، تسریع صورت
پذیرد.

دبیر اول کمیسیون آموزش مجلس: در بازگشایی و فعال
شدن مجدد بازارچه مرزي ""خانم�شیخان""، تسریع
صورت پذیرد دبیر اول کمیسیون آموزش مجلس گفت: در
بازگشایی و فعال شدن مجدد بازارچه مرزي

 
""خانم�شیخان""، تسریع صورت پذیرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از کردستان، شیوا قاسمی پور،
نماینده ي مردم فرهیخت� شهرستان هاي مریوان و
سروآباد در مجلس با بیان اینکه پیگیر بازگشایی بازارچه

هاي مرزي مریوان و سروآباد است، گفت: بسته شدن بازارچه هاي موقت مرزي تاثیر فراوانی در معیشت مردم این منطقه برجاي

 
گذاشته است و نیاز است که روند بازگشایی آن تسریع یاید. 

شیوا قاسمی پور با اشاره به وضعیت نامناسب معیشت و اشتغال روستانشینان در نوار مرزي، گفت: حق مرزدارانی ک� حافظ امنیت
کشور هستند، بهره مندي از این فرصت طلایی است و واقعیت این که اکثریت مرزنشینان مستقیم یا غیر مستقیم از درآمدهاي مرزي

 
امرار معاش می کنند و مسلماً مسدود شدن این معابر تاثیر سوئی بر وضعیت اقتصادي و معیشتی آنها دارد. 

دبیر اول کمیسیون آموزش مجلس از رایزنی ها براي براي بازگشایی این مرز خبر داد و افزود: طبق قول هاي مساعدي که در این
زمینه داده شده تمام دستگاه هاي اجرایی، امنیتی و خدمات رسان در حال هماهنگی بازگشایی این مرز هستند و امیدواریم به زودي

این معبر مهم تجاري که موجب کاهش آسیب هاي اجتماعی و کولبري می شود، بازگشایی شود.



قدردانی از کارآفرینان برتر در کرمان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/23

از 6 کارآفرین برتر حوزه هاي صنعت، خدمات و کشاورزي در استان کرمان تجلیل شد.

به گزارش خبر گزاري صداوسیما مرکز کرمان؛مدیرکل تعاون،کارو رفاه اجتماعی استان کرمان در سیزدهمین جشنواره
کارآفرینان برتر استان کرمان گفت: بیش از 112 نفر در جشنواره کارآفرینی استان شرکت کردند و در نهایت 6 نفر به عنوان کارآفرین

 
برتر انتخاب شدند. 

رضا اسماعیلی افزود:استان کرمان دراین 13دوره 43 کارآفرین

 
برتر استانی و 9 کار آفرین برتر ملی داشته است. 

وي به فعالیت کانون کارآفرینی استان کرمان اشاره و تصریح
کرد: سالانه بیش از 35 هزار نفر در استان کرمان وارد بازار کار
می شوند و امسال بیش از 2هزار نفر وارد عرصه کار هاي دولتی

 
و مابقی در بخش هاي خوداشتغالی، کارآفرینی و مزدبگیري مشغول می شوند. 

اسماعیلی ایجاد الگوسازي براي دانش آموختگان، برگزاري دوره هاي آموزشی و استارت آپ ها در حوزه کارآفرینی را از جمله اقدامات

 
در این حوزه اعلام کرد. 

مداح رئیس کانون کارآفرینی استان کرمان نیز در این جشنواره با اشاره به از سر گیري فعالیت کانون کارآفرینی استان کرمان پس از
5 سال افزود:مهم ترین وظیفه کانون تربیت و آموزش نسل آینده در حوزه کارآفرینی است که از هم اکنون باید براي این نسل برنامه

 
ریزي شود. 

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان هم گفت: در بخش خصوصی در اتاق بازرگانی کانون کارآفرینی متشکل

 
از کارافرینان استان تشکیل شده وباید فعالیت ها در حوزه کارآفرینی تجمیع شود و به سمت طراحی سیستم کارآفرینی پیش برویم. 

سید مهدي طبیب زاده از پیگیري براي طراحی اکوسیستم کارآفرینی در سه مرحله خبر داد وتاکید کرد: باید در اقدامی هماهنگ با

 
مشارکت دولت، بخش خصوصی و اصحاب رسانه یک نظام جدید در حوزه کارآفرینی استان ایجاد شود. 

حسین مهرابی سرپرست معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمان نیز در این نشست با بیان اینکه جشنواره کارآفرینان با هدف
انگیزش و اطلاع رسانی در حوزه هاي کارآفرینی برگزار می شود، گفت: در نهایت کسانی که در این جشنواره انتخاب می شوند، امید

 
هایی براي سایر کسانی هستند که در این مسیر گام برمی دارند. 



وي با تاکید بر ایجاد زیرساخت ها در حوزه کارآفرینی افزود: پراکندگی در مراکز شتابدهی، مراکز رشد و پیش رشد در حوزه
کارآفرینی داریم که باید تجمیع شوند



اولین رویداد "تدکس آنلاین" ایران در کرمانشاه برگزار می شود

منبع: تابناكشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/23

 
اولین رویداد "تدکس آنلاین" ایران در کرمانشاه برگزار می شود 

 
اولین رویداد تدکس آنلاین ایران با مجوز سازمان جهانی TED هفتم آبان در دانشگاه رازي کرمانشاه برگزار می شود. 

به گزارش خبرگزاري تابناك کرمانشاه به نقل از ایسنا،محمدپویا پروین دبیر اجرایی این رویداد ، تدکس را رویدادي بین المللی
متشکل از چند موضوع تخصصی که براي عامه و علاقمندان به آن حوزه قابل فهم، مختصر و مفید باشد دانست و اظهارکرد: در هر
رویداد تدکس معمولا بین پنج تا 20 سخنران هرکدام طی زمان 18 دقیقه درباره موضوعات مختلفی که در آن صاحب نظر هستند،

 
تجربیات و یا ایده هاي قابل گسترش خود را براي مردم بیان می کنند. 

وي با بیان اینکه طی سالهاي اخیر تدکس محبوبیت زیادي بین مردم دنیا بدست آورده، تصریح کرد: کسانی که می خواهند مجري
برگزاري چنین رویدادي در کشورشان باشند، باید مجوز آن را از سازمان جهانی TED بگیرند که تاکنون حدود 30 تا 40 نفر موفق

 
شده اند، مجوز برگزاري تدکس ها در ایران را از این سازمان بگیرند. 

دبیر اجرایی اولین رویداد تدکس آنلاین ایران اعلام کرد: از چندي پیش نیز که توانستیم مجوز برگزاري تدکس را از این سازمان
بگیریم، تصمیم گرفتیم که اولین تدکس دانشگاهی غرب کشور را در استان برگزار کنیم، اما وضعیت حاد شیوع بیماري کرونا مانع از

 
اجراي این تصمیم شد. 

وي عنوان کرد: براین اساس، برگزاري آنلاین این رویداد را در دستور کار قرار دادیم تا برگزار کننده اولین رویداد تدکس آنلاین ایران

 
باشیم که آن را در دانشگاه رازي برگزار می کنیم. 

پروین با بیان اینکه براي برگزاري رویداد تدکس آنلاین دانشگاه رازي هشت سخنران براي هشت موضوع انتخاب شده اند، گفت: دکتر
قطب الدین صادقی در حوزه هنر و تجربه، دکتر مجتبی شکوري در حوزه آموزش، کتایون ریاحی درحوزه فعالیت هاي اجتماعی، دکتر
سیاوش وزیري درحوزه پزشکی، حبیب االله اشتري و مینا فعال در حوزه جهانگردي و گردشگري، دینا دوستی در حوزه موسیقی، مظفر
عبداالله درحوزه کارآفرینی و سمیرا هاشمی در حوزه مهندسی هشت سخنرانی هستند که در تدکس آنلاین کرمانشاه از تجربیات و

 
ایده هاي خود در این حوزه ها براي مردم می گویند. 

وي زمان برگزاري این رویداد را ساعت 20 روز 7 آبان در سایت "آپارات" اعلام کرد و افزود: علاقمندانی که می خواهند در این رویداد

 
آنلاین شرکت کنند براي تهیه بلیط باید به سایت tedxraziuniversity.com مراجعه کنند. 

مجري برگزاري اولین رویداد تدکس آنلاین ایران قیمت هر بلیط براي علاقمندان را 20 هزار تومان عنوان کرد و گفت: طبق قانون
سازمان جهانی TED کسب درآمد از برگزاري رویدادهاي تدکس ممنوع است، براي همین هزینه اي که جهت حضور شرکت

 
کنندگان دراین رویداد گرفته می شود، صرفا براي تامین هزینه هایی است صرف می کنیم. 



وي عنوان کرد: از سوي دیگر، هزینه شرکت حضور در رویدادهاي تدکس حدود 50 تا 60 هزار تومان است که ما به دلیل اینکه این

 
رویداد را بصورت آنلاین برگزار می کنیم، حداقل قیمت را براي فروش بلیط در نظر گرفته ایم. 

پروین در پایان اعلام کرد: براي برگزاري این رویداد تیمی حدود 14 نفره در کرمانشاه تشکیل شده که با جدیت پاي کار هستند که
جاي قدردانی دارد.



گامهاي روشن در دنیاي تاریکی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/23

وقتی به زیبایی هاي دنیا می نگریم زندگی کردن برایمان راحت و لذت بخش می شود چرا که نگاهی مثبت و خوشبینانه
زیبایی ها را دو چندان می کند .

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، مرکز خراسان رضوي؛زیبایی هاي زندگی خیلی پیچیده و دور از دسترس نیست. به جرئت می
توان گفت که براي همه انسان ها ممکن و در دسترس هست. اما بعضی چشم دل می گشایند و کام خود را با درك این موهبت ها

 
شیرین می کنند . 

در پیچ و خمهاي خیابانهاي مشهد در منطقه محروم و حاشیه شهر ، سر از توس 91 درآوردم . به سراغ خانه اي رفتم که در کنارآن

 
تابلویی قرار داشت که برروي آن نوشته شده خارج از محدوده شهر. 

 
در این خانه بزرگ مرد کوچکی زندگی می کند که همت بلند و غلبه بر مشکلات، مسیر زندگی اش را به خوبی پیدا کرده است. 

 
ابراهیم عضوي از یک خانواده 8 نفره و نابیناست و برادرو خواهر 2 و 4 ساله او هم نابینا هستند . 

 
هاشم برادر 12 ساله ابراهیم هم از نارسائی قلبی رنج می برد و ضربان قلبش بیش از 40 بار دردقیقه نمیزند. 

 
- آموزش تایپ بریل به نابینایان محروم ابراهیم یزدان پرست 17 سال دارد و توانسته با دستانش بیش از 50 نفر را آموزش دهد . 

 
 

 
او به شهرهاي مختلف استان سفرمیکند و تایپ خط بریل را بصورت رایگان به نابینایان محروم آموزش می دهد. 

 
با اجازه پدرابراهیم آقاي محمد یزدان پرست وارد حریم منزلشان شدم خانه اي کوچک و محقر اما با انسانهایی بسیارمهربان. 



آقاي یزدان پرست می گوید : 15 سال پیش با همه سختیها براي تحصیل ابراهیم و دیگر فرزندانم از روستاي بیاس آباد جلگه زوزن

 
شهرستان خواف به این مکان مهاجرت کردم چرا که فقط یک مدرسه خوب ویژه نابینایان در شرق کشور وجود دارد. 

پدرخانواده جزء قبول شده هاي کنکور سال 72 با رتبه 11 بوده است اما شرایط زندگی و مشکلات مالی او را از درس خواندن محروم
کرد؛ اوکارگراست و با توجه به شیوع کرونا چندماهی است که بیکار شده است و به گفته خودش الان همه دلخوشی اش خانواده و

 
فرزندان معلولش هستند و با آنها روز را به شب می رساند. 

از او درباره مشکل ابراهیم و دیگر فرزندانش پرسیدم که در پاسخ گفت: نابینائی فرزندانم حاصل ازدواج فامیلی است و به علت هزینه

 
بالاي آزمایش ژنتیک در آن زمان نتوانستیم آزمایشها را انجام دهیم. 

با ابراهیم هم صحبت می شوم ؛ او به علت نابینائی نمیتواند در رشته هاي تجربی و فنی تحصیل کند اگرچه معدل اودر پایان

 
یازدهمین سال تحصیلش 19 و هفتاد ویک صدم شده است . 

- امید به آینده روشن با وجود همه سختی ها ابراهیم از آینده روشن زندگیش صحبت می کند و می گوید: میخواهم دررشته حقوق و

 
در دانشگاه دولتی تحصیل کنم ودرآینده وکیلی زبردست شوم. 

 
آهنگ زندگی هرروز ابراهیم صداي عصاي سفیدش است و بقول خودش هرروز با این عصا نغمه میخواند. 

 
 

روندتحصیل ابراهیم این روزها با مشکلات فراوانی همچون سالهاي گذشته روبرو است؛ با او به سمت محل تحصیلش رفتم و از

 
دورنظاره گر سختیهایش شدم . 

درمسیرخانه تا مدرسه ابراهیم زمینهاي کشاورزي است که اهالی منطقه آبهاي فاضلاب را روانه آنجا میکنند و او چند باري درآب و

 
گل فرورفته است . 

ابراهیم مجبوراست هرروز مسیر خانه تا مدرسه را به مسافت 2 کیلومتر پیاده طی کند چرا که هزینه سرویس مدرسه او بسیار بالاست

 
و پدر از تامین مخارجش برنمی آید. 

 
فرزندان آقاي یزدان پرست جزئی از 17هزار نابیناي خراسان رضوي هستند 

 
- تاکید بر برخورداري همه معلولان جامعه ازامکانات ویژه براساس آمار بیش از 130 هزار نابینا درکشور زندگی میکنند. 



دکتر فیروزي جامع شناس و کارشناس بهزیستی به بهانه 24 مهرماه روزجهانی عصاي سفید میگوید: عصاي سفید امنیت نابینایان
است آنها بخشی از جامعه و اجتماعی که درآن زندگی میکنیم هستند و اگر این قشر نادیده گرفته شوند دچار اختلال و مشکلات در

 
توازن جامعه خواهیم شد . 

وي ادامه می دهد:همه معلولان جامعه باید ازامکانات ویژه اي برخوردارباشندو خانواده هاي که بیشتر از دو معلول دارند براساس قانون

 
از امکانات بیشتري باید بهره ببرند. 

مسکن و اشتغال مهمترین مشکلات معلولان است که در تصمیم مشترك دولت، بهزیستی و نیکوکاران قرارشد مشکل مسکن خانواده

 
هاي بیشتر از دو معلول رفع شود. 

 
در خراسان رضوي بیش از هزارو300 خانواده بیش از دو معلول زندگی می کنند که خانواده ابراهیم یکی از این خانواده هاست. 

به سراغ حمیدرضا پوریوسف مدیرکل بهزیستی خراسان رضوي رفتم از اودرباره قانون اعطاء خانه به خانواده هاي بالاي دو معلول
سوال کردم،جواب او قابل تامل بود: تنها قانونی که وجود دارد این است که هر شخص معلول اگر زمینی براي ساخت دارد یکبار
میتواند از پروانه ساخت وآب،برق و گاز رایگان استفاده کند واگر بخواهد از کمک بهزیستی بهره مند شود براي واگذاري یک واحد
مسکونی کوچک در منطقه کم برخوردار باید 80 میلیون تومان آورده داشته باشد ، همچنین با کمک دولت و نیکوکاران 140 میلیون

 
تومان تسهیلات بلاعوض هم اعطا میشود. 

با توضیحات مدیرکل بهزیستی به یاد صحبتهاي آقاي یزدان پرست افتادم که میگفت: اگر زمین و 80 میلیون تومان پول نقد داشتم

 
خودم سرپناهی براي فرزندانم مهیا میکردم تا خجالت زده آنان نباشم. 

- ساخت 8 هزارخانه براي معلولان توسط بنیاد مستضعفان پرویزفتاح رئیس بنیاد مستضعفان نیزدرباره ساخت خانه براي خانواده هاي
دو معلول به بالا که بخشی از آن وظیفه این بنیاد است گفت: تاکنون هشت هزار خانه در کل کشور براي این خانواده ها ساخته شده و

 
پنج هزار واحد دیگر در دست ساخت است. 

 
 

معاون امور مشارکتهاي مردمی سازمان بهزیستی هم گفت: تا پایان سال 97 شش هزار و 588 واحد مسکونی به خانواده هاي داراي

 
دو معلول تحت پوشش بهزیستی کشور اختصاص یافته است. 

ذوالفقار یزدان مهر افزود: براساس برنامه تکلیفی سازمان بهزیستی درهرسال 7 هزارو 600 واحد باید ساخته شود و در حال حاضر 13

 
هزار نفر در نوبت مسکن هستند که هزار و300 خانواده از خراسان رضویند. 



- عدم اجراي قانون جذب معلولان در ادارات به گفته پوریوسف مدیر کل بهزیستی خراسان رضوي یکی دیگر از مشکلات معلولان و به
ویژه نابینایان مشکل کار در دستگاههاي دولتی یا غیر دولتی است، براساس قانون، همه ادارات و سازمانهاي دولتی و غیر دولتی
موظفند 3 درصد جذب نیروهاي خود را به معلولان اختصاص دهند که متاسفانه هیچ دستگاه دولتی آنرا اجرا نمیکند چرا که میگویند

 
افراد معلول توانائی افراد سالم را ندارند. 

- کمک نیکوکاران و مسئولان براي رفع مشکلات خانواده ابراهیم پس ازدو هفته پیگیري براي رفع مشکلات خانواده آقاي یزدان
پرست ، فرماندارمشهد، معاون مدیرکل بهزیستی و خیرین نیک اندیش در منزل این خانواده حاضر شدند تا از نزدیک شاهد مشکلات

 
زندگی خانواده ابراهیم باشند. 

 
 

فرمانداربا پرداخت تسهیلات با درصد پایین براي راه اندازي کسب و کار توسط پدر خانواده موافقت کرد و اداره کل بهزیستی خراسان

 
رضوي نیز براي تحویل یک واحد مسکونی به این خانواده تا 2 ماه آینده قول مساعد داد. 

آقاي کرباسی خیر نیک اندیش هم علاوه بر اهداء یک دستگاه لب تاپ به ابراهیم ، هزینه یک سال تحصیل فرزندان آقاي یزدان پرست

 
را برعهده گرفت. 

 
 

شعارامسال سازمان جهانی در روزعصاي سفید ارتباط موثر جامعه، زمینه ساز توانمند سازي نابینایان است ابراهیم و شاید ابراهیم هاي

 
دیگرصحبتشان این است راهمان را هموار کنید آنگاه همه توانمندیهاي ما را ببینید تا دنیا هم براي ما زیبا شود وهم دیگران. 

 
نویسنده : فرشید عبدي 



سردبیر : مریم یعقوبی



راه اندازي موزه مردم شناسی در روستاي مرق
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پژوهشگر خوش ذوق روستاي مرق کاشان، موزه مردم شناسی راه اندازي کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، مرکز اصفهان ؛ موسس گنجینه مرق گفت: تاکنون سه هزار شیء تاریخی، ابزار و ادوات

 
مردم منطقه روستاي مرق و دیگر روستا ها را در مدت 20سال خریداري و جمع آوري کرده است. 

محسن رحیم زاده در بازدید فرماندار کاشان از این موزه با بیان اینکه براي این گنجینه با ارزش بیش از 30 میلیارد هزینه شده است

 
گفت: موزه مردم شناسی روستاي مرق در حال دریافت مجوز از سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري است. 

وي افزود：گنجینه مردم شناسی روستاي مرق داراي غرفه کتب درسی قدیم، قرآن هاي خطی، ابزار آلات دامداري و کشاورزي،

 
تمبر، سکه و اسکناس قدیمی، کوره آهنگري با دم چرمی، خانه سنتی و کتاب هاي مولفان کاشانی است. 

جوان خوش ذوق مرقی با اشاره به اینکه در حال ساخت 12 سوئیت گردشگري نیزب راي بازدید گردشگران است از مسئولان خواست

 
تا وي را در این امر یاري دهند. 

علی اکبرمرتضایی فرماندار کاشان نیز با بیان اینکه بومگردي و گردشگري روستایی می تواند براي جوانان منطقه زمینه اشتغال و رشد

 
اقتصادي را فراهم کند گفت:یک اقامتگاه بوم گردي باید نشان دهنده فرهنگ بومی و رسوم آن منطقه باشد. 

روستاي مرق در دامنه کوه هاي سربه فلک کشیده کرکس قرار دارد و با داشتن مناطقی بکر، زیبا و کوهستانی گردشگران زیادي را از
استان هاي مختلف به خود جذب کرده است و بقعه حکیم و ادیب و فیلسوف فرزانه مرحوم باباافضل الدین مرقی کاشانی نیز در این

 
روستا قرار دارد. 

روستاي مرق در 32کیلومتري شمال شهرستان کاشان واقع شده است.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3هزار وانت سایپا

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد،
بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و

 
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش چابک آنلاین، رئیس کمیته امداد امام
خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار
به مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی
که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه
جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید

و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته

 
امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 



سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



کوچِ بی رمق
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ویروس کوچک اما پر خطر کرونا بر کوچِ بزرگترین جمعیت عشایري کشور سایه انداخته است.

نسیم پاییزي که می وزد حال و هواي کوچ را با خود به همراه می آورد. این روز ها بزرگترین جمعیت عشایري کشور حرکتش را

 
به سمت قشلاق آغاز کرده است. 

 
مردان ایل کمک می کنند تا دام هایشان بر وانت بار ها و کامیون ها سوار شوند. 

 
 

امسال کرونا بر کوچ سنتی عشایر سایه انداخته و موسم قشلاق را بی رمق کرده است. دیگر مثل گذشته صداي زنگوله ها و پارس سگ

 
هايِ گله هنگام مراقبت از بره ها و بزغاله ها در مسیر دشوار کوچ راه ها کمتر به گوش می رسد. 

 
- به گفته مدیر کل امور عشایر فارس، با توجه به شرایط کرونا 75 درصد از کوچ پیاده استان با خودرو صورت می گیرد. عشایر فارس 

استان پهناور فارس با توجه به وسعت و تنوع اقلیمی 12 و نیم درصد از عشایر کشور را در خود جاي داده است و قطب عشایر کشور

 
قلمداد می شود. 

به گفته روح االله بهرامی مدیرکل امور عشایر استان، 150 هزار نفر کوچنده در قالب بیش از 27 هزار خانوار عشایري، حدود 3 و نیم

 
درصد جمعیت فارس را تشکیل می دهند. 

سه ایل قشقایی، خمسه و لر با هشت طایفه مستقل، ترکیب



 
قومیتی عشایر فارس را تشکیل داده است. 

جمعیت عشایري فارس با تولید 25 هزار تن گوشت قرمز، 57 هزار متر مربع دست بافته، 50 هزار تن فرآورده هاي خام لبنی و 250

 
هزار تن محصول کشاورزي و باغی در تامین خوراك مورد نیاز مردم و توسعه اقتصادي استان و کشور سهم به سزایی دارند. 

- از نیمه مهرماه کوچ دشوار عشایر به سمت مناطق قشلاقی استان آغاز شده و شرایط کرونایی هم بر دشواري کوچ افزوده است. کوچ

 
زیر سایه کرونا 

این روز ها در جاده هاي فارس تریلرها، کامیون ها و وانت بار هایی دیده می شود که در حال حمل دام و وسایل زندگی عشایر

 
هستند. 

کرونا به سفري باشکوه برآمده از اصالت هم رحم نکرد، تا جایی
که غبار هراس از این بیماري بر ایل راه ها نیز سایه افکند تا ییلاق و قشلاق بی رمق شود. عشایر، که همواره سمبل شجاعت، سلامت
و غیرت بوده اند، اگر چه در دامان طبیعت با سختی ها و فراز و فرود هاي بسیار دست و پنجه نرم می کنند این ها هم نتوانست مانع
شود تا نگرانی از شیوع کرونا بر تقویم کوچ بی اثر باشد؛ تا جایی که به گفته آقاي حیاتی معاون عمران و امور زیربنایی اداره کل عشایر
فارس به دلیل شیوع بیماري کرونا و شرایط خاصی که ایجاد شد، ستاد کنترل و پیشگیري از بیماري کرونا استان فارس تعویق کوچ را
از سازمان جنگل ها و مراتع کشور درخواست کرد که در نهایت عشایر استان ناچار به ماندن در مناطق قشلاقی و تعویق زمان کوچ

 
شدند که این تاخیر باعث شد مشکلاتی از لحاظ تامین علوفه براي دام ها ایجاد شود. 

 
 

حالا که موسم کوچ پاییزي فرا رسیده و تا نیمه آبان ماه ادامه دارد روح االله بهرامی مدیر کل امور عشایر فارس به آن دسته از عشایر
که قصد کوچ پیاده را دارند توصیه می کند براي حفظ سلامت خود سفر پاییزیشان را مانند سفر بهاره، از کوچ سنتی به کوچ ماشینی

 
تغییر دهند. 



 
خدمات سلامت در شرایط کرونا 

تا کنون 130 هزار نفر از جمعیت عشایر فارس از نظر بیماري کرونا غربال گري شده اند که به گفته مدیر کل امور عشایر استان تنها
تعداد کمی مشکوك به ابتلا در بین آن ها وجود داشته که البته نتیجه تست آن ها منفی بوده است. روح االله بهرامی می گوید با اعزام
گروه هاي بهداشتی به مناطق عشایري کار غربالگري، بیماریابی و آموزش جمعیت عشایر در خصوص بیماري کووید 19 صورت می

 
گیرد. 

- مدیر کل امور عشایر فارس ادامه می دهد با تعامل بین این اداره کل و معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز، گروه هاي 5
نفره بهداشتی شامل پزشک، ماما، بهیار و کارشناس بهداشت، به محل هاي اسکان عشایر سیار در شهرستان هاي مختلف اعزام می
شوند و همه جمعیت عشایر سیار به ویژه افراد بالاي 30 سال را ارزیابی و آموزش هاي لازم در خصوص پیشگیري از ابتلا به کووید

به گفته مدیر کل امور عشایر 19 را به آن ها ارایه می کنند. 
استان با همکاري ستاد پیشگیري و مبارزه با کرونا فارس و اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان، دستکش و ماسک از طریق
شرکت هاي تعاونی عشایري در بین عشایر توزیع می شود. بهرامی اضافه می کند سپاه عشایر فارس نیز در تهیه ماسک و مواد

 
بهداشتیِ مورد نیاز جمعیت عشایري استان گام هاي خوبی برداشته است. 

سرهنگ دوم پاسدار سعدي محمدي جانشین ناحیه مقاومت بسیج سپاه عشایر فارس می گوید از زمان شیوع ویروس منحوس کرونا،
سپاه عشایر استان 4 کارگاه تولید ماسک و 2 کارگاه تولید کننده ماده ضد عفونی با هدف پیشگیري از شیوع کویید 19 در بین
جمعیت عشایري فارس راه اندازي کرده است. سعدي محمدي ادامه می دهد تا کنون 9 میلیون عدد ماسک و 8 هزار لیتر مایع ضد

 
عفونی کننده در بین حدود 5 هزار خانوار عشایري فارس توزیع شده است. 

با توجه به این خدمات در حوزه سلامت، مدیر کل امور عشایر فارس

 
تاکید می کند تاکنون هیچ مورد فوتی بر اثر کرونا در جمعیت عشایري استان گزارش نشده است. 

 
شلاق کرونا بر گرده لاغر اقتصاد عشایر فارس 

ویروس کوچک کرونا، وضع اقتصادي بزرگترین جمعیت عشایري کشور را نیز بیمار کرده و اقتصاد جمعیت عشایري فارس که بر محور
دام و بوم گردي می چرخد از ترکش هاي کرونا بی نصیب نمانده است. 



تولید و عرضه دام و محصولات دامی در چرخه اقتصاد عشایر نقش به سزایی دارد. در واقع عشایر اگر نتوانند دام خود را به فروش
برسانند نمی توانند هزینه خرید مایحتاج خود و خانواده هایشان را تامین کنند و در نتیجه با مشکلات زیادي مواجه می شوند که این

 
موضوع با شیوع بیماري کویید 19 در فارس رخ داد. 

در زمان ییلاق، عشایر به دلیل شرایط کرونا ناگزیر به تعویق زمان کوچ شدند و در این دوره که همزمان با فصل فروش دام عشایر بود
متولیان امور عشایر براي حفظ سلامت آن ها و ساکنان شهر ها و روستاها ي مسیر ییلاق، ورود خریداران دام به این مناطق را ممنوع

 
کردند. 

یکی از عشایر کوچ رو می گوید کرونا آیین هاي مذهبی، فرهنگی و اجتماعی را به تعطیلی کشاند و در ایام حج و مناسبت هاي
مختلف مثل مراسم عروسی، عزاداري و عید دیدنی ها بازار تقاضا براي گوشت قرمز و خرید دام را از رونق انداخت و تعداد اندکی دام

 
هم که پروار شده بودند با محدودیت فروش روبرو شدند که این مشکلات وضع اقتصادي ما را به شدت تحت تاثیر قرار داد. 

دیگري می گوید برخی از خانوار ها نیز براي خرید نهاده هاي
دامی و همچنین گذران زندگی از بانک ها وام گرفته اند که امسال با توجه به شرایط کرونا، توانایی پرداخت اقساط شان را ندارند و به

 
ناچار باید جریمه هاي سنگین بانکی را هم پرداخت کنند که این موضوع نیز مشکلات را دو چندان کرده است. 

یکی از عشایر که همراه با ایل خود در منطقه قشلاقی فراشبند مستقر هستند؛ می گوید بعضی واسطه ها خوراك دام را به صورت
قسطی به خانوار هاي عشایري می فروشند و در زمان فروش دام ها را با قیمت روز از آنان خریداري می کنند، اما خود آنان قیمت ها
را هر سال و به بهانه هاي مختلف پایین می آورند و امسال هم که شیوع ویروس کرونا بهانه خوبی دست آن ها داده است. او تاکید می
کند با این شرایط متاسفانه خانوار هاي عشایري همه بدهکار واسطه ها، دلالان و بانک ها شده اند. در نتیجه در این شرایط سخت باید

 
تسهیلات حمایتی کم بهره براي عشایر در نظر گرفته شود. 

یکی از عشایر هم که امسال به دلیل شرایط کرونایی مجبور شده به همراه ایل خود به جاي کوچ پیاده، چند خودرو را براي جابجایی
اجاره کند ؛ می گوید هزینه هاي این وضع بار سنگینی بر دوش عشایر گذاشته و این موضوع نیز یکی دیگر از فشارهاي اقتصادي است

 
که کرونا به خانوارهاي عشایري تحمیل کرده است. 



 
 

 
از دیگر تبعات اقتصادي کرونا بر زندگی عشایر استان فارس، بسته شدن اقامتگاه هاي بوم گردي عشایري است. 

- به گفته مدیر کل امور عشایر فارس، 24 اقامتگاه بوم گردي در استان وجود دارد که هر کدام با 15 نفر اشتغال زایی مستقیم و غیر
مستقیم و درآمدزایی ماهانه 15 میلیون تومان به دلیل شرایط کرونایی به تعطیلی کشیده شده اند. این مشکلات در کنار تأمین آب،

 
علوفه و آرد مورد نیاز عشایر، اقتصاد این جمعیت مولد را با چالش مواجه کرده است. جبران این روز هاي سخت 

در این شرایط سخت کرونایی که همه دستگاه هاي اجرایی با مشکلات عدیده اقتصادي دست و پنجه نرم می کنند اداره کل امور

 
عشایر فارس هم از این موضوع مستثنی نیست. با این وجود سعی کرده تا روز هاي سخت کرونا را براي عشایر قابل تحمل کند. 

آقاي حیاتی معاون عمران و امور زیربنایی اداره کل امور عشایر فارس می گوید در مناطق قشلاقی یا گرمسیر در کنار خانه هاي

 
بهداشت، امور عشایر و اتحادیه هاي عشایري آماده ارائه خدمات به عشایر کوچ رو هستند. 

حیاتی تاکید می کند این اداره کل با 46 کامیون تانکر هاي
ویژه، آب مورد نیاز عشایر را تامین می کند و عشایر می توانند نیاز هاي خوراکی خود و دام هایشان را نیز از فروشگاه هاي در نظر

 
گرفته شده در محل آغاز کوچ، میان راه و محل اسکان پاییزه با قیمت تعاونی تامین کنند. 

معاون عمران و امور زیربنایی اداره کل امور عشایر ادامه می دهد براي جلوگیري از ابتلاي دام ها به بیماري، گروه هاي مستقر و سیار

 
دامپزشکی، عشایر را درباره بیماري ها و درمان دام ها آموزش می دهند. 

حیاتی در خصوص تأمین آرد مورد نیاز عشایر هم می گوید براي هر نفر 12 کیلوگرم آرد در ماه در نظر گرفته شده که توسط شرکت

 
هاي تعاونی عشایري در اختیار افراد قرار می گیرد. 



 
 

در خصوص مشکل پرداخت اقساط وام هایی که عشایر به ناچار براي گذران زندگی از بانک ها دریافت کرده اند و تخصیص تسهیلات
براي اقامتگا ه هاي که به دلیل کرونا متحمل خسارت شده اند از مدیر کل امور عشایر فارس سوال می کنم. روح االله بهرامی بر تعویق
اقساط بانکی و حق بیمه تامین اجتماعی عشایر در شرایط کنونی، تاکید می کند و می گوید تخصیص تسهیلات بوم گردي به خسارت
دیدگان نیز توسط اداره کل تعاون استان در حال پی گیري است و براي آن دسته از افرادي هم که نمی توانند دام هاي خود را به

 
فروش برسانند تسهیلات حمایتی کم بهره در نظر گرفته شده است. 

به گفته او سازمان امور عشایري کشور در حال پی گیري براي صادرات و خرید تضمینی دام توسط شرکت پشتیبانی امور دام است تا

 
از نگرانی افرادي که در این شرایط کرونایی با مشکل فروش دام روبرو هستند کاسته شود. 

- به گفته مدیر کل امور عشایر فارس همچنین تسهیلاتی در قالب زنجیره تولید گوشت قرمز به عشایر اختصاص یافته که بر این

 
اساس هر خانوار می تواند 100 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد 10 درصد دریافت کند. مردمان روزهاي سخت 

عشایر، مردمان روزهاي سختند. نمونه آن همین کوچ کردن هاي مکرر است. هر شش ماه یک بار بار و بنه می بندند و دشواري
مسیرهاي سخت و طولانی را به جان می خرند تا به دامان طبیعت برگردند. ایلناز عروسکی که مادر با کرك هاي رنگی برایش بافته
سخت در آغوش گرفته و به خواب ناز فرو رفته است. مادر و ایل، سوار بر چند وانت بار و کامیون در انتظار رسیدن به منطقه قشلاقی
خُنج در جنوب استان فارس هستند. شهرستان خُنج با برخورداري از 500 هزار هکتار مرتع و عرصه منابع طبیعی یکی از بزرگترین
مناطق قشلاقی فارس به شمار می آید که در ماه هاي سرد سال، پذیراي افزون بر 2 هزار و 700 خانوار از عشایر ایل قشقایی و 350

 
هزار راس دام آن هاست. 

 
پدر ایلناز می گوید در این شرایط کرونا و فرارسیدن فصل سرما علاوه بر کرونا، نگران علوفه و مواد سوختی هستیم. 



 
 

این در حالی است که مدیر کل امور عشایر فارس به عشایر اطمینان خاطر می دهد نگران نباشند زیرا تاکنون میزان 40 هزار تن
علوفه توسط شرکت هاي تعاونی عشایري تأمین شده و براي تهیه مواد سوختی مورد نیاز نیز عشایر می توانند با مراجعه به سامانه
اینترنتی شرکت پخش فرآورده هاي نفتی استان براي دریافت سوخت مورد نیاز خود اقدام کنند و در صورتی که کد پستی نداشته

 
باشند به شرکت هاي تعاونی عشایري در نقاط مختلف استان مراجعه کنند. 

روح االله بهرامی در خصوص کرونا هم شاخص برخورداري جامعه عشایري از بهداشت را حدود 40 درصد ذکر می کند و می گوید با
همکاري دانشگاه علوم پزشکی شیراز 38 خانه بهداشت سیار عشایري در نقاط مختلف استان راه اندازي شده که سلامت عشایر را به

 
ویژه از نظر ابتلا به کویید 19 پی گیري می کنند. 

 
 

مدیر کل امور عشایر فارس از جمعیت عشایري استان می خواهد در صورت مشاهده علائم بیماري نظیر تب، سردرد، گلودرد، سرفه و

 
تنگی نفس به یکی از نزدیک ترین محل هاي استقرار خانه هاي بهداشت مراجعه کنند. 

 
تا قبل از رسیدن باد و باران و سرما عشایر کوچ رو باید خود را به مناطق قشلاقی برسانند و آن جا دوباره چادرها را علم کنند. 



 
 

بیش از 27 هزار خانوار عشایري فارس قرار است روز هاي سرد پاییز و زمستان را در دامنه هاي گرم و آفتابی جنوب استان در زرین
دشت، داراب، خُنج، لارستان، فیروزآباد، فراشبند و قیر و کارزین سپري کنند.



فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران»

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود.

فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران» اقتصاد
ایران: ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت
تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز

 
می شود. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران به نقل از روابط
عمومی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی، این تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت

از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی

 
(ناشران) اعطا می شود.  

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی
www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت

 
تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو) تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد.   

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي  مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسندگان، تصویرگران، مترجمان، ویراستاران، ناشران، و فعالان در چاپ و توزیع و فروش

 
کتاب بتوانند با دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

در ادامه این خبر آمده است: این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن
نمایشگاه کتاب تهران است. پیش تر نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده
از ناشران، تسریع در توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري

اسلامی ایران براي ارسال محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند./ایسنا



مدیرکل تعاون استان کرمان: قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر

ندارد

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- مدیرکل تعاون استان کرمان گفت: قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر ندارد و همه به عشق تولید و
علاقه به میهن و خدمت پا به عرصه گذاشته اند.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، رضا اسماعیلی صبح امروز در آیین تجلیل از برگزیدگان سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر

 
استان کرمان اظهار داشت:112 نفر در رقابت سیزدهمین جشنواره کارآفرینی برتر استان کرمان در سال جاري شرکت کردند. 

وي با اشاره به انتخاب 6 نفر به عنوان کارآفرین برتر استانی گفت: با ارزیابی هاي انجام شده سه نفر در بخش صنعت، دو نفر در بخش

 
خدمات و یک نفر در بخش کشاورزي در بخش کارآفرین برتر استان کرمان تجلیل می شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با بیان اینکه طی دوره هاي گذشته جشنواره کارآفرینان برتر استان، 140 نفر

 
کارآفرین برتر انتخاب شدند ادامه داد: 9 کارآفرین برتر در سطح ملی در دوره هاي گذشته از استان کرمان داشته ایم. 

وي به لزوم حمایت از کارآفرینان در کشور اشاره کرد و افزود: در قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر نداریم و همه به عشق

 
تولید و علاقه به میهن و خدمت پا به عرصه گذاشته اند. 

اسماعیلی با بیان اینکه سالانه 35 هزار نفر ورودي بازار کار در استان کرمان است گفت: امسال 2 هزار و 200 نفر وارد دستگاه هاي

 
دولتی استان می شوند و بقیه باید در دیگر بخش ها مشغول به کار شوند. 

 
کرمان| ایده هاي زیادي در پیچ و خم هاي اداري و پارك علم و فناوري دست و پا می زنند 

 
روایت یک کارآفرین از کسب و کار ارزان / وقتی ماهی هاي زینتی منبع عظیم رزق حلال می شوند 

در این آیین سیدمهدي طبیب زاده رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان با اشاره به اینکه همه ما باید به
تعریف مشترکی از کارآفرینی برسیم اظهار داشت: کارآفرینی ارزش آفرینی، ایجاد ساختار، بازار و مواد اولیه جدید، خلاقیت و نوآوري

 
است. 

وي با بیان اینکه توجه به مفهوم کارآفرینی کمک می کند بخشی از مشکلات کشور حل شود افزود: در شرایط  امروز کشور و استان

 
کرمان نیاز به کار جدید داریم. 

انتهاي پیام/511/ي



آتش به اختیار بانوان بسیجی در "زنجان"؛ از تهیه ماسک و لوازم بهداشتی تا

کمک به زنان بی سرپرست

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- مسئول بسیج جامعه زنان استان زنجان با اشاره به وجود صندوق هاي قرض الحسنه در پایگاه هاي بسیج
استان گفت: یکی از مهم ترین اهداف ایجاد این صندوق ها کمک به کارآفرینی سه قشر زنان بی سرپرست، خود سرپرست و

بد سرپرست بوده است.

 
- اخبار استانها - 

لیلا رمضانی در گفت و گو با خبرنگار تسنیم در زنجان با اشاره به این که بعد از شیوع ویروس کرونا بسیج جامعه زنان بلافاصله در
راستاي خدمت رسانی فعالیت هاي خود را در تهیه ماسک، گان، شیلد، ملافه و لباس بیمارستان در کارگاه هاي خانگی و مساجد در
ابعاد گسترده آغاز کرد اظهار داشت: 259 کارگاه گروهی و خانگی در این راستا در حال فعالیت بودند اما بعد از مدیریت تهیه و تولید

 
ماسک در استان، کارگاه هاي خانگی مذکور جمع آوري شد. 

وي افزود: در حال حاضر در 22 حوزه موجود، یک کارگاه تبدیل به مکانی براي کارآفرینی شده به طوري که تنها در دوخت ماسک
تمرکز کرده و با هماهنگی فنی و حرفه اي استان این اقدام در حال انجام است که در نهایت این امر عاملی در توانمندي اقتصادي

 
بانوان بسیجی فعال در این کارگاه ها نیز شده است. 

مسئول بسیج جامعه زنان استان زنجان با اشاره به این که 504 گروه جهادي از بانوان در حال فعالیت در راستاي جمع آوري کمک
هاي مردمی، توزیع بسته هاي معیشتی، بهداشتی و لوازم التحریر، تهیه و دوخت ماسک و سایر ملزومات مورد نیاز بود عنوان کرد:
برخی مشاوران نیز در گروه جهادي حضور داشتند تا افرادي را که داراي مشکلات روحی و روانی بودند مورد مشاوره رایگان قرار دهند.

وي با بیان این که صندوق هاي قرض الحسنه در پایگاه ها وجود دارند که گاها گره گشا از مشکلات بانوان بسیجی هستند عنوان کرد:
نخستین هدف تشکیل این صندوق ها کمک در راستاي ایجاد شغل است و بر اساس نیازمندي افراد نیز این کمک به نوبت در اختیار
بانوان قرار می گیرد و از همین کارگاه ها نیز کارآفرینی هایی نیز براي زنان بی سرپرست، بد سرپرست و خود سرپرست انجام گرفته

 
است. 

رمضانی تصریح کرد: سه گروه مذکور بعد از شناسایی در اولویت دریافت بسته هاي معیشتی نیز قرار داده شده اند. با این حال در این
راستا یک هزار و 522 نفر مورد شناسایی و تحت پوشش قرار گرفته اند. با این وجود کارآفرینی به این قشر از جمله مهم ترین اهداف

 
بسیج جامعه زنان بوده است. 

 
  

 
رئیس سازمان بسیج سازندگی: گام سوم کمک مومنانه تا نوروز1400 اجرا می شود / مردم مواسات را به جریان تبدیل کردند 

 
گزارش| طعم شیرین خدمت به مردم در اردوهاي جهادي؛ اردوهاي جهادي بانوان بسیجی سرخه در دوران کرونا متوقف نشده است 

 
درخواست بسیج دانشجویی از بذرپاش براي رسیدگی به اختصاص یک بودجه خاص به دانشگاه بهشتی 

این مسئول با اشاره به این که قبل از کرونا هماهنگی هاي لازم با جهاد دانشگاهی استان انجام گرفته بود تا آموزش هاي تخصصی در



راستاي خیاطی به قشر مذکور در پایگاه ها داده شود گفت: کرونا سبب شد تا با تاخیر این آموزش ها انجام گیرد با این حال آموزش
ها در فضاي مجازي هر چند محدود در حال انجام است، با این وجود در برخی از روستاها که داراي وضعیت سفید به لحاظ شیوع
ویروس کرونا هستند با رعایت تمام پروتکل هاي بهداشتی به کمک فنی و حرفه اي در حال آموزش خیاطی، قالی بافی، گلیم بافی

 
هستیم. 

مسئول بسیج جامعه زنان استان زنجان خاطرنشان کرد: در حال حاضر برخی از بانوان روستایی در تهیه اقلامی بسیار فعالیت داشته و
سبب شده اند تا روستاي محل سکونت را به عنوان قطب تولید محصولی خاص تبدیل نمایند، بنابراین بیش تر سعی می شود بر
اساس ظرفیت هاي موجود در مناطق کارآفرینی انجام گیرد و با این حال مقدمات برخی امور در حال انجام است اما به دلیل نیاز

 
هماهنگی هاي گسترده فعلا به نتیجه کامل در امر کارآفرینی نرسیده ایم. 

انتهاي پیام/ش



کرونا سفره زنان سرپرست خانوار را نشانه گرفته

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/23

سلامت نیوز:این روزها شیوع دوباره بیماري کرونا علاوه بر پیامدها و تبعات روانی و اجتماعی مشکلات اقتصادي زیادي را هم به

 
مردم تحمیل کرده است و افراد زیادي هم با ابتلا به این ویروس مشکلات عدیده اي را در زندگی و کسب وکار خود تجربه کرده اند. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه ایران ،حالا فرقی نمی کند جوان باشند یا سالمند یا زن سرپرست خانوار . متأسفانه این
ویروس خطرناك و تهاجمی هیچ کس را آسوده نگذاشته است. تا جایی که سفره زنان سرپرست خانوار را هم نشانه رفته و با تحمیل

 
شرایط سخت اقتصادي و محدودیت هاي اجتماعی زندگی و کسب و کار آنان را کساد کرده است. 

آنطور که معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده هم بارها در صحبت هایش به آن اشاره کرده حدود سه ونیم تا
چهارمیلیون زن سرپرست خانواردر جامعه وجود دارد. اما حالا برخی از این زنان به دلیل شیوع کرونا و تعطیلی کسب وکار بیکار شده

 
اند و بدون هیچ گونه درآمدي مجبورند هزینه هاي سنگین زندگی خود وخانواده را تأمین کنند. 

فریبا زن سرپرست خانوار می گوید: با شیوع بیماري کرونا کارم را از دست دادم و حالا بیکاري مشکلات من را چندین برابر کرده
است.او می افزاید: دو سال پیش بود که همسرم به خاطر بیماري اعصاب و روان فوت کرد و حالا من مانده ام و دو فرزند پسر یکی 21
ساله و دیگري 16 ساله.فریبا که در گذشته به عنوان دستیار پزشک طب سنتی کار می کرد به ماجراي بیماري کرونا اشاره و

 
خاطرنشان می کند: 

درست از 15 اسفند زمانی که ویروس کرونا شیوع پیدا کرد کارم را از دست دادم. کاري که حداقل برایم ماهانه یک میلیون و 500
هزار تومان آورده داشت اما حالا مجبورم به همراه پسر کوچکم سه روز در هفته کار نظافت پله هاي ساختمان را انجام دهیم که درآمد

 
چندانی ندارد چون به دلیل کرونا حتی اجازه کار در داخل خانه را هم نمی دهند. 

وي که ماهانه 900 هزار تومان اجاره خانه می دهد، می گوید: با این مبلغ دیگر چیزي براي هزینه هاي دیگر زندگی نمی ماند. نه
بخاري دارم، نه لباسشویی و نه حتی امکانات اولیه زندگی.این زن سرپرست خانوار ادامه می دهد: اگر کمک مؤسسات خیریه نبود
حتی براي هزینه هاي عادي زندگی مثل نان و حبوبات و غیره با مشکل روبه رو می شدم ولی خوشبختانه بسته هاي حمایتی
مؤسسات خیریه تا حدودي کمک حالم هستند و به سختی توانسته ام تاحالا دوام بیاورم.فریبا ادامه می دهد: پسر بزرگم قبلاً مدرس

 
زبان انگلیسی بود که با شیوع بیماري کرونا آموزشگاه ها تعطیل شدند و او هم بیکار شد. 

پسر کوچکم هم که دانش آموز است حتی یک گوشی ندارد که بتواند به صورت آنلاین درس بخواند.این زن 42 ساله در پاسخ به اینکه
چرا تاکنون تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار نگرفته است، می گوید: زمانی که همسرم زنده بود تحت پوشش بهزیستی بودیم و 13

 
هزار تومان یارانه می گرفتیم اما دو ماه بعد از فوت همسرم پرونده ما در بهزیستی بسته شد چون کار می کردم. 

حتی به کمیته امداد مراجعه کردم ولی چون سن بالایی نداشتم و افراد زیادي پشت نوبت بودند نتوانستم تحت پوشش آنجا
قرارگیرم.وي که در حال حاضر 45 هزار تومان یارانه دولتی می گیرد، می افزاید: تنها حمایت مالی که از ما می شود همین یارانه اي



است که از طرف دولت واریز می شود در حالی که هزینه زندگی چندین برابر تمام درآمدهایی است که با همه توانم کسب می
کنم.این زن سرپرست خانوار که همسرش سال ها در جبهه بوده می خواهد که به دلیل حضور همسرش در جبهه به عنوان جانباز

 
تحت پوشش قرارگرفته و مستمري براي او در نظر گرفته شود. 

 
اعتیاد پسرم مرا بیکار کرده 

فاطمه زن سرپرست خانوار دیگري است که کارش قبل از داستان شیوع کرونا نگهداري از سالمندان بود ولی بعد از بیماري کرونا
کارش را از دست می دهد و بیکار می شود آن هم با دو بچه 26 و 8 ساله.وي که 5 سالی از فوت همسرش می گذرد، می گوید:
همسرم راننده تاکسی بود و بعد از فوت او ماهانه مبلغی به عنوان مستمري به من تعلق گرفت اما این مبلغ کفاف هزینه هاي زندگی

 
را نمی دهد. 

وي می افزاید: تصادف پسرم که 26 سال سن دارد کلی هزینه روي دستم گذاشت و همه دار و ندارم را هزینه بیمارستان و درمانش
کردم.این زن سرپرست خانوار ادامه می دهد: مجبور شدم براي هزینه درمان پسرم سه میلیون وام بگیرم که حالا با این وضعیت
اقتصادي توان پرداخت قسط آن را به مبلغ 350هزار تومان در ماه ندارم.به گفته فاطمه، پسرش اعتیاد دارد و این اعتیاد او بر می

 
گردد به دورانی که او دانش آموز سوم راهنمایی بود. 

او که تا کنون نتوانسته با وجود بستري شدن در کمپ اعتیادش را کنار بگذارد معضلی شده که تمام زندگی مادرش را تحت الشعاع
قرارداده.وي بیان می کند: به خاطر اینکه مستمري همسرم را می گیرم نتوانستم تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار گیرم، ولی گاهی

 
از طریق مؤسسه خیریه سبد حمایتی می گیرم.فاطمه به وام یک میلیون تومانی دولت اشاره می کند و می گوید: 

در شرایط کرونا این وام را از طرف دولت علاوه بر یارانه اي که ماهانه واریز می شود دریافت کردم که کمی کمک حالم شد.این زن 47
ساله به دختر 8 ساله خود اشاره می کند و ادامه می دهد: بخشی از درآمدم صرف کرایه خانه ام که ماهانه 800 هزار تومان است می

 
شود. 

وي بیان می کند: اعتیاد پسرم باعث شده تا نتوانم سر کار بروم از طرفی به او نیز کار نمی دهند چون اعتیاد دارد و این امر باعث شده
تا از عهده مخارج زندگی خانواده سه نفري برنیایم.فاطمه می خواهد که به هر طریقی شده کاري براي خود دست و پا کند تا شاید

 
بخشی از مشکلات زندگیش حل شود. 

 
13 سال است که همسرم زندان است 

فرانک زن دیگري است که مشکلاتش با رفتن همسرش به زندان آغاز شد.13 سال است که همسرش زندانی است و حالا او به عنوان
زن سرپرست خانوار مدیریت خانه و دختر 17 ساله اش را برعهده دارد. اگرچه خودش می گوید که دوري همسر و سختی کار او را
مجبور کرده که در صدد طلاق باشد و رسماً بشود زن سرپرست خانوار.وي که دیپلم خیاطی دارد، می افزاید: از طریق بهزیستی در
کارگاه خیاطی به صورت روزمزد مشغول کار بودم اما بیماري کرونا باعث تعطیلی کارگاه شد و بیکار شدم.فرانک ادامه می دهد:

 
درآمدم تنها همان یارانه دولت و مستمري است که از بهزیستی می گیرم. 

با اینکه با پدر و مادرم زندگی می کنم ولی این مبلغ اصلاً جواب گوي مخارج سنگین زندگی نیست.این زن سرپرست خانوار که 37
سال سن دارد، بیان می کند: به خاطر هزینه زندگی درخواست وام اشتغال به مبلغ 50 میلیون تومان کردم ولی هنوز موفق نشده ام



آن را بگیرم.وي به مشکلات تحصیلی دخترش اشاره می کند و می گوید: دخترم براي تحصیل نیاز به گوشی تلفن همراه دارد ولی
پولی برایم نمی ماند تا برایش تهیه کنم به همین دلیل مجبور می شود تا از گوشی مادرم استفاده کند که همیشه بین شان بر سر این

 
موضوع بحث و جدل رخ می دهد. 

 
همسرم به خاطر اعتیاد خانه را ترك کرد 

فرزانه زن 42 ساله اي است که 8 سالی می شود همسرش به خاطر اعتیاد خانه را ترك کرده و حالا او مانده و دو پسر 19 و 24 ساله
بیکارش.آنطور که خودش می گوید: در گذشته در یک تولیدي کار می کرده اما زانو درد امانش را برید و مجبور شد تا کارش را رها
کند.وي می افزاید: هر روز روزنامه ها را ورق می زنم تا شاید کاري براي خودم دست و پا کنم اما تا کنون کاري که بتوانم با توجه به

 
وضعیت جسمانیم انجام دهم، پیدا نکردم و همچنان بیکار مانده ام. 

این زن سرپرست خانوار، پسر بزرگش قبل از اینکه کرونا پیدایش شود در تولیدي کار می کرد اما کرونا که آمد تعطیلی کارگاه او را
هم بیکار کرد.فرزانه که مستأجر است و ماهانه 800هزار تومان اجاره خانه می دهد اینگونه ادامه می دهد: یارانه دولت و مستمري

 
بهزیستی اصلاً جوابگوي نیاز من و فرزندانم نیست و همچنان با نداري می سازیم. 

 
طرح هاي سه جانبه براي توان افزایی اقتصادي و کارآفرینی زنان 

این در حالی است که معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده هم پیش تر از شتاب اجراي طرح هاي ارتقاي
توانمندي زنان سرپرست خانوار با شیوع کرونا خبرداده و می گوید: «با شیوع ویروس و بحران هاي اقتصادي پساکرونا، طرح هاي

 
موجود معاونت براي ارتقاي توانمندي اقتصادي زنان سرپرست خانوار مورد توجه قرار گرفت. 

در همین راستا، براي دوري کارگاه هایی که عمدتاً زنان سرپرست خانوار در آن فعالیت دارند از تعطیلی، زنان سرپرست خانوار را براي
تولید محصولات بهداشتی و مورد نیاز براي مقابله با کرونا حمایت و تشویق کردیم؛ تولیداتی که می تواند به بهبود شرایط بهداشتی،
اشتغال و دوري از تعطیلی کارگاه ها کمک کند.ابتکار با ابراز خوشحالی از اینکه براي به وجود آوردن فرصت هاي جدید اشتغال،

 
فعالان و تشکل ها پا به میدان گذاشتند و فعالیت هایی را شروع کردند خاطرنشان می سازد: 

ما از همان ابتداي اسفند ماه سال گذشته طرح ها و پروژه هایی را که امکان تغییر به سمت ارائه خدمات بهداشتی و خدمات کرونا
وجود داشت تحت بررسی قرار دادیم؛ بر همین اساس طرح هاي مشترکی با وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی و وزارت کشور در
راستاي توان افزایی اقتصادي و کارآفرینی زنان انجام دادیم که با هماهنگی استان ها مقرر شد زنان سرپرست خانوار ذیل این طرح ها،
فعالیت خود را به سمت تولید ماسک، گان، شیر و فرآورده هاي ضد عفونی سوق دهند که خوشبختانه با استقبال خوبی هم روبه رو

 
بود. حتی براي حمایت از زنان سرپرست خانوار بویژه زنانی که شغل خود را از دست دادند، اقدامات ویژه اي پیش بینی کردیم. 

با تقاضاي ما از معاون رئیس جمهوري آقاي جهانگیري حمایت ویژه اي از این اقشار صورت گرفت؛ ضمن اینکه وزیر تعاون،کار و رفاه
اجتماعی هم در این حوزه اقدامات درخوري انجام دادند به گونه اي که یک میلیون تومان وام زنان سرپرست خانوار به دو میلیون
تومان افزایش پیدا کرد. همچنین زنان سرپرست خانواري که در سال گذشته موفق به دریافت بسته معیشتی خود نشده بودند در سال

 
99 از این حمایت بهره مند شدند.» 

کرونا تهدیدي جدي براي مشاغل زنان سرپرست خانواراین در حالی است که حبیب االله مسعودي فرید، معاون امور اجتماعی سازمان



بهزیستی کشور معتقد است که بروز بحران هـاي اقتصادي- اجتماعی(از قبیل همه گیري بیماري کرونا) بر همه اقشار جامعه تأثیرات

 
اجتماعی- اقتصادي و... نامطلوبی بر جاي می گـذارد.وي می گوید: 

«از این رو اقشار نیازمند و آسـیب پذیر از جمله زنان سرپرسـت خـانوار و اعضاي خانواده آنها بـه دلیل فقر اقتصادي و عوامل مبتلا به
آن، بیش از سایرین در معرض مشـکل و انواع آسیب هاي ناشی از بیماري قرار دارند.»وي با بیان اینکه یکی از مشکلات اصلی زنان

 
سرپرست خانوار، مشکلات اقتصادي و معیشتی است، تصریح می کند: 

با توجه به اینکه بیشتر این زنان در بهترین حالت در اشتغال هاي کوچک و زود بازده مشغول به کار هستند از این رو بحران هاي
اجتماعی- اقتصادي از قبیل کرونا می تواند تهدیدي جدي براي این مشاغل باشد.فرید ادامه می دهد: مسائل اقتصادي نشأت گرفته از
بحران، از قبیل از دست رفتن شـغل، نداشـتن درآمـد و... می توانـد این خانواده ها را که فاقد پس انداز و پشـتوانه لازم براي مدیریت
این دوران هستند بسیار در تنگنا قرار داده و اثرات اجتماعی جبران ناپذیري از قبیل افزایش نارضایتی مدنی، احتمال انجام اعمال

 
مجرمانه، پایداري فقر، گسترش یأس و ناامیدي، شـیوع بیماري هاي روان تنی و... به دنبال داشته باشد. 

البته معاون اجتماعی سازمان بهزیستی، گسترش بیکاري بخصوص بیکاري جامعه هدف که به صورت پاره وقت داراي فعالیت اقتصادي
بوده اند، گسترش فقر اقتصادي و فلاکت بیشتر در سطح کشور بویژه خانواده هاي نیازمند، گسترش نگرانی در خانواده ها بخصوص
خانواده هاي تحت پوشش جهت تأمین هزینه هاي زندگی، گسترش شیوه هاي مخرب کسب درآمد از قبیل تکدیگري، دزدي و... را از
جمله پیامدهاي اجتماعی احتمالی ناشی از بیماري کرونا می داند.وي همچنین، افزایش مشاجرات خانوادگی وافزایش تعداد افراد بی
خانمان به دلیل عدم توانایی خانواده ها در پرداخت اجاره بها و ودیعه مسکن را از دیگر پیامدهاي اجتماعی ناشی از ویروس کرونا می

 
داند.فرید تأکید می کند: 

ضـروري است تا اقدامات حمایتی مناسبی براي زنان سرپرست خانوار توسط بخش دولتی به عمل آید.معاون اجتماعی سازمان
بهزیستی می گوید: «تهیه وتوزیع بسـته هاي بهـداشتی در بین خانواده هاي زن سـرپرست تحت پوشـش سازمان بهزیستی به منظور
ارتقاي سطح بهداشت و کاهش ابتلا و درگیري این افراد با بیماري کرونا، ارائه کمـک هزینه درمانی به خانواده هاي زن سـرپرستی که
یکی ازاعضاي آنها مبتلا به بیماري کرونا شـده و درحال درمان است، ارائه آموزش هاي لازم در خصوص پیشـگیري و مواجهه با
بیماري کوویـد19 به خانواده هاي تحت پوشش و طراحی و ارائه خدمات روانی- اجتماعی به زنان سرپرست خانوار و اعضاي خانواده

 
آنها از جمله پیشنهادهاي این معاونت براي این قشربوده است.» 

وي همچنین، طراحی و اجراي برنـامه هاي مـدیریت بحران در خـانواده هاي تحت پوشـش سازمـان بهزیستی، فراهم آوردن منـابع
مـالی و امکانـات لازم به منظور ارائه آموزش هاي غیرحضوري در این خصوص به زنان سرپرست خانوار و اعضاي خانواده آنها، حمایت
از اشـتغال هاي ایجاد شده توسط سازمان بهزیستی که درشـیوع بیماري کرونا ضـرر و زیان دیده اند (شامل گروه هاي همیار زنان
سـرپرست خانوار، اشـتغال هاي کوچک وخانگی زنان سرپرست خانوارو گروه هاي خودیار) در قالب اسـتمهال وام هاي بانکی به مدت
حداقل 3 ماه، اعطاي وام هاي کم بهره، پرداخت کمک هاي بلاعوض، بخشودگی مالیات، رایگان شدن قبض هاي آب و برق و گاز،
تعویق پرداخت تسهیلات بانکی، رفع مشکل وثیقه و ضامن براي پرداخت تسهیلات بانکی و... را از دیگر پیشنهادهاي این معاونت براي

 
زنان سرپرست خانوار ذکر می کند. 

فرید می افزاید: «علاوه بر اقدامات فوق، پرداخت کمک هزینه بسته معیشتی به خانواده هاي تحت پوشش، رایگان شدن قبوض آب و
برق و گاز و... زنان سرپرست خانوار، پرداخت کمک هزینه تحصیلی به دانشجویان و دانش آموزان عضو خانواده هاي تحت پوشش به
منظور تأمین بخشی از هزینه هاي ناشی از برگزاري کلاس هاي آنلاین و غیر حضوري آنها، خریـداري محصولات تولید شده زنان



سـرپرست خانوار تحت پوشـش سازمان بهزیستی که در این ایام به فروش نرفته اند، ارائه مواد اولیه ارزان قیمت براي بهبود وضعیت

 
مشاغل ایجاد شده توسط زنان سرپرست خانوار از دیگر برنامه هاي این سازمان است.» 

وي در ادامه با بیان اینکه یکی از مشکلات اصلی جامعه هدف بویژه زنان سرپرست خانوار، مشکلات اقتصادي و معیشتی است
خاطرنشان کرد: در دوران کرونا، برخی از این زنان که ظرفیت و توان لازم را داشتند به تولید تجهیزات پزشکی از قبیل ماسک و گان
و... سوق داده شدند که در این خصوص بیش از 1500 زن سرپرست خانوار به صورت فردي و گروهی مشغول به کار شدند که به طور
متوسط، روزانه 160 هزار و ماهانه 5 میلیون ماسک، گان، شیلد و سایر تجهیزات پزشکی را تولید و به بازار عرضه می کنند که سازمان

 
بهزیستی نیز تمهیدات لازم را به منظور خریداري محصولات تولید شده به مورد اجرا گذاشته است.وي همچنین ادامه می دهد: 

به منظور کاهش مشکلات اقتصادي خانواده هاي تحت پوشش در دوران همه گیري بیماري کرونا، بسته هاي حمایتی و معیشتی، بین
خانواده هاي تحت پوشش در 31 استان کشور توزیع شد. همچنین علاوه بر این موارد بسته و اقلام بهداشتی از قبیل صابون، ماده

 
ضدعفونی کننده و.... در بین خدمت گیرندگان توزیع شده است. 

فرید، برقراري تماس هاي مستمر تلفنی با خانواده هاي تحت پوشش توسط مددکاران اجتماعی مراکز و مؤسسات براي اطلاع رسانی
به مددجویان در زمینه ضرورت رعایت نکات بهداشتی وارائه خدمات تخصصی مشاوره و مددکاري اجتماعی به صورت حضوري یا
غیرحضوري با رعایت فاصله گذاري هوشمند از طریق مراکز و کلینیک هاي مددکاري اجتماعی در سراسر کشور را از اقدامات این

 
سازمان ذکر می کند که براي بررسی وضعیت سلامت خدمت گیرندگان انجام شده است. 

معاون اجتماعی سازمان بهزیستی در خصوص تهیه تبلت براي دانش آموزان زنان سرپرست خانوارنیز می گوید: گروه هاي هدف بویژه
زنان سرپرست خانواري که بیش از یک دانش آموز دارند در اولویت نخست واگذاري تبلت هستند که سازو کارهاي آن با کمک بنیاد

 
مستضعفان و طرح پویش «ایران همدل» و «پازل همدل» در حال انجام است. 

 
ضرورت حمایت از زنان سرپرست خانوار براي عبور از بحران کرونا 

اما لیلا ارشد، یکی از فعالان حوزه حقوق زنان و کودکان نیزمعتقد است که وضعیت اقتصادي و تورم که از سال هاي گذشته وجود
داشت، مشکلات زنان سرپرست خانوار را دو چندان کرده به طوري که با شیوع بیماري کرونا شرایط زندگی این زنان بیش از پیش

 
سخت و گاهی ناممکن شده است. 

وي می گوید: «با توجه به اینکه زنان ما کمتر در سطوح بالاتر عهده دار مسئولیت هستند و اغلب در سطوح میانی و حتی پایین
جامعه فعالیت می کنند طبعاً وجود هر گونه مشکلات اجتماعی و اقتصادي با زندگی آنها آمیخته و آن را تحت الشعاع قرار می
دهد.»این مددکار اجتماعی می افزاید: امروزه اغلب زنان سرپرست خانوار در شغل هایی مثل کار در منزل، رستوران، نگهداري از

 
سالمندان و حتی دستفروشی آن هم به صورت روزمزد کار می کنند که درآمد چندانی براي آنها ندارد. 

ارشد در ادامه به این نکته اشاره می کند که حتی زنان زباله گردي را می شناسد که به دلیل شرایط و محدودیت هاي موجود شغل
خود را از دست داده اند. به گفته وي، متأسفانه امروز به دلیل بیماري کرونا، زنان ما حتی نمی توانند در خانه ها کار کنند چرا که

 
خانواده ها نگران انتقال ویروس کرونا بوده واجازه کار در منزل را به آنها نمی دهند. 

ارشد به افزایش اجاره خانه ها اشاره می کند و می گوید: افزایش اجاره خانه، مواد غذایی و سایر لوازم اولیه زندگی از جمله هزینه



درمانی و بهداشتی، زنان سرپرست خانوار را با مشکلات عدیده اي روبه رو ساخته به طوري که دخل وخرج آنها با هم همخوانی

 
ندارد.وي در ادامه به زنانی اشاره می کند که مسئولیت نگهداري چند فرزند را عهده دار هستند و خاطرنشان می کند: 

فرزند بسیاري از زنان سرپرست خانوار به تحصیل مشغول هستند که در شرایط کنونی باید هر کدام از آنها گوشی همراه یا تبلت
داشته باشند در حالی که هزینه و درآمد زندگی آنها اجازه تهیه این وسایل را براي آنها نمی دهد. از این رو آنها مجبورند از فضاي
آموزشی فاصله گرفته یا ترك تحصیل کنند که این امر تهدیدي است براي خانواده و جامعه ما.این مددکار اجتماعی به فرزندان
خانواده هایی اشاره می کند که به نوعی نان آور خانه بودند اما امروز به دلیل بیماري کرونا شغل خود را از دست داده و بیکار شده
اند.به اعتقاد ارشد، فقر، تورم، محدودیت هاي اقتصادي، بالا بودن هزینه هاي درمانی و بهداشتی و حالا بیماري کرونا بر زندگی زنان

 
سرپرست خانوار سایه انداخته و آنها را با مشکل روبه رو کرده است. 

این مددکار اجتماعی بیمه کردن این زنان را از جمله راهکار مناسب و مقطعی براي برون رفت از وضعیت موجود می داند و می گوید:
اگرچه در شرایط موجود نمی توان توقع داشت که اقدامات ویژه براي این زنان صورت بگیرد ولی لازم است براي جلوگیري از گسترش

 
آسیب هاي اجتماعی، سیاستگذاران حمایت هاي مقطعی و موقت براي این قشر آسیب پذیر انجام دهند. 

وي ادامه می دهد: حتی می توان از الگو ها و راهکارهاي جوامع مختلف براي عبور از این بحران استفاده و بهره برد.ارشد خاطرنشان
می کند: ضرورت دارد متولیان امر براي کودکانی که به مواد غذایی دسترسی ندارند تمهیداتی اتخاذ کنند تا از سوءتغذیه آنها

جلوگیري شود چرا که ادامه این روند می تواند در آینده هزینه هاي زیادي را بر دوش دولتمردان تحمیل کند.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/23

میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند.

 
 : (Entekhab.ir) پایگاه خبري تحلیلی انتخاب

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد،
بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و

 
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش سایپانیوز، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره)
درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به
مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی
که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه
جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید
و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند

 
بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 



رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

 
اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است. 

لینک کوتاه کپی لینک



برگزاري کارگاه آموزشی مجازي «معرفی سامانه اجرایی ساتع و بهره مندي

اعضاي هیات علمی از ظرفیت هاي سامانه» در دانشگاه محقق اردبیلی

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/23

دانشگاه محقق اردبیلی

 رئیس مرکز ارتباط علمی با جامعه و کارآفرینی دانشگاه
محقق اردبیلی از برگزاري کارگاه آموزشی مجازي«معرفی سامانه اجرایی ساتع و بهره مندي اعضاي هیات علمی از ظرفیت هاي

 
سامانه» در این دانشگاه خبر داد. 

 
 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه، دکتر مهدي داوري با اعلام این خبر، گفت: در راستاي آشنایی تکمیلی اعضاي هیات علمی با سامانه

 
اجرایی تقاضا و عرضه پژوهش و فناوري (ساتع)، چهار کارگاه آموزشی مجزا براي اساتید دانشکده ها برگزار شد. 

وي افزود: این سامانه به آدرس http://sate.atf.gov.ir با هدف پیوند میان تقاضا و عرضه پژوهش و فناوري و به کارگیري
توانمندي هاي داخلی در جهت رفع نیاز هاي فناورانه کشور توسط معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و
شوراي عالی تحقیقات و فناوري(عتف) راه اندازي شده است و اولویت هاي پژوهشی شرکت ها و بانک هاي دولتی و در آینده دستگاه

 
هاي اجرایی جهت مشاهده اساتید دانشگاه و ارائه پروپوزال در این سامانه قرار می گیرد. 

داوري تصریح کرد: طبق مفاد بند "ح" تبصره 9 قانون بودجه 1399 کل کشور، بانک  ها و شرکت  هاي سود ده وابسته به دولت به
منظور حل مسائل و مشکلات خود، مکلف به اختصاص حداقل 40 درصد از هزینه امور پژوهشی خود به دانشگاه ها و جهاد دانشگاهی
هستند که در قالب طرح هاي بین سازمانی، پایان نامه و رساله هاي تحصیلات تکمیلی، طرح هاي پسادکتري و طرح هاي تحقیقاتی

 
دانش آموختگان تحصیلات تکمیلی غیرشاغل هزینه می شود. 

گفتنی است دکتر مهدي داوري در این کارگاه ها، علاوه بر تشریح سامانه ساتع و مفاد بند "ح" تبصره 9 قانون بودجه و پاسخگویی به



سوالات همکاران حاضر در کارگاه ها، توضیحاتی در مورد فرصت مطالعاتی داخل اعضاي هیات علمی دانشگاه در جامعه و صنعت و
لزوم بهره مندي از این ظرفیت براي ارتقاي تعاملات بین دانشگاه و صنعت، هدفمند سازي پایان نامه ها و فعال سازي واحد هاي

پژوهشی ارایه نمود.



قول جهانگیري به اصحاب فرهنگ و هنر براي رفع دغدغه هایشان

منبع: مشرقشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/23

 
- سیاست 

 
قول جهانگیري به اصحاب فرهنگ و هنر براي رفع دغدغه هایشان 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران
مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر فرهیخته تأکید
کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و

 
هنر را مرتفع خواهد کرد. 

به گزارش مشرق، جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و
مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه شنبه

 
برگزار شد. 

بیشتر بخوانید: عدم استقبال مردم از طرح ملی مسکن اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه
هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور

 
پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

بیشتر بخوانید: تصمیم و تقسیم جالب شهرداري تهران درباره بودجه +سند معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و
هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و

 
نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي
مختلف در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته

 
بویژه در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

دکتر جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه
گردشگري و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار

 
در این بخش ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 



جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري



IMF بهبود پیش بینی نرخ رشد اقتصادي ایران و جهان از نگاه

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/23

ایستانیوز:صندوق بین المللی پول در گزارش جدید خود از چشم انداز اقتصادي جهان، نرخ رشد تولید ناخالص جهان و ایران
را به ترتیب منفی 4.4 و منفی 5.0 درصد پیش بینی کرد که این ارقام نسبت به پیش بینی اعلام شده در گزارش قبلی بهبود

محسوسی نشان می دهند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)، صندوق بین المللی پول جدیدترین نسخه از گزارش «چشم انداز
اقتصادي جهان» را منتشر کرد که بر اساس این گزارش انتظار می رود اقتصاد جهان در سال جاري میلادي در مقایسه با سال گذشته

 
4.4 درصد کوچکتر شود. 

این نهاد بین المللی در حالی نرخ رشد تولید ناخالص جهان در سال 2020 را منفی 4.4 درصد پیش بینی کرده است که در گزارش
قبلی چشم انداز اقتصادي جهان که در ماه ژوئن (اوایل تیرماه) منتشر شد، از احتمال افت 5.2 درصدي تولید ناخالص جهان در سال
جاري خبر داده بود. صندوق بین المللی پول دلیل بهبود 0.8 واحد درصدي پیش بینی خود از نرخ رشد اقتصادي جهان در سال

 
2020 را بروز نشانه هایی از بهبود قوي تر اقتصاد جهانی در سه ماهه سوم سال جاري میلادي عنوان کرده است. 

در گزارش جدید صندوق بین المللی پول نرخ رشد اقتصادي ایران در سال 2020 منفی 5.0 درصد پیش بینی شده است که در
مقایسه با پیش بینی اعلام شده در گزارش قبلی به میزان 1.0 واحد درصد بهبود نشان می دهد. همچنین صندوق بین المللی پول
نرخ رشد اقتصادي ایران در سال 2021 را 3.2 درصد پیش بینی کرده است که این رقم نیز در مقایسه با پیش بینی قبلی به اندازه
0.1 واحد درصد بهبود یافته است. در این گزارش همچنین نرخ تورم و بیکاري در ایران نیز به ترتیب 30.5 درصد و 12.2 درصد پیش

 
بینی شده است. 

علاوه بر ایران، برخی دیگر از کشورهاي منطقه خاورمیانه و آسیاي مرکزي (بر اساس طبقه بندي صندوق بین المللی پول) نیز شاهد
بهبود نسبی پیش بینی رشد اقتصادي خود در گزارش جدید صندوق بین المللی پول بوده اند و نرخ رشد اقتصادي کل این منطقه نیز
با 0.6 واحد درصد بهبود نسبت به گزارش قبلی، منفی 4.1 درصد پیش بینی شده است. صندوق بین المللی پول در این گزارش نرخ
رشد اقتصادي عربستان سعودي به عنوان بزرگترین اقتصادي نفتی منطقه را منفی 5.4 درصد و نرخ رشد اقتصادي مصر که بزرگترین
اقتصادي غیرنفتی منطقه به شمار می رود را مثبت 3.5 درصد پیش بینی کرده است که این پیش بینی نشان می دهد که اقتصاد

 
مصر در مقایسه با سایر اقتصادهاي منطقه کمتر تحت تأثیر بحران جهانی کرونا قرار گرفته است. 

 
 .



 
 

تغییر مهم دیگري که در گزارش جدید چشم انداز اقتصادي جهان به چشم می خورد، تعدیل مجدد نرخ رشد اقتصادي کشورهاي
درحال توسعه و اقتصادهاي نوظهور است. صندوق بین المللی پول نرخ رشد اقتصادي این گروه از کشورها در سال 2020 را با 0.3
درصد تعدیل نسبت به گزارش قبلی، منفی 3.3 درصد پیش بینی کرده که تعدیل چشمگیر 5.8 درصد پیش بینی نرخ رشد اقتصادي
هند عامل اصلی این اتفاق بوده است. حتی بهبود پیش بینی نرخ رشد اقتصادي چین از 1.0 درصد به 1.9 درصد نیز نتوانسته است اثر
تعدیل منفی شدید پیش بینی نرخ رشد اقتصادي هند - که این روزها بیش از سایر اقتصادهاي بزرگ جهان درگیر بحران کروناست -

 
را خنثی کند. 

 
 

در این میان، پیش بینی صندوق بین المللی پول از نرخ رشد اقتصادي کشورهاي توسعه یافته جهان در مقایسه با پیش بینی قبلی
بهبود کاملاً محسوسی نشان می دهد. در گزارش قبلی، نرخ رشد اقتصادي کشورهاي توسعه یافته جهان در سال جاري میلادي منفی
8.0 درصد پیش بینی شده بود، اما صندوق بین المللی پول در گزارش جدید میزان افت تولید ناخالص داخلی این گروه از کشورها را

 
5.8 درصد پیش بینی کرده است. 



 
 

علی رغم بهبود پیش بینی صندوق بین المللی پول از نرخ رشد اقتصادي جهان در سال جاري میلادي، پروفسور «گیتا گوپینات»
اقتصاددان ارشد این نهاد بین المللی تأکید دارد که جهان هنوز فاصله زیادي تا عبور از بحران کرونا دارد. این اقتصاددان هندي -
آمریکایی در یادداشت هاي همراه گزارش چشم انداز اقتصادي جهان خاطرنشان کرده است: «آمار اشتغال در جهان همچنان بسیار
پایین تر از سطح قبل از بحران است. بازار کار قطبی تر از گذشته شده و کارگران کم درآمد، جوانان و زنان بیش از سایرین آسیب
دیده اند. اقشار فقیر جهان فقیرتر شده اند و انتظار می رود در سال جاري میلادي 90 میلیون نفر به آمار افراد زیر خط فقر شدید

افزوده شود. در چنین شرایطی اجتناب از پایان دادن زودهنگام به حمایت هاي پولی و مالی، امري ضروري است.»



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی ویژه حوزه فعالیت هاي قرآن و عترت

منبع: قم پرسشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش قم پرس، ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت از
بیست و سوم مهرماه آغاز می شود. ...

به گزارش قم پرس، ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت از

 
بیست و سوم مهرماه آغاز می شود. 

در این اطلاعیه آمده است: به آگاهی می رساند ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه

 
قرآن و عترت از 23 مهرماه آغاز می شود. 

به منظور حمایت از صنوف فعالِ فرهنگی، هنري و رسانه اي، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی، در حوزه فعالیت هاي
قرآن و عترت تسهیلات حمایتی کم بهره با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت اعطا می

 
شود. 

فعالان و مدیران مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت و مدیران کسب و کارهاي قرآنی متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی، براي ثبت

 
تقاضاي خود می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه، می توانند به سامانه تحفه www.tohfeh.gov.ir مراجعه کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی، در ساعات اداري با شماره تلفن 61905 -

 
021 داخلی 319 واحد حمایت از مؤسسات معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تماس حاصل کنند. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



چرا رنو بازار ایران را ترك کرد؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/23

 
چرا رنو بازار ایران را ترك کرد؟ 

پرشین خودرو/ با وجود اینکه رنو در تحریم هاي دور اول
تنها شرکتی بود که در بازار ایران باقی ماند، متوجه شد که
ساختارهاي موجود خودروسازي ایران این شرکت را به
اهدافش نمی رساند و به همین دلیل با شروع تحریم هاي

 
دور دوم بلافاصله بازار ایران را ترك کرد. 

اگر به تاریخچه صنعت خودرو کشور در سال هاي بعد از
انقلاب و جنگ تحمیلی نگاهی کنیم، با دو تفکر متفاوت روبه رو می شویم؛ عده اي به دنبال واردات خودرو هستند و معتقدند که
اصولاً ما استعداد و توان تولید خودرو را نداریم و بیهوده انرژي و زمان را صرف می کنیم. عده دیگري هم می گویند صنعت خودرو

 
سبب اشتغال، خلق ارزش افزوده، استقلال تولید و جلوگیري از خروج ارز می شود. 

البته باید اذعان کرد که راه معقول و متداول امروز تولید مقرون به صرفه و باکیفیت در کنار واردات آزاد و هدفمند است. به صورت
کلی اقتصاد ایران، گویا میانه اي با جهانی شدن ندارد که می توان علل گوناگونی را در آن یافت. یکی از این دلایل، عدم توانایی یا

 
ایجاد هماهنگی با ساختارهاي جهانی است که عملاً این ساختارها به گونه اي خاص در کشور ما شکل گرفته است. 

ما چه در زمینه واردات و چه تولید، ساختارها و عواملی داریم که اجازه حرکت را می دهد. به عنوان مثال می توان به بحث عضویت
در سازمان تجارت جهانی اشاره کرد که با حضور در آن قطعاً تعرفه ها به صورت معقول و استاندارد جهانی درمی آید. یکی از نمونه
هایی که می توانستیم با استفاده از آن به سمت تولید باکیفیت جهانی قدم برداریم، قرارداد با شرکت رنو بود که براي اولین بار قطعه

 
سازي و تولید را تا سطح استاندارد دنیا ارتقا می داد و لازمه آن ایجاد ساختارهاي جدید بود. 

با وجود این، قرارداد مذکور و سرمایه گذاري آن به قدري در پیچ وخم مخالفت ها و تصمیم گیري هاي غیرشفاف قرار گرفت تا
شرکتی که قصد سرمایه گذاري کلان و تولید مدل ویژه اي براي بازار ایران به نام «آذر» را داشت، از تصمیمش منصرف شد. با وجود
اینکه رنو در تحریم هاي دور اول تنها شرکتی بود که در بازار ایران باقی ماند، متوجه شد که ساختارهاي موجود خودروسازي ایران

 
این شرکت را به اهدافش نمی رساند و به همین دلیل با شروع تحریم هاي دور دوم بلافاصله بازار ایران را ترك کرد. 

پس از دوران جنگ تحمیلی، فرصت براي نوسازي کشور با توجه به تقاضاي اشباع شده به صورت نسبی به وجود آمد و به معناي
حقیقی کلمه، دروازه هاي کشور به سوي خارجی ها باز شد. تعدادي خودرو روز و دست دوم از کشورهاي اطراف وارد شد تا مردم پس
از یک دهه ممنوعیت واردات، شاهد تحولات و تغییرات باشند. البته پس از چند سال دوباره سروصداي طرفداران تولید بلند شد که
این کار ارز کشور را به یغما می برد و این گونه به جاي اینکه براي کارگران خودمان اشتغال ایجاد کنیم، براي خارجی ها عرصه را



فراهم کرده ایم. آنها می گفتند که باید بر روي تولید، استقلال و خودکفایی صنعت کشور سرمایه گذاري کنیم و به شعارهاي اوایل

 
انقلاب جامه عمل بپوشانیم. 

البته در آن دوران نه تولید داخل و نه واردات، جوابگوي تقاضاي بازار نبود. با وجود این واردات خودرو از سال 1374 کاملاً متوقف شد
و یک دهه هیچ خودرو خارجی به بازار ایران نیامد. قرار بود بخش خصوصی در این سال ها با تولید انبوه مدل هاي متنوع دوو کره
بخش مهمی از نیاز بازار را تامین کند. هرچند تا حدي موفق بود اما به دلایل مختلفی که بعضاً منشأ داخلی داشتند نتوانست به
هدفش برسد. همچنین نباید خرید کامل سهام شرکت دوو از سوي جنرال موتورز آمریکا را نادیده گرفت که نهایتاً به علت قرار گرفتن

 
دوو در فهرست تحریم هاي اولیه آمریکا، عملاً بازار ایران را براي همیشه ترك کرد. 

می توان گفت که تا اوایل دهه 80 شمسی تنها تعداد محدودي مزدا 323، نیسان ماکسیما، نیسان رونیز، زانتیا و ... به عنوان
خودروهاي نسبتاً لوکس و مدرن مونتاژ شدند و به بازار آمدند. در بین سال هاي 78 تا 83 تلاش هاي گوناگونی براي آزادسازي
واردات خودرو و حتی خودرو دست دوم صورت گرفت اما نتیجه اي در پی نداشت تا بالاخره در سال 84 این طلسم شکسته شد و بازار

 
ایران با عرضه خودروهاي مونتاژي و وارداتی جدید تقریباً فضاي نیمه رقابتی به خود گرفت. 

هرچند واردات محدود و کنترل شده اجازه نمی داد بازار کاملاً رقابتی باشد. با وضع تحریم ها در دهه 90 بسیاري از مونتاژکاران رفتند
و واردات هم از مبانی غیر اصلی و محدود به ایران آمد. البته در سال 93 و با بعضی گشایش ها رکورد واردات زده شد و نزدیک 100

 
هزار خودرو آمد. 

شاید این عدد در مقابل تقاضاي یک و نیم میلیونی بازار باز هم رقم قابل توجهی به حساب نمی آمد اما با توجه به میزان واردات سال
هاي قبل، شایان توجه است. اما آنچه بازار ایران را با شوك بزرگی مواجه کرد، ممنوعیت واردات در سال 97 و خروج اکثر
خودروسازان بود. به طوري که حتی بسیاري از چینی ها بازار ایران را با وضع تحریم هاي جدید ترك کردند. تحریم هاي جدید صنعت

 
و تولید خودرو را نشانه رفته بود و به یک باره خطوط مونتاژ خودروهاي نه چندان به روز خارجی خالی برچیده شدند. 

عملاً اگر علاقه اي به واردات هم نداشتیم، می توانستیم با مونتاژ محصولات گوناگون خارجی در بین خودروسازان خصوصی و دولتی
رقابت ایجاد کنیم. آن هم با ایجاد بستر و فرصت هاي پیش آمده هنگامی که درگیر تحریم ها نبودیم. شاید از این طریق قادر بودیم

 
کمی پیشرفت حاصل کنیم. 

اما نتیجه کار چه شد؟ فرض کنید تحریم ها نبود و در این حالت وضعیت بازار را ببینید. متاسفانه اکثر پروژه هاي ملی خودروسازان
که از اواسط دهه 70 آغاز شده، به هیچ سرانجامی نرسیده است. امروز با درد بزرگ یکنواختی تولید و کاهش تدریجی کیفیت در بازار
انحصاري مواجه هستیم. خودروساز دولتی که می بیند رقیبی نیست و مردم هم مجبورند و می خرند، هر جور که می خواهد تولید

 
می کند و می فروشد. 

بیایید نگاهی به مناسبات بازار در کشورهاي مدرن داشته باشیم. بازار پرنشاط و صنعت متحرك فقط و فقط بر اساس رقابت شکل می
گیرد. وگرنه امروز شاهد تولید بسیاري از خودروها با شکل و ظاهر سه دهه قبل بودیم. شرکت هاي سازنده نیز عملاً هزینه هاي
طراحی، ارتقاي کیفی، تحقیق و توسعه را به صفر می رساندند و اتومبیل ها بدون تغییر و با کیفیتی نازل تر در سطح خیابان ها

 
درحرکت بودند. 

همچنین آلایندگی و مصرف بنزینشان بیداد می کرد. براي نمونه بازار ایالات متحده را در نظر بگیرید و فرض کنید هنوز هم جنرال



موتورز، فورد و کرایسلر با ممنوعیت واردات خودروهاي دو یا سه دهه قبل را تولید می کردند و مردم هم مجبور به خرید آنها بودند.
درصورتی که از اواسط دهه 80 و دهه 90 انقلاب ژاپنی ها در صنعت خودرو و آزادي دروازه هاي آمریکا براي ورود باعث شد

 
خودروسازان آمریکایی به مرز ورشکستگی برسند و همین امر براي اروپایی ها هم اتفاق افتاد. آیا به راستی آنها نادان بودند؟ 

با روش موجود در کشور ما دولت آمریکا باید دروازه ها را می بست و مردم را مجبور به مصرف کالاي داخلی می کرد. می دانید که در
آمریکا این طور نبود و نیست. هر اقتصاد آزاد و کشور صنعتی براي حرکت خود نیاز به محرك دارد تا صنایع آن رقابت را در داخل

 
تمرین کنند و با قدرت وارد بازار جهانی شوند. 

قطعاً ورود و موفقیت خودروهاي ژاپنی، خودروسازان آمریکایی را وادار کرد تا نیازها را بفهمند و تغییرات را در راستاي نیازهاي جدید
آغاز کنند و حتی ساختارشکنی کنند. پس می بینیم که در کشورهاي پیشرفته دولت شرایط برابري براي رقابت ایجاد می کند. در
ایران صنعت خودرو چون کودکی لوس و سرکش است که نه می خواهد تحرك داشته باشد و جلوي تحرك دیگران را می گیرد، نه

 
رقابت می کند و نه می گذارد رقابتی ایجاد شود. 

خودروسازان ما در مقابل نیازهاي مشتري مقاومت می کنند و اهمیتی به خواسته هاي او نمی دهند، به راستی چه زمانی نیازهاي
مشتریان را در نظر می گیرند؟ زمانی که بدانید اگر متوجه نباشید و عمل نکنید، افراد دیگري وارد می شوند و شما نابود خواهید شد.
پس براي بقا باید محصولات خود را ارتقا دهید، هزینه کنید و نوآوري بیافرینید. تا زمانی که در ساحل امن و ساختگی خود تکیه داده
باشید، تنها شاهد حرکت و پیشرفت دیگران و طرد شدن خودتان هستید. ضرب المثل معروفی است که می گوید درختی که می
خواهد رشد کند، هم باران می خواهد و هم آفتاب. بنابراین نمی توان آن را داخل یک اتاق دربسته گذاشت تا رشد کند. وضع صنعت

 
نیمه جان خودرو ایران همین است: نه باران دیده و نه آفتاب! 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



فرهنگ جهادي بستر رشد و توسعه است

منبع: شبستانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/23

پاکدل با تاکید بر ضرورت ترویج فرهنگ جهادي، گفت: نیت جهاد فی سیل االله در کار ها موجب برکت و به نتیجه رسیدن
کارهاست.

پاکدل با تاکید بر ضرورت ترویج فرهنگ جهادي، گفت: نیت جهاد فی سیل االله در کار ها موجب برکت و به نتیجه رسیدن

 
کارهاست. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از خرم آباد،« محمود پاکدل» امروز(23 مهر) در
مراسم معارفه مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان لرستان، اظهار داشت: نیت

 
جهاد فی سیل االله در کار ها موجب برکت و به نتیجه رسیدن کارهاست. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان فرهنگ جهادي
بستر رشد و توسعه امور است، افزود: رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران هم به

 
فعالیت جهادي توجه جدي دارند. 

وي افزود: در سال جاري، بحث پرداخت دیون و مطالبات ایثارگران پی گیري شد و قریب هفت هزار و 200 میلیارد تومان، نقد شد و

 
مظالباتی که بعضا از سال 1391 مانده بود پرداخت شد. 

پاکدل با بیان اینکه مشکل خیلی از مشکلات ایثارگران باید در استان ها حل شود، افزود: سیاست گذاري در مرکز انجام می شود، اما

 
در استان ها باید براي رفع مشکلات جامعه ایثارگري هر استان ازجمله اشتغال و مسکن تلاش جدي شود. 

وي افزود: طراحی شده است تفاهم نامه هاي با استانداران منعقد شده است و به عنوان پشتوانه این تفاهم نامه ها با وزارت خانه هاي

 
مربوطه هم تفاهم نامه هاي منعقد شده است. 

 
پاکدل افزود: با ابلاغ تفاهم نامه هاي ملی بستر لازم براي رفع مشکلات جامعه ایثارگري استان فراهم شده است. 

وي همچنین با تاکید بر ضرورت توجه به امورات فرهنگی، بیان کرد: کارهاي لازم در این زمینه در دست اقدام است و تلاش می شود

 
خدمات خوب فرهنگی به جامعه بویژه جامعه ایثارگري تقدیم شود. 

پاکدل با بیان اینکه از دیگر بحث هایی که باید مورد توجه قرار گیرد، گردش مدیریتی است، ادادمه داد: در این راستا اقداماتی در

 
استان هاي آغاز شده و هر گونه تغییر و تحول باعث می شود نیروي جدید با ایده جدید بهتر بتواند در این زمینه کار کند. 



معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران با تشکر از زحمات نازاریان مدیرکل سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران، براي
زرینجویی آرزوي موفقیت و توفیق روز افزون کرد.



بازگشت 15 واحد غیرفعال به چرخه تولید با راهبرد « جهش تولید» محقق شد

منبع: شبستانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/23

ثناگو مطلق با اعلام خبر بازگشت 15 واحد غیرفعال به چرخه تولید گفت: این امر در راستاي شعار سال با عنوان « جهش
تولید» محقق شد.

ثناگو مطلق با اعلام خبر بازگشت 15 واحد غیرفعال به چرخه تولید گفت: این امر در راستاي شعار سال با عنوان « جهش

 
تولید» محقق شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از البرز، « نادر
ثناگومطلق» در جمع خبرنگاران از بازگشت 15 واحد غیرفعال به
چرخه تولید با همت منطقه ویژه اقتصادي پیام خبر داد و گفت:
رویکرد منطقه ویژه اقتصادي پیام با عنوان « جهش تولید» زمینه

 
بازگشت 15 واحد غیرفعال به چرخه تولید است. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام البرز
افزود: این واحدهاي تولیدي به دلایل مختلف به صورت نیمه

 
فعال درآمده بودند ولی با توجه به پیگیري هاي صورت گرفته بار دیگر به روند عرصه تولید بازگشتند. 

 
وي ادامه داد: فعال سازي این واحدهاي تولیدي و صنعتی زمینه اشتغال 200 نفر را در این منطقه فراهم کرد. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام البرز عنوان کرد: زیرساخت ها براي فاز راه اندازي فاز چهارم منطقه ویژه
اقتصادي پیام فراهم شده است و انتظار می رود که به زودي شاهد اشتغال 2 هزار شغل تا پایان سال در این منطقه باشیم.



ظرفیت هاي بقاع متبرکه استان براي ایجاد اشتغال و بهره وري اقتصادي فعال

می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/23

حجت الاسلام عزیزي با بیان اینکه ظرفیت هاي بقاع متبرکه شاخص استان براي ایجاد اشتغال و بهره وري اقتصادي فعال
می شود، گفت: 1550 بسته غذایی در قالب طرح احسان ماندگار در بین نیازمندان استان از محل درآمد موقوفات توزیع می

شود.

حجت الاسلام عزیزي با بیان اینکه ظرفیت هاي بقاع متبرکه شاخص استان براي ایجاد اشتغال و بهره وري اقتصادي فعال می

 
شود، گفت: 1550 بسته غذایی در قالب طرح احسان ماندگار در بین نیازمندان استان از محل درآمد موقوفات توزیع می شود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ایلام، مدیرکل اوقاف و امور خیریه
استان ایلام، صبح امروز(23 مهر) در گفت و گو با خبرنگاران اظهار
کرد: بقاع متبرکه و موقوفات استان ظرفیت هاي بسیار خوبی در

 
راستاي بهره وري اقتصادي و ایجاد اشتغال در سطح استان دارند. 

حجت الاسلام «مرتضی عزیزي» یادآور شد: برخی از بقاع متبرکه
استان از ظرفیت هاي اقتصادي براي ایجاد مشاغل و طرح هاي
اقتصادي زودبازده برخوردار بوده و داراي زیرساخت هاي مناسبی از

 
جمله زمین، آب و سایر زیرساخت ها هستند که می توان با استفاده از این ظرفیت ها زمینه اشتغال پایدار را فراهم کرد. 

وي یادآور شد: بر این اساس در سال جاري 4 هکتار زمین زراعی مربوط به بقاع متبرکه در دشت عباس موسیان و 2 هکتار در مهران
به زیر کشت گندم و کلزا رفت که علاوه بر ایجاد اشتغال، موجب درآمدزایی براي امور خیریه و هزینه در راستاي محرومیت زدایی

 
شده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان ایلام بیان کرد: با شیوع ویروس کرونا اقدامات بهداشتی و رعایت پروتکل هاي بهداشتی بر اساس
دستورالعمل هاي ابلاغی در سطح بقاع متبرکه استان در دستور کار قرار گرفت و همچنین موادضدعفونی کننده و بهداشتی در سطح

 
بقاع متبرکه سطح استان توزیع شده است. 

حجت الاسلام عزیزي ببا بیان اینکه شیوع ویروس کرونا حدود 70 درصد به درآمد موقوفات و بقاع متبرکه استان آسیب زده است و
موجب کاهش درآمد موقوفات به ویژه بقاع متبرکه شاخص استان شده است، گفت: با شیوع ویروس کرونا و در راستاي مبارزه با این
ویروس منحوس، تعداد زوار بقاع متبرکه استان کاهش یافته و همین امر نیز موجب کاهش درآمدهاي وقفی در سطح استان شده

 
است. 



وي با تاکید بر اینکه بر این اساس به دنبال درآمدزایی پایدار در سطح بقاع متبرکه هستیم، ابراز کرد: در سال گذشته 100 میلیون
تومان براي ساخت ضریح امامزاده صورت بانو شهرستان سیروان، 22 میلیون تومان براي ساخت گلدسته امامزاده صورت بانو و

 
همچنین 100 میلیون تومان براي ساخت ضریح امامزاده حاجی حاضر بعد از 40 سال هزینه شده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان ایلام گفت: یکی از برنامه هاي شاخص هفته وقف، طرح احسان ماندگار در راستاي توزیع سبد
غذایی بین نیازمندان است که در این طرح، سهم استان ایلام 1550 سبد غذایی بوده که هزینه هر سبد غذایی بالغ بر 350 هزار

 
تومان پیش بینی شده است. 

حجت الاسلام عزیزي با بیان اینکه این تعداد سبد غذایی با هماهنگی هاي انجام شده از محل اعتبار موقوفات، خیرین و سازمان اوقاف
و امور خیریه کشور و درآمد بقاع متبرکه تامین می شود و با همکاري مراکز افق بقاع متبرکه و امامزادگان استان در بین نیازمندان و

 
آسیب دیدگان از کرونا توزیع می شود. 

وي با اشاره به اینکه در استان ایلام 54 بقعه متبرکه وجود دارد، گفت: توزیع بسته هاي مهر تحصیلی از دیگر برنامه هایی است که با
مشارکت اوقاف و امور خیریه به منظور تهیه لوازم التحریر و کیف مورد نیاز یکسال دانش آموزان بی بضاعت در سطح استان برگزار می

 
شود. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان ایلام با بیان اینکه حدود 500 بسته مهر تحصیلی در استان بین دانش آموزان نیازمند توزیع شده
است، تصریح کرد: گسترش فرهنگ وقف تجمیعی در دستور کار این نهاد در استان قرار دارد و بر این اساس افراد خیر و نیکوکار و
قاطبه مردم می توانند با مبالغ اندك در فعالیت هاي عامل المنفعه از جمله ساخت بیمارستان یا مرکز دانشگاهی به عنوان موقوفه عام

المنفعه مشارکت کنند و با هماهنگی هاي انجام شده اوراق مشارکت این طرح از طریق بانک ملی ارائه می شود.



خدمت رسانی واقعی تلاش براي ترویج فرهنگ و ایثار و شهادت است

منبع: شبستانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/23

پاکدل گفت: وقتی که شهید ناظر بر اعمال و رفتار ماست، ما باید با حساسیت بیشتري کار کنیم و خدمت ما بایستی مروج
فرهنگ ایثار و شهادت باشد.

پاکدل گفت: وقتی که شهید ناظر بر اعمال و رفتار ماست، ما باید با حساسیت بیشتري کار کنیم و خدمت ما بایستی مروج

 
فرهنگ ایثار و شهادت باشد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از خرم آباد،« محمود پاکدل»
امروز(23 مهر) در مراسم معارفه مدیرکل بنیاد شهید و امور
ایثارگران استان لرستان، با گرامیداشت یاد و خاطره 6 هزار و
400 شهید استان، اظهار داشت: نظم و امنیت امروز کشور
مرهون خون پاك شهیدان و و ایثارگري خانواده معظم شهداست.

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان
اینکه خداوند بسیاربه تکریم خانواده شهدا تاکید کرده است،

 
افزود: بر مبناي خدمت و رفع مشکل مردم احدایث زیادي از ائمه معصومین(ع) و پیامبر گرامی اسلام نقل شده است. 

وي با بیان اینکه در تبیین جایگاه خدمت بایستی به مبداء و منشاء اصلی خدمت توجه داشته باشیم، بیان کرد: در بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران کسانی خدمت می گیرند که از نظر خداوند و ائمه اطهار(ع) کسانی هستند که عزیزان آنان ناظر بر اعمال ما هستند. 

پاکدل اذعان داشت: وقتی که شهید ناظر بر اعمال و رفتار ماست، ما باید با حساسیت بیشتري کار کنیم و خدمت ما بایستی مروج

 
فرهنگ ایثار و شهادت باشد. 

وي خاطرنشان کرد: امورات فرهنگی که می تواند در ترویج این فرهنگ به ما کمک کند، برنامه هاي زنده نگه داشتن یاد و خاطره
شهدا و تلاش هایی براي افزایش روحیه شهادت طلبی در مردم بویژه جوانان و حفظ و نگهداري آثار شهیدان و اسناد دفاع مقدس و

 
همچنین محور قرار دادن قبور مطهر شهدا به عنوان زیارتگاه و مکانی است که مردم از قبور شهدا حاجت بگیرند. 

پاکدل با اشاره به اهمیت تلاش براي ارائه خدمات مناسب به جامعه ایثارگري، افزود: براي رضایت مندي ایثارگران باید تلاش شود،

 
خدمت با تکریم و حفظ عزت ایثارگران و در سریعترین زمان ممکن باشد. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران بیان کرد: خدمت به خانواده ایثارگان باید هدفمند باشد و بتواند مشکلی از
مشکلات این قشر را رفع کند. 



وي بیان کرد: اشاره به پرداخت هفت هزار و 200 میلیارد از مطالبات ایثارگران در حوزه مطالبات ماده 38 جانبازان و آزادگان، هزینه
هاي آموزشی ایثارگران، درمان و...، اظهار داشت: با اقدامات صورت گرفته، تفاهم نامه استانی تأمین مسکن و اشتغال ایثارگران در 15

 
استان کشور منعقد شده است. 

 
وي، عنوان کرد: در لرستان نیز اقدامات خوبی در اجراي این تفاهم نامه انجام شده است. 

معاون تعاون و اشتغال سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور، افزود: همچنین همسان سازي حقوق بازنشستگان خانواده هاي

 
شهدا و ایثارگران در مهر ماه انجام می شود. 

پاکدل با بیان اینکه خانواده شهدا، صندوق بازنشستگی خاصی ندارند، صندوق بازنشستگی این قشر همان بنیاد شهید است، گفت:
همسان سازي حقوق بازنشستگان بر اساس دو مبنا صورت می گیرد، یکی شهدایی که در همکاري با نیروهاي مسلح شهید شده اند و
حدود 51 هزار نفر هستند که ستاد کل نیروهاي مسلح محاسبات آنها را در اختیار ما قرار می دهند و مبناي دیگر بر اساس آمار

سازمان بازنشستگی کشوري خواهد بود.



خوزستان| روایت تسنیم از بازار بی رونق و خلوت بهبهان/ هزینه هاي اولیه

زندگی مهمترین دغدغه مردم است

منبع: تسنیمشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- این روزها هر صفحه مجازي را باز کنید متوجه نابسامانی بازار می شوید؛ گرانی به حدي افسارگسیخته شده
که مردم فقط به هزینه هاي اولیه زندگی قانع هستند.

گروه استان ها- این روزها هر صفحه مجازي را باز کنید
متوجه نابسامانی بازار می شوید؛ گرانی به حدي
افسارگسیخته شده که مردم فقط به هزینه هاي اولیه

 
زندگی قانع هستند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بهبهان، هر جمع چند نفره
اي را ببینید صحبت از قیمت هاي رعب آور می کند؛ از
دلاري که کم کم قیمت آن به آسمان می رسد و دست
نیافتنی شده تا بازار سکه اي که این روزها طلا شده و

 
کسی فکر نزدیک شدن به آن را هم نمی کند. 

از بازار طلا و سکه که گذر کنیم؛ تازه اول بازار بی رنگ و لعاب پوشاك است. بازاري که رنگ و لعاب خود را از خرید و فروش
شهروندان به دست می آورد و امروز از رونق افتاده زیرا مردم معتقدند پوشاك از نیاز اول به احتیاجات آخر تبدیل شده و زیاد به آن

 
اهمیت نمی دهند. 

کوتاه نیامدن قیمت مسکن، کام مردم را بیشتر تلخ و قشر متوسط و ضعیف بهبهان را مجبور کرده براي دستیابی به نیازهاي اولیه

 
زندگی حتی از خانه دار شدن دست بکشند بلکه بتوانند زنده بمانند. 

بازار بهبهان که روزگاري براي خودش برو و بیایی داشت؛ حالا خلوت تر از همیشه حتی بیش تر از روزهاي اوج کروناست. راه افتادیم

 
تا دلیل این نابسامانی را از خود مردم جویا شویم: 

 
چرا این بازارها و قیمت هایش صاحب درس و حسابی ندارد؟ 

مهدي احمدي یکی از شهروندان بهبهانی است که تا از او سؤال پرسیده شد لب به انتقادات تندي کرد و گلایه هاي جالبی داشت. او
در پاسخ به خبرنگار تسنیم اظهار داشت: بازار واقعا صاحب ندارد چون قیمت واحدي ندارد و هر کس هر قیمتی دوست داشته باشد

 
عرضه می کند. یک جنس خانگی در 3 مغازه سه قیمت متفاوت دارد و هر فروشنده اي دلیل واهی خود را دارد. 

وي افزود: با مسابقه دومیدانی دلار و سکه کمر مردم خم شده و هیچ کس پاسخگوي این وضعیت نیست و متاسفانه هر کس اعتراض
کند تقصیر را گردن آمریکا می اندازند. بهبهان که قطب کشاورزي است چه دلیلی دارد مردم براي خرید نیاز مصرفی اعم از سبزیجات



 
و میوه جات در مشکل باشند. 

 
گزارش| روایت خبرنگار تسنیم از بازار کردستان / انتقاد تند مردم از گرانی هاي لجام گسیخته / چرا نظارتی بر بازار نیست؟ 

 
قم| مدیریت صحیح در تامین نهاده، توازن و تعادل را به بازار مرغ برمی گرداند 

 
دادِ تولیدکنندگان لوازم خانگی درآمد/ نصراالله زاده: مگر می شود با این شرایط تولید کرد؟! 

این شهروند بهبهانی با انتقاد صریح از این وضعیت بیان کرد: با چنین مواردي چرا خبري از برخورد قاطع نیست. متاسفانه شرایط

 
چنان سخت شده که ما قشر کم درآمد در غذاي فرزندانمان مانده ایم و واقعا تحت فشار هستیم. 

 
ما تازه عروس ها کجا برویم؟! 

"فرشته" نوعروسی است که این روزها در تاب و تاب خرید وسایل جهیزیه بوده و به شدت به قیمت هاي بالا معترض است. وي در
این باره گفت: شوربختانه قیمت کالاهاي خانگی به حدي گران است که نمی توان صفرهاي آن را اندازه گرفت اما کالاهاي ایرانی هم

 
دست کمی از آن ها ندارند. 

وي با بیان این که "براي خرید وسایل مجبور شده چندین وام بگیرد" ادامه داد: بازار کالاهاي خانگی ثبات و صاحب خاصی ندارد.
صبح که اصلا فروش ندارند تا قیمت دلار معین شود و بعد از ظهر هم لحظه به لحظه براي فروش جنسی قیمت می گیرند با وجودي

 
که اجناس خرید قبلی است اما فروشندگان این موارد را لحاظ نمی کنند. 

این بانوي بهبهانی عنوان کرد: حمایت از جوانان فقط لق لقه زبان است و در عمل می بینیم نه حمایت و نه تسهیلاتی به عروس و

 
دامادها پرداخت می شود که واقعا کار را براي جوانان مشکل کرده است. 

 
جوان جویاي کار: هیچ کس مسئولیت نمی پذیرد 

"علیرضا" یک جوان دستفروش و جویاي کار است که با مقدار پولی که داشته جنس خرید و گوشه خیابان مشغول دستفروشی است.
او درباره بازار بهبهان می گوید: من تحصیل کرده لیسانس اقتصاد هستم و ارتباط گرانی مرغ به قیمت 23000 تومان را با دلار نمی

 
فهمم زیرا بهبهان همه اولیات کشت دام را با توجه به گستردگی کشاورزي دارد. 

وي افزود: قیمت اجناس روز به روز بالا می رود و مسئولان نظارتی هم روز به روز بی خیال. قیمت یک لباس گرم در مقایسه با امسال
بیش از 3.5 برابر افزایش داشته و شاید برخی خانواده ها از عهده تامین لباس گرم براي فرزندانشان براي فصل سرد سال جاري را

 
نداشته باشند. 

این جوان تحصیل کرده در ادامه بیان کرد: خیلی از این مشکلات با بازرسی و نظارت حل می شود و اصلا ربطی به افسارگسیختگی
دلار ندارد چون یک مبحث ملی است. اما کالایی که در داخل تولید می شود و مواد اولیه را کشور در اختیار کارگاه ها قرار می دهد

 
نباید اینگونه با کالاهاي لوکس خارجی برابري کند. 

علیرضا در ادامه با اشاره به آمار بی سابقه بیکاري در شهر و روستاهاي اطراف بهبهان عنوان کرد: شهرستان بهبهان به لحاظ معادن و
کشاورزي بخش عظیمی دارد و حرفی براي گفتن اما متاسفانه هیچ مسئولی به فکر توسعه کارآفرینی نیست و همه بدنبال جلسه و

 
کاغذ بازي هستند. 



وي ادامه داد: خط فقر 10 میلیونی به ما می فهماند بسیاري از مردم فقط زنده هستند و زندگی نمی کنند پس خواهش می کنیم
مدیران اجرایی و نظارتی شهرستان با اقدامات و اجراي طرح هاي ابتکاري موجب زیان و ضرر بیشتر شهروندان و در نتیجه مهارات از

 
بهبهان نشوند. 

 
اتاق اصناف هم گله مند است 

مجید زادپرور رئیس اتاق اصناف بهبهان در گفت وگو با خبرنگار تسنیم اظهار داشت: اصناف شرایط بسیار سختی را پشت سر می
گذارند و در مقابل، گاهی تصمیماتی براي کمک به آن ها گرفته می شود که یا عملی نمی شوند یا به سختی عملی می شوند. چنانچه

 
حمایتی مناسب از اصناف نشود، بسیاري از واحدهاي صنفی تعطیل خواهند شد. 

وي افزود: به رغم اینکه ستاد کرونا برخی از صنوف را موقتا تعطیل کرده و به برخی دیگر از صنوف اجازه فعالیت می دهد، با این حال
تغییرات سبک زندگی مردم و احتیاط آنها باعث شده برخی از صنوف نیز به صورت غیررسمی دچار تعطیلی هاي گسترده شوند.
واحدهایی هم که تعطیل نشده اند عمدتا با مشکل کاهش فروش مواجه می شوند که این مساله موجب تعدیل نیروي کار در آن شده

 
ایم. 

 
دولت در حمایت از اصناف مناسب عمل نکرده است 

رئیس اتاق اصناف بهبهان بیان کرد: واحدهاي صنفی با مشکلات زیادي روبه رو هستند و به سمت تعطیلی می روند. حداقل کار براي
جبران ضرر واحدهاي صنفی این است که مالیات نپردازند یا بیمه کارگر را دولت بدهد چون میزان خسارت وارده به اصناف بسیار زیاد

 
است و متاسفانه دولت هم جبران این خسارت کاري نکرده است. 

وي گفت: برخی واحدهاي صنفی در هفت ماه اخیر نتوانستند اجاره محل خود را پرداخت کنند و برخی خویش فرما بوده و کارگر
نداشتند. وام اعلام شده از سوي دولت هم به این واحدها تعلق نگرفته است. دولت حداقل باید به این واحدهاي تولیدي وام بدهد که

 
بتوانند از این بحران خود را نجات دهند اما تا الان اتفاقی نیفتاده و عملا هیچ کاري براي اصناف انجام نشده است. 

رئیس اتاق اصناف با اشاره به این که تعطیلی ها سبب برگشت چک بازاریان شده عنوان کرد: صنوف توزیعی شهرستان اجناس مورد
نیاز را از عمده فروشان خریداري کرده بودند و خود را براي فروش شب عید آماده می کردند که نه تنها فروشی نداشتند بلکه الان سر

 
رسید چک ها و اقساط آنها نیز رسیده است و توانایی پرداخت آنها را ندارند و با چک هاي برگشتی خود مواجه هستند. 

وي گفت: واحدهاي فروش پوشاك، کیف و کفش، لوازم خانگی، لوازم یدکی از جمله صنوف توزیعی هستند که علاوه بر اینکه درآمدي
در این مدت پس از شیوع کرونا نداشتند و سر رسید چک هاي آنها رسیده است اعتبارشان نیز زیر سؤال رفته و در واقع بحران چک

 
هاي برگشتی و سونامی رکود و کسادي بازار براي اصناف در راه است. 

 
تقصیر ما نیست/ داستان مرغ کشوري است! 

مهدي عابدنژاد رئیس اداره صمت بهبهان در پاسخ به چرایی افزایش قیمت مرغ در شهرستان تصریح کرد: قیمت مرغ نه تنها در
بهبهان بلکه در کل کشور دچار نوسان شده و آن هم بدلیل افزایش نهاده هاي دامی است که باید جهاد کشاورزي به فکر علاج باشد



 
چون اداره صمت نقش نظارتی را در این میان دارد. 

رئیس اداره صمت شهرستان در واکنش به برخورد با محتکران و دلالان این بازار ادامه داد: تاکنون تعدادي در رابطه با فروش آزاد مرغ
و نهاده هاي دامی در شهرستان شناسایی شده اند که پس از تکمیل پرونده به مراجع قضایی معرفی شده اند و اجازه نخواهیم داد

 
کسی با دلال بازي و فروش غیرمجاز در بازار آزاد سفره معیشت مردم را دچار اختلال کند. 

گزارش از مهدي مستوي



بسیاري از ایده ها در پیچ و خم هاي اداري و حتی پارك علم و فناوري دست و

پا می زنند

منبع: شبستانشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/23

سرپرست معاونت اموراقتصادي استانداري کرمان گفت: بسیاري از ایده ها در پیچ و خم هاي اداري و حتی پارك علم و
فناوري دست و پا می زنند و بخشی از آن از دست می رود، بنابراین در عمل باید گیرهایی که وجود دارد را رفع کنیم.

سرپرست معاونت اموراقتصادي استانداري کرمان گفت: بسیاري از ایده ها در پیچ و خم هاي اداري و حتی پارك علم و فناوري

 
دست و پا می زنند و بخشی از آن از دست می رود، بنابراین در عمل باید گیرهایی که وجود دارد را رفع کنیم. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از کرمان، حسین مهرابی
چهارشنبه (23 مهر) در جلسه کانون کارآفرینی و تجلیل از
کارآفرینان برتر استان کرمان گفت: جشنواره کارآفرینان برتر با
هدف انگیزش و اطلاع رسانی در حوزه هاي کارآفرینی است و با
زحمت زیادي طی می شود زیرا یک روند نفس گیر است و
طبیعتاً کسانی که انتخاب می شوند، امیدهایی براي بقیه
کارآفرینان و استان ایجاد می کنند و قدردانی از این افراد، تلاشی
در راستاي توسعه تفکر کارآفرینی در استان است که امیدواریم

 
این مسیر به خوبی طی شود. 

سرپرست معاونت امور اقتصادي استانداري کرمان بیان کرد: ما باید مسیر را براي افرادي که خلاقیت دارند و ریسک می کنند و اصول
کارآفرینی را به خوبی به کار می گیرند، هموار کرده و آنان را حمایت کنیم و در حقیقت فلسفه وجود پارك هاي علم و فناوري و

 
مراکز رشد این است که بتوانیم ایده ها را به محصول و نهایتاً به ثروت تبدیل کنیم. 

وي افزود: در حال حاضر تقریباً 30 مرکز و مؤسسه در استان کرمان کارهاي مربوط به کارآفرینی را از آموزش، ترویج، تحقیقات و

 
کاربرد، انجام می دهند. 

مهرابی ادامه داد: سالانه علاوه بر خروج نخبگان از مرزها به دلیل نبود زیر ساخت هاي مربوط به کارآفرینی و فضاسازي کم در حوزه
کارآفرینی و نخبگان، میزان زیادي فرار سرمایه از استان داریم؛ بنابراین تلاش لازم براي یکپارچه کردن مراکز کارآفرینی خواهیم

 
داشت. 

وي گفت: شاید نزدیک به 50 سال قبل کارآفرینی به عنوان موتور رشد معرفی شده اما هنوز ما در این مسئله شک داریم؛ بزرگترین

 
مشکل این است که نمی توانیم به یک وحدت رویه در اجرایی شدن ایده تا محصول برسیم. 



سرپرست معاونت امور اقتصادي استانداري کرمان افزود: علیرغم اینکه قانون هاي مترقی و پیشرفته در این حوزه وجود دارد اما
بسیاري از ایده ها در پیچ و خم هاي اداري و حتی پارك علم و فناوري دست و پا می زنند و بخشی از آن از دست می رود، بنابراین

 
در عمل باید گیرهایی که وجود دارد را رفع کنیم. 

وي بیان کرد: از نظر بنده پذیرفته ترین تعریف کارآفرینی قدرت تحمل ریسک است و مهمترین تعریف این است که در حوزه پذیرش
ریسک با توجه به بی ثباتی هایی که وجود دارد، کارآفرینان از پناهگاه هاي امن خارج می شوند و فعالیت می کنند که حمایت هاي

 
معنوي دستگاه هاي اجرایی می تواند به پشبرد کار آن ها کمک بکند. 

مهرابی ادامه داد: در فرهنگ ما «شکست خوردن» واژه بدي است اما همین فرهنگ در خیلی کشورها اینطور نیست و به این مفهوم

 
نیست که آدم بدي بوده و باید طرد شود لذا باید نوع نگاه خود را تغییر دهیم و کمک کنیم. 

سید مهدي طبیب زاده با بیان اینکه اول باید همه نسبت به تعریف مشترك از کارآفرینی برسیم، گفت: الان مفهوم هاي زیادي از
کارآفرینی گفته می شود و گاهی کارآفرینی مساوي با ایجاد اشتغال است؛ شرایط استان و کشور نیاز دارد تا کار جدید اتفاق بیفتد که

 
این در مفهوم واقعی کارآفرینی نهفته است. 

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان ادامه داد: کارآفرینی ارزش آفرینی، ایجاد روش و ساختار جدید، ایجاد بازار و مواد اولیه جدید،

 
خلاقیت و نوآوري است و اگر به این مفهوم خوب توجه کنیم نشان می دهد بخشی از مشکلات قابل حل است. 

وي اظهار کرد: در حال حاضر در اتاق بازرگانی کانون کارآفرینی را تشکیل دادیم که متشکل از کارآفرینان استان کرمان است بنابراین

 
تجمیع فعالیت ها بهترین کار است که اول به مفهوم مشترك برسیم و مشکلات و راه حل را بدانیم. 

طبیب زاده با بیان اینکه کرمان پر از استعداد است و همه استارت آپ ها و کسب و کارهاي نو که در کشور رشد فزاینده داشتند، به
نوعی کرمانی ها در آن دخیل هستند و معلوم می شود اینجا خاستگاه استعدادهاي کارآفرینی است، گفت: چرا بیش از 80 درصد
دانسجویان نخبه، برگزیدگان جشنواره ها و نفرات برتر کنکور در استان جذب نمی شوند؟! لذا براي اینکه امکاناتی که وجود دارد فعال
شود باید در یک کار هماهنگ و مشترك دولت، بخش خصوصی، اصحاب رسانه، فعالین اقتصادي و کارآفرینان برتر پاي کار باشند تا

بتوانیم یک نظام جدي براي توسعه کارآفرینی در استان ایجاد کنیم.



عرضه سهام شرکت هاي دولتی در بازار سرمایه ادامه خواهد یافت

منبع: پول نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/23

رییس جمهوري واگذاري سهام دستگاه هاي دولتی را نشان از عزم راسخ دولت براي بهینه سازي روند خصوصی سازي در کشور

 
برشمرد و اطمینان داد که برنامه عرضه سهام شرکت هاي دولتی در بازار سرمایه ادامه خواهد یافت. 

به گزارش پول نیوز، در جلسه روز سه شنبه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، «عبدالناصر همتی» ریس کل بانک مرکزي از
تلاش هاي انجام شده براي استفاده از منابع ارزي در خارج از
کشور، گزارشی ارائه کرد و با تشریح توافقات خود با مسئولین
عراق در سفر به این کشور، از تلاش هاي گسترده تر براي
استفاده از منابع ارزي در سایر کشورها و گشایش هاي مفیدي

 
که در این خصوص صورت گرفته، خبر داد. 

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در این جلسه پس از
گزارش رییس کل بانک مرکزي، با تاکید بر لزوم پیگیري جدي

براي دسترسی و استفاده از منابع ارزي مسدود شده کشورمان در خارج از کشور گفت: هر چند تحریم هاي آمریکا شرایط سختی براي
تعاملات اقتصادي کشور ایجاد کرده است، اما با تلاش هاي انجام شده، استفاده از این منابع در حال افزایش است و تخصیص منابع به

 
مصارف کالاهاي اساسی و نیازهاي تولیدي کشور استمرار خواهد یافت. 

در این جلسه همچنین محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه از سفر خود به چین و دیدار و توافقات با مقامات این کشور در حوزه

 
تبادلات مالی و پولی و روابط دو کشور در حوزه حمل و نقل دریایی گزارشی ارائه کرد. 

رییس جمهوري پس از این گزارش، با بیان اینکه توسعه اقتصادي همه کشورها به صورت ملموس با دیپلماسی اقتصادي گره خورده
است، تصریح کرد: باید در این مقطع با تقویت اولویت هاي ارتباطی خود با چین، کشورهاي منطقه اوراسیا و همسایگان، در حوزه هاي

 
مختلف از انرژي تا فناوري، براي توسعه روابط اقتصادي برنامه ریزي ویژه اي انجام دهیم. 

روحانی با بیان اینکه دولت به دنبال تسریع در پیگیري اجراي توافقات با کشورهاي منطقه است، خاطرنشان کرد: فعال شدن
کمیسیون هاي مشترك اقتصادي با کشورهاي هدف ضروري است و در اهداف اقتصادي تجارت با شرق و همسایگان، توجه به سیاست

 
صادرات محور بودن باید در اولویت قرار گیرد. 

رییس جمهوري همچنین گسترش همکاري با اتحادیه اوراسیا را از نظر اقتصادي قدم بسیار مهمی دانست و گفت: ایران علاوه بر
ظرفیت تولید و تامین واردات برخی از این کشورها، با توجه به قرار گرفتن در بهترین موقعیت ترانزیتی، می تواند مسیري مناسب

 
براي ترانزیت کالاهاي کشورهاي عضو این اتحادیه باشد. 



رییس جمهوري در بخش دیگري از سخنان خود واگذاري سهام دستگاه اي دولتی را نشان از عزم راسخ دولت براي بهینه سازي روند

 
خصوصی سازي در کشور برشمرد و اطمینان داد که برنامه عرضه سهام شرکت هاي دولتی در بازار سرمایه ادامه خواهد یافت. 

روحانی اظهارداشت: برنامه عرضه سهام شرکت هاي دولتی در بازار سرمایه در راستاي چابک سازي، اجراي سیاست هاي کلی اصل
44 و حمایت از بازار سرمایه به ویژه هدایت نقدینگی به سوي اشتغال مولد و در مجموع مردم محور کردن اقتصاد، شفاف سازي

 
فعالیت هاي اقتصادي و زدودن فساد از بدنۀ اقتصاد انجام می گیرد. 

رییس جمهوري در عین حال تاکید کرد که رونق، پویایی و فسادزدایی جدي از اقتصاد کشور و ایجاد فرصت برابر براي آحاد مردم از
طریق تداوم عرضه سهام بنگاه هاي بزرگ و متوسط باید با یک طرح دقیق انجام گیرد که دولت چنین طرحی را تهیه کرده و با دقت

 
و جدیت در حال اجراي آن است. 

روحانی از مصادیق عینی این برنامه را عرضه سهام شرکت هاي بزرگ پتروشیمی، پالایشی، فلزي، بانکی، بیمه اي، خودرویی و
زیرمجموعه هاي آنها برشمرد که از طریق عرضه مستقیم و صندوق هاي مالی قابل معامله (اي تی اف) و سایر روش ها تحقق پیدا

 
کرده و این روند ادامه دارد. 

همچنین در این جلسه پس از گزارش «محمد اسلامی» وزیر راه و شهرسازي از پرداخت تسهیلات کرونایی به شرکت هاي حمل و
نقل هوایی و ریلی، رییس جمهوري براي رفع موانع و تسریع و تسهیل در پرداخت مالی و تسهیلات در نظر گرفته و مصوب ستاد ملی

کرونا دستورات لازم را صادر کرد.



12 هزار و 500 واحد مسکونی به مددجویان کشور واگذار شد

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش ایلام بیدار ، "سیدمرتضی بختیاري"، رییس کمیته امداد امام
خمینی(ره) در حاشیه آیین بهره برداري از 115 واحد مسکن مهر مددجویان
دهلران گفت: امسال 43 هزار واحد مسکونی براي مددجویان در کشور کلنگ
زنی که از این تعداد 12 هزار و 500 واحد در کشور تحویل مددجویان شده

 
است. 

وي یکی از برنامه هاي کمیته امداد در کنار اشتغال و خودکفایی را بحث مسکن مددجویان عنوان کرد و یادآور شد: 2 هزار واحد
مسکن سهم استان ایلام است که قرار است بنیاد مسکن 9 ماهه تحویل دهد و تسهیلات آنها از طریق کمیته امداد و سازمان برنامه

 
بودجه تخصیص می دهد و بنیاد مسکن نیز براي هر واحد 500 میلیون ریال تسهیلات پرداخت می کند. 

رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) از کلنگ زنی 300 واحد مسکن براي مددجویان استان ایلام در شهرهاي بالاي 25 هزار نفر

 
جمعیت خبر داد و گفت: این 300 واحد هم توسط کمیته امداد و خیرین و سازمان برنامه و بودجه تکمیل می شوند. 

بختیاري افزود: در کشور 219 هزار خانوار مددجوي مستاجر داریم که با توجه به تلاش ها، رایزنی ها و برنامه ریزي ها بنا داریم

 
مددجوي تحت حمایت با اولویت یتیم ها و خانوارهاي سه نفر به بالاي مستاجر در سراسر کشور نداشته باشیم. 

وي اظهار داشت: در هر استان طبق مصوبه و مجوز بانک مرکزي یک صندوق ولایت داریم که در مجوع 33 صندوق ولایت در کشور

 
وجود دارد. 

رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) با اشاره به  62 هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در سال جاري، گفت: با این تسهیلات براي

 
200 هزار نفر شغل ایجاد خواهد شد. 

بختیاري افزود: سال گذشته در استان ایلام براي اشتغال چهار هزار نفر، هزار و 370 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه بکار گرفته

 
شد. 

وي یادآور شد: امسال برنامه پنج هزار شغل در استان ایلام با تسهیلات هزار و 570 میلیارد ریال پیش بینی شده است که اگر تا

 
آذرماه محقق شود تسهیلات بیشتر براي اشتغال بیشتر به استان اختصاص داده می شود. 

وي در خصوص آمار خودکفایی توسط کمیته امداد در کشور نیز گفت: از سال 74 تا سال 97 بیش از 700 هزار خانوار بخاطر



خودکفایی از حمایت امداد خارج شده اند که اگر این آمار همچنان تحت حمایت بودند باید سالانه 30 هزار میلیارد ریال مستمري به

 
آنها پرداخت می شد. 

وي توانمندسازي را از ماموریت هاي کمیته امداد برشمرد و افزود: اشتغال، مسکن و نهادینه کردن فرهنگ کار و تلاش و روي پاي

 
خود ایستادن از ارکان توانمندسازي است که رکن سوم موجب موفقیت 2 رکن دیگر می شود. 

وي با اشاره به بهره برداري از 115 واحد مسکن مددجویان دهلران گفت: مددجوي فاقد مسکن در شهر دهلران نداریم و در اینجا از
حمایت استاندار ایلام، فرماندار دهلران، ائمه جمعه،سپاه پاسداران، بنیاد مسکن، بنیاد مستضعفان و ستاد اجرایی فرمان امام(ره)

 
قدردانی می کنم. 

 
  

انتهاي پیام/س



پرداخت 86 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به هنرمندان صنایع دستی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري فارس، فرهاد فلاح
درباره آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات خسارت شیوع
کرونا اظهارداشت: این میزان تسهیلات به 12 هزار و 181
پرونده متقاضیان با اشتغال 21 هزار و 275 نفر پرداخت

 
شده است. 

وي افزود: 211 میلیارد و 950 میلیون تومان نیز در بانک
ها در مراحل اداري و عقد قرارداد است که بعد از تکمیل

 
پرونده و طی روند اداري، به متقاضیان پرداخت خواهد شد. 

مدیر کل دفتر حمایت از تولید صنایع دستی در ادامه با اشاره به پیگیري هاي معاونت صنایع دستی در مورد سایر تسهیلات به بخش
تولید و عرضه صنایع دستی خاطر نشان کرد:خوشبختانه سه منبع اعتباري براي تسهیلات، ابلاغ شده که پس ازعقد قرارداد عاملیت با

 
سه بانک عملیاتی می شود. 

انتهاي پیام/



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/23

میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند.

انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و
توانمندسازي مددجویان کمیته امداد میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا

 
کرده است، لذا این آمادگی وجود دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین
گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق

 
کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش سایپانیوز، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره
تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته
گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد
بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا،
صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که

 
این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که



گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: انتخابشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/23

میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند.

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد،
بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و

 
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش سایپانیوز، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره)
درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به
مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی
که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه
جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید
و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند

 
بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 



رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



برگزاري کمیته نظارت بر طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار

استان گلستان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/23

کمیته نظارت بر طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار استان گلستان با حضور بی باك مدیر کارآفرینی و اشتغال
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و غیناقی مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري و مدیران جهاد دانشگاهی در این

اداره کل برگزار شد .

برگزاري کمیته نظارت بر طرح توانمندسازي اقتصادي زنان
سرپرست خانوار استان گلستان کمیته نظارت بر طرح
توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار استان
گلستان با حضور بی باك مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و غیناقی مدیر کل امور
بانوان و خانواده استانداري و مدیران جهاد دانشگاهی در

 
این اداره کل برگزار شد . 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ موسی بی باك
گفت: اداره کل تعاون، کار ورفاه اجتماعی به عنوان ناظر طرح توانمندسازي اقتصادي بانوان سرپرست خانوارضمن بررسی وضعیت
قبلی و فعلی اشتغال متقاضیان و خدماتی که توسط جهاددانشگاهی و پیشران ها ارائه شده است کلیه جوانب امر را مورد پایش قرار

 
میدهد . 

او افزود : تمرکز بر شبکه سازي و تکمیل زنجیره ارزش مشاغل و اتصال به بازار هاي استانی و ملی از ضرورت هاي اصلی این طرح

 
است . 

مدیر کارآفرینی و اشتغال تصریح کرد: از ظرفیت و مشارکت خیران در تأمین تجهیزات و مواد اولیه و سایر فرآیندموثر در اجراي بهینه

 
این طرح استفاده خواهیم نمود. 

در ادامه غیناقی مدیر کل دفتر اموربانوان و خانواده استانداري گفت : این طرح با رعایت چارچوب مفاد موافقتنامه مشترك فی مابین
معاونت امورزنان ریاست جمهوري و وزارت تعاون ، کار ورفاه اجتماعی، جهاد دانشگاهی و با تعامل خوب دستگاه هاي اجرایی و تشکل

 
هایمرتبط در استان اجرایی شد . 

او ضمن تأکید بر استمرار این طرحافزود : اجراي طرح توانمند سازي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار موجب بهبودمعیشت و افزایش

 
رفاه و پایداري اشتغال زنان سرپرست خانوار خواهد شد . 



در این کمیته مدیران جهاد دانشگاهیبا ارائه گزارش مبسوطی از فرآیند اجراي طرح توانمند سازي اقتصادي زنانسرپرست خانوار در
استان گلستان ، تأثیر گذاري این طرح در پایداري اشتغالزنان تأکید داشتند.



مدیرکل تعاون استان کرمان: قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر

ندارد

منبع: تسنیمشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- مدیرکل تعاون استان کرمان گفت: قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر ندارد و همه به عشق تولید و
علاقه به میهن و خدمت پا به عرصه گذاشته اند.

گروه استان ها- مدیرکل تعاون استان کرمان گفت: قانون
هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر ندارد و همه به عشق
تولید و علاقه به میهن و خدمت پا به عرصه گذاشته اند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، رضا اسماعیلی صبح
امروز در آیین تجلیل از برگزیدگان سیزدهمین جشنواره
کارآفرینان برتر استان کرمان اظهار داشت:112 نفر در
رقابت سیزدهمین جشنواره کارآفرینی برتر استان کرمان

 
در سال جاري شرکت کردند. 

وي با اشاره به انتخاب 6 نفر به عنوان کارآفرین برتر استانی گفت: با ارزیابی هاي انجام شده سه نفر در بخش صنعت، دو نفر در بخش

 
خدمات و یک نفر در بخش کشاورزي در بخش کارآفرین برتر استان کرمان تجلیل می شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با بیان اینکه طی دوره هاي گذشته جشنواره کارآفرینان برتر استان، 140 نفر

 
کارآفرین برتر انتخاب شدند ادامه داد: 9 کارآفرین برتر در سطح ملی در دوره هاي گذشته از استان کرمان داشته ایم. 

وي به لزوم حمایت از کارآفرینان در کشور اشاره کرد و افزود: در قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرین برتر نداریم و همه به عشق

 
تولید و علاقه به میهن و خدمت پا به عرصه گذاشته اند. 

اسماعیلی با بیان اینکه سالانه 35 هزار نفر ورودي بازار کار در استان کرمان است گفت: امسال 2 هزار و 200 نفر وارد دستگاه هاي

 
دولتی استان می شوند و بقیه باید در دیگر بخش ها مشغول به کار شوند. 

 
کرمان| ایده هاي زیادي در پیچ و خم هاي اداري و پارك علم و فناوري دست و پا می زنند 

 
روایت یک کارآفرین از کسب و کار ارزان / وقتی ماهی هاي زینتی منبع عظیم رزق حلال می شوند 

در این آیین سیدمهدي طبیب زاده رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان با اشاره به اینکه همه ما باید به
تعریف مشترکی از کارآفرینی برسیم اظهار داشت: کارآفرینی ارزش آفرینی، ایجاد ساختار، بازار و مواد اولیه جدید، خلاقیت و نوآوري

 
است. 



وي با بیان اینکه توجه به مفهوم کارآفرینی کمک می کند بخشی از مشکلات کشور حل شود افزود: در شرایط امروز کشور و استان
کرمان نیاز به کار جدید داریم.



دومین رویداد ملی «فهما» در قالب «ایران قوي» اجرا می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/23

حجت الاسلام امیدي با اشاره به اینکه دومین رویداد ملی «فهما» در قالب «ایران قوي» اجرا می شود، گفت: در قالب این
طرح فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد ارزیابی می شود.

حجت الاسلام امیدي با اشاره به اینکه دومین رویداد ملی «فهما» در قالب «ایران قوي» اجرا می شود، گفت: در قالب این طرح

 
فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد ارزیابی می شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شیراز، حجت الاسلام
«حسین امیدي» امروز (چهارشنبه 23 مهر) در جمع خبرنگاران
گفت: بر اساس مصوبه شوراي طرح و برنامه ستاد هماهنگی
کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور طرح «ایران قوي» براي
اجراي دومین رویداد ملی «فهما» همزمان با هفته دفاع مقدس
آغاز شد که و تا دهه مبارك فجر و ولادت حضرت زهرا (س)

 
ادامه خواهد داشت. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان فارس با اشاره به اینکه پیاده سازي فرم هاي ثبت فعالیت ها و اطلاعات
کانون و فرآیند این طرح در سامانه «بچه هاي مسجد» در این بازه زمانی انجام خواهد شد، افزود: در قالب این طرح سه شبستان
«هنر»، «فرهنگ» و «نوآوري» با 12 رواق «نمایش»، «سرود»، «قلم»، «فیلم»، «ترنج»، «نور»، «کتاب»، «دانش»، «رسانه»،
«همدلی»، «کارآفرینی» و «فن آوري» براي ثبت برنامه ها در نظر گرفته شده است که حوزه فعالیتی کانون هاي مساجد را تعریف

 
می کند و به هریک نیز امتیاز هایی تعلق می گیرد. 

وي ادامه داد: چهار موضوع و عرصه متفاوت شامل «قرآن و سیره اهل بیت (ع)»، «مسجد و گام دوم انقلاب»، «پیشرفت و امید به

 
آینده»، «مقاومت و عزت ایرانی» نیز سرفصل برنامه ها خواهد بود. 

حجت الاسلام امیدي یادآور شد: پس از گذشت بازه زمانی اجراي طرح، آثار ثبت شده توسط داوران ملی داوري می شوند و با توجه به

 
اینکه امسال روند ارزیابی آثار به استان ها واگذار شده است، حداقل سه ارزیاب در سطح ملی در استان ها حضور خواهند داشت. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان فارس با قدردانی از همراهی و همکاري مدیران کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد استان فارس و اصحاب رسانه در اجراي اولین رویداد ملی «فهما» در سال 98، ابراز امیدواري کرد: با همکاري و جدیت
در ثبت فعالیت هاي صورت گرفته و انعکاس این فعالیت ها در رسانه ها بتوانیم شاهد ارتقاي جایگاه استان فارس در سطح کشور

 
باشیم. 



وي با اشاره به اینکه در سال 1398 استان قم عنوان پایتختی «فهما» که مخفف فرهنگ و هنر مساجد ایران است را به خود اختصاص
داد و مجموع امتیازات کسب شده پایتخت بعدي فهما را مشخص می کند، یادآور شد: مجموع امتیازات کانون ها در طرح ملی «ایران

قوي» در سال جاري تا سال 1400 بر 2 تقسیم می شود و براساس معدل، کانون برتر انتخاب خواهد شد.



حمایت رسمی از کارآفرین در قانون وجود ندارد/ ضرورت حضور نماینده اي

از کانون کارآفرینان در کارگروه هاي مختلف

منبع: شبستانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/23

در نشست کانون کارآفرینی و تجلیل از کارآفرینان برتر استان کرمان مباحثی مطرح و بر ضرورت حضور یک نماینده از کانون
کارآفرینان به عنوان عضو اصلی در کارگروه اقتصادي، اشتغال و شوراي گفتگوي بخش دولتی با خصوصی تأکید شد.

در نشست کانون کارآفرینی و تجلیل از کارآفرینان برتر استان کرمان مباحثی مطرح و بر ضرورت حضور یک نماینده از کانون

 
کارآفرینان به عنوان عضو اصلی در کارگروه اقتصادي، اشتغال و شوراي گفتگوي بخش دولتی با خصوصی تأکید شد. 

 
 

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از کرمان، رضا اسماعیلی چهارشنبه (23 مهر) در جلسه کانون کارآفرینی و تجلیل از
کارآفرینان برتر استان کرمان گفت: بیش از 112 نفر از کسانی که خود را واجد شرایط کار آفرینی می دانستند، در رقابت سیزدهمین

 
جشنواره کارآفرینی شرکت کردند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان ادامه داد: با ارزیابی صورت گرفته 6 نفر به عنوان کارآفرین برتر استانی انتخاب شدند

 
که از این تعداد 3 نفر در بخش صنعت، 2 نفر در بخش خدمات و یک نفر در بخش کشاورزي است که امروز تجلیل می شوند. 



وي با بیان اینکه در این 13 دوره، نزدیک به 140 نفر کارآفرین برتر استانی انتخاب کردیم که 43 نفر به عنوان کارآفرین برتر استانی
و 9 نفر به عنوان کارآفرین برتر ملی انتخاب شدند، ادامه داد: از 6 نفري که امروز تجلیل می شوند، یک نفر به عنوان کارآفرین برتر

 
ملی معرفی شده که در جلسه اي با حضور رئیس جمهور و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تقدیر خواهد شد. 

اسماعیلی باافزودن اینکه بحث هاي کارآفرینی بحث هاي پیچیده و متعددي است، اظهار کرد: با توجه به مشکلات اقتصادي، تورم،
مباحث اجتماعی و مسائل انسانی که در جامعه وجود دارد، واقعاً قدم گذاشتن در بحث کارآفرینی یک کار جهاد اقتصادي است و

 
کسانی در این راه گام بر می دارند قطعاً باید حمایت هاي متعدد شوند. 

وي افزود: متأسفانه تا الان در قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرینان نداریم و این افراد فقط به عشق اشتغال، تولید و تعهدي که به

 
کشور و استان داشتند، پا در عرصه خدمات، صنعت و کشاورزي گذاشتند و نهایتاً به یک رتبه هایی دست یافتند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان در خصوص کانون کارآفرینی استان کرمان گفت: این کانون مرکب از 12 نفر است

 
که 6 نفر از مدیران دولتی و 6 نفر از کارآفرینان برتر عضو هستند و ریاست این کانون به عهده استاندار است. 

وي خاطر نشان کرد: در استان کرمان سالانه بیش از 35 هزار نفر ورودي بازار کار است و امسال 2 هزار و 200 نفر وارد دستگاه هاي

 
دولتی و مابقی در بخش هاي خوداشتغالی، کارآفرینی و مزدبگیري و ... مشغول به کار می شوند. 

اسماعیلی ادامه داد: ایجاد الگوسازي براي فارغ التحصیلان، برگزاري دوره هاي آموزشی، و استارت آپ ها در حوزه کارآفرینی از

 
کارهایی است که کانون کارآفرینی قرار است انجام دهد. 

منصور مداح در این جلسه گفت: امیدواریم در این عرصه بتوانیم قدم مؤثري برداریم تا اصلی ترین موضوع و معضل کشور و استان که

 
بالا بردن نرخ اشتغال زایی است، به نتیجه برسد. 

عضو هیئت امناء و رئیس کانون کارآفرینان استان کرمان با اشاره به برخی عملکرد هاي کانون کارآفرینان در سال 94، ادامه داد:
کانون کارآفرینان کشور با هدف پیاده سازي فرهنگ کارآفرینی، ارتقاي دانش نخبگان و صاحبان ایده در جهت توسعه کارآفرینی ایجاد

 
و به تبع آن در سال 89 مجوز ایجاد کانون کارآفرینی استان ها صادر شد و در دستور کار قرار گرفت. 

وي اظهار داشت: پیشنهاد ما این است وجود و حضور یک نماینده از کانون کارآفرینان به عنوان عضو اصلی در کارگروه اقتصادي،

 
اشتغال و شوراي گفتگوي بخش دولتی با خصوصی می تواند براي آینده کانون و کارآفرینان خیلی کمک کند. 

مداح با بیان اینکه فرمت و ساختار کارآفرینی در همه دنیا و کشور ما عوض شده است، خاطر نشان کرد: بنابراین ما براساس تغییر
فرمت کارآفرینی باید تغییر رویه دهیم و کارآفرینی بیشتر در حال حاضر با خاصیت هاي استارت آپی در استارت آپ ها نمود پیدا

 
کرده است؛ در استان کرمان، تنها یک مرکز شتاب دهی وجود دارد که جاي تأمل دارد. 

وي افزود: مهمترین وظیفه ما تربیت و آموزش نسل آینده کار آفرینان است و این هم باید از آموزش و پرورش شروع شده و در
دانشگاه ادامه پیدا کند و نیروي جوان ما باید در حین تحصیل مسیر شغلی خود را بداند؛ اکثر کمبودهایی که در حوزه مدیریت و
منابع انسانی داریم و موضوع اصلی تولید و اشتغال است، اینکه منابع انسانی شایسته نداریم لذا اشتغالزایی کم است و باید براي نسل

آینده از الان برنامه ریزي کنیم.





فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه

منبع: شبستانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت از23 مهرماه آغاز می
شود.

ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت از23 مهرماه آغاز می شود.

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از روابط عمومی معاونت
قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، ثبت نام اعطاي
تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی

 
حوزه قرآن و عترت از بیست و سوم مهرماه آغاز می شود. 

 
در این اطلاعیه آمده است: 

به آگاهی می رساند ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت از 23

 
مهرماه آغاز می شود. 

به منظور حمایت از صنوف فعالِ فرهنگی، هنري و رسانه اي، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی ،در حوزه فعالیت هاي
قرآن و عترت تسهیلات حمایتی کم بهره با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت اعطا می

 
شود. 

فعالان و مدیران مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت و مدیران کسب وکارهاي قرآنی متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی ،براي ثبت

 
تقاضاي خود می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه ،می توانند به سامانه تحفه با آدرس: www.tohfeh.gov.ir مراجعه نمایند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی ، در ساعات اداري با شماره تلفن 61905 -
021 داخلی 319 واحد حمایت از مؤسسات معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تماس حاص نمایند.



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش خبرگزاري فارس، ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ
(ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه

 
ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود. 

 این تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف
فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع
فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان

 
فرهنگی (ناشران) اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به نشانی

 
الکترونیکی www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو)

 
تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد.  

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي  مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با

 
دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه کتاب تهران است.
پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در
توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال

 
محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند. 

انتهاي پیام/



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

اخبار شرکتها-رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره
تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این
کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته
امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه
کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل
توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش

 
کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به
مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است

 
که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 



سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



ناطق نوري براي نامزدي 1400 قانع نشد | دلیل احمدي نژاد براي تغییر

وزرایش

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبري گفت: اخیراً جلسه اي با آقاي ناطق نوري داشتیم، او می گوید احساس تکلیف نمی
کنم و تمایلی چه به عنوان کاندیداي انتخابات و چه به عنوان کارگردان صحنه سیاسی ندارد. The post ناطق نوري براي

نامزدي 1400 قانع نشد | دلیل احمدي نژاد براي تغییر وزرایش appeared first on پایگاه ...

رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبري گفت: اخیراً جلسه
اي با آقاي ناطق نوري داشتیم، او می گوید احساس تکلیف
نمی کنم و تمایلی چه به عنوان کاندیداي انتخابات و چه

 
به عنوان کارگردان صحنه سیاسی ندارد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، متن کامل
مصاحبه مهر با محمدرضا باهنر نماینده ادوار مجلس به

 
شرح زیر است: 

انتخابات 1400 به ظاهر انتخابات پرکاندیدایی است، براي این انتخابات باز هم با همان مدل هاي گذشته قصد وحدت دارید؟ به مدل

 
هاي وحدت براي 1400 فکر کرده اید؟ 

متأسفانه تا زمانی که چند حزب فراگیر، ضابطه مند و پاسخگو در کشور نداشته باشیم خواهیم دید در هر انتخابات، اصولگرایان و
اصلاح طلبان دور هم جمع می شوند و می خواهند با هم وحدت کنند و چنین وحدت هایی، ثبت شده و ضبط شده نیست و فقط هر
دوره، با دوره بعد تغییر می کند اما شاکله همان است. یک زمانی تحت عنوان شوراي ائتلاف، «جمنا»، و یا شوراي ائتلاف بزرگ ظاهر
می شوند و اصلاح طلبان هم همین کار را می کنند، آنها نیز شوراي راهبردي دارند و این کار، خیلی وقت و انرژي فعالان سیاسی را
می گیرد چرا که 70 تا 80 درصد از وقتمان صرف این می شود که با هم وحدت کنیم و 20 درصد از انرژي می ماند که می خواهیم

 
آن را به رقابت با رقیب خود اختصاص دهیم، البته طرف مقابل هم اذیت خواهد شد. 

بالاخره، شوراي ائتلاف که انتخابات مجلس یازدهم را مدیریت کرد، فعال است و با جامعه روحانیت مبارز رفت و آمدهایی دارند و ما

 
هم بعضاً در جلسات شرکت می کنیم و دوستان تلاش می کنند به یک ساختار وحدت آفرین برسند. 

 
یعنی این تلاش ها و رفت و آمدها باعث تغییر تابلو و سازوکار نیروهاي انقلاب در انتخابات سال آینده می شود؟ 

تابلو مهم نیست. در انتخابات مجلس یازدهم از ما سوال می کردند «جمنا» کجا رفته است؟ پاسخ می دادیم این دوره، جمنا هم هست
و هم نیست یعنی همه اعضا جمنا در این مجموعه هستند اما فقط آنها نیستند. سعی می کنیم کسانی که در دوره هاي گذشته بیرون
ماندند، جذب شوند؛ هدف و چشم اندازِ، وحدت صددرصدي است اما اینکه آیا به این صددرصد می رسیم یا نه متفاوت است چرا که



 
بعضی وقت ها به 75، 80 و یا 85 درصد رسیده بودیم اما تلاش ما براین است به وحدت صددرصدي دست یابیم. 

 
پس احتمال می رود با همین سازوکار و نام شوراي ائتلاف در انتخابات فعالیت کنید؟ 

پیرامون اسم هنوز تصمیم گیري نشده است، بیشتر ساختار مهم است. شاید اسم، همان شوراي ائتلاف بماند و یا اسم دیگري داشته

 
باشد که این نامگذاري ها از درجه دوم اهمیت برخوردار است. 

 
آقاي باهنر، شما پیش از این از تحول در جبهه پیروان خبر داده بودید، این تحول قرار است در چه سطحی صورت گیرد؟ 

جبهه پیروان خط امام و رهبري سابقه طولانی مدتی دارد، ریشه بسیاري از این تشکل ها در حزب جمهوري اسلامی است و بسیاري
از بزرگان همچون شهید مظلوم بهشتی، مرحوم هاشمی رفسنجانی، مقام معظم رهبري، شهید باهنر و مرحوم موسوي اردبیلی پایه
گذاران حزب بودند و حزب جمهوري نیز شاخه هاي متنوع از جمله اصناف، دانشجویی، مهندسان، پزشکان و … داشت و بعد از آنکه
تعطیل شد، هرکدام از این شاخه ها تلاش کردند تشکیلات صنفی و سیاسی تشکیل دهند و ما هنگامی که جامعه اسلامی مهندسین
را تشکیل دادیم، بنده، آقاي سید مرتضی نبوي و آقاي محمدحسن غفوري فرد از مؤسسان آن بودیم که هر سه نفر در شوراي مرکزي

 
حزب جمهوري نیز عضویت داشتیم. 

هنگامی هم که این 12 تشکل، جبهه اي تشکیل دادند ابتدا اسم آن را تشکل هاي همسو با جامعه روحانیت مبارز تعیین کرده بودند
که بعداً به جبهه پیروان خط امام و رهبري تغییر نام داد. وقتی هم قانون احزاب آمد بعضی از اعضا حقوقی جبهه پیروان دیگر امکان
تأسیس حزب نداشتند، مثلاً ما تشکلی به نام جامعه نمایندگان ادوار مجلس داریم، نمایندگان ادوار سه گروه اصولگرا، اصلاح طلب و

 
مستقل هستند و مجموعه آنها کلاً به 300 نفر می رسد، بنابراین برخی از آنها حذف شدند. 

یا جامعه انجمن هاي اسلامی اصناف و بازار نیز یک انجمن صنفی بود و حزب نمی توانست باشد که البته به نام دیگري مجوز حزب
دریافت کرد و فعال است. به همین جهت، تغییرات شکلی به وجود آمده است و از سوي دیگر هم جبهه هاي دیگر به نام «پایداري» و
«ایستادگی» در اردوگاه اصولگرایان شکل گرفته است و این نشان می دهد جبهه ها متنوع شده است. بر این اساس در پاسخ به سوال
شما باید بگویم، جبهه پیروان تغییر ماهیت نمی دهد و متشکل از احزاب اصولگرا است اما اینکه همان 15-16 حزب عضو جبهه باشند

 
یا متنوع شوند (بیشتر یا کمتر شوند) این موضوع در حال بررسی است. 

یکی دیگر از تحولاتی که در جبهه پیروان شنیده شده است، تمایل شما براي واگذاري ریاست جبهه پیروان بود، آیا این موضوع صحت

 
دارد؟ 

بعد از مرحوم عسگر اولادي، اعضاي شوراي مرکزي از بنده درخواست کرده بودند، مسئولیت جبهه پیروان را برعهده بگیرم که این کار
هم انجام شد، اما چند مرتبه هم در جبهه پیروان مطرح کردم که این کار را به یک نیروي جوان و سرحال تر واگذار شود؛ انشااالله

 
فرصتی شود این کار را می کنیم. 

 
جبهه پیروان خط امام و رهبري به عنوان یک تشکل اصولگرا قرار است چه زمانی وارد مصادیق انتخابات شود؟ 

در حال حاضر افرادي که خود را براي انتخابات گرم می کنند متعدد و متنوع هستند، در هر دو طرف (اصولگرا و اصلاح طلب) اینگونه
است. در بعضی از سایت ها و روزنامه ها یکسري اسامی منتشر شد و گفتند در مجلس یازدهم هم چهار-پنج نفر احتمال دورخیز براي



انتخابات ریاست جمهوري را دارند. از آنجا هم که انتخابات ریاست جمهوري در یک فرد خلاصه می شود معمولاً 2 ماه قبل از

 
انتخابات شکل و شمایل درست نمی گیرد. 

بنابراین وقتی ثبت نام ها آغاز می شود یکسري که درباره آنها حدس و گمان می زدند، کاندیدا خواهند شد، ثبت نام نمی کنند و
حذف خواهند شد، سپس مسئله شوراي نگهبان و احراز صلاحیت ها مطرح می شود و بعد از اعلام کاندیداهایی که مورد تأیید شوراي
نگهبان قرار گرفته اند باز یک عده کنار می روند و در مرحله آخر چند نفر باقی می مانند و از بین این چند نفر، باید تلاش شود که
اصولگرایان و اصلاح طلبان به یک نفر برسند و یک نفر هم عنوان «میانه رو» را یدك می کشد. از این رو مصادیق 2 ماه مانده به

 
انتخابات جدي می شود، اکنون بیشتر در حد شایعات و توهمات است. 

 
البته در این مدت یکی، دو نفر تمایل خود را براي کاندیداتوري اعلام کردند… 

بله- عرض می کنم. ممکن است برخی اعلام کنند ما کاندیدا هستیم و در رسانه ها هم روي آنها بحث و بررسی می شود. بعضی ها

 
هم منتظر هستند که آیا فرصتی براي آنها پیش می آید که به عنوان کاندیداي انتخابات وارد صحنه شوند یا نه. 

 
با وجود عملکرد منفی و ضعیف دولت برآمده از اصلاحات، شانس پیروزي کاندیداي جریان اصولگرا چقدر است؟ 

پارامترهاي شناخته شده اي هست که معمولاً روي آن حساب می شود اما یکسري پارامترهایی هم وجود دارد که نمی توان روي آن
حساب کرد، یعنی به حساب نمی آید و بعداً اوج می گیرد. براي نمونه باید بگویم سه رئیس جمهور اخیر (خاتمی-احمدي نژاد و

 
روحانی) را در نظر بگیریم، سونامی هر سه نفر، سه ماه قبل از انتخابات شروع شد و قبل از آن اصلاً خبري نبود. 

عده اي اواخر سال 75 از خاتمی دعوت کرده بودند، نامزد انتخابات شود که او به آنها گفته بود: بروید سراغ فرد دیگري اما بعد از
پیروزي در انتخابات دوم خرداد 76 بنده به عنوان رئیس ستاد انتخابات ناطق نوري با او دیدار کردم و از خاتمی پرسیدم، برنامه شما

 
چیست؟ اعضاي کابینه چه کسانی هستند؟ که او خندید و گفت: من مگر فکر می کردم رئیس جمهور شوم که فکر کابینه باشم. 

احمدي نژاد هم که سال 84 نامزد انتخابات ریاست جمهوري شد تا پایان سال 83 در استان ها، ستاد انتخاباتی پیدا نمی کرد و غیر از

 
خود او که مطمئن بود به پاستور می رود دیگران به پیروزي او باور نداشتند. 

درخصوص روحانی هم در سال 92 اگر مرحوم هاشمی ثبت نام نمی کرد و صلاحیت او احراز نشده بود، اگر محمد رضا عارف با فشار
حزبی انصراف نمی داد و اگر از چهار کاندیداي اصولگرایان، فقط یک نفر در صحنه رقابت باقی می ماند و هرکدام از این اگرها اتفاق
می افتاد، آقاي روحانی رئیس جمهور نمی شد؛ روحانی نیم درصد بیش از حد نصاب رأي آورد براین اساس، ابر و و باد و مه و

 
خورشید و فلک جمع شدند تا او رئیس جمهور شد. 

به این نکات اشاره کردم تا نتیجه بگیریم، در کشور ما بحث ریاست جمهوري 2 ماه قبل از انتخابات به صورت جدي شکل می گیرد،
ضمن آنکه بنده به عنوان یک فعال سیاسی نمی توانم از الان تصویري ارائه بدهم که چه کسی انتخاب می شود، باید برویم جلو تا

 
ببنیم چه اتفاقاتی رخ می دهد. 

این روزها بحث رئیس جمهور شدن یک چهره نظامی در رسانه ها بویژه رسانه هاي اصلاح طلب زیاد مطرح می شود، نظر شما به
عنوان یک فعال سیاسی شناخته شده درباره کاندیداتوري نظامی ها در انتخابات چیست؟ و آیا احتمال می رود اصولگرایان در این



 
دوره از یک چهره نظامی در انتخابات حمایت کنند؟ 

ما در همه اقشار کشور، نیروهاي خوب، بد، قوي، ضعیف، موفق و ناموفق داریم. از سوي دیگر من معتقدم اصلاً ریاست جمهوري را
نبابد صنفی و قشري کنیم و بدون آنکه شناختی از افراد داشته باشیم بگوییم یک پزشک پیدا کنیم چرا که اگر او (پزشک) رئیس
جمهور شود خوب است اما از آنجا که از عملکرد حسن روحانی راضی نیستیم پس نباید بگوییم که یک روحانی (به معناي عام) رئیس

 
جمهور شود. اصلاً نباید این تقسیم بندي ها را داشته باشیم. 

فردي که می خواهد وارد صحنه انتخابات شود، باید تجربه، علم، سابقه، تدبیر و خردجمعی و راه حل هایی که ارائه می دهد را در نظر
بگیریم. به طور مثال «قالیباف» تا به حال چند مرتبه براي کاندیداي ریاست جمهوري آمده است و تا پیروزي هم پیش رفت و در
حال حاضر هم رئیس یک قوه است. پس اینکه بگوییم هرکس نظامی شد، نمی تواند بیاید درست نیست، برعکس این مطلب را هم

 
نباید بگوییم. یعنی اصولگرایان بیایند فقط تبلیغ کنند که این بار حتماً باید گزینه انتخابات، نظامی باشد. 

معتقدم، از اصناف و اقشار مختلف هرکس بخواهد می تواند بیاید و کسانی که شوراي نگهبان تأیید می کند، حق دارند رئیس جمهور

 
شوند و مردم و فعالان سیاسی هم باید بنشینند و روي آن شاخص هاي مؤثر در ریاست جمهوري حرف بزنند و نظر ارائه بدهند. 

با این حال چرا رسانه هاي رقیب شما تلاش می کنند القا کنند، اصولگرایان می خواهند در انتخابات از یک چهره نظامی حمایت

 
کنند؟ هدف آنها چیست؟ 

این یک نوع رقابت است. فرض می کنیم بنده تشخیص دادم کاندیداي اصلاح طلبان یک چهره اقتصادي از دولت است، شروع می
کنم و می گویم اگر کار بلد بود، کارهایی در راستاي حل مشکلات اقتصادي می کرد. اینها دیگر کار تبلیغاتی است به خاطر همین
هرکس هر کاري می کند آن را ترجمه به توطئه نکنید. بله- کسی می تواند حدس بزند که اصولگرایان می خواهند با یک گزینه
نظامی وارد میدان انتخابات شوند از این رو آنها بگویند نظامی ها مناسب این کار نیستند. اما مهم این است که دروغ نگویند، تهمت

 
نزنند، تخریب نکنند؛ این مسائل که بگویند نظامی مناسب است یا خیر، گناه نیست، اینها رقابت هاي انتخاباتی است. 

در هر دوره از انتخابات، شاهدیم برخی از کنشگران در هر دو جریان سیاسی خواهان حضور ناطق نوري در انتخابات هستند، به نظر
شما این احتمال می رود در این دوره، او از حاشیه وارد متن عرصه سیاسی شود و حتی اگر نامزد نشد محوریت سازوکار اعتدال

 
گرایان را بپذیرد؟ 

آقاي «ناطق نوري» تمایلی براي نقش آفرینی در صحنه سیاسی چه به عنوان یک کاندیداي انتخابات و چه به عنوان کارگردان صحنه

 
سیاسی ندارد 

خیلی بعید بدانم. ما جلساتی با آقاي ناطق تحت عنوان جلسات هیئت رئیسه مجالس چهارم و پنجم داریم و اخیراً هم این جلسه
برگزار شده بود، ما تلاش کردیم که او فعال شود اما قاطعانه می گوید احساس تکلیف نمی کنم به همین جهت در حوزه علمیه خود
مشغول به فعالیت است و اراده اي براي ورود به فعالیت هاي سیاسی ندارد از این رو تمایلی براي نقش آفرینی در صحنه سیاسی چه

 
به عنوان یک کاندیداي انتخابات و چه به عنوان کارگردان صحنه سیاسی ندارد. 

جریان اصلاحات از الان بر شیپور کاهش مشارکت در انتخابات 1400 میدمد و می گوید نظام، انتخابات رقابتی نمی خواهد؛ توصیه

 
شما به این جریان چیست؟ 



بنده به این صراحت همه اصلاح طلبان را به این رویکرد متهم نمی کنم به دلیل آنکه اصلاح طلبان متنوع هستند و حرف هاي
متفاوت می زنند، البته در دوره اصلاحات و مجلس ششم صحبت هاي هنجارشکنانه بیان می کردند و بعضی از آنها انتخابات مجلس
هفتم را تحریم کردند اما در حال حاضر تئوري پردازان اصلی این جریان به این جمع بندي رسیده اند که اگر مردم مطالبه اي هم

 
داشته باشند که باید داشته باشند، اگر مردم دنبال اصلاح امور هستند که باید باشند با صندوق هاي رأي نباید قهر کنند. 

همانطور که گفته شد، نیروهاي شاخص این جریان هم بارها گفته اند ما براي پیگیري مطالبات باید پاي صندوق هاي رأي حاضر
شویم، حتی به قدري آتش تند شد که یکسري رسانه هاي خارجی در زمان انتخابات وارد میدان می شدند و می گفتند بروید پاي
صندوق رأي و به فلانی رأي بدهید، یعنی ادبیات تحریم به ادبیات مشارکت تغییر کرد و ما هم از فعالان سیاسی چه منتسب به

 
اصولگرا و اصلاح طلب توقع داریم که با صندوق رأي قهر نکنند. 

این مسئله هم استدلال روشنی دارد، اگر بخواهم مثال ساده بزنم باید بگویم، اگر در یک شهر 200 نفر براي انتخابات مجلس حق رأي
داشته باشند از این تعداد 10 یا 20 نفر هم پاي صندوق بیایند، انتخابات برگزار می شود و منتخبان مردم تعیین می شوند پس هیچ

 
حد نصابی براي حضور مردم در قانونی بودن انتخابات نداریم. 

فقط 190 نفري که شرکت نکرده اند حق اساسی خود را به آن 10 نفر واگذار کرده اند و آن 10 نفر به جاي 200 نفر تصمیم می
گیرند بنابراین با این استدلال ساده ریاضی می توان دریافت، شهروندانی که صاحب رأي هستند هرکدام از آنها در انتخابات شرکت
نکند در اصل، حق رأي خود را واگذار کرده اند بنابراین خیلی عقلایی است که مردم در پاي صندوق هاي رأي حاضر شوند و از بین

 
کاندیداهاي موجود، کاندیدایی که به آنها نزدیک است رأي بدهند. 

 
آقاي مهندس بحث همین جاست، بعضی از اصلاح طلبان می گویند ما در انتخابات کاندیدایی نداریم بنابراین شرکت نمی کنیم... 

ممکن است نامزدهاي حاضر در انتخابات، مطلوب هم نباشند اما به آن کسی که نزدیک است رأي بدهند، ما در تقسیم بندي ها می
گوئیم خوب، بی تفاوت، بد، بدتر و حتی از معصوم روایت داریم که عقل آن نیست که بین خوب و بد را تشخیص می دهد، هر بچه اي
هم آن را تشخیص می دهد. عقل آن است که بین بد و بدتر بتواند بد را تشخیص بدهد و یا بین خوب و خوب تر، خوب را تشخیص

 
بدهد. افرادي که پاي صندوق می آیند باید از بین کاندیداها، نامزدهایی که به مواضع آنها نزدیک است، رأي بدهند. 

البته من نظر شما را که گفته اید اصلاح طلبان از هم اکنون بر شیپور عدم مشارکت در انتخابات می کوبند را قبول ندارم، این روزها

 
شاهد بودیم، در جریان اصلاحات افرادي با صدو ربیانیه مردم و اصلاح طلبان را جهت شرکت در انتخابات دعوت کرده اند. 

همین آقاي خوئینی ها که به بیانیه او اشاره کرده اید، در حالی اصلاح طلبان را به شرکت در انتخابات دعوت کرد که نهادهاي
انتخاباتی را زیر سوال برد، پیش از این هم برخی از نیروهاي تندرو اصلاحات که سابقه حضور در وزارت کشور دولت اصلاحات را

 
داشتند به نهادهاي انتخاباتی حمله کرده بودند، پس این نوع دعوت خوئینی ها چه پیامی دارد؟! 

باید بین افرادي که می گویند نباید در انتخابات شرکت کنیم یا فردي که می گوید نباید در انتخابات شرکت کنیم مگر آنکه فلان
اتفاق رخ دهد تفاوت قائل شویم. اشکال رسانه ها این است که یک چوب بر می دارند و دنبال همه می دوند، این درست نیست.

 
بالاخره آنکه می گوید ما در انتخابات شرکت می کنیم اما یک شرط و شروطی داریم باید پیرامون شرط و شروط آن صحبت کنیم. 



 
آیا هنوز در نشست هاي گفتگوي ملی شرکت می کنید؟ 

بله- البته این نشست ها، ثبت شده و قانونی نیست ضمن آنکه معتقدیم که اختلافات سیاسی جناح ها با یکدیگر می تواند باعث
شادابی فضاي فکري کشور و تعامل بین جناح ها شود. با اصلاح طلبان رقیب هستیم اما خصومتی با یکدیگر نداریم و همه آن ها را
نباید با چوب هنجارشکن و فتنه برانیم بنابراین اگر یک سري اصلاح طلب در درون نظام هستند که با باهنر و امثال باهنر هم مخالف

 
هستند، جرم و جنایت مرتکب نشده اند چون چارچوب نظام، رهبري وحدت ملی را قبول دارند پس ما می توانیم با آنها مذاکره کنیم. 

بنده 7 دوره در مجلس بوده ام و خیلی صریح به شما می گویم، مجلس شوراي اسلامی که مرکز تصمیم گیري هاي اصلی است و
نقشه راه را به تعبیر مقام معظم رهبري تعیین می کند حداکثر 10 درصد تصمیمات آن سیاسی است. بقیه، فنی و تخصصی است و ما
نباید همه تصمیمات را سیاسی فرض کنیم. یا ما وقتی تاکید داریم «جهش تولید» در کشور محقق شود قطعاً اصلاح طلبان هم مانند

 
اصولگرایان در این زمینه باید کمک کنند. 

این گفتگویی که ما می گوئیم گفتگو سر مسائل غیر جناحی است آن جاهایی که با هم تفاهم داریم، اشتغال و اقتصاد است، تحریم ها
را نیز باید بتوانیم دور بزنیم. این حرف ها را هم یک عده اصلاح طلب قبول دارند. آخرین حرف آنها با من و امثال من این است که آقا
این کاندیداي شما عرضه حل این مشکلات را ندارد، ما هم به آن ها می گوئیم شما نمی توانید کاري کنید، در این زمان مردم چطور
می توانند تصمیم بگیرند. مردم باید از عملکردها، تجربه ها، تخصص ها و آموزش ها تشخیص بدهند چه کسی می تواند به وعده هایی

 
که می دهد عمل کند. 

به مسائل مهم همچون اقتصاد و اشتغال که بین دو جریان تفاهم وجود دارد اشاره کردید، آیا در این جلسات به راه حل و

 
پیشنهادهایی رسیده اید که آن را به دولت و یا مجلس ارائه دهید؟ 

خیر- ما بیشتر به دنبال این هستیم که فضاي گفتگو را راه بیندازیم. متأسفانه بعضی از آقایان اصلاح طلب هستند که فقط وظیفه
خود را جنگ با رقیب می دانند، ما می گوئیم فقط جنگ نیست، می شود یک جاهایی گفتگو کرد. یک زمانی در جامعه روحانیت
مبارز اختلاف افتاد و حضرت امام (ره) اجازه دادند، گروهی به نام مجمع روحانیون مبارز تأسیس شود، و یا به یاد دارم در مجلس سوم
دعوا شده بود و آقاي محتشمی و آقاي ناطق به امام (ره) نامه نوشتند، مضمون واژه هاي حضرت اما م (ره) یادم نیست اما مضمون
نامه ایشان این بود که شما هر دو انقلابی هستید، با هم اختلاف نظر دارید، اختلاف نظر اشکال ندارد اتفاقاً در این اختلاف نظرها

 
هست که انسان رشد می کند. ما نیز باید به اختلاف نظرها اینگونه نگاه کنیم. 

افرادي که داخل نظام، منهاي فتنه گران هستند، می شود با آنها گفتگو کرد و در تبلیغات انتخابات هم طبیعی است که مسائل را

 
گردن این و آن می اندازند اما یک سري مسائل هست که نباید فرافکنی کنیم و باید مسئولیت آن را بپذیریم. 

بالاخره عملکرد دولتِ روحانی نقاط مثبت و منفی دارد، خود او نیز یک شخصیت دوگانه دارد، اصالتاً اصولگرا و قبل از پیروزي در
انتخابات، عضو جامعه روحانیت بود و با مجمع روحانیون مبارز هم هیچ وقت نبوده است و سخنرانی برعلیه اصلاح طلبان داشته است
اما در انتخابات از رأي اصلاح طلبان استفاده کرد به همین جهت، هرکس باید به اندازه خود مسئولیت آقاي روحانی را بپذیرد، حال
اصلاح طلبان بیایند فرافکنی کنند که خیر- ما از روز اول روحانی را قبول نداشتیم و او توانمند نیست و کار نمی کند، اینها فرافکنی
است. کابینه روحانی اصلاح طلب است و تعداد کمی هم جز معتدلین هستند و ما یک اصولگراي رسمی شناخته شده در کابینه

 
روحانی نداریم پس دیگر اصلاح طلبان نمی توانند فرافکنی کنند. 



آقاي باهنر اگر موافق هستید، وارد عملکرد مجلس یازدهم شویم. چهارماه از عملکرد این مجلس گذشته است، عملکرد قوه مقننه در

 
دوره جدید را تا به امروز چگونه ارزیابی می کنید؟ 

مجلس معمولاً 3 تا 4 ماه طول می کشد تا ساختار، انتخابات و مدیران آن تعیین شود، الحمداالله ساختار این مجلس خوب جا افتاده
است. یک اشکال دیگر که معمولاً مجالس دارند و آن هم به دلیل اینکه ما حزب قوي و فراگیر نداریم این است که بسیاري از کسانی
که کاندیدا می شوند، اصلاً نمی دانند اختیارات مجلس چیست؟ اختیارات یک نماینده چیست؟. حتی در این دوره که دو-سوم

 
نمایندگان براي اولین بار وارد مجلس شده اند. 

آنچه مسلم است اینکه، نمایندگان در مجلس، قانون تصویب می کنند و دولت هم موظف است به قانون عمل کند. اما طبق تعبیر مقام
معظم رهبري که فرمودند: «مجلس نقشه راه را تهیه می کند و دولت باید در این راه گام بردارد». خُب کسی که نقشه راه را تهیه می

 
کند باید این راه را طوري بسازد که دولت بتواند در آن راه برود. 

یک مثال ساده بزنم اگر راه 3 درصد شیب داشته باشد با ماشین هاي سواري می شود این مسیر را رفت اما اگر 7 درصد بشود، باید
حتماً ماشین، کمک فنر قوي داشته باشد، اگر به 15 درصد برسد «بلدوزر» می خواهد، دیگر ماشین نمی تواند آن مسیر را طی کند.
به این مثال اشاره کردم تا بگویم، مجلس باید راهی را طراحی کند که ماشین دولت بتواند در آن راه، حرکت کند. خدا عاقبت همه را
ختم بخیر کند، یک زمانی به احمدي نژاد می گفتند چرا فلان وزیر را عوض کردید، او پاسخ می داد، من می خواهم با 140 کیلومتر
سرعت بروم و او (وزیر) نمی تواند با این سرعت حرکت کند. گفتیم، شما اشتباه می کنید که می خواهید با این سرعت حرکت کنید
در جاده هاي ایران بیش از 100 کیلومتر نمی شود رفت، باید 100 کیلومتر رفت و به قول پلیس راهور باید با سرعت مطمئنه حرکت

 
کرد. 

می خواهم بگویم، مجلس 2 تا 3 ماه طول می کشد تا بفهمد یک سري کارها را ممکن است دوست داشته باشد انجام دهد اما نشدنی
است؛ مجلس باید برود سراغ کارهایی که امکان سنجی کرده باشد و امکان پذیر باشد. به عنوان نمونه عرض می کنم و نمی خواهم
قضاوت هم کنم، اخیراً مجلس تصویب کرده است که به 60 میلیون جمعیت کشور، کالابرگ بدهند، ظاهراً حرکت خوبی است اما می
دانم چند مشکل اساسی دارد. نخست آنکه بودجه آن از کجا تأمین می شود؟. ما می دانیم بودجه دولت 40 درصد کسري دارد، حال

 
اگر این پول را هم می خواهند بگذارند روي کسري هاي دولت یعنی تحریک تورم و به عبارت دیگر تورم افزایش می یابد. 

شما 7 دوره در نهاد قانون گذاري حضور داشته اید، با توجه به مطالبی که پیرامون مجلس یازدهم مطرح کرده اید، این مجلس باید

 
مراقب چه مواردي باشد و از چه اقداماتی پرهیز کند؟ 

مجلس 2 کار را نباید انجام دهد. اولاً: نباید هزینه هاي دولت را زیاد کند. چون دولت پول ندارد و با کسري بودجه مواجه است. اگر
هزینه دولت می خواهد اضافه شود باید دقیقاً معلوم شود از چه منبعی تأمین می شود. اینکه مجلس تصویب کند، حقوق ها را اضافه
کنید و براي هزینه آن بانک مرکزي خط اعتبار ایجاد کند، خُب بانک مرکزي خط اعتباري که ایجاد کند هر یک تومانی که تولید

 
کند، 7 تومان به نقدینگی کشور اضافه می شود و این خود باعث تورم و گرانی خواهد شد. 

ثانیاً: مجلس، سازمان دولت را بزرگ تر نکند. دولت الان 4 میلیون حقوق بگیر دارد و در پرداخت حقوق همین تعداد دچار مشکل
است، بعد مجلس بگوید حق التدریسی ها و… را استخدام کنید! متأسفانه در کشور ما در حال حاضر 4 تا 5 میلیون فارغ التحصیل
بیکار داریم، حال برفرض مجلسی ها 100 هزار نفر هم وارد بدنه دولت کنند، آن 4 میلیون و 900 هزار نفر را باید چه کار کرد؟ مگر

 
مکان اشتغال در دولت است!؟ مگر کشورهایی که دارند اشتغال ایجاد می کنند همه افراد بیکار را در دولت استخدام می کنند!؟ 



دولت هرچه بیشتر استخدام کند، فاجعه و گرفتاري آن بیشتر می شود. به همین دلیل معتقدم مجلس این دو کار را نباید انجام دهد.
کارهایی که می توانند انجام دهند، کارهاي بدون هزینه و درآمدزا است که من خیلی وارد بحث تخصصی آن نمی شوم، بهبود و

 
اصلاح فضاي کسب و کار، ایجاد سیستمی براي شفافیت بیشتر در مالیات ها و… از جمله آنها است. 

این نکته را نیز باید در نظر گرفت که «کرونا» این همه عذاب در کشور به وجود آورد و ان شاءاالله هرچه زودتر از شر این ویروس
منحوس خلاص شویم، اما همین ویروس کرونا یک فایده براي ما داشت و معلوم شد که دولت الکترونیک در کشورمان بسیار آماده
است و سخت افزارها، نرم افزارها، ارتباطات و زیرساخت هاي و… فراهم است. البته کمبودهایی هم وجود دارد اما من می خواهم
قسمت پُر لیوان را نگاه کنم. درحال حاضر الان 10 میلیون نفر دانش آموز و 4 میلیون دانشجو در فضاي مجازي درس می خوانند،
چقدر رفت و آمدهاي اداري و دورکاري ها در فضاي مجازي انجام می شود و این نشان می دهد، زیرساخت هاي مجازي و الکترونیکی

 
ما قدرتمند است. 

در جمع بندي این بخش می توان نتیجه گرفت، جنابعالی توجه به دولت الکترونیک و بهبود فضاي کسب و کار را از جمله اقداماتی

 
می دانید که مجلس یازدهم باید به آن بپردازد؟ 

قبل از شروع به کار مجلس یازدهم یکسري جلسات تشکیل شد و در برخی از این جلسات بنده را هم دعوت کردند، در این جلسات
چند اقدام شدنی را به نمایندگان پیشنهاد دادم و حتی به آقاي قالیباف نیز گفتم، کارهاي زمین مانده در کشور زیاد است و معتقدم

 
چند کار شدنی است و می توان را انجام داد که از جمله آنها دولت الکترونیک و بهبود فضاي کسب و کار است. 

با توجه به اینکه دولت دوازدهم و مجلس یازدهم از نظر سیاسی کاملاً متفاوت هستند، تعامل و همکاري این دو قوه را چگونه ارزیابی

 
می کنید؟ کار سخت نمی شود؟ 

احتمال می دهم مجلس دوست دارد یکسري کارهایی انجام دهد که به اسم دولت تمام نشود و دولت هم می خواهد یکسري کارهایی
انجام دهد که به اسم مجلس تمام نشود خواهش می کنم هر دو کارهایی انجام دهید که به اسم هر دو قوه تمام شود. در کشور ما سه
قوه مستقل از هم هستند اما در عین حال باید با هم مملکت را اداره کنند نه اینکه بر علیه هم باشند. شما یک هواپیماي 4 موتوره را

 
در نظر بگیرید که دو موتور آن به سمت جنوب و دو موتور به سمت شمال باشد، هواپیما را خراب می کند. 

اگر قرار باشد سه قوه، کشور را به سه طرف بکشانند، وضعیت از این هم بدتر می شود و بهتر نخواهد شد. متأسفانه مجلسی ها می
گویند دولت عُرضه ندارد، دولتی ها هم می گویند مجلسی ها نمی فهمند؛ این نوع نگاه خوب نیست و براي پیشرفت یک کشور سم

است.



مشاهده نشدن آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در استان سمنان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/23

در جلسه ستاد استانی کنترل و پیشگیري از آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان اعلام شد در حال حاضر موردي از این بیماري در
استان دیده نشده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي استان سمنان، استاندار سمنان در این جلسه با بیان اینکه استان سمنان به لحاظ تعداد واحد

 
هاي مرغداري از قطب هاي تولید مرغ و تخم مرغ در کشور است گفت: باید توجه جدي نسبت به جلوگیري از این بیماري شود. 

علیرضا آشناگر با تاکید برتشدید کنترل ها و نظارت ها در واحد هاي پرورش طیور و آموزش گفت: وضعیت و چگونگی رعایت

 
دستورالعمل هاي بهداشتی در این خصوص باید رصد و پیگیري شود. 

وي گفت: چنانچه موردي از بیماري در پرندگان دیده شد باید نسبت به معدوم و قرنطیه کردن پرندگان منطقه اقدام و خسارت آن نیز

 
به تولید کنندگان پرداخت شود. 

مدیر کل دامپزشکی استان هم با بیان اینکه آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان بیماري مشترك انسان و پرندگان است گفت: فصل سرما

 
زمان شیوع این بیماري است که باید فعالان این بخش مراقبت هاي لازم را داشته باشند. 

حمید رضا حسینی گفت: در حال حاضر موردي از بیماري در استان گزارش نشده، اما صاحبان مرغداري ها و واحد هاي پرورش

 
پرندگان و نیز خانوار هاي روستایی که طیور پرورش میدهند باید به طور جدي نسبت به علائم این بیماري آگاه و دقیق باشند. 

مدیر کل دامپزشکی استان، انجام واکسیناسیون پرندگان و آموزش بیش از چهار هزار نفر ساعت از فعالان این صنعت را از جمله

 
اقدامات پیشگیرانه در خصوص شیوع بیماري عنوان کرد. 

 
در استان سمنان بیش از 400 واحد مرغداري با ظرفیت سیزده میلیون قطعه پرنده و اشتغال دو هزار و 500 نفر فعال است. 

{sepehr_media_5459154_400_300$}



اشتغال 80 نفر با صدور مجوزهاي معدنی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/23

زمینه اشتغال مستقیم 80 نفر با صدور مجوزهاي معدنی در سال جاري در خراسان جنوبی فراهم شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گفت: 58 فقره مجوز
معدنی در نیمه نخست سالجاري در استان صادر و زمینه اشتغال 80 نفر به

 
صورت مستقیم فراهم شد. 

عباس جرجانی افزود: در نیمه نخست امسال 14 فقره پروانه بهره برداري معدنی،
9 فقره گواهی کشف و 35 فقره پروانه اکتشاف در خراسان جنوبی صادر شده

 
است. 

وي گفت: این پروانه هاي اکتشاف در مساحتی حدود 264 کیلومتر مربع صادر و

 
براي عملیات اکتشاف مواد معدنی مربوطه 169 میلیارد و 900 میلیون ریال هزینه پیش بینی شده است. 

جرجانی افزود: 6 میلیون و 560 هزار تن ذخیره قطعی مواد معدنی جدید نیز با هزینه کرد 22 میلیارد و 731 میلیون ریال در بخش

 
گواهی کشف هاي صادره در این مدت شناسایی شده است. 

وي گفت: در این مدت با صدور 14 فقره پروانه بهره برداري معدنی، بالغ بر 135 میلیارد و 630 میلیون ریال سرمایه گذاري در استان

 
صورت گرفت. 

جرجانی افزود: همچنین 10 فقره پروانه بهره برداري معدنی در نیمه نخست امسال با استخراج اسمی سالانه دو میلیون تُن تمدید
شده است.



پرداخت 205 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به بنگاه هاي اقتصادي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان بوشهر گفت: 205 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به بنگاه هاي اقتصادي
استان بوشهر پرداخت شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز بوشهر، سید حسین حسینی بیان کرد: به
منظور حمایت از واحد هاي تولیدي، از پارسال تا کنون 205 میلیارد تومان
تسهیلات رونق تولید به 216 بنگاه تولیدي در بخش هاي صنعت، معدن،
کشاورزي و میراث فرهنگی که درسامانه الکترونیکی بهین یاب ثبت نام کرده

 
بودند از طریق بانک هاي عامل استان پرداخت شده است. 

وي افزود: در سال 98، 137 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به 119 بنگاه
اقتصادي و از ابتداي امسال تا کنون 68 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به

 
97 بنگاه اقتصادي در استان از سوي بانک هاي عامل پرداخت شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان بوشهر ادامه داد: همچنین طبق آخرین وضعیت موجود، از محل تسهیلات برنامه تولید و
اشتغال بند الف تبصره 18 قانون بودجه در سال جاري، مبلغ 116 میلیارد تومان به 23 بنگاه تولیدي اقتصادي در استان بوشهر

 
پرداخت شده است. 

وي با اشاره به پیگیري هاي مستمر براي رونق بیشتر واحد هاي تولیدي، عنوان کرد: از ابتداي امسال تا کنون 39 جلسه کارگروه
تسهیل و رفع موانع تولید با حضور استانداربوشهر و معاون استاندار و مدیران دستگاه هاي اجرایی مرتبط در استان تشکیل شده که

 
منجر به بیش از 400 مصوبه براي حل مشکلات واحد هاي صنعتی و کمک به رشد توسعه اقتصادي استان شده است. 

حسینی یادآور شد: جلسات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان به صورت هفتگی و مستمر به منظور تسریع در گشایش مسائل
و مشکلات پیش روي واحد هاي صنعتی و معدنی استان برگزار می شود که در این زمینه واحد هاي تولیدي در بخش هاي مختلف
تولیدي می توانند درخواست مشکلات مهم و اساسی مرتبط با واحد تولیدي خود را از طریق دستگاه اجرایی مربوط اعلام کنند تا
نسبت به بررسی و سپس ارجاع به دبیرخانه کارگروه تسهیل استان مستقر در سازمان صنعت، معدن و تجارت استان، براي بررسی و

رسیدگی اقدامات لازم صورت گیرد.



زیست بوم صنایع خلاق 1000 تایی شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/23

کرمی گفت: تعداد شرکت هاي خلاق به یک هزار عدد رسید که 519 شرکت آن مربوط به حوزه کسب و کار هاي دیجیتال و
فضاي مجازي است.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، پرویز کرمی رئیس شوراي سیاستگذاري
«جشن هزار شرکت خلاق» گفت: در کنار توجه به شکل
گیري شرکت هاي دانش بنیان و توسعه آن ها، معاونت
علمی توسعه بخشی دیگري از شرکت ها که عمدتا در
صنایع خلاق، فرهنگی و خدمات نوین مبتنی بر فضاي

 
دیجیتال فعال هستند را نیز پیگیري می کند. 

مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري ادامه داد: از آنجا که ظرفیت بالایی میان این شرکت ها براي کارآفرینی و رونق
اقتصادي وجود دارد، بنابراین گسترش فعالیت آن ها موضوع مهمی است. در همین راستا براي تشویق شرکت هاي خلاق و گسترش

 
فعالیت آن ها «جشن هزار شرکت خلاق» برگزار می شود. 

دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري همچنین بیان کرد: از زمان انتشار فراخوان

 
تاکنون 133 شرکت خلاق، 35 استارتاپ و 3 شتابدهنده فعال در صنایع خلاق در این رویداد ثبت نام کرده اند. 

کرمی با اشاره به اینکه ارزیابی طرح ها و فرم هاي ارسالی متقاضیان توسط داوران آغاز شده است، گفت: با توجه به شرایط موجود
کشور از نظر شیوع گسترده ویروس کرونا، زمان برگزاري اختتامیه با حضور مسئولان کشوري و برگزیدگان نهایی جشنواره اعلام می

 
شود. 

به گفته رئیس مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، علاوه بر بخش هاي مسابقه اي و رقابتی،
وبینار ها و کارگاه هاي آموزشی مختلفی نیز در حاشیه این جشن سراسري برگزار شده است تا آخرین تحولات و پیشرفت هاي حوزه

 
فناوري هاي نرم را به شرکت کنندگان آموزش دهند و مشاوره هاي لازم در این بخش عرضه شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- بالاترین سرعت ممکن براي صوت کشف شد رئیس شوراي سیاستگذاري «جشن هزاره شرکت خلاق» در ادامه گفت: این رویداد به
دنبال شناسایی شرکت هاي خلاق داراي محصولات برتر است تا با اختصاص بسته هاي حمایتی به آن ها فعالیت آن ها را گسترش

 
دهد. در این صورت قرار گرفتن در مسیر تجاري سازي ایده ها و طرح ها براي آن ها آسان تر می شود. 



مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به تنوع موضوعی 1000 شرکت خلاق ثبت شده در برنامه توسعه زیست بوم
شرکت هاي خلاق، افزود: از هزار شرکت خلاق ثبت شده 519 شرکت مربوط به حوزه کسب و کار هاي دیجیتال و فضاي مجازي
است. همچنین 133 شرکت در حوزه بازي، اسباب بازي و سرگرمی، 88 شرکت در حوزه صنایع دستی، گردشگري ومیراث فرهنگی،
94 شرکت در صنایع دیداري و شنیداري، 20 شرکت در یادگیري، چاپ و نشر و 57 شرکت در حوزه طراحی و معماري مشغول
فعالیت هستند. همچنین 41 شرکت نیز در حوزه گیاهات دارویی و طب سنتی، 7 شرکت در حوزه هنر هاي تجسمی و نمایشی، 26

شرکت در خدمات زیرساختی صنایع خلاق و 15 شرکت سایر صنایع خلاق و فرهنگی فعالیت می کنند.



نظارت هاي میدانی می تواند در رفع مشکلات استانها موثر باشد

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/23

عضو کمیسیون امور داخلی کشور در مجلس شوراي اسلامی گفت: نظارت هاي میدانی می تواند در رفع مشکلات استانها
موثر باشد. در واقع براي لمس کاستی ها و نواقص نباید از پشت میز تصمیم گرفت بلکه باید به میان مردم رفت و از زبان

خودشان مصائب و مشکلاتی که با آن روبه رو هستند را شنید.

حسین محمدصالح دارانی در گفت و گو با پارس نیوز اظهار کرد: سفرهاي استانی به مردم امید می دهد و این حس در آنها
تقویت می شود که خدمتگذاران آنان به دنبال رفع چالش ها هستند. از سوي دیگر این سفرها با هدایت صحیح منابع مالی و بهره
برداري صحیح از سرمایه هاي انسانی موجود در استانها، می تواند به گشایش اقتصادي و بومی سازي تولید و اشتغال بینجامد بنابراین
نظارت هاي میدانی می تواند در رفع مشکلات استانها موثر باشد. در واقع براي لمس کاستی ها و نواقص نباید از پشت میز براي مردم

 
تصمیم گرفت بلکه باید به میان آنان رفت و از زبان خودشان مصائب و مشکلاتی که با آن روبه رو هستند را شنید. 

به گفته این نماینده مجلس، کمترین نتایج این سفرها و بازدیدها این است که وقتی مسئولی به میان مردم می رود آنان احساس می
کنند فاصله زیادي با صاحب منصبان و مدیرانشان ندارند و در عین حال بر روي پروژه ها نظارتی صورت می پذیرد و مسئولان استانی
نیز به طور ویژه فعال می شوند و درستی تصمیمات آنان و رفتارشان با مردم مورد سنجش قرار می گیرد و از طرفی مصوبات و

 
پیگیري مسائل، انتظارات و امیدي را در دل مردم بوجود می آورد. 

عضو کمیسیون امور داخلی کشور در مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: در بستر نظارتها و حضور میدانی است که می توان نقطه
ضعف ها را برطرف و نقطه قوت ها را تقویت کرد. بدون هیچ تردیدي اصل سفر به استان ها و شهرستانها، لازم و ضروري است و نباید
به سخنان کسانی که سفر استانی را قبول ندارند توجه کرد. اینکه مسئولان صرفا در مرکز و اتاقهاي خود ننشینند و نقاط مختلف
کشور را از نزدیک ببیند و با مردم سراسر کشور ارتباط برقرار نمایند، اقدامی لازم و مفید است. هر چند برخی معتقدند در عصر
ارتباطات، گزارش هاي خبري و تصویري هم قادر است، مسئولین را در جریان وضعیت کشور قرار دهند و افراد مورد اعتماد نیز می
توانند همین نقش را ایفا کنند، ولی حضور مسئولان در مناطق مختلف و مواجهه با مردم، سبب می شود، اطلاعات عینی و شهودي در

اختیار مدیران قرار گیرد که طبعاً اطلاعات مستقیم به شمار می روند و از اعتبار و درجه خلوص بیشتري برخوردار هستند.



اشتغال زاییِ ناکام در سایه انفعال دولت / 1.2 میلیون شغل در سال از دست

می رود

منبع: انتخابشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/23

روزنامه اینترنتی فراز نوشت: چند سالی است که بیکاري به عنوان یکی از چالش هاي اقتصاد کشور، به مرز بحران رسیده
است. این شرایط نه صرفاً متأثر از سیاست هاي یک دولت است، بلکه در نتیجه سیاست هاي غلط اشتغالزایی در دولت هاي

مختلف پدید آمده است، چرا که طرح هاي اشتغالزایی در دولت هاي مختلف موفق نشدند تا ...

روزنامه اینترنتی فراز نوشت: چند سالی است که بیکاري به
عنوان یکی از چالش هاي اقتصاد کشور، به مرز بحران
رسیده است. این شرایط نه صرفاً متأثر از سیاست هاي یک
دولت است، بلکه در نتیجه سیاست هاي غلط اشتغالزایی
در دولت هاي مختلف پدید آمده است، چرا که طرح هاي
اشتغالزایی در دولت هاي مختلف موفق نشدند تا دردي از
مشکل اشتغال را دوا کنند. نگاهی به عملکرد این طرح ها،
بیانگر عدم کارایی و اثرگذاري آنها در افزایش فرصت هاي

 
شغلی و کاهش بیکاري است. 

 
انفعال دولت در کاهش نرخ بیکاري 

طی سال هاي اخیر همواره این سوال از دولت وجود دارد که چرا این نهاد، برنامه اي براي فعال کردن واحدهاي تولیدي نیمه تعطیل
یا تعطیل ندارد. فعال کردن این کارخانه ها با توجه به این که تمام امکانات از جمله (ساختمان،ماشین آلات،نرم افزار و سخت افزار) را
دارند بهترین فضا براي ایجاد اشتغال و از سوي دیگر رونق تولید است. در جایی که بخش زیادي از کارخانه هاي تولیدي کشور در
وضعیت نیمه تعطیل قرار دارند به دنبال طرح هایی براي ایجاد اشتغال جدید با فضاسازي و امکانات جدید بودن درست نیست. در این
میان به نظر می رسد دولت چندان مایل به رعایت اصل 43 قانون اساسی نیست؛ قانونی که بر اساس آن « براي تأمین استقلال
اقتصادي جامعه و ریشه کن کردن فقر و محرومیت و برآوردن نیازهاي انسان در جریان رشد، باحفظ آزادگی او، اقتصاد جمهوري

 
اسلامی ایران براساس ضوابط زیر استوار می شود : 

1. تأمین نیازهاي اساسی: مسکن ، خوراك ، پوشاك ، بهداشت ،درمان ، آموزش و پرورش و امکانات لازم براي تشکیل خانواده براي

 
همه . 

2. تأمین شرایط و امکانات کار براي همه به منظور رسیدن به اشتغال کامل و قراردادن وسایل کار در اختیار همه کسانی که قادر به
کارند ولی وسایل کار ندارند، در شکل تعاونی ، از راه وام بدون بهره یا هر راه مشروع دیگر که نه به تمرکز و تداول ثروت در دست
افراد و گروه هاي خاص منتهی شود و نه دولت را به صورت یک کارفرماي بزرگ مطلق درآورد. این اقدام باید با رعایت ضرورت هاي

 
حاکم بر برنامه ریزي عمومی اقتصاد کشور در هر یک از مراحل رشد صورت گیرد. 

3. تنظیم برنامه اقتصادي کشور به صورتی که شکل و محتوا و ساعات کار چنان باشد که هر فرد علاوه بر تلاش شغلی ، فرصت و توان

 
کافی براي خودسازي معنوي ، سیاسی و اجتماعی و شرکت فعال در رهبري کشور و افزایش مهارت و ابتکار داشته باشد. 

 
و...» 



در این میان و طی چند سال اخیر در بودجه سنواتی کشور از محل منابع مختلف براي ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاري به 8 درصد
طبق برنامه ششم توسعه برنامه ریزي صورت می گیرد. سیاست اشتغال دولت و برنامه ریزي سازمان برنامه و بودجه توزیع پول از
طریق تسهیلات است که معمولا با انحراف منابع روبرو بوده و هدف گذاري ایجاد سالانه یک میلیون شغل را به بیراه می برد. در حال

 
حاضر براي تحقق ایجاد یک میلیون شغل در سال را می توان از طریق نرخ بیکاري بررسی کرد. 

 
افت مشارکت اقتصادي 

بررسی وضعیت اشتغال و بیکاري فصل تابستان امسال حکایت از کاهش نرخ مشارکت اقتصادي جمعیت 15 ساله و بیشتر را نشان می
دهد و به 41.8 درصد رسیده، به عبارت دیگر در صف شاغلان و بیکاران قرار می گیرند. جزئیات گزارش مرکز آمار گویاي این واقعیت
است که نرخ مشارکت اقتصادي در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی کمتر شده است. شاخص هاي
عمده بازار کار و تغییرات آن حاکی از آن است که بالغ بر یک میلیون و 626 هزار نفر از افرادي که جویاي کار بودند از بازار خارج

 
شده اند این رقم براي مردان 615 هزار نفر و براي زنان یک میلیون و 10 هزار و 618 نفر است. 

 
وضعیت اشتغال 

طبق گزارش فارس، در تابستان 99 میزان اشتغال ثبت شده بالغ بر 23 میلیون و 541 هزار نفر بوده که نسبت به تابستان سال قبل

 
یک میلیون 209 هزار نفر از آن کاسته شد و از بازار کار خارج شده اند. از این میزان سهم زنان 749 هزار نفر بوده است. 

 
کاهش بیکاري 

مشارکت اقتصادي،جمعیت شاغلان و بیکاران را تشکیل می دهد کاسته شود به تبع آن بیکاري نیز کاهش خواهد یافت گفت. این
موضوع ناشی از خارج شدن افراد از بازار کار و عدم تمایل به جستجوي کار جدید است که می تواند ناشی از فضاي بیماري کرونا و

 
وضعیت اقتصادي کشور باشد. 

دو میلیون و 477 هزار نفر در تابستان امسال بیکار شدند که نسبت به تابستان سال 98 بالغ بر 416 هزار نفر از آنها کاسته شد. از این

 
میزان سهم زنان بیشتر از مردان بوده است. 260 هزار نفر از زنان از بازار کار خارج شدند. 

 
اشتغال در بخش هاي اقتصادي 

شرایط ناشی از کرونا و محدودیت فعالیت هاي اقتصادي و کسب و کار خدماتی بیشترین تاثیر نسبت به بخش کشاورزي و صنعت را
به خود دیده است به طوري که بالغ بر 817 هزار نفر از شاغلین بخش خدمات بیکار و از بازار کار نیز خارج شده اند. سهم نیروي کار
خارج شده بخش کشاورزي 346 هزار نفر و صنعت 43 هزارنفر است. آمارها گویاي شکست پروژه ایجاد سالانه یک میلیون شغل است

 
و معلوم نیست منابع ناشی از تبصره 18 بودجه در کجا مصرف شده است. 

 
برنامه اشتغال فراگیر دولت در دست انداز کمبود منابع مالی 

یکی از برنامه هایی که می توانست در روند ایجاد اشتغال کشور موثر باشد. اجراي طرح اشتغال فراگیر در قالب سه محور برنامه
اشتغال فراگیر یعنی اشتغال حمایتی ( تامین مالی خرد، مشاغل خانگی و اشتغال نهادهاي حمایتی) مداخلات سیاسی ( ساماندهی



اعزام نیروي کار، مهارت آموزي، مشوق هاي بیمه کارفرمایی، کارورزي با احتساب 70 درصد جذب)، اشتغال رسته هاي کسب و کار
در حوزه اجراي طرح هاي کارورزي ویژه اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی ، مشوق هاي کارفرمایی و یارانه دستمزد ، توسعه استارت
آپ ها، مشاغل خرد، مشاغل اقشار تحت حمایت نهادهاي حمایتی و کارانه اشتغال جوانان (کاج) از جمله برنامه هاي مهم در ایجاد

 
اشتغال طی سال هاي گذشته بود که با کمبود منابع مالی در دست انداز افتاد و عملیاتی نشد. 

لذا ضرورت دارد در تنظیم و اجراي مفاد این تبصره، مسئولیت و پاسخگویی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان نهاد متولی
اشتغال در چارچوب سیاست هاي بازار کار و مصوبات شوراي عالی اشتغال مورد توجه قرار گیرد.



معرفی بانک صادرات ایران به عنوان بانک برتر در ارائه تسهیلات صنعت نفت

منبع: انتخابشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/23

با استفاده از قابلیت هاي این طرح، پیمانکاران و فروشندگان ماشین آلات، تجهیزات و تأسیسات که از طریق اعتبار اسنادي
داخلی مدت دار (فروش به صورت نسیه حداکثر 360 روزه در قبال گشایش اعتبارات اسنادي داخلی ریالی مدت دار بانک

صادرات ایران)، اقدام به فروش محصولات و خدمات خود کرده اند، می توانند اسناد یاد ...

 نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران گفت: بانک
صادرات ایران با استفاده از ظرفیت هاي طرح طراوت
«تولید» و «توسعه» به دنبال احیاي فروش اعتباري در

 
صنایع نفت، گاز و پتروشیمی است. 

به گزارش انتخاب به نقل از روابط عمومی بانک صادرات
ایران، امیر یوسفیان در «همایش ملی سالانه نفت ایران
(OILEX 2020) با بیان این مطلب اظهار کرد: چهار
عامل تحریم، تورم، افزایش 100 درصدي نیاز به سرمایه در

گردش واحد هاي تولیدي و کمبود منابع بانک ها موجب شد تا طرح طراوت با هدف کاهش هزینه تولید و افزایش توان تسهیلات

 
دهی نظام بانکی از طریق امکان تنزیل اعتبارات اسنادي ریالی توسط بانک صادرات ایران ارائه شود. 

وي اظهار کرد: پیش بینی افزایش قابل ملاحظه قیمت مواد اولیه و افزایش شدید نیاز به منابع مالی و همچنین تداوم خریدهاي نقدي
در بازار و افزایش بهاي تمام شده در تمامی بخش هاي اقتصادي کشور اصلی ترین مشکل موجود بود که استمرار تولید را در بنگاه ها
تهدید می کرد و بانک صادرات ایران با تدوین «طراوت» (طرح اعتباري ویژه تولید)، مجددا اعتبار را به بازار برگرداند، به طوري که می
توان با استفاده از ظرفیت اعتبارات اسنادي ریالی بانک صادرات ایران در قالب این طرح در هر دو بخش طراوت «تولید» و طراوت

 
«توسعه» و افزایش فروش اعتباري در زنجیره تولید تا مصرف این مشکل را برطرف کرد. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران افزود: این بانک با هدف کمک به ایجاد و توسعه واحدهاي جدید تولیدي و خدماتی و
همچنین افزایش ظرفیت تولید یا خدمات این واحدها از طریق نوسازي و جایگزینی ماشین آلات و تأسیسات، علاوه بر طرح «طراوت
تولید»، طرح «طراوت توسعه» را با استفاده از مکانیسم اعتبارات اسنادي ریالی در دستور کار دارد و براي حمایت از صنعت نفت کشور

 
و توسعه دستاوردهاي نفت، گاز و پتروشیمی از تمام ظرفیت خود استفاده خواهد کرد. 

وي در این همایش که با حمایت بانک صادرات ایران و حضور مدیران عامل و فعالان صنعت نفت، گاز و پتروشیمی و نمایندگان بانک
ها و بیمه ها برگزار شد، افزود: بر اساس طرح طراوت «توسعه»، صاحبان و مدیران شرکت ها، صنایع و واحدهاي فعال تولیدي و
خدماتی می توانند براي ایجاد، توسعه، نوسازي، بهسازي و جایگزینی ماشین آلات در خطوط تولیدي و گسترش تولیدات خود، منابع



مالی مورد نیاز را به صورت نسیه از طریق گشایش اعتبارات اسنادي داخلی مدت دار در شعب بانک صادرات ایران به نفع پیمانکار یا

 
فروشنده تامین کنند. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران با اشاره به اینکه طرح «طراوت توسعه» نسخه جدید طرح اولیه «طراوت» بوده و به
صورت ویژه، تامین مالی اجراي طرح هاي توسعه اي واحدهاي تولیدي را از طریق گشایش اعتبارات اسنادي ریالی مدت دار تسهیل
می کند، افزود: با استفاده از قابلیت هاي این طرح، پیمانکاران و فروشندگان ماشین آلات، تجهیزات و تأسیسات که از طریق اعتبار
اسنادي داخلی مدت دار (فروش به صورت نسیه حداکثر 360 روزه در قبال گشایش اعتبارات اسنادي داخلی ریالی مدت دار بانک
صادرات ایران)، اقدام به فروش محصولات و خدمات خود کرده اند، می توانند اسناد یاد شده را در قالب عقد خرید دین نزد شعب
بانک صادرات ایران تنزیل و یا مواد اولیه مورد نیاز خود را از طریق گشایش اعتبار اسنادي داخلی به پشتوانه اعتبار اسنادي داخلی

 
گشایش شده به نفع آنها، خریداري کنند. 

وي با بیان اینکه طرح طراوت یک طرح عملیاتی است، افزود: بانک صادرات ایران در سال گذشته در قالب طرح طراوت و به منظور
تامین سرمایه در گردش واحد هاي تولیدي، 20 هزار میلیارد تومان اعتبارات اسنادي ریالی صادر کرد که 10 هزار میلیارد تومان آن
تنزیل شده و در این میان تامین مالی سه شرکت پتروشیمی بزرگ کشور در قالب این طرح توسط بانک صادرات ایران انجام شده

 
است. 

یوسفیان از عملیاتی شدن طرح طراوت در بیش از 520 شعبه بانک صادرات ایران خبر داد و تاکید کرد: کمک به کاهش هزینه تولید
و هزینه هاي مالی بنگاه ها، تسهیل دریافت تسهیلات و کمک به اشتغال و استمرار تولید از مهمترین اهداف این طرح است و بر
اساس مکانیسم این طرح، نقدینگی تخصیص یافته در جاي ویژه خود در بنگاه ها هزینه خواهد شد و به بازارهاي موازي ورود نخواهد

 
کرد. 

در پایان این همایش نشان OILEX2020 به بانک صادرات ایران به عنوان بانک برتر در ارائه طرح هاي تسهیلاتی به صنایع نفت،
گاز، پالایش و پتروشیمی کشور اعطا شد.



افتتاح مرکز جامع درمانی و بازتوانی افراد در شیراز

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیرکل بهزیستی فارس از افتتاح نخستین مرکز جامع درمانی و بازتوانی از افراد به اختلال مصرف مواد مبتنی بر تداوم
درمان در شیراز در فضایی به مساحت 3600 متر مربع خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، محمدصادق کشفی نژاد با بیان اینکه مرکز جامع
درمانی و بازتوانی تکمیل کننده حلقه درمانی است، اظهار
داشت: بیمار پس از ورد به مرکز طی سه مرحله سم زدایی
و بازتوانی اجتماعی و آموزش مهارت هاي زندگی و مقابله
با وسوسه هاي و بازگشت و پیشگیري تحت نظر خواهد

 
بود. 

او افزود: سم زدایی فرد به مدت 14 روز و بازتوانی اجتماعی به مدت سه و نیم ماه و آموزش هاي پیشگیري و مهارت هاي زندگی پس

 
از ترخیص به مدت یکسال انجام می شود. 

کشفی نژاد، انجام درمان هاي دارویی، غیردارویی و آموزش را از مزیت هاي این مرکز عنوان کرد و افزود: در این مرکز هر دوره 60 نفر

 
پذیرش می شوند که زیر نظر روانشناسان و مددکاران تحت درمان قرار می گیرند. 

مدیر کل دفتر امور اجتماعی استانداري فارس در این مراسم، با بیان اینکه بحت هاي آسیب شناسی بسیار وسیع هستند، افزود: هیچ
آسیب اجتماعی به صورت جدا گانه وجود ندارد و همه این مشکلات یک منشآ دارند که با هدف گذاري و تعیین می توان تا حدودي

 
مشکلات و آسیب هاي اجتماعی را کنترل کرد. 

کیوان نیازي همچنین با هدف گذاري براي اعتیاد و تقسیم آن به دو نوع پیشگیري و درمان تصریح کرد: در قسمت پیشگیري باید از
کودکان و سن هاي پایین تر شروع کنیم چرا که هنوز در معرض مواد مخدر قرار نگرفته اند و در قسمت درمان نیز باید افرادي که
مبتلا به اعتیاد هستند را هر چه سریع تحت درمان قرار داد چرا که اگر درمان نشوند آسیب هاي بسیاري براي خود و جامعه نیز

 
خواهند داشت. 

مدیرکل فنی حرفه اي استان فارس هم با تاکید بر لزوم ایجاد تغییر نگرش جامعه نسبت به اعتیاد، گفت: ایجاد فضاي اشتغال براي

 
این افراد باعث کاهش بازگشت انان به اعتیاد می شود. 

او، کمک خیران و مسئولان در بحث ایجاد اشتغال و کاهش اعتیاد را بسیار موثر دانست.



واگذاري بیش از 400 واحد مسکونی به مددجویان سازمان بهزیستی فارس

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون هماهنگی موسسات غیردولتی مشارکت هاي مردمی و اشتغال اداره کل بهزیستی فارس از واگذاري 405 واحد
مسکونی به مددجویان بهزیستی در امسال خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، پریسا زارعی معاون هماهنگی موسسات غیردولتی
مشارکت هاي مردمی و اشتغال اداره کل بهزیستی فارس
در جلسه شوراي مشارکت هاي مردمی بهزیستی با اشاره
به واگذاري 405 واحد مسکونی به مددجویان بهزیستی در
امسال، اظهار کرد: 2 هزار 790 واحد مسکونی ویژه در
حال ساخت است، و طرح ساخت 2 هزار 385 واحد
مسکونی باقیمانده علی رغم افزایش هزینه هاي ساخت و

 
ساز با قوت ادامه دارد. 

اوبا بیان اینکه براي خدمات دهی به گروه هاي هدف اعتبارات دولتی به تنهایی پاسخگو نیست، تصریح کرد: با بهره گیري از همه

 
ظرفیت ها و توان خیرین اقدامات بسیار خوبی در یک سال اخیر براي تامین نیاز افراد نیازمند انجام شده است. 

معاون هماهنگی موسسات غیردولتی مشارکت هاي مردمی و اشتغال اداره کل بهزیستی فارس افزود: در زمان زلزله خوزستان و سیل
سیستان و بلوچستان به ترتیب 20 و 40 میلیارد ریال از سوي بهزیستی با مشارکت مردمی به خانواده هاي آسیب دیده از بلایاي

 
طبیعی کمک شد. 

زارعی اضافه کرد: در پویش نوروز و ماه مبارك رمضان مجموعا 180 میلیارد ریال کمک هاي غیرنقدي جمع آوري و به گروه هاي

 
هدف تحویل داده شد. 

او از جمع آوري 70 میلیارد ریال کمک غیرنقدي براي ازدواج 40 هزار مددجو در پویش ایران همدل از زمان شیوع کرونا خبر داد و
افزود: از محل اعتبارات سازمان بهزیستی نیز به 371 نفر معادل 6 میلیارد و 810 میلیون ریال به صورت نقدي کمک شد.



جزئیات افزایش قیمت گوشت قرمز

جزئیات افزایش قیمت گوشت قرمز

منبع: رکناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/23

اقتصادي رکنا: رئیس شوراي تامین کنندگان دام زنده ایران با انتقاد از نوسانات نرخ در بازار گوشت و با اشاره به افزایش
هزینه هاي تولید، اجراي سیاست هاي حمایتی و اعتماد به توان تولید داخل را از عوامل اثرگذار در کنترل این بازار عنوان

کرد.

منصور پوریان درباره افزایش نرخ گوشت قرمز در روز هاي اخیر با اشاره به هزینه تمام شده براي تولید دام گفت: با توجه به افزایش
نرخ نهاده، نرخ تولید دام با جهش بالایی روبه رو شد و نرخ دام سنگین از 30 هزار تومان به 40 هزار تومان افزایش پیدا کرد که باعث

 
تأثیر در نرخ گوشت در بازار شد. 

رئیس شوراي تأمین کنندگان دام زنده ایران با بیان اینکه افزایش هزینه تولید دام، توان تولید را تحت تأثیر قرار داده است به قرارداد
هاي تضمینی تولید کنندگان با شرکت پشتیبانی دام اشاره کرد و افزود: با توجه به افزایش هزینه تولید، نرخ خرید تضمینی 72 هزار

 
و 500 تومانی، نرخ مناسبی نیست و تولید دام را براي دامداران با مشکل مواجه کرده است. 

پوریان موانع فروش دام را از دیگر دلایلی نوسانات قیمت ها اعلام کرد و با انتقاد از تعدد نهاد هاي تصمیم گیرنده و گستردگی تصمیم
گیري ها در این حوزه، برخی از تصمیمات این نهاد ها را دلیل ایجاد هیجان در بازار و به دنبال آن افزایش نرخ گوشت عنوان کرد و

 
پیشنهاد داد این تعدد نقاط تصمیم گیري در بخش تولید و بازرگانی دام در یک جا متمرکز شود. 

وي در ادامه به توضیح راه حل هاي قابل اجرا براي کنترل و ساماندهی وضعیت بازار در شرایط فعلی پرداخت و استفاده از ظرفیت
بازار هاي بین المللی را یکی از راهکار هاي مناسب براي حمایت از تولیدکننده و تأمین هزینه هاي تولید اعلام کرد و با یادآوري اینکه
تولید دام در بازار آزاد و با سرمایه خود دامدار انجام می شود گفت: لازم است امتیازاتی را براي دامدار قرار بدهیم نه اینکه تنها شرط و
محدودیت بگذاریم. اگر عرضه در بازار هاي خارجی ممکن است باعث افزایش نرخ گوشت براي مصرف کننده داخلی شود به گونه اي

 
دیگر از دامدار حمایت کنیم. 

رئیس شوراي تأمین کنندگان دام زنده ایران بر لزوم اجراي سیاست هاي حمایتی از تولیدکنندگان، از تأمین نهاده با نرخ دولتی و
خرید تضمینی با نرخ متناسب با هزینه تولید به عنوان نمونه هایی از سیاست هاي حمایتی نام برد و اجراي آنها را کمک به تداوم

 
تولید و همچنین ایجاد اشتغال و کنترل نوسانات نرخ اعلام کرد. 

پوریان با تاکید بر لزوم اعتماد به توان داخلی در بخش تولید دام، به اجراي طرح خرید تضمینی گوساله اشاره کرد و گفت: در آن
زمان صحبت هایی مبنی بر ناتوان بودن تولیدکنندگان داخلی براي تأمین نیاز کشور مطرح شد، اما با اجراي طرح شاهد تولید 6 هزار

 
تن محصول با کیفیت در مدت کوتاهی بودیم که تحویل شرکت پشتیبانی دام شد. 



وي با اشاره به زنجیره تأمین گوشت از تولید و پرورش دام تا کشتار و بسته بندي، تکیه به توان داخلی را گامی مؤثر در اشتغال زایی و
همچنین حمایت از فعالان این حوزه دانست و افزود: من معتقد هستم در صورت اجراي سیاست هاي حمایتی، ظرفیت و امکان تولید

 
دام براي تأمین کل نیاز کشور وجود دارد. 

رئیس شوراي تأمین کنندگان دام زنده ایران در پایان از نوسانات بازار اعلام نارضایتی کرد و افزایش قیمت ها، شرایط اقتصادي جامعه
و همین طور شیوع بیماري کرونا را به عنوان دلایل اصلی کاهش قدرت خرید مردم دانست و تصریح کرد: نگاه تولید به مصرف کننده
است، زمانی که مصرف کننده مناسب و خوب وجود دارد تولید هم افزایش می یابد. شاید این نوسانات براي تاجر نهایی زنجیره
سودآور باشد، اما براي بخش هاي دیگر این زنجیره از جمله دامدار، کشتارگاه و بسته بندي خوب نیست و در دراز مدت زیان آور

خواهد بود.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: پیک اقتصاديشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد. رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان

این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم ...



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی ویژه حوزه فعالیت هاي قرآن و عترت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت ازامروز (23 مهرماه)
آغاز می شود.

ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه
مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت ازامروز

 
(23 مهرماه) آغاز می شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر، ثبت نام اعطاي تسهیلات
حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی

 
حوزه قرآن و عترت از بیست و سوم مهرماه آغاز می شود. 

در این اطلاعیه آمده است: به آگاهی می رساند ثبت نام
اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و

 
فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت از 23 مهرماه آغاز می شود. 

به منظور حمایت از صنوف فعالِ فرهنگی، هنري و رسانه اي، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی، در حوزه فعالیت هاي
قرآن و عترت تسهیلات حمایتی کم بهره با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت اعطا می

 
شود. 

فعالان و مدیران مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت و مدیران کسب و کارهاي قرآنی متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی، براي ثبت

 
تقاضاي خود می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه، می توانند به سامانه تحفه www.tohfeh.gov.ir مراجعه کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی، در ساعات اداري با شماره تلفن 61905 -
021 داخلی 319 واحد حمایت از مؤسسات معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تماس حاصل کنند.



براي احیا و توسعه کسب وکارها باید ایده و طرح داده شود

منبع: ایسناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون توسعه، کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براي احیا و توسعه کسب وکارها باید ایده و طرح
داده شود.

عیسی منصوري در جلسه شوراي اداري پلدختر که امروز
23 مهرماه برگزار شد، اظهار کرد: یکسري منابع به عنوان
تسهیلات در منطقه آمده و خواهد آمد فرض ما این است
که یکسري موانع در بروکراسی اداري ما وجود دارد و اینجا
هم وجود دارد و باید کوشش کنیم این موانع را برداریم و

 
باید کار مردم را روان کنیم. 

وي تصریح کرد: لیستی از مشکلات تسهیلات که جامانده

 
یا متوقف شه به ما داده شود که راه حل آن گفته شود. 

معاون وزیر کار خاطرنشان کرد: براي کسب وکار و حل مسائل اقتصادي و کسب وکار محله اي باید برنامه احیا کسب وکارهاي آسیب

 
دیده و برنامه مستقل براي آن ها دیده شود. 

منصوري اضافه کرد: نتیجه کار باید آن باشد که رضایت مردم حاصل شود براي شهرستان طرح داده شود و این طرح و ایده باید با

 
مشارکت مردم باشد تا مردم قبال آن احساس مسئولیت کنند. 

وي بیان کرد: یک الگوي توسعه اي را مشخص کنند و بر اساس آن کار را جلو ببریم وقتی کاري که شروع می شود باید زیرساخت

 
هاي آن انجام و براي کسب وکارها تدابیر اندیشیده شود. 

معاون وزیر کار ادامه داد: طرح هاي سرمایه گذار متوقف و جامانده را مرور کنیم و طرح هاي احیا منطقه را بررسی شود ظرف دو

 
هفته طرح ها به فرماندار داده شود تا پیگیري شوند و آنجا که گیر بانکی هست منابع را کمک کنیم تأمین شود. 

منصوري عنوان کرد: طرح ها با زمان بندي و چارچوب باشد که دنبال شوند در اجرا فرماندار مدیریت کند و با همکاري کارها پیش

 
برود و از ظرفیت منطقه استفاده شود. 

انتهاي پیام



از ایجاد بحران در کارخانجات نساجی بروجرد جلوگیري شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش خبرگزاري فارس از بروجرد، حجت االله میرزایی
ظهر امروز در جریان بازدید از فعالیت بنگاه هاي بزرگ
تولیدي این شهرستان اظهار کرد: باید با حل مشکل حقوق
محقق بیش از هزار نیروي کار، از ایجاد بحران در این واحد

 
بزرگ تولیدي جلوگیري شود. 

وي به مشکلات کارخانجات نساجی بروجرد اشاره و بیان
کرد: نساجی بزرگترین واحد تولیدي شهرستان بروجرد و

 
برندي ملی بوده که ممکن است حقوق معوق دو ماهه نیروهاي آن در شرایط فعلی مشکل خاصی به نظر نرسد. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: این در حالی است که تداوم این مشکل در نساجی بروجرد ممکن

 
است آستانه شکل گیري یک بحران باشد. 

میرزایی تاکید کرد: از این رو باید پیش از تبدیل مشکل حقوق معوقه نیروهاي کارخانجات نساجی بروجرد به بحران کارگري، این

 
مسئله در این مرحله حل و فصل شود. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به موانع موجود در جذب تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در بروجرد و لرستان افزود:

 
بخش زیادي از این مشکلات از طریق تغییر در سهم رسته ها و توزیع فضایی بر اساس نواحی صنعتی روستایی قابل حل است. 

معاون امور اقتصادي وزیر کار تاکید کرد: بانک هاي کشاورزي، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و پست بانک چهار کارگزار در

 
پرداخت تسهیلات طرح اشتغال پایدار روستایی هستند. 

میرزایی با اشاره به اینکه بانک توسعه تعاون و صندوق کارآفرینی امید بهترین عملکرد را در پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی دارند،

 
گفت: البته بانک کشاورزي در این زمینه بدترین عملکرد را داشته است. 

انتهاي پیام/85012



کرمان| ایده هاي زیادي در پیچ و خم هاي اداري و پارك علم و فناوري دست

و پا می زنند

منبع: تسنیمشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها-سرپرست معاونت اقتصادي استانداري کرمان گفت: ایده هاي زیادي در پیچ و خم هاي اداري و پارك علم و
فناوري دست و پا می زنند که به محصول تولیدي برسند.

گروه استان ها-سرپرست معاونت اقتصادي استانداري
کرمان گفت: ایده هاي زیادي در پیچ و خم هاي اداري و
پارك علم و فناوري دست و پا می زنند که به محصول

 
تولیدي برسند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، حسین مهرابی صبح
امروز در آیین تجلیل از برگزیدگان سیزدهمین جشنواره
کارآفرینان برتر استان کرمان اظهار داشت: برگزاري این
جشنواره ها در توسعه تفکر کارآفرینی در جامعه بسیار

 
موثر است. 

وي با اشاره به اینکه باید مسیر را براي افراد خلاق، ریسک پذیر و آنهایی که اصول کارآفرینی را به خوبی به کار می گیرند هموار شود
افزود: در حاضر 30 مرکز و موسسه در استان داریم که در بحث کارآفرینی در بخش هاي آموزش، ترویج، تحقیقات و کاربردي فعالیت

 
دارند. 

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمان با بیان اینکه تبدیل ایده ها به محصول و تبدیل محصول به ثروتفلسفه راه
اندازي مراکز رشد و پارك هاي علم فناوري در کشور است گفت: به تجمیع و استانداردسازي مراکز و موسسات کارآفرینی باید توجه

 
شود. 

وي با اشاره به لزوم وجود مرجع و متولی خاص در حوزه کارآفرینی بیان کرد: نیاز است تا در این حوزه از انجام کارهاي موازي

 
جلوگیري کرده و با شناخت کافی و نیرو و منابع مالی به این حوزه سامان داد. 

مهرابی با بیان اینکه فراهم کردن زیرساخت هاي کارآفرینی را براي ماندگاري نخبه ها در کشور ضرورت دارد گفت: ایده هاي زیادي

 
داریم که در پیچ و خم هاي اداري و حتی پارك علم و فناوري دست و پا می زنند که به محصول تولیدي برسند. 

 
معاون رئیس جمهور: پارك هاي علم و فناوري بهترین فرصت براي سرمایه گذاري بخش خصوصی هستند 

 
وزیر علوم: ادامه حمایت دولت از مراکز آموزش عالی ضروري است/ توجه به مساله علم و فناوري در تدوین لایحه برنامه هفتم 

 
مجلس از پارك هاي علم و فناوري حمایت می کند 

وي با اشاره به اینکه موتور رشد و توسعه کارآفرینی است افزود: در معاونت اقتصادي استانداري کرمان آمادگی هماهنگی ها و تلاش



 
براي تجمیع موسسات کارآفرینی داریم. 

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمان گفت: پذیرفته ترین تعریف کارآفرینی، قدرت تحمل ریسک است، آمادگی
کامل داریم که کانون کارآفرینی استان را حمایت کنیم.



برگزاري جلسه آموزشی صندوق کارآفرینی امید استان
خوزستان و نمایندگان استانی شرکت تجارت الکترونیک پارسیان

برگزاري جلسه آموزشی صندوق کارآفرینی امید استان خوزستان و نمایندگان

استانی شرکت تجارت الکترونیک پارسیان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/23

برگزاري جلسه آموزشی صندوق کارآفرینی امید استان

 
خوزستان و نمایندگان استانی شرکت تجارت الکترونیک پارسیان 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خوزستان جلسه مشترکی با هدف آموزش ، ثبت نام دستگاههاي پوز ، تسریع در
روال کار و تحویل انواع مختلف پایانه هاي فروشگاهی و همچنین هماهنگی بیشتر بین صندوق کارآفرینی امید استان خوزستان و
نمایندگان استانی شرکت تجارت الکترونیک پارسیان ، با حضور معاونین ، کارشناسان و روساي شهرستانی صندوق استان خوزستان و
همچنین مهندس کاشفی مدیر و سایر کارشناسان شرکت تجارت الکترونیک پارسیان در محل ستاد صندوق استان خوزستان برگزار

 
گردید. 

در ابتدا طرفین با ساختار و روال هاي کاري یکدیگر آشنا شدند و گزارشی از پایانه هاي ثبت شده از سوي صندوق کارآفرینی امید
خوزستان و اقدامات قبلی ارائه گردید.سپس مهندس کاشفی مدیر شرکت تجارت الکترونیک پارسیان ومهندس شعیبی کارشناس
شرکت نیز گزارشی از وضعیت فعلی پایاه هاي فرشگاهی صندوق استان خوزستان ، عملکرد شرکت در این حوزه ، نحوه ي بازاریابی

 
آموزش هاي لازم در خصوص ثبت اطلاعات متقاضیان در سامانه ارائه گردید. 

در پایان نیز به بحث و تبادل نظر از سوي کارشناسان ستادي و روساي شهرستانی صندوق کارآفرینی امید خوزستان و نمایندگان
شرکت تجارت الکترونیک پارسیان در خصوص چگونگی ثبت درخواست ها ، ارائه گزارشات استانی مستمر از وضعیت پایانه ها ،

برگزاري جلسات هماهنگی تسریع در ثبت و تحویل دستگاهها اتخاذ و مصوب شد.



31 واحد صنعتی ایلام در سامانه طرح تاپ ثبت نام کردند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا -رئیس اداره آموزش، پژوهش و فناوري
سازمان صمت ایلام گفت: تاکنون 31 واحد صنعتی و

 
معدنی ایلام در سامانه طرح تاپ ثبت نام کرده اند. 

به گزارش خبرگزاري آریا از ایلام، مهدي کاکاخانی اظهار
کرد: از صنایعی که نیازمند حمایت هاي علمی و دانشگاهی
براي رفع مشکلات خود هستند خواسته شده که در سامانه
توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار ثبت نام کنند و
استان ایلام در سال گذشته توانست به صورت 100

 
درصدي به اهداف ترسیمی دست یابد. 

وي با تشریح کامل نحوه کار با سامانه تاپ براي حاضران ادامه داد: طرح ملی تاپ براي توسعه فناوري در صنایع و مشارکت هر چه

 
بیشتر بین صنعت و دانشگاه ایجاد شده است. 

کاکاخانی افزود: در این طرح در کنار کمک به صنعت براي استفاده از دانش و علم به منظور ورود فناوري به تولیدات صنایع از ظرفیت

 
هاي دانشگاه استفاده شده است. 

رئیس اداره آموزش، پژوهش و فناوري صمت ایلام تصریح کرد: در طرح ملی تاپ از پایان نامه هاي دانشجویان براي کمک به صنعت
بهره گیري شده و دانشجویان نیز امکان فعالیت در کارگاه ها و آزمایشگاه هاي صنایع براي ارائه راهکار به صنعت به منظور حل

 
مشکلات خود توسط دانش را دارند. 

وي ادامه داد: در کنار کمک به صنایع براي حل مشکلات آنها با کمک علم و فناوري می توان براي فارغ التحصیلان دانشگاهی نیز

 
زمینه ایجاد شغل و یا کارآفرینی را نیز فراهم کرد. 

رئیس اداره آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صمت ایلام عنوان کرد: دانشجویان و اساتید دانشگاه ها در این سامانه براي مشارکت با

 
صنایع ثبت نام کنند و بر اساس توانمندي علمی که دارند با صنایع مربوطه همکاري کنند. 

کاکاخانی گفت: تاکنون 31 واحد صنعتی و معدنی استان در سامانه طرح تاپ ثبت نام شده است.



دولت اجازه نمی دهد یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در
بخش بودجه روبه رو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود.

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در

 
بخش بودجه روبه رو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

به گزارش ایکنا، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، جلسه دیدار
اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي
سینما و تئاتر با معاون اول رئیس جمهور، عصر سه شنبه برگزار

 
شد. 

اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و
هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل
همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد

شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین

 
براي کشور هستند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متأسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبه رو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 



جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به خاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

انتهاي پیام



برگزاري ویدئو کنفرانس مسئولین کارآفرینی مراکز تحقیقات و آموزش

کشاورزي

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/23

مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی استان گلستان

پیرو هماهنگی به عمل آمده و دعوت دفتر کارآفرینی موسسه آموزش
و ترویج کشاورزي، اولین گردهمایی مجازي مسئولین کارآفرینی مر
اکز تحقیقات و آموزش مورخ 99/7/22 از طریق وب کنفرانس برگزار

 
گردید . 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل مرکز تحقیقات و آموزش
کشاورزي و منابع طبیعی گلستان در این وبینار دکتر مختاري رئیس

مرکز کارآفرینی موسسه  در خصوص پروژه راه اندازي کسب و کار نوپا در بخش کشاورزي مطالبی را بیان نمودند. وي با بیان اینکه
باید نگاه به کشاورزي از سنتی به یک کشاورزي با علم و تکنولوژي تغییر یابد، از مسئولین کارافرینی مراکز خواستند که نسبت به

 
شناسایی استارتاپهاي بخش کشاورزي و ارتباط بیشتر در جهت همکاري با آنها اقدام نمایند . 

در این جلسه آقاي نوراله تازیکه مسئول کارآفرینی مرکز، فعالیت هاي دفتر کارآفرینی مرکز گلستان را بیان نمودند. وي مهمترین
اقدامات این دفتر را ارتباط شرکت تعاونی زعفران کاران وامنان با استارتاپ هاي بخش کشاورزي از جمله کشمون و باسلام جهت
فروش اینترنتی محصولات بیان نمودند. تازیکه مهمترین برنامه هاي این مرکز را شناسایی دانش آموزان با استعداد و نوآور، همچنین

 
آموزش فرزندان و فارغ التحصیلان روستاي وامنان بیان نمود. 

 
مهمترین مصوبات جلسه عبارتند از : 

 
فرهنگسازي و توانمند سازي از طریق ارائه برگزاري دوره هاي آموزشی 

 
امید آفرینی در این حوزه 

شناسایی استارت آپ هاي فعال در حوزه کشاورزي جهت شبکه سازي



تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

منبع: بورس پرسشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد بین گروه سایپا، کمیته امداد و صندوق کارآفرینی امید امضاء شد.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به
مددجویان این کمیته گفت: این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش هستند را حل کند.
تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط با حمایت هاي گروه سایپا عملیاتی شد و امید می رود سایر مجموعه ها در راستاي

 
مسئولیت اجتماعی به آن توجه کنند. 

وي افزود: سایپا اعلام کرده از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان
واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد، چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار و
مقرر شد سایپا براي مددجویان تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را

 
پرداخت کند. به نظر می رسد تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید و ادامه پیدا کند. 

جواد سلیمانی مدیرعامل سایپا نیز در این خصوص گفت: سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه
مشترکی را با کمیته امداد تعریف کند. در گام اول تفاهم نامه تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان امضا شد و در گام هاي بعدي سطح
همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. میزان تولیدات
زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده لذا این آمادگی وجود دارد میزان عرضه خودرو از

 
این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر
گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در رهن سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و

 
سندي دریافت نمی کند. بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و بصورت قرض الحسنه است. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



160 شرکت نوپا توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور ایجاد شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/07/23

بر اساس اعلام معاونت علمی و فناوري تاکنون 160 شرکت نوپا توسط متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور در حوزه
هاي مختلف راه اندازي شده است.

بر اساس اعلام معاونت علمی و فناوري تاکنون 160 شرکت
نوپا توسط متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور

 
در حوزه هاي مختلف راه اندازي شده است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از معاونت علمی و
فناوري، برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی
خارج از کشور، به دنبال فراهم کردن شرایط مناسب براي
تاسیس شرکت هاي نوپا است. این تلاش هم تاکنون به
ایجاد 160 شرکت نوپا در حوزه هاي زیست فناوري،
نانوفناوري، سلول هاي بنیادي، ICT، انرژي و مواد

 
پیشرفته توسط جامعه هدف منجر شده است. 

بیشتر این کارآفرینان ایرانی از کشورهاي امریکا، کانادا، آلمان، سوئیس، سوئد و انگلیس هستند که با کمک این برنامه به ایجاد و

 
تاسیس شرکت هاي نوپا در حوزه هاي مختلف فناورانه اقدام کرده اند. 

برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور (Connect.isti.ir) با هدف استفاده از ظرفیت علمی و تخصصی
محققان و متخصصان ایرانی و برقراري ارتباط با مراکز علمی، فناوري و صنعتی منتخب کشور در حال اجرا است. این برنامه با ایجاد
شبکه گسترده اي از پایگاه هاي تخصصی شامل بهترین دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و شرکت هاي دانش بنیان کشور با سرعت قابل

 
قبولی توسعه یافته است. 

بر اساس آخرین آمارها تا امروز بیش از 120 پایگاه تخصصی همکار به این برنامه پیوسته اند. در این برنامه بیش از 6 هزار و 500
همکاري موفق شامل پست داك، استاد مدعو، فرصت مطالعاتی، تاسیس شرکت و اشتغال در شرکتهاي فناور ثبت شده است. همکاري
هایی در مرز دانش که به توسعه علم و فناوري در داخل کشور، استفاده از تجارب ایرانیان مقیم خارج از کشور و بهره بردن از

 
توانمندي هاي دیگر کشورها می انجامد. 

مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با اجراي این برنامه در تلاش است تا تا در قالب
حمایت از انجام پروژه هاي تحقیقاتی و فناورانه همچون پسادکتري، فرصت مطالعاتی، استاد مدعو و معین، راه اندازي کسب وکارهاي
فناورانه، اشتغال در شرکت هاي فناور و برگزاري سخنرانی و کارگاه هاي تخصصی به ارتباط موثر متخصصان ایرانی خارج از کشور با

 
مراکز علمی و فناوري برگزیده کشور کمک کند. 



«ارتقاي سطح علمی و حرفه اي پایگاه تخصصی همکار»، «فراهم کردن شرایط مناسب براي توسعه فناوري هاي نوظهور و پیشرفته در
کشور»، «فراهم کردن شرایط انتقال مهارت ها، روش ها و قابلیت هاي خدماتی نوین توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور به
داخل» و «کمک به تاسیس شرکت هاي فناور در حوزه هاي فناوري پیشرفته» از جمله مهم ترین اهداف اجرایی کردن این برنامه

توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است.



بازگشت 15 واحد غیرفعال منطقه ویژه اقتصادي پیام البرز به چرخه تولید

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام با بیان اینکه اشتغال زایی و حمایت از تولید به عنوان یکی از مهم
ترین رویکردهاي پیش روي این منطقه در سال جهش تولید است گفت: اقدامات انجام شده موجب شد تا 15 واحد تولیدي و

صنعتی در این منطقه به چرخه تولید بازگردند.

بازگشت 15 واحد غیرفعال منطقه ویژه اقتصادي پیام البرز
به چرخه تولید مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه
بین المللی پیام با بیان اینکه اشتغال زایی و حمایت از
تولید به عنوان یکی از مهم ترین رویکردهاي پیش روي
این منطقه در سال جهش تولید است گفت: اقدامات انجام
شده موجب شد تا 15 واحد تولیدي و صنعتی در این

 
منطقه به چرخه تولید بازگردند. 

به گزارش خبرگزاري برنا استان البرز، نادر ثناگو مطلق
اظهار کرد: این واحدها بنا به دلایل مختلفی نیمه فعال شده بودند که با تلاش هاي صورت گرفته بار دیگر باز فعال و به چرخه تولید

 
بازگشتند. 

وي ادامه داد: با باز فعال سازي این تعداد واحد تولیدي و صنعتی زمینه اشتغال بیش از 200 نفر در منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه

 
بین المللی پیام فراهم شده است. 

ثناگو مطلق گفت: هدف بر این است تا با توجه به باز فعال سازي واحدهاي تولیدي راکد و نیمه تعطیل در منطقه، زمینه اشتغال هر

 
چه بیشتر و تولید را در پیام فراهم کنیم. 

وي در ادامه با اشاره به توسعه زیر ساخت ها در فاز چهار منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام، اعلام کرد که بر اساس
پیش بینی هاي صورت گرفته، با توسعه فاز چهار در سال جاري، 2 هزار شغل و تا پنج سال آینده 10 هزار شغل جدید در این منطقه

ایجاد می شود.



احتمال بهره برداري از پروژه گاوداري 6000 رأسی دلفان ظرف دو ماه آینده

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/07/23

حاتم شاکرمی گفت: قرار نیست سرمایه هاي مملکت تحت عنوان بدهی تملک شده و بعد رها شوند.

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار ورفاه اجتماعی : احتمال
بهره برداري از پروژه گاوداري 6000 رأسی دلفان ظرف دو
ماه آینده حاتم شاکرمی گفت: قرار نیست سرمایه هاي

 
مملکت تحت عنوان بدهی تملک شده و بعد رها شوند. 

به گزارش خبرگزاري برنااز لرستان ؛ شاکرمی در جلسه
شوراي اداري دلفان، اظهار کرد: اگر می خواهید براي
اشتغال و تولید کاري در شهرستان دلفان انجام شود بخش
خصوصی را محور قرار داده و براي سرمایه گذاران این

 
بخش فرش قرمز پهن کنید. 

او با بیان اینکه جانمایی شهرك صنعتی انجام شده است،افزود: چیزي که تأسف بار بود این بود که بیشتر واحدهاي شهرك صنعتی
علی میرزایی در تملک بانک ها هستند و تعطیل هستند، این درحالی است که بانک ها حق ندارند این سرمایه هاي ملی را در تملک

 
خود قرار بدهند و بلااستفاده رها کنند. 

شاکرمی تصریح کرد: قرار نیست سرمایه هاي مملکت تحت عنوان بدهی تملک شده و بعد رها شوند چراکه با شعار سال و نظر ریاست

 
قوه قضاییه دارد که اعلام کردند هیچ واحدي نباید به دلیل بدهی بانکی تعطیل شود. 

معاون روابط کار وزارت تعاون کار ورفاه اجتماعی با بیان اینکه اگر واحدهاي نیمه فعال یا فعالی در شهرستان دلفان وجود دارد باید
مشکل آن ها را حل کنیم، خاطر نشان کرد: یکی از مباحث مورد نظر در سفر ما دنبال می شود توسعه مشاغل خانگی است که زمینه

 
خوبی در این زمینه در شهرستان وجود دارد. 

شاکرمی یادآورشد: پروژه هایی در دست ساخت است که پروژه گاوداري 6000 رأسی طبق برنامه پیش رفته است و امیدواریم فاز اول

 
این پروژه ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسد. 

·



دانشجویم و به خاطر ادامه تحصیل تحقیر شدم!

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/23

 
دانشجویم و به خاطر ادامه تحصیل تحقیر شدم! 

خراسان/ دانشجو هستم اما به نظرم هرچه زودتر تغییر
مسیر بدهم و درس را رها کنم، آینده بهتري خواهم داشت.
این روزها هر که من را می بیند، می گوید که الکی وقتت
را براي درس خواندن هدر نده چون آخرش هم بیکار
خواهی ماند. به نظرم مدرك گرفتن فایده اي ندارد.
احساس می کنم که تحقیر شدم و نمی دانم تصمیم

 
درست چیست؟ 

مخاطب گرامی، شما به تحصیل روي آوردید تا براي حفظ
بقاي خود، مهارت هاي بیشتري کسب کنید و معقول نیز
همین است که آدمی تلاشش را براي بهینه کردن شرایط
امروز و فرداي خود انجام دهد. نکته این جاست که شما

تلاش هاي بسیاري را دیده و شنیده اید که به سرانجام مطلوب نرسیده است. به طور مثال راننده تاکسی که کارشناسی مکانیک یا
قصابی که کارشناسی کشاورزي دارد یا فردي که کارشناسی ارشد روان شناسی دارد و هنوز بیکار است و بسیاري دیگر. مشکل این
همه تحصیل کرده بیکار، ریشه در بی حاصل بودن تحصیل ندارد بلکه ریشه در افراط و بی برنامگی نظام دانشگاهی در تعلیم تحصیل

 
کرده ها بدون تناسب با نیاز جامعه دارد. 

 
فرض تان درباره بی فایده بودن تحصیل غلط است 

جوامعی مانند جامعه در حال توسعه ما را به اصطلاح «بهشت کارآفرینان» می نامند بدین معنا که پر است از فرصت ها و نیازهاي
پاسخ داده نشده که هرکدام می تواند سرآغاز کسب و کاري کوچک یا بزرگ شود و نمونه آن را بسیار می بینید. البته در برخی از آن
ها به آموزش و تدبیر هوشمندانه طرح کسب و کار نیاز است. بیشتر کارآفرینان موفق و با تدبیر به مدد تحصیل یا دانش تجربی خود
به موفقیت رسیده اند یا به مدد وجود تحصیل کرده هاي پر امید، کسب و کار خود را سامان داده اند بنابراین فرض شما غلط است که
تحصیل بی فایده است و راه به جایی نمی برد. تحصیل به قصد تسخیر میزي در اداره اي یا استخدام شدن، شاید به سرانجام نرسد اما

 
تحصیل به قصد خود اشتغالی و کارآفرینی به احتمال زیاد سرانجام بهتري دارد. 

 
تحصیلات یک سرمایه است 

نکته آخر این که ما صرفا تحصیل نمی کنیم که آینده شغلی خود را رقم بزنیم. به نظر شما، آیا یک پدر یا مادر تحصیل کرده موفق تر
نیست یا حتی یک راننده تاکسی تحصیل کرده احترام و امنیت بیشتري براي من و شما به ارمغان نخواهد آورد؟ در مجموع، بی شک
تحصیلات تبعات بسیاري در زندگی شخصی و اجتماعی شما خواهد داشت و درست مانند سرمایه اي است که آن را از هیچ باد و

 
بارانی گزندي نیست و اگر برگ سبزي(پول) نیاورد، بی شک زندگی سبزتر و صبورانه تري را باعث خواهد شد. 

 
نویسنده : رضا زیبایی | روان شناس بالینی 



 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



جریمه براي کنترل کرونا؛ آرزوي پریدن با یک بال

منبع: خانه ملتشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/23

در بحبوحه بحران جهانی کرونا ماسک حکم سپر بلاست آیا می توان پشت هر ماسکی پناه گرفت و خود را از آماج حملات
این ویروس بی رحم در امان داشت؟

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري خانه ملت، در بحبوحه بحران جهانی کرونا ماسک حکم سپر بلاست آیا می توان پشت
هر ماسکی پناه گرفت و خود را از آماج حملات این ویروس بی رحم در امان داشت؟ استفاده چندباره از ماسک یکبار مصرف و

 
اطمینان به ماسک ماماندوز که معاون وزیر بهداشت توصیه کرده تا چه میزان و تحت چه شرایطی موثر است. 

رکورد جدید؛ طبق آمار رسمی وزارت بهداشت هر 6 دقیقه حداقل یک مرگ کرونایی در کشور دارم. با ثبت 272 قربانی تعداد
جانباختگان روزانه به بالاترین رقم هشت ماهه رسید و اینجاست که به حرف وزیر بهداشت رسیدیم «کرونا با خواهش و تمنا جمع
نمی شود» این آمار و ارقام ، نشان از پاییز خطرناکی می دهد که بارها در مورد آن هشدار داده شده بود، اما بی توجهی به پروتکل

 
هاي بهداشتی امروزه همه را یک گام به مرگ نزدیک تر کرده است! 

از جریمه 50 تا 300 هزار تومانی براي مردمی که از ماسک استفاده نمی کنند، بنا به دلایلی که اکثریت این عوامل در شرایط
نابسامان اقتصادي خلاصه می شود شیوع موج سوم کرونا با شدت بیشتر خود را در کشور نشان داده و در هر 6 دقیقه جان یکنفر را
می گیرد؛ ستاد ملی مبارزه با کرونا طرح جریمه استفاده نکردن از ماسک را پیاده کرد تا شاید جریمه بتواند کارساز باشد براي مردمی
که بیماري را باور نکرده و هیچگونه التماس و خواهش در آنها تاثیر نگذاشته؛ اما این سوال در ذهن اکثریت ایجاد شده قوانین چه
میزان بازدارنده هستند؟ از جریمه 50 تا 300 هزار تومانی براي مردمی که از ماسک استفاده نمی کنند، بنا به دلایلی که اکثریت این
عوامل در شرایط نابسامان اقتصادي خلاصه می شود و تمام توجیهات آنها در قیمت یک عدد ماسک به قیمت یک قرص نان بر سر

 
سفره آنان معنا پیدا می کند؛ بماند دلایلی که گاهی منطقی و عقلانی نیستند. 

 
چقدر مشمول پرداخت جریمه می شویم؟ 

از بی توجهی به فاصله گذاري اجتماعی تا ماسک نزدن همه عوامل دست به دست هم دادند تا ستاد ملی کرونا استفاده از ماسک را در
پایتخت اجباري کند با شرایط خاص به شرح ذیل، حسن روحانی رئیس جمهوري در چهلمین جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا تاکید
می کند: کسانی که به کرونا مبتلا شده و دوران قرنطینه خود را سپري می کنند، چنانچه در همان دوره قرنطینه اجباري، در جامعه
حضور یابند در هر نوبت تخلف، 200 هزار تومان جریمه خواهند شد. هر فردي که بدون ماسک در جامعه حضور یابد، 50 هزار تومان
جریمه خواهد شد که باید در دو هفته به حسابی که اعلام خواهد شد، واریز کند. در این میان اصنافی که این دستورالعمل ها را
رعایت نکنند در مرحله نخست تذکر دریافت می کنند، در مرحله بعد 300 هزار تومان جریمه، در مرحله سوم یک میلیون تومان
جریمه و در مرحله چهارم کسب و کار آن ها پلمب خواهند شد، در تاکسی ها نیز راننده خودرو اگر دستورالعمل هاي بهداشتی را
رعایت نکرد، 100 هزار تومان جریمه می شود و هر مسافري هم که بدون ماسک در تاکسی حضور یابد، راننده تاکسی به ازاي هر
مسافر 20 هزار تومان جریمه خواهد شد، مسئول اجراي این مصوبه نیز نیروي انتظامی، بسیج و ناظران و بازرسان وزارت بهداشت

 
خواهند بود. 



 
چند سناریو براي دریافت جریمه ماسک نزدن 

تیترهاي ریز و درشتی از جریمه ماسک نزدن در سرتیتر رسانه قرار گرفته در حد تیتر عالی و دهان پرکن که در مرحله اجرایی شدن
با اما و اگرهاي مسئولان روبرو می شود در این میان چند سناریو جریمه پیش روي افرادي که ماسک نمی زنند در نظر گرفت شده،
اگر پلیس و بازرسان بهداشت فرد خاطی را ببینند وي را جریمه می کنند، نکته دیگر نیروي انتظامی با دوربین چهره افراد ثبت می
کنند و با چهره نگاري همه اطلاعاتشان اعم از کد ملی و دیگر اطلاعات مربوط به آنها در سیستم باگزاري می کند؛ همانند طرح

 
حجاب البته با دقت بیشتر چرا که مردم ماسک به چهره دارند، بعد از چهره نگاري به آنها پیام ارسال می شود. 

 
پاسخ پلیس به اجراي جریمه ماسک نزدن 

در پی این تصمیم ستاد ملی مبارزه کرونا؛ سردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی پایتخت، در خصوص چگونگی جریمه و اعمال قانون
افرادي که ماسک نمی زنند، اظهار می کند: پلیس همکاري کامل و دقیقی با ستاد کرونا در تهران داشته است و طبق گفته رئیس

 
جمهور بیشتر برخوردها ایجابی و ارشادي است و تا این لحظه کسی جریمه نشده است. 

وي در مورد جریمه افرادي که ماسک نمی زنند توسط دوربین ها اعمال می شود یا مأموران پلیس تصریح می کند: در حال دنبال

 
کردن ساز و کار این طرح هستیم و ان شاءاالله جزئیات آن را اعلام خواهیم کرد. 

هیچ نظارت اجرایی براي برنامه هاي مطرح شده مد نظر نیست، برخی از مواقع نیاز است پروتکل ها را به مرحله اجرایی شدن برسانیم
حسینعلی شهریاري رئیس کمیسیون بهداشت مجلس با انتقاد از اجرایی نشدن پروتکل هاي بهداشتی به خانه ملت می گوید: در ستاد
ملی کرونا رئیس جمهور بیشتر به عقاید و نظریه هاي خود توجه می کند و هیچ عکس العمل مثبتی نسبت به نظریه کارشناسان و
نظریه پردازان این حوزه نداشته، هیچ نظارت اجرایی براي برنامه هاي مطرح شده مد نظر نیست، برخی از مواقع نیاز است پروتکل ها

 
را به مرحله اجرایی شدن برسانیم. 

شهریاري تاکید می کند: تعطیلات متعددي بعد از شیوع کرونا داشتیم که هر یک از تعطیلات با موج جدید بیماري و مرگ و میرهاي

 
بیشتري همراه بود. باید تمام مسیرهاي ورودي هر شهر علی الخصوص شهرهاي شمالی از ابتدا مسدود می شد. 

 
مردم تا کرونا به چشم نبینند باور نمی کنند 

وي ادامه می دهد: یکی از دلایل اوج گیري کرونا بحث یک سوم کارمندان هستند، در دولت الکترونیک تمام امکانات براي اشتغال از
راه دور باید فراهم باشد تا کارکنان بتوانند از راه دور به مردم خدمت رسانی کنند. بیماري کرونا از طرف مردم جدي گرفته نشده است
و عده اي به پروتکل هاي بهداشتی وضع شده توجه نمی کنند و تعدادي پروتکل هاي بهداشتی را مناسب نمی دانند، به فرض مثال
در کشورهاي اروپایی اگر قانونی وضع می شود به صورت محکم اجرایی می شود اما چرا در کشور ماسک زدن که یک اقدام کوچک در
جهت مبارزه با این بیماري است با مقاومت مردم روبرو شده است و ماموران مترو فقط در حد یک هشدار به آن اکتفا می کنند و این

 
دستورالعمل ها اجرایی عملیاتی نمی شود و متاسفانه مردم هم تا کرونا به چشم نبینند باور نمی کنند. 

 
پنهانکاري عاملی بر شیوع کرونا در کشور 

پنهانکاري عاملی بر شیوع گسترده کرونا در کشور شده است؛ رئیس کمیسیون بهداشت مجلس شوراي اسلامی در این مورد تصریح



می کند: انگ اجتماعی کرونا بالاست به مرور زمان بالاتر هم می رود و همین عاملی بر پنهانکاري بیماري و شیوع گسترده آن خواهد
شد، دلیلی ندارد کارمندان و کارگران بعد از شیوع کرونا اخراج شوند، کرونا هزینه زیادي براي کارفرمایان و تولیدکنندگان به همراه
داشته است؛ دولت باید از کارفرمایان، کارکنان و کارگران حمایت جدي کند و در شیوع کرونا نگرانی هاي معیشتی مردم را کاهش

 
دهند. 

 
براي اجراي قوانین باید تدابیري اندیشید 

در ادامه زهره الهیان نماینده مردم تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به بی توجهی مردم
به پروتکل هاي بهداشتی به شرایط قرمز کرونا درشهر تهران و دیگر شهرها تاکید کرده و می گوید: قوانین بازدارنده کرونا در شرایط
فعلی باید به صورت سختگیرانه به مرحله اجرایی شدن برسد، بی توجهی به پروتکل هاي بهداشتی از طرف مردم منجر شده تا شاهد

 
موج سوم کرونا با افزایش مرگ و میر بیشتر در کشور باشیم؛ براي اجراي قوانین باید تدابیري اندیشیده شود. 

 
طولانی شدن بیماري منجر به بی توجهی مردم به پروتکل هاست 

عضو فراکسیون زنان مجلس طولانی بودن بیماري را عاملی بر بی توجهی مردم دانسته و تاکید می کند: طولانی شدن دوران بیماري
منجر به بی توجهی مردم به پروتکل ها شده است، در این بین رفتار مسئولان در اجراي پروتکل ها و جدي نگرفتن بیماري از طرف
دولت دلیلی بر آن شده تا بیماري اوج بگیرد تا زمانی که مسئولان بیماري را جدي نگیرند، نمی توانیم بیماري را کنترل کنیم اجرایی
پروتکل ها امروزه یک وظیفه حیاتی هست چه به صورت اجبار یا اختیاري، بی توجهی به آنها به قیمت قربانی شدن بسیاري از

 
هموطنان تمام شده است. 

اوج گیري بیماري در تعطیلات معضلی است که در هشت ماه گذشته به دفعات شاهد آن بودیم؛ فقط با اولتیماتوم و تکرار اینکه مردم
مسافرت نکنند تا بیماري اوج نگیرد به نتیجه نمی رسیم رئیس کمیته حقوق بشر مجلس یازدهم تصریح می کند: اوج گیري بیماري
در تعطیلات معضلی است که در هشت ماه گذشته به دفعات شاهد آن بودیم؛ فقط با اولتیماتوم و تکرار اینکه مردم مسافرت نکنند تا
بیماري اوج نگیرد به نتیجه نمی رسیم؛ بلکه شاهد موج جدیدي از بیماري هم خواهیم بود؛ بر همین اساس باید برنامه کارآمدتري را
در رابطه با تعطیلات چند روز نظر بگیریم؛ تا مردم با رفتارهاي نسنجیده منجر به اوج گیري بیماري نشوند. فرهنگسازي در این زمینه

 
می تواند نقش موثري داشته باشد. 

در ادامه اقبال شاکري نماینده مردم تهران در مجلس با انتقاد از عملکرد ستاد ملی کرونا به وضعیت قرمز پایتخت اشاره کرده و به
خبرنگار خانه ملت می گوید: ستاد ملی مبارزه با کرونا بعد از هشت ماه هنوز جایگاه خود را پیدا نکرده است و دستخوش تصمیمات
متناقض و متغییري است و هنوز نتوانسته بعد از گذشت هشت ماه این بیماري را کنترل کند و هر روز شاهد مرگ و میر تعداد

 
بسیاري از هموطنان هستیم. 

وي ادامه می دهد: تا زمانی که ستاد ملی کرونا به عنوان یک فرمانده عملیاتی نتواند مستقلانه عمل کند هر روز با موجی قوي تر از
بیماري مواجه خواهیم بود، این بی نظمی باز می گردد به عملکرد نامنظم رئیس ستاد مبارزه با کرونا، متاسفانه امروزه پایتخت و دیگر

 
شهرها به دلیل دستورات نسنجیده در شرایط فوق العاده حساس قرار دارند. 

 
قوانین را به مرحله اجرایی شدن برسانیم 

شاکري یادآوري می کند: باید ستاد ملی مبارزه با کرونا با توجه به جزئیات از ابتدا براي سازمان ها و نهادهاي مختلف وظیفه اي



تعیین می کرد تا به مرحله اجرایی شدن برسند. اپیدمی ملی کرونا به قدري خطرناك است که متاسفانه شاهد مرگ روزانه بیش از
200 نفر هستیم، جریمه یا هر مجازاتی که منجر می شود، این بیماري کنترل شود باید هر چه سریعتر اعمال می شد. اگر قوانینی

 
برنامه ریزي می شود باید به مرحله اجرایی شدن برسد، با دستور دادن و اجرا نکردن نمی توانیم این بیماري را کنترل کنیم. 

عضو کمیسیون عمران مجلس به خانه ملت می گوید: در رابطه با جریمه استفاده از ماسک باید توجه کنیم که زیر ساخت هاي
اجباري کردن ماسک در جامعه را مهیا کنیم، در جامعه هستند افرادي که توان خرید ماسک ندارند، اجباري شدن ماسک همراه با در
نظر گرفتن زیر ساخت هاي آن؛ مانند توزیع ماسک هاي رایگان براي دهک هاي پایین و کم درآمد جامعه می تواند تا حدود بسیاري
بیماري را کنترل کند؛ در حال حاضر قیمت یک ماسک در خوشبینانه ترین حالت 1500 تومان است که این قیمت براي افراد کم
درآمد جامعه می تواند قیمت خرید نان شب آنها باشد، گاهی می بینیم در سطح شهر مردم ماسک یکبار مصرف را چند مرتبه
استفاده می کنند؛ ماسک هایی که گاهی منجر به بیماري افراد می شود، ترس از جریمه شدن آنها را مجبور می کند از یک ماسک

 
یکبارمصرف چند مرتبه استفاده کنند. 

 

بعد از گذشت هشت ماه با موج سوم بیماري کرونا مواجه هستیم؛ چرا بعد از گذشت هشت ماه اکنون «اجبار» در جهت اجراي قوانین
گذاشته شده است؛ آیا بعد از عید نوروز این قوانین تصویب نشده و به مرحله اجرایی شدن هم نرسید بوده اند که هر روز با آمار مرگ
و میر بالایی روبرو نشویم؛ به نظر می رسد اجرایی جریمه براي ماسک نزدن یک راه حل واکنشی است تا اجرایی در این میان تصمیم
به بازگشایی مدارس، بی توجهی به اجراي پروتکل ها از طرف سازمان ها و نهادهاي خدمات رسان مثل اتوبوس و مترو تصمیمات خلق
الساعه اي هستند که هیچ عنوان با کنترل کرونا همخوانی ندارند؛ آیا همه مردم توان خرید ماسک را دارند، به نظر می رسد اجباري
شدن استفاده از ماسک هزینه مالی اضافه اي است بار مالی آن بر روي دوش مردم خواهد بود. اگر استفاده کنند هزینه دارد و اگر

 
استفاده نکنند باز هزینه اي به نام «جریمه» خواهد داشت. 

کلام آخر؛ تصمیمات خلق الساعه اي که گرفته می شود مشخص نیست چقدر قابلیت اجرایی شدن را دارند؛ مهمترین علت آن نبود
ضمانت اجرایی شدن آنها است؛ همه اقشار جامعه باید از ماسک استفاده کنند؛ اقشار کم درآمد جامعه گاهی به قدري از ماسک یکبار

 
مصرف استفاده می کنند که تضمینی براي سلامت آنها ندارد./ 

 
پایان پیام 

گزارشگر: محبوبه اشرفی پیمان



اصحاب فرهنگ و هنر عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده هستند / دولت

در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد

منبع: نواندیششماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه

 
شنبه برگزار شد. 

به گزارش سایت معاون رئیس جمهور؛ دکتر اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ
براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم

 
در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي
مختلف در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته

 
بویژه در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

دکتر جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه
گردشگري و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار

 
در این بخش ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

دکتر جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 



در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



مواد اولیه به دلیل اختلاف بین دو وزارتخانه در گمرکات متوقف شده است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/07/23

احمد علیرضابیگی عضو کمیسیون امور داخلی کشور و
شوراها در مجلس در گفت و گو با خبرنگار پارلمانی
خبرگزاري فارس با تاکید بر ضرورت شعار سال مبنی بر
«جهش تولید» ، اظهار داشت: گرانی کالا زمانی ایجاد می
شود که تولیدات ما محدود و عرضه نیازمندي هاي مردم
در حد محدودي است و در این شرایط افرادي که پول
بیشتري پرداخت کنند امکان در فراهم کردن کالاي مورد

 
نظر را خواهند داشت. 

وي با بیان اینکه اگر تولید اتفاق نیفتد ناچار به واردات خواهیم بود، تصریح کرد:  واردات نیازمند دلار است و اختصاص منابع ارزي
براي تامین مایحتاج مردم سبب می شود تقاضا براي دلار بالا رفته و قیمت دلار افزایش یابد بنابراین ما هیچ راهی جز تقویت تولید

 
نداریم اما متاسفانه برنامه ریزي هایی که دولت انجام داد در راستاي تقویت تولید نبوده است. 

نماینده مردم تبریز در مجلس تصریح کرد: اکنون بسیاري از مواد اولیه ما به دلیل اختلاف بین دو دستگاه دولتی در گمرکات کشور

 
متوقف است و کارخانه ها به دلیل مواد اولیه نتوانستند تولید و اشتغال ا حفظ کنند و نتیجه آن شرایط فعلی شده است. 

انتهاي پیام/



تجلیل از کارآفرینان برتر در کرمان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/07/23

طی مراسمی از 6 کارآفرین برتر استان کرمان در حوزه هاي صنعت، خدمات و کشاورزي تجلیل شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، رضا اسماعیلی، مدیر کل کار، تعاون و رفاه
اجتماعی استان کرمان در سیزدهمین جشنواره کارآفرینان
برتر استان کرمان که در محل سالن شهید مرتضوي
استانداري برگزار شد، گفت: کارآفرینان نقش بسزایی در
رونق تولید کشور دارند، پس کسانی که در این حوزه

 
فعالیت می کنند باید شناسایی و معرفی شوند. 

او با بیان اینکه بیش از 112 نفر در جشنواره کارآفرینی
استان شرکت کردند که طی فرآیند هاي متعدد در نهایت
6 نفر به عنوان کارآفرین برتر انتخاب شدند، افزود: استان

 
کرمان در این 13دوره 43 کارآفرین برتر استانی و 9 نفر به عنوان ملی داشته است. 

اسماعیلی با اشاره به اینکه در قانون هیچ حمایت رسمی از کارآفرینان وجود ندارد، گفت: کارآفرینان تنها براي کمک به اشتغال و

 
تولید پا به عرصه خدمات، کشاورزي و صنعت می گذارند. 

او به کانون کارآفرینی استان کرمان اشاره و تصریح کرد: سالانه بیش از 35 هزار نفر در استان کرمان وارد بازار کار می شوند و امسال

 
بیش از 2هزار نفر وارد عرصه کار هاي دولتی و مابقی در بخش هاي خوداشتغالی، کارآفرینی و مزدبگیري مشغول می شوند. 

اسماعیلی ایجاد الگوسازي براي فارغ التحصیلان، برگزاري دوره هاي آموزشی و استارت آپ ها در حوزه کارآفرینی را از جمله اقدامات

 
در این حوزه عنوان کرد. 

مداح رئیس کانون کارآفرینی استان کرمان نیز در این جشنواره با اشاره به اینکه بعد از پنج سال از تعطیلی با پیگیري هاي استاندار
کرمان، کانون کارآفرینی استان کرمان راه اندازي شد، افزود: کانون کارآفرینان در راستاي پیاده سازي فرهنگ کارآفرینان راه اندازي

 
شده است. 

او با بیان اینکه ساختار کارآفرینی در دنیا عوض شده است و براساس آن باید تغییر رویه داشته باشیم، تصریح کرد: در استان کرمان

 
تنها یک مرکز شتابدهی وجود دارد که جاي تامل دارد. 



مداح بیان داشت: مهم تربن وظیفه ما تربیت و آموزش نسل آینده در حوزه کارآفرینی است که از هم اکنون باید براي این نسل برنامه

 
ریزي شود. 

سید مهدي طبیب زاده رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان هم گفت: باید توجه ویژه اي به مقوله کارآفرینی

 
شود و شرایط کشور و استان نیازمند کار جدید است و کار جدید در مفهوم کارآفرینی نهفته است. 

او با بیان اینکه در حال حاضر در بخش خصوصی در اتاق بازرگانی کانون کارآفرینی متشکل از کارافرینان استان تشکیل شده است،

 
افزود: باید فعالیت ها در حوزه کارآفرینی تجمیع شود و به سمت طراحی سیستم کارآفرینی پیش برویم. 

او با بیان اینکه به دنبال طراحی اکوسیستم کارآفرینی در سه فاز هستیم، تاکید کرد: باید تعریف دقیقی از مفهوم کارآفرینی داشته

 
باشیم. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان با بیان اینکه استان کرمان خواستگاه استعداد هاي کارآفرینی است،
گفت: باید در یک اقدام هماهنگ با مشارکت دولت، بخش خصوصی و اصحاب رسانه یک نظام جدید در حوزه کارآفرینی استان ایجاد

 
شود. 

حسین مهرابی سرپرست معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمان نیز در این نشست با بیان اینکه جشنواره کارآفرینان با هدف
انگیزش و اطلاع رسانی در حوزه هاي کارآفرینی برگزار می شود، گفت: در نهایت کسانی که در این جشنواره انتخاب می شوند، امید

 
هایی براي سایر کسانی هستند که در این مسیر گام برمی دارند. 

او با بیان اینکه باید مسیر براي افرادي که اصول کارافرینی را به خوبی به کار می گیرند، حمایت شود، ایجاد پارك هاي علم و فناوري
یکی از این حمایت ها برشمرد و افزود: در حال حاضر 30 مرکز در استان کار کارآفرینی را در حوزه هاي مختلف کارآفرینی انجام می

 
دهند. 

 
مهرابی تصریح کرد: باید در حوزه کارآفرینی یک مرجع در استان وجود داشته باشد تا مشکلات در این زمین مرتفع شود. 

او با تاکید بر ایجاد زیرساخت ها در حوزه کارآفرینی افزود: پراکندگی در مراکز شتابدهی، مراکز رشد و پیش رشد در حوزه کارآفرینی
داریم که باید تجمیع شوند و ما در این راستا آمادگی خود را اعلام می کنیم.



تولیدکنندگان گیلانی به فناوري تولید پارچه ''بایکو'' دست یافتند

منبع: تسنیمشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/07/23

گروه استان ها- رئیس صمت گیلان از مخالفت این سازمان با تغییر کاربري اراضی و تأسیسات صنعتی استان خبر داد و
گفت: تولیدکنندگان گیلانی به فناوري تولید پارچه "بایکو" دست پیدا کردند.

گروه استان ها- رئیس صمت گیلان از مخالفت این سازمان
با تغییر کاربري اراضی و تأسیسات صنعتی استان خبر داد
و گفت: تولیدکنندگان گیلانی به فناوري تولید پارچه

 
""بایکو"" دست پیدا کردند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، فرهاد دلق پوش
صبح امروز در نشست هم اندیشی شوراي هم خانواده
صنعت، معدن و تجارت به ظرفیت بالاي صنعتگران گیلانی
در کمک به بخش سلامت کشور اشاره کرد و اظهار داشت:
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گیلان با هرگونه

 
تغییر کاربري اراضی و تأسیسات صنعتی در گیلان مخالفت است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گیلان ممانعت از تغییر کاربري اراضی و تأسیسات صنعتی در استان را مورد تأکید قرار
داد و عنوان کرد: استان گیلان از ابتداي امسال تاکنون پیشرفت خوبی در بحث تولید ماسک داشته است از طرفی به زودي بستر

 
تولید پارچه مِلت بلِون ویژه تولید ماسک هاي بهداشتی در استان فراهم می شود. 

دلق پوش با تأکید بر اینکه در حالت فعلی و با توجه به محدودیت طبیعی، گیلان نیازمند زمین هایی براي ایجاد زیرساخت هاي
صنعتی جهت واگذاري به سرمایه گذاران جدید در حوزه تولید است تصریح کرد: در جلسات مختلف زیربنایی گیلان همواره چالش

 
کمبود اراضی صنعتی استان مطرح شده و براي آن برنامه ریزي هایی هم انجام گرفته است. 

 
رشد 25 درصدي صادرات کالا از مرز آستارا؛ ترانزیت ورودي استان گیلان افزایش یافت 

 
25 مورد تقلب در استفاده از «نشان استاندارد» امسال در گیلان کشف شد 

 
پیش بینی صید 2000 تن ماهی استخوانی از دریاي خزر در سال 99؛ مشکل بیمه صیادان گیلانی حل می شود 

وي با اشاره به اینکه سازمان صمت استان گیلان با همکاري دستگاه هاي دیگر در حال پیگیري براي صدور مجوز ایجاد شهرك هاي
صنعتی خصوصی در گیلان جهت استقرار صنایع مادر است ابراز داشت: گیلان با راه اندازي دو واحد تولیدي پارچه هاي ماسک در این

 
حوزه رکورددار است و قبل از آن تنها سه استان موفق به تولید پارچه ماسک شده بودند. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گیلان ضمن اعلام این خبر که گیلان توانسته رتبه چهارم کشوري در تولید مواد اولیه
ماسک به ویژه پارچه را به خود اختصاص بدهد خاطرنشان کرد: تولیدکنندگان گیلانی به فناوري تولید پارچه "بایکو" از لایه هاي



 
بهداشتی قابل استفاده در ماسک دست پیدا کرده اند که موفقیتی حائز اهمیت است. 

دلق پوش از تولید روزانه پارچه بی بافت اسپان باند دو لایه و لایه وسطی ماسک به نام "بایکو" به همت بخش خصوصی در گیلان به
میزان بیش از یک میلیون متر سخن گفت و اظهار داشت: صنعتگران گیلانی در کمک به بخش سلامت کشور ظرفیت هاي بسیار

 
بالایی دارند و تلاش هاي آنان در ماه هاي اخیر به خوبی مؤید این موضوع است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گیلان با بیان اینکه پارچه هاي تولید شده بایکو در دو کارخانه براي تولید انواع ماسک
سه لایه بهداشتی و به ویژه95N با تیراژ بیش از پنج هزار عدد روزانه به مصرف می رسند افزود: سیم هاي مخصوص که براي انواع

 
ماسک کاربرد دارد نیز هم اینک در هفت کارگاه استان گیلان تولید می شود. 

دلق پوش فراهم شدن زمینه اشتغال 250 نفر به شکل مستقیم در گیلان به جهت فعالیت کارگاه هاي تولید سیم مخصوص ماسک را
مورد توجه قرار داد و ابراز داشت: تولید در شرایط تحریمی سخت است و دشواري هاي شیوع کرونا نیز بر کسی پوشیده نیست اما با

 
تلاش فعالان حوزه تولید و تجارت و دیگران کمبودها مرتفع شده است. 

وي با بیان اینکه 2 ماه است توزیع اقلام بهداشتی به وزارت صمت محول شده ایجاد رقابت در ارائه خدمات و کالاي باکیفیت در این
اقلام را از نتایج مثبت این اقدام ذکر کرد و افزود: در حال حاضر تولید در استان گیلان بیشتر از نیازهاي آن است تا جایی که اقلام

 
بهداشتی نظیر ماسک به وفور در دسترس مردم قرار گرفته است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان تولید پارچه مِلت بلِون براي تهیه ماسک بهداشتی تا هفته هاي آینده در استان را نیز
مورد اشاره قرار داد و گفت: درصدد رفع مشکل انشعاب برق و ایجاد زیرساخت براي تولیدکننده این نوع پارچه در گیلان هستیم تا با

 
ظرفیت تولید 250 کیلوگرم به صورت روزانه به چرخه تولید کشور متصل شود. 

دلق پوش حفظ موقعیت موجود صنعتی، تکمیل ظرفیت هاي خالی و توسعه و ایجاد ظرفیت هاي جدید را در استان گیلان راهبردي
که مورد تأکید است خواند و اظهار داشت: به اعتقاد بنده هم اندیشی و همت عالی تمام اعضاء شوراي هم خانواده صنعت، معدن و

 
تجارت درصد تحقق اهداف عالیه و مورد تأکید مقام معظم رهبري را افزایش می دهد. 

وي اهمیت ثبت توانمندي هاي نخبگان و فعالیت تولیدي و خدمات فنی در سامانه توانیران(tavaniran.ir) را نیز متذکر شد و در
مورد مزیت هاي آن بیان داشت: با ثبت محصولات و تولیدات داخلی در این سامانه بدون شک از واردات کالاهاي مشابه ساخت داخل

و ورود تکنولوژي خارجی به کشور جلوگیري به عمل می آید.



اشتغال 76 هزار نفر در واحدهاي صنفی استان سمنان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/07/23

رئیس سازمان صمت استان سمنان گفت: در حدود 76 هزار نفر در واحدهاي صنفی استان سمنان مشغول فعالیت هستند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از سمنان، علی تشنه دل رئیس سازمان صمت استان
سمنان در ششمین جلسه کمیسیون نظارت بر سازمان
هاي صنفی استان گفت: بیش از 30 هزار واحد صنفی در
استان داراي پروانه کسب می باشند و در حدود 76 هزار

 
نفر در این واحدها شاغل هستند. 

او در ادامه ضمن ارائه گزارشی از وضعیت پروانه هاي کسب در استان افزود: نسبت پروانه هاي کسب منقضی شده به کل پروانه ها در
6 ماهه سالجاري در حدود 12 درصد و نسبت واحدهاي فاقد پروانه کسب به کل پروانه ها در این مدت در حدود یک درصد بوده

 
است. 

انتهاي پیام / گ



اعلام برنامه هاي دهه وقف در فارس /ثبت 53 مورد وقف جدید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان فارس از برگزاري برنامه هاي دهه وقف از 25 مهرماه امسال تا 6 آبان خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از شیراز، حجت الاسلام سید عباس موسوي امروز در
نشست خبري با موضوع ویژه برنامه هاي دهه وقف، به
تشریح عملکرد اوقاف در طول یکسال گذشته پرداخت و
گفت: در زمینه اسناد مالکیت، 1786 فقره سند تک برگ
با مساحت بیش از 4 میلیون متر مربع در قالب 11 هزار
رقبه انجام گرفته و در موضوع رفع اختلاف اراضی جنگل
ها و مراتع 9 میلیون و 909 هزار و668 مترمربع ارضی

 
بوده که تعیین تکلیف شده است. 

مدیرکل اوقاف فارس از تشکیل 44 جلسه شوراي حقوقی با هدف کاهش دعاوي خبر داد که طی آن 110 پرونده رفع اختلاف شده

 
است. 

حجت الاسلام موسوي با این حال از کُندي روند کار هاي عمرانی به دلیل شیوع کرونا خبر داد و گفت: خوشبختانه در زمینه پروژه

 
هاي عمرانی فعالیت هاي اوقاف وسعت داشته به نحوي که در توسعه و نوسازي بقاع 11 هزار 668 مترمربع کار انجام گرفته است. 

به گفته مدیرکل اوقاف فارس، اکنون 400 واحد مسکونی با پیشرفت فیزیکی بیش از 80 درصد از محل موقوفات در دست احداث

 
است. 

او همچنین، اضافه کرد: در خارج شیراز سرمایه گذاري در بازار بزرگ لار از موقوفه نظرعلی بیگ در زمینی به مساحت 19 هزار

 
مترمربع با اعتباري معادل 40 میلیارد تومان به بهره برداري رسید و براي 250 نفر به طور مستقیم اشتغال زایی شد. 

حجت الاسلام موسوي به برنامه هاي اوقاف در حمایت از شرکت هاي دانش بنیان اشاره کرد و افزود: در راستاي توسعه دامنه این
فعالیت ها؛ اولین شرکت دانش بنیان از محل موقوفات با سرمایه گذاري که شد در زمینه تولید اقلام پزشکی براي 40 نفر مستقیم و

 
براي 150 نفر غیرمستقیم شغل ایجاد کرد و 250 قلم تجهیزات تولید می کند. 

او از تولید محلول هاي ضد عفونی توسط یکی از شرکت هاي اوقاف خبر داد و گفت: شرکت دانش بنیان سلامت گستر کوثر یکی از

 
تولیدکنندگان اقلام پزشکی مورد نیاز استان است که به یاري نظام درمانی فارس آمده است. 



مدیرکل اوقاف فارس از سرمایه گذاري در بافت هاي تاریخی استان خبر داد و اعلام کرد: در این زمینه از جمله در مرمت کاروانسراي

 
خرم بید با 50 درصد، کاروانسراي «مخک» جهرم با 70 درصد و کاروانسراي ایزدخواست 90 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

به گفته حجت الاسلام موسوي، با بهره برداري از طرح گردشگري «سراي حوض» در بازار وکیل از محل موقوفه براي 10 نفر اشتغال

 
زایی شد. 

او همچنین از اجراي 8 پروژه سرمایه گذاري ویژه در بقاع متبرکه خبر داد و تصریح کرد: در تولید انرژي خورشیدي در کنار بقاع

 
متبرکه، دیگر برنامه هاي اوقاف است که دنبال می شود. 

مدیرکل اوقاف فارس از اقدام اوقاف در طرح ملی مسکن با همکاري وزارت راه و شهرسازي خبر داد و افزود: تا امروز 17 موقوفه با

 
760 هکتار اراضی با هدف ایجاد مسکن انبوه و ارزان در نظر گرفته شده که پس از تصویب اجرایی می شود. 

حجت الاسلام موسوي در ادامه اعلام کرد: از دهه وقف پارسال تاکنون 53 مورد وقف جدید در زمینه درمانی، مذهبی و آموزشی و نیاز
هاي ضروري ثبت شد.



کانون کارآفرینی، بازوي فکري مدیریت اقتصادي استان در ایجاد فرصت هاي

شغلی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان کرمانشاه در نخستین جلسه هیات امناي کانون کار
آفرینی استان گفت: کانون کارآفرینی، بازوي فکري

 
مدیریت اقتصادي استان در ایجاد فرصت هاي شغلی است 
به گزارش روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی
کرمانشاه ، نخستین جلسه هیات امناي کانون کارآفرینان
استان کرمانشاه باحضور معاون هماهنگی امور اقتصادي
استانداري، حسن عزیزي مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتاعی
و تنیچند از مسئولین استانی و تشکل هاي کارگري و

 
کارفرمایی و کارآفرینان در سالن همایش هایسازمان همیاري هاي شهرداري ها بر گزار شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه با بیان اینکهسال 1389 طرح شکل گیري کانون هاي کارآفرینی توسط شوراي
عالی اشتغال کشور تصویب شد،گفت: این کانون سال 1391 در استان کرمانشاه نیز راه اندازي شد و از آن زمان تاکنونبه صورت

 
مستمر به فعالیت هاي خود ادامه می دهد. 

وي کانون کارآفرینی را به عنوان بازوي فکري مدیریت اقتصادي استاندر ایجاد فرصت هاي شغلی و حوزه کارآفرینی معرفی کرد و
گفت: این کانون برنامه هاي مهمیاز جمله مشاوره دادن به افراد تازه وارد بهحوزه کارآفرینی، تهیه طرح هاي توجیهی، برگزاري دوره
هاي تخصصی براي مبتدیان درحوزهکارآفرینی، مشاوره کارآفرینی در همه حوزه ها، آمادگی براي اجراي امور مربوط به کارآفرینیبه
تشخیص اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، برگزاري جشنواره هاي کارآفرینانه، شبکهسازي ملی به صورت ساختار یافته، تاسیس

 
باشگاه کارآفرین، شناسایی طرح هاي درحال اجرادر استان و سوق دادن کارآفرینان به این سمت را در دستور کار قرار داده است. 

در ادامه این جلسه احکام عضویت و سمت اعضاي هیات امناي کانونکارآفرینان استان کرمانشاه با امضاي مهندس بازوند استاندار
کرمانشاه و رئیس هیات امناتقدیم اعضا شد و تندیس و لوح تقدیر از طرف سجاد سنجابی رئیس شوراي هماهنگی کانون
کارآفرینانکشور به هدایت حاتمی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري و حسن عزیزي مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان

 
اهدا شد. 

گفتنی است: کانون کارآفرینی کرمانشاه از سال 91 فعالیت خود راآغاز کرده است و داراي هشت کمیته تخصصی حمل و نقل، سرمایه
گذاري، آموزش و پژوهش، کشاورزیو صنایع تبدیلی، صنایع دستی، ابتکار و تبلیغات، بانوان و صنعت، معدن و تجارت در 10رسته
شغلی تشکیل شده است و براساس اساسنامه هیات امناي آن متشکل از 12 عضوشامل استاندار به عنوان رئیس هیات امنا، معاون
هماهنگی امور اقتصادي استانداري به عنواننماینده تام الاختیار، مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی به عنوان دبیر هیات امنا ومدیران
کل صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري وشش نفر از کارآفرینان برتر استانی و ملی

 
تحت عنوان اعضاي هیات امناي کانون تشکیل شدهاست. 
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مشارکت اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان البرز در طرح محرومیت

زدایی استان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
البرز در نشست با مسئول قرارگاه مرکزي محرومیت زدایی
استان گفت : این اداره کل آمادگی دارد از ظرفیت مراکز
دولتی و آموزشگاه هاي آزاد استان براي توانمندسازي

 
ومهارت آموزي افراد محروم در البرز استفاده کند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز ، تقی غیاثی تبار در این جلسه که با هدف
برنامه ریزي در راستاي توانمندسازیاقشار محروم برگزار
شد، اظهار کرد: مسیر مطمئن و شرایط مساعد همکاري با

قرارگاه مرکزیمحرومیت زدایی استان هموار کردن مسیر خوداشتغالی افراد است و در این راه اگر بخواهیماز شغل به مهارت برسیم،
باید به افراد مهارت داده، پشتیبانی کرده و بازار فروش را برایآنان پیش بینی نماییم که در این خصوص آمادگی داریم از ظرفیت مراکز

 
دولتی و آموزشگاههاي آزاد فنی وحرفه اي استان براي توانمندسازي افراد محروم استفاده کنیم . 

مدیرکل فنی وحرفه اي استان افزود : اولویت کاري ما در ارائه آموزش هاي مهارتی ایناست که افراد را به شغل پایدار برسانیم و بر این

 
مبنا پروژه اشتغال مهارت محور را دراستان البرز تدوین کردیم که مسیر جدیدي براي اشتغال ایجاد کنیم. 

وي در ادامه به سه مسیر استخدام محور، خوداشتغالی محور و کارآفرینی محورتعریف شدهدر پروژه اشتغال مهارت محور اشاره کرد و
افزود: در بخش استخدام محور، نیازهاي واقعیواحدهاي صنعتی مشخص و پس از آن افرادي که از طریق سامانه اشتغال مهارت محور
فراخوانو ثبت نام می شوند، استعدادسنجی شده و ارائه آموزش و آزمون پایان دوره با نظارت واحدصنعتی مربوطه صورت گرفته و پس

 
از مصاحبه به استخدام درخواهند آمد. 

غیاثی تبار در ادامه به تشریح مسیر بعدي تعریف شده در پروژه اشتغال مهارت محورپرداخت و اظهارکرد: مسیر بهتر، خوداشتغالی
بوده که در این حوزه به صورت نامحدودمی توانیم شغل ایجاد کنیم و شرط اصلی این است که بر اساس کسب و کارهاي اولویت دار

 
استانبرنامه ریزي لازم صورت پذیرد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان البرز مسیر دیگر تعریف شده در پروژه اشتغال مهارتمحور را کارآفرینی عنوان و تصریح کرد:
این مسیر براي افرادي است که جرأت و جسارت کارآفرینشدن دارند که از طریق مرکز تخصصی کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار

 
اداره کل افراد شناسایی،استعدادسنجی و آموزش هاي تخصصی لازم براي ورود آنان به عرصه کارآفرینی ارائه می شود. 

در ادامه حجت الاسلام محمد منتج مسئول قرارگاه مرکزي مهارت آموزي استان البرز نیزبا بیان اینکه نیازهاي محرومین فقط نیاز
معیشتی نیست، اظهار کرد: درمانبراي بیماري محرومیت این است که افراد را به شغل مولد و پایدار برسانیم و از طریق آموزشهاي

 
فنی و حرفه اي افراد را به سلاح تخصص مجهز کنیم. 

منتج با اشاره به اینکه بخشی از طرحمحرومیت زدایی البرز با همکاري آموزش فنی و حرفه اي استان تحقق می یابد خاطرنشان کرد:
مشتاق همکاري با آموزش فنی و حرفه اي استان هستیم تا از طریق آن در برنامه ریزي،طرح ریزي و نیازسنجی براي محرومیت زدایی
61 نقطه محروم استان قدم هاي موثري برداریمکه در این راه نیاز به بانک جامع اطلاعاتی از محرومیت و برنامه واحد داریم و در



حالبروزرسانی آمار هستیم که به عنوان نقشه راه در این زمینه، بتوانیم بر اساس آن زمینههاي مولد بودن را براي خانواده ها ایجاد

 
کنیم. 

در پایان مقرر شد طی جلسات کارشناسی با حضور نمایندگان دو طرف، بستر و زمینه هاي همکاریاز طریق انعقاد تفاهم نامه آموزشی

 
در راستاي توانمندسازي قشر محروم استان البرز فراهمشود. 
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صندوق کار آفرینی امید زنجان براي 53 واحد تولیدي تسهیلات پرداخت کرد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان
گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون براي 53 واحد تولیدي
استان 55 میلیارد و 190 میلیون ریال تسهیلات پرداخت

 
شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان زنجان علیعبداللهی رسالت صندوق
کارآفرینی امید را حمایتاز کارآفرینان و افرادي دانست که
می توانند با داشته هاي ریالی خود در قالبکسب و کارهاي
خرد سرمایه گذاري کرده و موجب اشتغال براي افراد بیکار

 
جامعهشوند. 

وي تاکید کرد: صندوق کارآفرینی امید، به عنوان نهادحمایتی و تنها موسسه مالی تخصصی است که در حوزه اشتغال بویژه کسب و

 
کارهایخرد فعالیت می کند. 

مدیرصندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: این صندوقحامی کسب و کارهاي خرد و کوچک، توسعه زنجیره هاي تولید، توزیع و
فروشمحصولات، فعالیت و تولیدات شرکت هاي دانش بنیان، صندوق هاي خرد محلی زنانروستایی، توسعه تولید صنایع دستی،

 
گردشگري و بوم گردي در استان است. 

عبدالهی خاطرنشان کرد: از ابتداي سال جاري تاکنون براي 53 واحد تولیدي درسطح استان 55 میلیارد و 190 میلیون ریال

 
تسهیلات پرداخت کرده ایم. 

 
وي یادآوري کرد: تسهیلات پرداخت شده، اشتغال 113 نفر را در حوزه اشتغال روستایی محقق کرده است. 

مدیرصندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: زحمات و تلاش هاي تولید کنندگان دربخش مواد بهداشتی پیشگیري از شیوع ویروس

 
کرونا قابل قدردانی است. 

عبداللهی با تاکید بر این که صندوق کار آفرینی امید در هر شرایطی در کنار تولید کنندگان براي حمایت از آنها است.



اعلام فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود.

به گزارش هنرآنلاین به نقل از روابط عمومی معاونت امور
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، این تسهیلات
حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی،
حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی با عاملیت
صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران)

 
اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می

 
توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در مورد شرایط دریافت تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو)

 
تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با

 
دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه کتاب تهران است.
پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در
توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال

محموله هاي فرهنگی(کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند.



جهانگیري: دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع می

کند

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رییس جمهوري، اصحاب فرهنگ و هنر را عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده عنوان کرد و گفت: درگذشت
استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه

هایی نمادین براي کشور هستند.

معاون اول رییس جمهوري، اصحاب فرهنگ و هنر را عامل
همبستگی، انسجام و امید به آینده عنوان کرد و گفت:
درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم
تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که

 
هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

به گزارش روز چهارشنبه پایگاه اطلاع رسانی معاون اول
رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري در دیدار اعضاي
شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي

سینما و تئاتر با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید
به آینده باشند، اظهار کرد: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد

 
که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و افزود: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته به ویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

وي با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است، افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري و
فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي



حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها، اقدامات
خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي تسهیلات ارزان

 
قیمت به آنها انجام داده است. 

عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این جلسه گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهوري که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

براساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب فرهنگ،
هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه «کارا» به

 
انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود./ایرنا



جهانگیري: دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع می

کند

منبع: عصر پرسشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رییس جمهوري، اصحاب فرهنگ و هنر را عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده عنوان کرد و گفت: درگذشت
استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه

هایی نمادین براي کشور هستند.

به گزارش سرویس اجتماعی عصرپرس از پایگاه اطلاع
رسانی معاون اول رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري در
دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران
خانه هاي سینما و تئاتر با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و
هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند
عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند، اظهار کرد:
درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم
تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که

 
هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و افزود: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته به ویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

وي با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است، افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري و
فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها، اقدامات
خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي تسهیلات ارزان

 
قیمت به آنها انجام داده است. 



عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این جلسه گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهوري که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

براساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب فرهنگ،
هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه «کارا» به

 
انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



تامین مسکن و اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهمنامه هاي تامین زمین یک هزار و 500 واحد مسکونی و اشتغال و کارآفرینی 2 هزار و 300 نفر از خانواده هاي شهدا و
ایثارگران استان امضا شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز آذربایجان غربی، این
تفاهم نامه دیروز به امضاي اوحدي معاون رییس جمهوري
و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور و شهریاري

 
استاندار آذربایجان غربی رسید. 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور
ایثارگران کشور در جلسه امضاي تفاهم نامه همکاري
تامین زمین مسکونی و ساماندهی اشتغال خانواده هاي

 
شهدا و ایثارگران آذربایجان غربی گفت:: با اجراي این تفاهم نامه تحولی بزرگ در جامعه ایثارگري آذربایجان غربی صورت می گیرد. 

استاندار آذربایجان غربی نیز در ابن جلسه گفت: مشکل اصلی بحث اشتغال است و باید با جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی مشکل

 
اشتغال خانواده هاي شهدا و ایثارگران در استان را حل کنیم. 

شهریاري افزود: 120 هزار بیکار در آذربایجان غربی وجود دارد که با همکاري همه جانبه توانستیم سال گذشته 40 هزار شغل پایدار

 
ایجاد کنیم. 

فعال رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران آذربایجان غربی نیز در این جلسه با بیان اینکه 13 هزار فرزند شهید در این استان وجود دارد
اضافه کرد: در 20 سال گذشته 18 هزار و 148 نفر از خانواده هاي شهدا، ایثارگران و جانبازان این استان صاحب شغل شده اند.



جهانگیري: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبه رو است

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در
بخش بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود.

به گزارش شهرآرانیوز، اسحاق جهانگیري در جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و
تئاتر با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده
باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان

 
بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آن ها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 



بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

منبع: ایسنا



واگذاري 3000 وانت سایپا به مددجویان

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/07/23

پدال نیوز- تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد.

به گزارش پدال نیوز به نقل از سایپانیوز، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به
مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر

 
ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 



مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسانزامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره)

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان
کمیته امداد امام(ره) تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه
خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته

 
امداد امام(ره) و صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا به نقل از سایپا، رئیس
کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3
هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته گفت: یکی از
روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم

امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می

 
تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:



کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



جهانگیري: شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در حوزه گردشگري و

فرهنگ و هنر هستیم

منبع: خبر داغشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در
بخش بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود.

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه

 
شنبه برگزار شد. 

به گزارش خبرداغ به نقل از ایسنا، اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور
هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم

 
تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 



وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران»

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/07/23

 
فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران» 

 
ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود. 

کارگر آنلاین | این تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع

 
فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران) اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی
www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت

 
تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو) تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسندگان، تصویرگران، مترجمان، ویراستاران، ناشران، و فعالان در چاپ و توزیع و فروش

 
کتاب بتوانند با دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

در ادامه این خبر آمده است: این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن
نمایشگاه کتاب تهران است. پیش تر نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده
از ناشران، تسریع در توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري

 
اسلامی ایران براي ارسال محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند. 

 
انتهاي پیام 

منبع : ایسنا



تاکسی هوایی با تأخیر و در بهمن پرواز می کند

منبع: جام نیوزشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/07/23

ستاد فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته چندي پیش از پرواز تاکسی هاي هوایی در آسمان ایران در مهرماه خبر داده
بود اما اکنون با توضیح مزایاي این پروژه، از تأخیر در پرواز خبر می دهد.

 
تاکسی هوایی با تأخیر و در بهمن پرواز می کند 

ستاد فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته چندي پیش از پرواز تاکسی هاي هوایی در آسمان ایران در مهرماه خبر داده بود اما

 
اکنون با توضیح مزایاي این پروژه، از تأخیر در پرواز خبر می دهد. 

به گزارش سرویس اقتصادي جام نیـوز، هواپیماها از جمله وسایل
نقلیه پیچیده و جذابی هستند که از تکنولوژي بالایی براي
ساخت آن در راستاي کاربردهاي مختلف به کار گرفته می شود.
هواپیماهاي بزرگ، هواپیماهاي بدون سرنشین، هواپیماهاي
باربري، ایرتاکسی ها و ... از جمله انواع هواپیماها با کاربردهاي

 
مختلف در دنیا محسوب می شوند. 

بر اساس آخرین آمار، در کل دنیا استفاده از هواپیماهاي کوچک
16 برابر بیشتر از هواپیماهاي بزرگ است و این نشان می دهد دنیا به سمت استفاده بیشتر از هواپیماهاي کوچک می رود؛ این
هواپیماهاي کوچک کاربري هاي زیادي همچون حمل بار، جابجایی مسافر، آتش نشانی هوایی، پست هوایی و ... دارند و برخی

 
کشورهاي توسعه یافته از این تکنولوژي بهره مناسب را می برند. 

اما جایگاه ایران از نظر استفاده از هواپیماهاي کوچک جز 40-50 کشور اول است و از نظر ساخت جز 20 کشور اول! به قول گفتنی
ایران از جمله کشورهایی است که به گفته مسئولان توانایی، ظرفیت ساخت و استفاده از این هواپیماهاي کوچک را دارد اما تاکنون

 
برنامه منسجمی در این خصوص نداشته است. 

به تازگی در خصوص ورود ایرتاکسی ها به ایرلاین هاي کشور صحبتهایی شد و وعده وعیدهایی در خصوص به پرواز در آمدن
هواپیماهاي کوچک براي حمل و نقل افراد و سفرهاي کوتاه بدون برنامه ریزي، داده شد؛ این موضوع ما را بر این داشت تا در راستاي
پیگیري این موضوع گزارشی از آخرین وضعیت این تاکسی هاي هوایی، مزایا، کاربردها و مصارف آنها در کشور تهیه کنیم و علاوه بر
جویا شدن نظر یک کارشناس هوایی، برنامه هاي معاونت علمی و فناوري را در خصوص به کارگیري هواپیماهاي کوچک در زمینه

 
تاکسی هاي هوایی و کاربردهاي آن بدانیم. 

 
چرا موضوع تاکسی هاي هوایی در ایران مطرح شد 



آرمان بیات، عضو کمیته توسعه هوانوردي عمومی و کارشناس هوایی اظهار کرد: موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت
عنوان برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی هواپیماهاي کوچک کشور دارد. سال گذشته این برنامه
توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبردهاي توسعه این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش

 
درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد. 

وي ادامه داد: این برنامه در سطح دنیا به شکل جدي دنبال می شود زیرا تاکسی هاي هوایی و سایر تصدي هاي عملیاتی غیر برنامه
اي تجاري و حتی غیر تجاري مکمل بخش ایرلاین ها هستند؛ سیاست کلی هم به نوعی اجراي سیستم حمل و نقل هواپیماهاي

 
کوچک است که در برخی کشورها این موضوع پیگیري می شود. 

بیات با بیان اینکه بر اساس آمار انجمن بین المللی حمل و نقل هوایی «یاتا» کشورهاي دنیا 27 هزار فروند هواپیماي مسافري دارند
که مجموع ایرلاین ها است، گفت: اما بر اساس همین آمار، نزدیک به 450 هزار فروند هواپیماي کوچک در کل دنیا وجود دارد؛ یعنی

 
میزان هواپیماهاي کوچک 16 برابر هواپیماهاي بزرگ است. 

این کارشناس هوایی با تاکید بر اینکه ما از این آمار وسیع و فعالیت گسترده هواپیماهاي کوچک غافل شدیم و روي هواپیماي تجاري
و مسافربري تمرکز کرده ایم، گفت: این موضوع، یکی از ایرادات و اشتباهات اساسی صنعت هوانوردي ما در طول 40 سال گذشته

 
است که صنعت هوانوردي ما را به حاشیه کشانده است. 

وي با تاکید بر اینکه در 90 درصد فرودگاه هاي ایران ترافیک هوایی در حداقل است و یا اساساً وجود ندارد و عملاً درآمدهاي
هوانوردي در حوزه فرودگاهی نداریم، گفت: از این رو باید بستري فراهم می شد تا مسیر براي توسعه هواپیماهاي کوچک ایجاد شود و

 
در حیات اقتصادي فرودگاه ها تأثیر مثبت بگذارد. 

به گفته بیات، در طول 4 دهه گذشته ما به صورت جدي به تاکسی هاي هوایی و هوانوردي عمومی و منطقه اي نپرداختیم اما اکنون
شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران (به عنوان متصدي توسعه زیرساخت عملیاتی صنعت هوانوردي) به این موضوع پرداخته و با

 
همراهی سازمان هواپیمایی کشوري، یک برنامه جامع از بعد زیرساختی طراحی کرده است. 

 
مزیت استفاده از تاکسی هاي هوایی 

عضو کمیته توسعه هوانوردي عمومی و کارشناس هوایی ادامه داد: شرکت فرودگاه ها توانست موانع بازدارنده مربوط به بخش
فرودگاهی و ناوبري را بازنگري و اصلاحات اساسی را انجام دهد. همچنین آئین نامه اجرایی ماده 63 که بحث تعرفه و ناوبري این

 
فرودگاه ها بود را اصلاح کرده است. 

بیات ادامه داد: به طور کلی فعالیت هواپیماهاي کوچک از 4 تا 19 صندلی در کشور یکی از مهمترین ارکان پایداري هوانوردي کشور
است که تاکنون مغفول مانده بود. در واقع تاکسی هاي هوایی حلقه گمشده هوانوردي در کشور هستند که باید به آن پرداخته می

 
شد. 

وي با تاکید بر اینکه این اقدامات در راستاي بستر سازي استفاده از تاکسی هاي هوایی و اساساً هواپیماهاي کوچک کمتر از 19
صندلی است، گفت: استفاده از تاکسی هاي هوایی از مزیت هایی برخوردار است که می تواند به نفع کشور و مدیریت هزینه فرصت

 
باشد. 



این کارشناس هوایی با اشاره به مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی گفت: اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در صنایع مختلف،
حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش آنها و ... از

 
مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پروازهاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

بیات با بیان اینکه ایرتاکسی که ماهیتاً بخشی از هواپیماهاي کوچک است براي کلیه پروازهاي غیربرنامه اي و دربستی است ولی باید
براي استفاده از ایرلاین ها برنامه ریزي کرد، گفت: از تاکسی هاي هوایی، در مسیرهایی که با ایرلاین ها زمان زیادي صرف می شود یا
جابجایی بین دو نقطه اي که با ایرلاین ها امکان پذیر نیست، می توان استفاده کرد؛ همچنین در توسعه صادرات محصولات کشاورزي

 
و صیفی جات استفاده از پروازهاي دربستی بار، مؤثر و مفید هستند. 

وي با اشاره به دیگر مزایاي استفاده از هوانوردي عمومی گفت: اورژانس هوایی، آتش نشانی هوایی، گردشگري هوایی براي توریسم ها،
پست، ارسال برخی محصولات، استفاده در کسب و کارهاي جدید، اسکن خطوط نفت و ... از دیگر کاربردهاي این تاکسی هاي هوایی

 
و یا پروازهاي غیر برنامه اي و خاص هستند که دسترسی به مناطق را سریع تر می کنند. 

به گفته وي، تاکسی هاي هوایی می تواند ضمن افزایش درآمد و بهره وري تجاري براي کشور و ایجاد شبکه مویرگی، گردش اقتصادي
را بر بستر سرعت افزایش و ریسک را کاهش دهد.وي خاطر نشان کرد: در واقع ایرتاکسی و شبکه غیربرنامه اي کوتاه می تواند همه

 
صنایع را درگیر کند که جایگاه استراتژیک این نوع فعالیت ها در حیات اقتصادي سایر صنایع است. 

 
امکان ا ستفاده مردم از پروازهاي غیر برنامه اي 

وي با تاکید بر اینکه پروازهاي غیر برنامه با ظرفیت زیر 19 صندلی براي جابجایی بین دو نقطه کوتاه براي عموم مردم قابل پیاده
سازي است، بیان کرد: حتی در مدل غیر تجاري آن یک دانشگاه و یا یک شرکت صنعتی می تواند با داشتن یکی از این نوع

 
هواپیماها، خدمات جابجایی به اساتید و یا مدیران خود ارائه دهد. 

وي افزود: به گفته وي، استفاده از تاکسی هاي هوایی باعث می شود که شبکه پروازي مویرگی به شبکه پروازي کنونی اضافه شود و
تمام فرودگاه هایی که ظرفیت دارند ولی کمتر از آنها استفاده می شود به بهره وري برسند. این رخداد مسبب ایجاد خون اقتصادي در
مناطق کمتر توسعه یافته کشور است و اثرات توسعه اي منطقه را در کشور ایجاد می کند چون دسترسی ها ساده تر و سریع تر می

 
شوند. 

بیات با بیان اینکه ما در واردات هواپیماهاي بزرگ تحریم هستیم اما واردات هواپیماهاي کوچک کمترین تأثیر پذیري را از تحریم ها
دارند، گفت: با رفع موانع و توسعه ناوگان، ضمن ایجاد بازار، شبکه زنجیره تأمین خدمات به خصوص حوزه تعمیرات، فعال می شود که
می تواند فرصت ورود به چرخه مونتاژ، طراحی و تولید قطعات و هواپیما را در آینده فراهم کند. ما این ظرفیت را در کشور داریم که
در زنجیره 450 هزار فروندي هواپیماهاي کوچک قرار بگیریم تا از این موضوع در راستاي نجات صنعت هوانوردي کشور استفاده کنیم.

وي با تاکید بر اینکه ظرفیت استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور بسیار زیاد وجود دارد، گفت: کاربرد تاکسی هاي هوایی نیاز به
ساختاري در کشور ما ندارد زیرا تمام زیرساخت هاي عملیاتی آن را در کشور داشته و تنها نیاز به تسهیل گیري داشت که در دستور

 
اقدام قرار دارد. 



وي با تاکید بر اینکه باید ما موانع ورود هواپیما و شکل گیري کسب و کار هوانوردي عمومی و تاکسی هاي هوایی را حذف و مقررات
زدایی کنیم، گفت: اکنون سازمان هواپیمایی کشوري و شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران به عنوان دو نهاد اصلی حاکمیت و

 
تصدي زیرساختی دولتی در راستاي رفع این موانع و تبیین سیاست هاي جدید اقدام کرده اند. 

 
منافع اقتصادي براي بخش هاي توسعه نیافته کشور 

همچنین در ادامه دکتر منوچهر منطقی دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري در
گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه خیلی از کشورها در زمینه استفاده از تاکسی هاي هوایی فعالیت می کنند، گفت: ما در ایران از
نظر فناوري و استعدادهاي انسانی در زمینه کاربرد تاکسی هاي هوایی جایگاه خوبی داریم ولی باید این برنامه ها در قالب یک طرح

 
منسجم اجرایی شود. 

وي با بیان اینکه استفاده از تاکسی هاي هوایی بعد از اجرایی شدن، منافع اقتصادي زیادي در بخش هاي توسعه نیافته کشور خواهد
داشت، گفت: ما از نظر استفاده از هواپیماهاي کوچک جز 40-50 کشور اول هستیم اما از نظر ساخت می توانیم بگوییم جز 20 کشور

 
اول هستیم که در این خصوص کار می کنیم. 

منطقی افزود: ما در کشور فرودگاه هاي زیادي داریم که عمدتاً پروازي در آنها صورت نمی گیرد؛ از این رو براي اینکه این فرودگاه ها
فعال شوند کمیته مشترکی با شرکت فرودگاهی و سازمان هواپیمایی تشکیل دادیم. به دلیل اینکه شرکت فرودگاه ها تمام فرودگاه ها
را تحت کنترل دارد و سازمان هواپیمایی در زمینه حمل و نقل هوانوردي عمومی، قوانین و مقررات را تسهیل می کند و مرتبط با

 
ایرتاکسی ها هستند این کمیته تشکیل شده است. 

وي با بیان اینکه براي روي کار آمدن ایرتاکسی ها نیاز به قوانینی است، گفت: قوانین قبلی فرایندهاي طولانی مدتی دارند که همین
موجب دلسردي و صرف نظر افراد براي فعالیت در این زمینه می شد لذا براي تسهیل تسریع قوانین این کمیته مشترك تشکیل شد.
شرکت فرودگاهی، مرکز علوم و فنون هوایی و معاونت علمی از جمله نهادهایی هستند که در این زمینه می توانند با همکاري یکدیگر

 
استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور را تسهیل ببخشند. 

منطقی ادامه داد: در سه بخش کار را براي سهولت استفاده از تاکسی هاي هوایی انجام می دهیم؛ اول هواپیماهاي موجود را که به
صورت پراکنده هستند تحت یک مجموعه یکپارچه قرار می دهیم تا با وجود هواپیماهاي کم، پرواز زیادتري انجام شود؛ سپس برنامه
اي یکپارچه براي استفاده از هواپیماهاي کوچک طراحی می کنیم و بعد از آن به پروسه طراحی و ساخت ورود پیدا می کنیم.وي

 
ادامه داد: این کار به واسطه همکاري با شرکت فرودگاهی و و مرکز علوم و فنون هوانوردي انجام می گیرد. 

منطقی با تاکید بر اینکه سازنده هاي مختلفی در کشور هستند که براي ساخت هواپیماهاي کوچک اقدام کرده بودند اما چون بازار
نداشتند فعالیتی هم نمی کردند؛ از طرف دیگر طراح و سازنده هاي زیادي در دانشگاه ها داریم که به صورت حرفه اي کار می کنند
که ما در صدد هستیم بعد از یافتن بازار تاکسی هاي هوایی ساخت قسمتها و تجهیزاتی که جز واردات بودند را به این محققان در

 
شرکتهاي دانش بنیان واگذار کنیم. 

وي با بیان اینکه در واقع برخی شرکتهاي دانش بنیان هستند که توانسته اند بخش هایی از هواپیما همچون ملخ، موتور، بخش
الکترونیک را بومی سازي کنند، گفت: وقتی ما از بومی سازي صحبت می کنیم یعنی اینکه باید در کنار این بومی سازي بازار وجود
داشته باشد؛ وقتی بخش تاکسی هاي هوایی راه اندازي شود خود به خود تولید هواپیما بالا می رود و نیاز و درخواست براي تولید



 
بیشتر می شود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با بیان اینکه براي تولید این تاکسی هاي هوایی
پروژه هایی طراحی شده است، خاطر نشان کرد: برخی از این پروژه ها در حد نمونه سازي و برخی نمونه سازي را گذرانده اند و با اخذ

 
مجوزهایی در راستاي طراحی تاکسی هاي هوایی اقدام کرده اند. 

ما در کشور از دیدگاه فناوري طراحی هواپیما (در حوزه فلزي و غیر فلزي) مشکلی نداریم و به آن ورود پیدا کرده ایم. حتی مهندسان
کشور در بخش اویونیک هم توانایی هاي زیادي دارند. اما در مورد موتور هواپیما هم نمونه هاي مختلف آن در کشور ساخته شده و

 
باید مراحل استاندارد سازي را بگذرانند. 

منطقی تاکید کرد: ما فناوري هاي لازم را براي طراحی هواپیماهاي 4 تا 19 نفره در کشور داریم که باید بازار براي آنها فراهم شود تا
این شرکتها در راستاي ساخت اجزا خودشان را توسعه بدهند.وي تاکید کرد: این اقدامات باعث می شود که دسترسی کل بدنه کشور
به خصوص مناطق کمتر توسعه یافته در جابجایی فوریت هاي پزشکی، آتش نشانی هوایی، حمل و نقل مواد و... آموزش هاي

 
هوانوردي پایش هواپیما به تاکسی هاي هوایی قابل استفاده تر باشد. 

 
فازهاي استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور 

وي در خصوص فازهاي استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور گفت: در صدد هستیم که در فاز اول از هواپیماهاي موجود ساخته
شده ایرانی و وارداتی 4 تا 19 نفره که در کشور هستند در یک خط هوایی بهره ببریم و بعد از اینکه بازار این هواپیماها در کشور به
وجود آمد از هواپیماهاي جدید کوچک در این راستا استفاده می کنیم؛ البته همزمان ساخت و تسهیل قوانین مربوط به تاکسی هاي

 
هوایی نیز انجام می شوند. 

منطقی با تاکید بر اینکه این مسیر باعث تحرك اقتصادي می شود و باعث می شود که ثبت فناوري و یکپارچه سازي اتفاق بیافتد،
گفت: معاونت علمی و فناوري به عنوان یکی از بازوهاي این اقدام در راستاي ایجاد فناوري هایی که بازار دارند حمایت هایی (در قالب
هزینه و مشارکت) دارد. ایجاد بازار یکی از اقدامات معاونت علمی است که همین طرح به کارگیري تاکسی هاي هوایی یک ایجاد بازار

 
محسوب می شود؛ در ادامه معاونت علمی از تولید محصولات با فناوري بومی و هزینه هاي رقابتی نیز حمایت می کند. 

 
اولین تاکسی هوایی بهمن ماه در آسمان ایران 

وي با تاکید بر اینکه ما از نظر استعدادهاي هوایی وضعیت خوبی داریم، گفت: همه کشورهایی که در صنعت هوافضا فعالیت می کنند
این حوزه را یک کسب و کار می دانند؛ در همین راستا این ظرفیت و پتانسیل در کشور وجود دارد و خیلی از اقدامات براي تاکسی

 
هاي هوایی انجام شده است.وي گفت: طبق برنامه ریزي هاي ما انشا االله بهمن ماه اولین تاکسی هوایی به آسمان می رود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: اکنون تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پروازها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در
بهمن ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم. البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این

 
موضوع را به تعویق انداخت.وي گفت: ادامه این راه بستگی دارد چقدر استقبال شود تا به تیراژ صنعتی و با قیمت اقتصادي برسیم. 



 
برنامه ریزي براي ارائه تسهیلات لیزینگی براي خرید تاکسی هوایی 

وي با اشاره به ارائه تسهیلات براي خرید تاکسی هاي هوایی و برنامه ریزي ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته
معاونت علمی و فناوري گفت: می توان در بعضی از این هواپیماها تسهیلاتی گذاشت که لیزینگ براي خرید از طریق بانک ها و

 
صندوق نوآوري وشکوفایی فراهم بیاید. 

 
بررسی چالش استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور در دست بررسی هیئت دولت 

منطقی در ادامه خاطر نشان کرد: هر نشست و برخاست یک هواپیما نیاز به پرداخت هزینه ناوبري دارد که این موضوع براي
هواپیماهاي کوچک یک چالش محسوب می شود و یکی از موانعی است که باعث شده خیلی ها به این سمت ورود پیدا نکنند. از
همین رو آئین نامه اي تدوین شده که باید به تصویب هیئت دولت برسد و هزینه ها متناسب با هواپیما کاهش یابد که این یک

 
قسمت از کار است که در حال پیگیري هستیم. 

وي با بیان اینکه این هواپیماهاي کوچک از سوختهاي خاص استفاده می کنند، گفت: همچنین به دلیل اینکه حجم هواپیما کم است
به صرفه نخواهد بودکه سوختهاي گران استفاده شود اما اگر تعداد این هواپیماهاي کوچک بیشتر شود پتروشیمی هاي کشور می
توانند این سوخت را تأمین کنند. در واقع در حال حاضر هم طرح هایی در شرکتهاي دانش بنیان هستند که هواپیماهاي کوچک از

 
سوخت بنزین معمولی و گازوئیل استفاده کنند. 

به گفته وي، یک موضوع دیگر که در این هواپیماها باید مورد توجه قرار بگیرد این است که از تشریفات تجاري که در ایرلاین ها
استفاده می شود نباید براي این هواپیماها استفاده شود و باید ورودیهایی جداگانه اي داشته باشند. این بخش ها قوانین و
زیرساختهایی است که در حال آماده شدن است تا پرواز اولین تاکسی در آسمان ایران از بهمن ماه شروع شود.وي با بیان اینکه همه
استان ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیماهاي کوچک را دارند، گفت: ما باید از ثروت ملی و فرودگاه هایی که

 
بلا استفاده مانده اند بهره ببریم. 

منوچهر منطقی در حالی خبر از ورود تاکسی هاي هوایی به آسمان ایران می دهد که پیش از این، زمان پرواز این هواپیماهاي سبک
را مهر ماه اعلام کرده بود. اکنون نیز مشخص نیست زمان اعلامی فعلی تحقق پیدا کند یا مجدداً درگیر و دار تجهیزات و برخی

 
بروکراسیها قرار گیرد و آنطور که باید تحقق نیابد. 

اگرچه بررسی ابعاد همه جانبه این شیوه حمل و نقل هوایی در آسمان ایران باید بیش از اینها مورد بررسی و تحلیل قرار گیرد اما در
صورتی که بشود از توان متخصصان دانشگاهی که در رشته هاي مرتبط با این صنعت تحصیل کرده اند، براي پیشبرد اهداف اقتصادي
در این مسیر استفاده کرد، می توان از این پروژه دفاع کرد. به طور قطع بررسی و پرداختن به رویکردهاي اقتصادي این پروژه نیز

 
خالی از لطف نیست. 

 
تابناك 

2025



چشمان بیناي دولت نابینایان را نمی بیند

منبع: داناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/07/23

مشکلات معیشتی و عدم حمایت دولت و مسئولان سبب شده تا یک فرد نابینا با وجود اینکه اخیراً بازنشسته شده اما باز هم
مجبور است مجدد براي تامین هزینه هاي زندگی در جاي دگیري مشغول شود.

مشکلات معیشتی و عدم حمایت دولت و مسئولان سبب
شده تا یک فرد نابینا با وجود اینکه اخیراً بازنشسته شده
اما باز هم مجبور است مجدد براي تامین هزینه هاي

 
زندگی در جاي دگیري مشغول شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از موج رسا;
عضو انجمن نابینایان استان است و حدود یک دهه پیش،
رئیس این انجمن بود. اخیرا از سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان بازنشسته شده اما به دلیل مشکلات معیشتی
و گرانی ها مجبور است دوباره کار کند تا زندگی را
بچرخاند و به این دلیل هم اکنون در یک مغازه استیجاري
در خیابان توحید (درب پایین امامزاده سیدابراهیم(ع))

 
مشغول فروش عسل و مواد غذایی مشابه است. 

15 اکتبر (24 مهرماه) به عنوان روز جهانی نابینایان، فرصتی شد تا بهرام زرنانیان، حرف هاي دلش که آهی از مشکلات و سختی هاي

 
شرایط حال حاضر است را با خبرنگار موج رسا در میان بگذارد. 

وي می گوید: عضو انجمن نابینایان استان هستم و مدتی، رئیس آن بودم اما حدود یک دهه هست که فعالیتی در انجمن ندارم و
زمانی همراه با مرحوم آقاي مصطفوي بودیم که تلاش هاي زیادي در این راه کرده و می توان گفت که ریشه انجمن را ایشان در

 
زنجان بنا کردند. 

 
معیشت جامعه معلولان، بغرنج است 

زرنانیان با بیان اینکه خوشبختانه انجمن، پیشرفت هایی داشته است، اظهار می کند: اما با توجه به اینکه انجمن به عنوان یک سازمان
مردم نهاد محسوب می شود باید خودگردان بوده و توسط خیران، پشتیبانی شود که متاسفانه درصد کمک ها بسیار پایین آمده و از
جهت دیگر، دولت نیز به هیچ عنوان به افراد معلول و نابینا توجهی ندارد. نه تنها دولت که بلکه اصلا چه در مراجع قانونگذاري و چه
در دولت، وضعیت بغرنج بوده و با این حساب به جرات می توان گفت که 99 درصد معلولین چه در سطح کشور و چه در سطح استان

 
با مشکلات عدیده اي درگیر هستند و مشکلات و سختی هاي زیادي، معلولان و نابینایان را از هر حیث احاطه کرده است. 

 
وضعیت نامناسبِ مناسب سازي 



وي با بیان اینکه از لحاظ مسائل مالی که تمام مردم، درگیر هستند چه رسد به اینکه یک فرد، معلول باشد، خاطرنشان می کند:
مشکل بعدي جامعه معلولان، وضعیت نامناسب و بسیار پایین مناسب سازي شهرها است که سبب شده تا یک فرد معلول با مشکل در
جامعه تردد می کند و چه در سطح میادین و خیابان هاي جدید و چه در سطح خیابان ها و بافت قدیمی، مشکلات زیادي متوجه
جامعه معلولان و نابینایان است و با توجه به اینکه اکثر معلولان در بافت قدیمی شهرها سکونت دارند نه دولت و نه سازمان بهزیستی،

 
برنامه خاصی در این رابطه ندارند. 

زرنانیان با بیان اینکه مهمتر از این مسائل، مهجور نگه داشتن معلولان و نابینایان در جامعه است، خاطرنشان می کند: متاسفانه فقط و
تنها در روز جهانی نابینایان به این مورد پرداخته می شود که یک ضعف بزرگ است و مسئولان در ارتباط با کل مردم، بی خیال
هستند و در ارتباط با معلولین به جرات می توانم بگویم پرونده را بسته اند و هیچ معلولی نمی توانید پیدا کنید که بگوید از فلان

 
برنامه حمایتی دولت، استفاده می کنم! 

وي ادامه می دهد: این در حالی است که معلولین حتی در کشورهاي نیمه پیشرفته، ارج و احترام داشته و امکاناتی به آن ها داده می
شود اما در ایران، من که بازنشسته هستم با این وجود باز هم یک مغازه کوچکی اجازه کرده ام تا بلکه مرهمی بر زخم هاي زندگی
باشد که آن هم متاسفانه با توجه به وضعیت فعلی بازار، پاسخگو نیست. بازنشستگان به استراحت احتیاج دارند اما الان در واقع به قول

 
ترك ها «عمروموزون آخري دي، ایشیمیزین اولی»! 

 
بیش از 90 درصد معلولان بیکار هستند 

زرنانیان در خصوص اشتغال معلولین و جامعه نابینایان می گوید: نمی خواهم آمار غیرواقعی ارائه کنم اما تعداد خیلی کمی از این
افراد داراي شغل هستند که درصد آن ها تک رقمی است و بیش از 90 درصد، شغلی ندارند در حالی که اگر به پرونده شان نگاه کنید
بسیاري از آن ها مدارج بالاي علمی را طی کرده اند و شغلی ندارند و مبلغ بسیار قلیلی، ماهانه به صورت مستمري دریافت می کنند

 
که آن هم با توجه به وضعیت امروز بسیار ناچیز است. 

وي از سهمیه هاي استخدامی نیز رضایت ندارد و خاطرنشان می کند: قانونی که ظاهراً در سال 65 به تصویب مجلس شوراي اسلامی
رسیده، گفته که وزارتخانه ها موظف هستند 3 درصد از پرسنل خود را از خانواده شهدا، ایثارگران و معلولین جذب کنند که متاسفانه

 
به درستی اجرا نمی شود. 

 
بستر آموزش براي نابینایان به طور کامل فراهم نیست 

زرنانیان در خصوص نحوه آموزش نابینایان و حمایت ها در این حوزه نیز می گوید: دولت در مقطعی توسط سازمان بهزیستی با
دانشگاه آزاد اسلامی، تعاملاتی داشت که منجر به تخفیف 50 درصدي در شهریه ها شد که اخیراً شنیدم این تخفیف به 100 درصد

 
هم رسیده اما باز هم کافی نیست چون اکثرا افراد معلول، نیازهاي خاصی به وسایل کمک آموزش از جمله کامپیوتر و تبلت دارند. 

وي اظهار می کند: یک شرکت تخصصی در تهران به یک تکنولوژي جدید به نام No Teacher براي نابینایان، دست یافته که خط
بینایی عادي را به صورت خط بریل و برعکس، تبدیل می کند و امتیاز بزرگی براي تحصیل نابینایان در دانشگاه است اما متاسفانه این
تکنولوژي نیز در دستري نیست زیرا هزینه آن قبل از مباحث فشار اقتصادي و تحریم ها 25 میلیون تومان بود اما الان گران تر شده و

 
شاید به حدود 40 میلیون تومان رسیده است. 



وي با حالت طنز، اشاره می کند: زمانی که هزینه این تکنولوژي 25 میلون تومان بود با یکی از نابینایان، صحبتی داشتیم که وي گفت

 
اگر فردي 25 میلیون تومان داشته باشد که به او نابینا نمی گویند!! 

 
وقتی بیمه درمانی نیست، چه انتظاري می توان داشت؟! 

زرنانیان در خصوص درمان نابینایان با بیان اینکه در این زمینه نیز کمکی صورت نمی گیرد، اینطور توضیح می دهد: بیمه، یکی از
مهمترین مواردي که تمام افراد جامعه به آن نیاز دارند که متاسفانه دولت در این مورد هیچگونه حرکتی حتی براي افراد عادي نکرده

 
است و باید این را گفت که بیمه پایه، چقدر ناقص است که دوباره بعد از آن بیمه تکمیلی ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه نابینایان از قطار بیمه، پیاده هستند، ادامه می دهد: بیمه تکمیلی به کنار؛ دولت هیچ فکري در رابطه با بیمه عادي

 
هم نکرده و با توجه به این هزینه ها حتی اگر امیدي به درمان و بازگشت بینایی باشد نیز چه انتظاري می توان داشت؟! 

انتهاي پیام/



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم تأکید کرد: حفظ موجودیت کارگاهها

ضامن حفظ و صیانت از فرصت هاي شغلی موجود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان قم در نشست شوراي معاونین با روساي ستادي و
اجرایی گفت: حفظ موجودیت کارگاهها ضامن حفظ و

 
صیانت از فرصت هاي شغلی موجود است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان قم مصطفی کاویانی مدیرکل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان در نشست شوراي معاونین با روساي
ستادي و اجرایی ضمن اشاره به وظایف این اداره کل و
لزوم تلاش همه جانبه براي تثبیت اشتغال موجود و ایجاد

 
اشتغال وکاهش نرخ بیکاري در استان گفت: حفظ و صیانت از نیروي کار در سایه موجودیت کارگاهها امکان پذیر است. 

وي افزود: تعامل شرکاي اجتماعی اعم از کارگر ، کارفرما و دولت به ما این امکان را می دهد تا بتوانیم ضمن استیفاي حقوق کارگران

 
و کارفرمایان از فرصت هاي شغلی موجود نیز صیانت کنیم. 

کاویانی در جمع معاونین و روساي ستادي و تابعه اداره کل با تاکید بر اهمیت لزوم کاهش زمان رسیدگی به پرونده هاي شکایات
کارگران و کارفرمایان در مراجع حل اختلاف تصریح کرد: در اجراي دستور العمل هاي روابط کار در خصوص استانداردسازي زمانهاي
مقاطع رسیدگی در مراجع حل اختلاف کاراداره کل مکلف است براي دستیابی به زمانهاي تعیین شده تمام امکانات خود را به کار
برده و در مدت زمان پیش بینی شده بر اساس اوضاع و احوال پرونده نسبت به صدور راي قانونی اقدام و از سایر اقدامات بی رویه که
منجر به طولانی تر شدن زمان رسیدگی گردد اجتناب نموده و قبل از تشکیل پرونده نسبت به مشاوره روابط کار به مراجعین اقدام

 
نمایند. 

وي حفظ و ارتقاء تکریم ارباب رجوع و رعایت حرمت آنان را ضروري خواند و اظهار کرد: تکریم ارباب رجوع جزو برنامه هاي تحول

 
اداري است و بایستی در اولویت کار قرار گیرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با اشاره به سیاست ها و برنامه هاي کاري خود اظهار کرد: برنامه ریزي، مدیریت زمان،
استفاده از خردجمعی، آموزش، ارتقاء بهره وري و تعامل و هم افزایی از جمله این برنامه ها است که در سایه آنها می توان خدمات

 
مطلوبتري به مردم ارایه داد. 

کاویانی در ادامه تصریح کرد: توسعه بخش تعاون یکی از راهکارهاي مهم براي تحقق عدالت اجتماعی است. با توسعه و گسترش
فعالیت تعاونی ها در بخش هاي صنعتی و کشاورزي می توان بستر مناسبی را براي افزایش فرصت هاي شغلی در کشور ایجاد کرد که

 
در نهایت این ایجاد شغل می تواند زمینه بروز بیکاري را در جامعه کاهش دهد. 

وي در ادامه سخنان خود بیکاري را یکی از دغدغه هاي مهم نظام مقدس جمهوري اسلامی دانست و گفت: در صورتی که با سرمایه
هاي اندك بتوان فعالیت هاي اقتصادي را در قالب تعاونی ها راه اندازي کرد، می توان کمک موثري به ایجاد ثروت و توسعه فرصت

 
هاي شغلی کرد. 

وي در ادامه جلسه، عملکرد 3 ماه دوم سال جاري اداره کل را در حضور اعضاي جلسه شوراي معاونین مورد بررسی و پیگیري قرار داد



 
 .

گفتنی است: در این نشست هریک از روساي ستادي و اجرایی به ارایه نظرات و مسایل و مشکلات خود پرداخته و تصمیمات لازم در
این زمینه اتخاذ شد.



افزایش طرح هاي ساحلی غرب گیلان

منبع: خبر فوريشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/07/23

اگرچه شیوع ویروس کرونا محدودیت هایی در مناطق گردشگري و ساحلی گیلان به وجود آورده اما اجرا و توسعه طرح هاي
سالم سازي دریاي خزر نشانه توجه دولتمردان به اقتصاد توریسم و حفاظت اراضی ملی براي ساحل نشینان این منطقه است.

اگرچه شیوع ویروس کرونا محدودیت هایی در مناطق
گردشگري و ساحلی گیلان به وجود آورده اما اجرا و توسعه
طرح هاي سالم سازي دریاي خزر نشانه توجه دولتمردان
به اقتصاد توریسم و حفاظت اراضی ملی براي ساحل

 
نشینان این منطقه است. 

دریا و ساحل، همواره تفریحات و ورزش هایی همچون شنا،
قایق سواري و بازي هاي ساحلی را در اذهان تداعی می
کند و در این میان شهرستان هاي تالش و آستارا در غرب

گیلان و نوار ساحلی دریاي خزر از مناطق گردشگرپذیر این استان محسوب می شوند و مردان دولت تدبیر و امید که از همه فرصت ها
و ظرفیت ها براي توسعه و آبادانی استفاده می کنند، از موهبت دریا و ساحل نیز غافل نبوده اند و در سال هاي اخیر بر شمار طرح

 
هاي سالمسازي دریا در حوزه هاي استحفاظی این شهرستان ها افزوده اند. 

 
نمود این امر را در راه اندازي پنج طرح سالم سازي دریاي خزر در نوار ساحلی شهرستان هاي غرب استان گیلان می توان دید. 

تالش با 200 هزار نفر جمعیت در 110 کیلومتري غرب استان گیلان از 93 کیلومتر نوار ساحلی دریاي خزر برخوردار است و پیش از

 
شیوع ویروس کرونا جاذبه هاي گردشگرپذیر آن همه ساله گردشگران زیادي را به خود جذب می کرد. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار تالش روز چهارشنبه گفت: در طول خدمت دولت تدبیر و امید چهار طرح سالمسازي دریا

 
در نوار ساحلی این شهرستان ایجاد شده است و تجهیز و توسعه آنها ادامه دارد. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار تالش گفت: در طول خدمت دولت تدبیر و امید، چهار طرح سالمسازي دریا در نوار ساحلی

 
این شهرستان ایجاد شده است و تجهیز و توسعه آنها ادامه دارد. 

علی درمانی افزود: طرح هاي سالمسازي دریا با نام هاي گیسوم، قروق و چوبر از قبل فعال بودند و طرح هاي زمرد حویق و تکی تازي

 
از طرح هاي جدید محسوب می شوند و با حمایت و پشتیبانی دولت و استفاده از توان بخش خصوصی راه اندازي شده اند. 

وي ادامه داد: بیش از 93 کیلومتر از ساحل دریاي خزر در محدوده شهرستان تالش است و با ایجاد طرح هاي ساحلی، ساختارهاي
اقتصادي و عمرانی روستاهاي همجوار متحول می شود و می توان از این ظرفیت براي اشتغال زایی و بهبود فضاي کسب و کار و ارتقا

 
سطح معیشت خانوارهاي روستاهاي ساحلی استفاده کرد. 



او اظهار کرد: مردم و مسئولان نسبت به تجاوز به حریم دریا و ساحل حساس هستند و راه اندازي طرح هاي ساحلی و سالمسازي

 
دریا، علاوه بر ایجاد زمینه هاي تفریح و گردشگري سالم، مانع دست درازي افراد سودجو و نیز ساحل خواري می شود. 

یکی از خانواده هاي ساکن در نزدیکی ساحل گیسوم تالش هم گفت: اگر هوشیاري و جدیت مسئولان دولتی نبود، بسیاري از نواحی

 
ساحلی تصرف می شد اما مقامات محلی اجازه نمی دهند در حریم قانونی ساحل ساخت و ساز شود. 

بندر آستارا با 91 هزار نفر جمعیت در منتهی الیه غرب استان گیلان واقع و در 18.5 کیلومتر نوار ساحلی آن سه طرح سالمسازي
دریا ایجاد شده است و این شهرستان در همسایگی جمهوري آذربایجان و استان اردبیل دروازه ورود گردشگران به استان گیلان

 
محسوب می شود و رونق طرح هاي ساحلی آن بر سایر بخش هاي اقتصادي اثرگذار است. 

معاون برنامه ریزي و امور عمرانی فرماندار آستارا نیز در خصوص توسعه طرح هاي ساحلی این شهرستان گفت: در این شهرستان سه

 
طرح سالمسازي دریا فعال است و یکی از آنها با نام "سفیر امید" در دوره خدمت دولت تدبیر و امید ایجاد و راه اندازي شده است. 

کامبیز لقمانی مقدم افزود: این طرح در جذب گردشگر، معرفی جاذبه ها و تفریحات دریایی، اشتغالزایی و درآمدزایی براي مردم نقش

 
مهمی داشته و با توجه به نزدیکی به بازار ساحلی آستارا بر رونق اقتصاد و تجارت آن نیز افزوده است. 

وي ادامه داد: با وجود اینکه زمان فعالیت طرح هاي ساحلی مربوط به فصل تابستان است اما همین محدوده زمانی نیز در جذب

 
گردشگر و معرفی جذابیت هاي توریستی آستارا بسیار موثر بوده و مشاغل جنبی و غیرمستقیم متعددي ایجاد کرده است. 

به گفته جواد معیتی شهردار آستارا، وسعت طرح سالمسازي سفیر امید حدود 13 هکتار است و براي تجهیز و توسعه شناگاه ها و

 
سالن آمفی تئاتر روباز آن حدود 30 میلیارد ریال اعتبار هزینه شده است. 

وي افزود: پیش از شیوع کرونا در اغلب فصل ها بخصوص در تابستان خیل عظیم گردشگران داخلی و خارجی را در طرح هاي ساحلی

 
آستارا شاهد بودیم و در آینده بعد از غلبه بشر بر این ویروس باز هم طرح هاي ساحلی رونق خواهند گرفت. 

شهردار آستارا گفت: پیش از شیوع کرونا در اغلب فصل ها بخصوص در تابستان، خیل عظیم گردشگران داخلی و خارجی را در طرح

 
هاي ساحلی شاهد بودیم و بعد از غلبه بشر بر این ویروس در آینده، باز هم طرح هاي ساحلی رونق خواهند گرفت. 

با وجود اینکه مدیریت طرح هاي ساحلی به بخش خصوصی واگذار می شود اما نقش هدایتی و نظارتی دولت در این مناطق بخصوص
براي حفاظت جان گردشگران و کاهش غرق شدن افراد، غیرقابل انکار است به طوري که به گفته معاون عمرانی فرماندار آستارا،
نیروهاي امدادرسان از از زمان بازگشایی و فعالیت طرح هاي ساحلی از ساعت هشت صبح تا 20 شب در محدوده طرح ها مستقر می

 
شوند. 

لقمانی مقدم افزود: نیروي انتظامی و اعضاي کمیته هاي 19 گانه ستاد ساماندهی سواحل، 24 نقطه خطرآفرین نوار ساحلی را کنترل

 
می کنند و از ورود مسافر به این نقاط براي پیشگیري از غرق شدگی جلوگیري می شود. 

وي ادامه داد: 30 ناجی غریق آموزش دیده، مجرب و معرفی شده از اداره ورزش و جوانان در نوار ساحلی مستقر می شوند و حقوق

 
آنها با مشارکت شهرداري ها و دهیاري ها پرداخت می شود. 



اکنون از یک طرف کرونا در گردشگاه ها کمین کرده و گردشگران و مسافران با توجه به توصیه هاي مسئولان از سفرهاي تفریحی
خودداري می کنند و از طرف دیگر سررسیدن فصل سرما، فعالیت اماکن و واحدهاي تفریحی در طرح هاي سالمسازي دریا را محدود
کرده و شنا، لذت خود را از دست داده است؛ اما افزایش امکانات این قبیل فضاهاي گردشگرپذیر همچنان در دستور کار مسئولان
است تا در سال هاي آینده بار دیگر گلخند مسافران دور و نزدیک در ساحل خزر شکوفا شود و خانواده ها به زمزمه امواج گوش فرا

داده و سوار بر قایق ها دل به دریاي رویاها بزنند.



حسینی خبر داد: اشتغال 1300 معلم براي آموزش دانش آموزان نابینا و کم

بینا

منبع: پاناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/07/23

تهران (پانا) - مراسم روز جهانی عصاي سفید صبح امروز چهارشنبه 23 مهرماه 99 با حضور مدیران سازمان آموزش و پرورش
استثنایی کشور در این سازمان برگزار شد.

تهران (پانا) - مراسم روز جهانی عصاي سفید صبح امروز
چهارشنبه 23 مهرماه 99 با حضور مدیران سازمان آموزش

 
و پرورش استثنایی کشور در این سازمان برگزار شد. 

سید جواد حسینی، رئیس سازمان آموزش و پرورش
استثنایی، با بیان این مطلب که آرمان جوامع انسانی ایجاد
جامعه دوستدار همنوعان است، اظهار کرد: مناسبات

جهانی به سمت جامعه برابر تر حرکت می کند و بزرگترین مولفه تحقق چنین جامعه اي این است که دوستدار معلولان، اوتیسم،
آسیب دیدگان جسمی حرکتی و نابینایان باشد. امروز سازمان آموزش و پرورش استثنایی در تلاش است تا عدالت آموزشی دانش

 
آموزان را از طریق دسترسی پذیري و مناسب سازي محقق کند. 

وي با اشاره به قانون حمایت از معلولان گفت: این قانون بر برابري فرصت هاي آموزشی و شغلی و همچنین دسترسی پذیري امکانات

 
در معابر و غیره تاکید دارد. 

حسینی با نام بردن از آموزش و پرورش به عنوان یکی از وجوه عادلانه سازي امکانات در جامعه است، گفت: مهم ترین محور جامعه
عادل و برابر خواه و کمال جو، سامان دهی آموزش در آن جامعه است. در واقع باید جامعه استاندارد و مناسب سازي شود تا بتوان

 
مدارس همسو شکل داد. 

 
23 مدرسه ویژه نابینایان در سطح کشور وجود دارد 

وي در ادامه به پیشرفت هاي موجود در فضاي آموزش و پرورش کشور در حوزه آموزش نابینایان اشاره کرد و گفت: 23 مدرسه ویژه
نابینایان در سطح کشور وجود دارد و 2 مدرسه دیگر هم در حال ساخت است. امروز بیش از 3 هزار و 380 دانش آموز در بیش از 20
رشته در این مدارس مشغول تحصیل هستند، همچنین 4 هزار 985 دانش آموز در 77 رشته و در 913 مدرسه در طرح فراگیر
تحصیل می کنند، یعنی در مجموع 8هزار و 730 نفر نفر در بیش از 900 رشته جامعه دانش آموزان استثنایی با مشکل بینایی را

 
تشکیل می دهند. 

حسینی در ادامه به موضوع فعالیت هاي مناسب سازي براي دانش آموزان استثنایی اشاره کرد و افزود: فضاي مجازي، خانواده،



مدارس، کتاب هاي درسی از مواردي است که باید براي دانش آموزان استثنایی مناسب سازي شود. مثلا براي دانش آموزان کم بینا

 
کتاب هاي درشت تر و براي نابینایان خط بریل و صوتی باید به کار گرفته شود. 

 
اشتغال 1300 معلم براي آموزش دانش آموزان نابینا و کم بینا 

وي از اشتغال 1300 معلم براي آموزش دانش آموزان نابینا و کم بینا خبر داد و گفت برخی از این معلمان خود نیز کم بینا و نابینا

 
هستند. 

حسینی همچنین از تدوین 27 دستورالعمل براي راهنمایی معلمان در حوزه آسیب دیدگان بینایی و تولید 10 عنوان بسته همراه
معلم خبر داد و گفت : با توجه به اینکه دانش آموز آسیب دیده بینایی باید متناسب با علاقه، نیاز جامعه و استعدادي که دارد انتخاب

 
رشته کند، گسترش رشته هاي تحصیلی در مدارس خاص در دستور کار قرار گرفته است. 

وي با اشاره به اهمیت نهضت آموزش زبان اشاره و خط بریل اظهار کرد: برپایی نهضت توان افزایی معلمان از اقدامات سازمان آموزش

 
و پرورش استثنایی در این حوزه است که بر اساس آن امروز 5هزار معلم آموزش می بینند. 

رییس سازمان آموزش و پرورش استثنایی با اشاره به امکانات مورد نیاز براي آموزش 7 گروه از معلولان تحت پوشش این سازمان
اظهار کرد: ما به 170 هزار قلم وسیله در 105 گروه نیاز داریم که براي تهیه آن بیش از 120 میلیارد تومان اعتبار براي مورد نیاز

 
است. من از جامعه و خیرین درخواست دارم که به این حیطه ورود کنند. 

 
ارائه خدمات به آسیب دیدگان بینایی 

حسینی به برخی از اقلام مورد نیاز آسیب دیدگان بینایی اشاره کرد و گفت: خدمات حمایتی عصا با رقم 200 هزار تومان، عینک

 
400 هزار تومان، تبلت 800 هزار تومان به دانش آموزان نابینا و کم بینا ارائه می شود. 

به گفته معاون وزیر 9 هزار قلم با ارزش بالاي 30 میلیارد تومان به دانش آموزان کم بینا و نابینا اعطا شده است و این گروه در حوزه

 
خدمات درمانی مانند داروهاي مستمر، دندانپزشکی و.. نیز تحت پوشش هستند. 

 
برگزاري المپیادها، سمپاد و جشنواره خوارزمی براي نابینایان 

وي سپس به موضوع متناسب سازي امتحانات براي دانش آموزان استثنایی اشاره کرد و گفت: براي متناسب سازي آزمون سراسري با
سازمان سنجش در ارتباط هستیم. پیشتر آزمون المپیادها، سمپاد و جشنواره خوارزمی براي نابینایان متناسب سازي نمی شد که

 
هفته گذشته طی جلسه اي موضوع مطرح شد و قول مساعد داده شده است. 

حسینی درباره نیروي انسانی شاغل در سازمان آموزش و پرورش استثنایی اظهار کرد: اولین مصوبه شوراي سازمان درباره نیروي

 
انسانی بود که تلاش می شود که مزایا و امتیازات معلمان استثنایی با سایرین متفاوت شود. 

وي با بیان کمبودهاي موجود در حوزه نیروي انسانی در سازمان گفت: 12 هزار نیروي انسانی در آموزش و پرورش استثنایی کمبود

 
وجود دارد که باید تامین شود؛ همچنین ما به دنبال استانداردسازي و نرم سازي در این حوزه هستیم. 



معاون وزیر در ادامه درباره ساخت مدارس استثنایی گفت: در طرح آمایش سرزمین مشخص شده که 210 مدرسه مورد نیاز است که

 
99 مدرسه تا کنون کلنگ خورده است. 

 
در پایان مراسم ویژه روز عصاي سفید، از تعدادي معلم کم بینا و نابیناي شاغل در سازمان آموزش و پرورش استثنایی تجلیل شد. 

سازمان آموزش و پرورش استثنایی دانش آموزان نابینا و کم بینا روز جهانی عصاي سفید سید جواد حسینی



تحمیل نیروي مازاد به بنگاه هاي صنعتی راه حل مشکل بیکاري نیست

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش خبرگزاري فارس از بروجرد، حجت االله میرزایی
ظهر امروز در حاشیه بازدید از شرکت داروسازي اکسیر در
جمع خبرنگاران اظهار کرد: واحدهاي داروسازي اکسیر و
زاگرس فارمد پارس بروجرد از شرکت هاي داروسازي فعال

 
در حوزه دارویی کشور هستند. 

وي عنوان کرد: روند رو به رشد فعالیت تولیدي در این دو
شرکت داروسازي باید در سایه تدبیر، هم اندیشی و هم

 
افزایی بین مدیران تداوم یابد. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: اما آنچه مهم است اینکه مدیران شهرستانی براي حل مشکلات اشتغال

 
و بیکاري از تحمیل نیروي جدید به این بنگاه ها خودداري کنند. 

میرزایی تاکید کرد: در قالب سرمایه گذاري موجود افزودن حتی یک نیروي کارد مازاد توجیه پذیر نبوده و کمکی به تقویت اشتغال

 
نمی کند. 

وي ادامه داد: به طور مثال شرایط کنونی کشت و صنعت هفت تپه محصول تحمیل 2100 نیروي جدید کار توسط مدیران محلی به

 
این بنگاه است، حال آنکه مسائل آن با نیروي کار موجود قابل حل و مدیریت بود. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: این در حالی است که تحمیل 2100 نیروي جدید کار اجازه

 
تنفس به کشت و صنعت هفت تپه را نداد، همچنان که این واحد امروز به بحرانی ترین بنگاه کشور تبدیل شده است. 

میرزایی با تاکید بر اینکه مشکل بیکاري باید از طریق سرمایه گذاري حل و فصل شود، افزود: هر سرمایه گذاري جدید داراي توجیه

 
توسط هلدینگ وزارتخانه در این بنگاه ها حمایت می شود. 

 
وي تصریح کرد: وزارت کار همه توان خود براي تسهیل در مسیر سرمایه گذاري به کار می بندد. 

انتهاي پیام/خ



همسان سازي حقوق بازنشستگان خانواده هاي شهدا و ایثارگران در مهرماه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، محمود پاکدل
پیش از ظهر امروز در حاشیه آیین تکریم و معارفه مدیرکل
بنیاد شهید لرستان و در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 7
هزار و 200 میلیارد تومان از مطالبات ایثارگران تاکنون

 
پرداخت شده است. 

وي خاطرنشان کرد: این مطالبات در حوزه هاي مختلف
پاداش پایان خدمت شهدا، ذخیره مرخصی شهدا، هزینه

 
هاي آموزشی ایثارگران و همچنین هزینه هاي درمانی بوده است. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به امضاي تفاهم نامه در زمینه مسکن و اشتغال ایثارگران، افزود: در
شهرهاي استان اقدامات خوبی در اجراي تفاهم نامه انجام شده، ضمن اینکه براي اشتغال نیز مقدمات و هماهنگی هاي لازم صورت

 
گرفته است. 

 
پاکدل بیان داشت: همسان سازي حقوق بازنشستگان خانواده هاي شهدا و ایثارگران در مهرماه عملیاتی می شود. 

وي با بیان اینکه خانواده هاي شهدا صندوق بازنشستگی خاصی ندارند، افزود: با این وجود و بر اساس دو مبنا همسان سازي

 
بازنشستگان خانواده هاي شهدا و ایثارگران انجام می گیرد. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار داشت: نخست شهدایی که در همکاري با نیروهاي مسلح شهید شدند

 
که حدود 51 هزار نفر هستند، و بخش دیگر بر اساس آمار سازمان بازنشستگی کشوري خواهد بود. 

انتهاي پیام/خ



تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه براي فعالان حوزه فرهنگ (ناشران)

منبع: رکناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/07/23

رکنا : جزئیات تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد.

به گزارش رکنا، ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران)
براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23

 
مهرماه آغاز می شود. 

این تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف
فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع

 
فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران) اعطا می شود. 

www. فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی
tohfeh. gov. ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت

 
تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو) تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با

 
دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه کتاب تهران است.
پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در
توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال

محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند.



معرفی بانک صادرات ایران به عنوان بانک برتر در ارائه تسهیلات صنعت نفت

منبع: موجشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/07/23

 نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران گفت: بانک
صادرات ایران با استفاده از ظرفیت هاي طرح طراوت
«تولید» و «توسعه» به دنبال احیاي فروش اعتباري در

 
صنایع نفت، گاز و پتروشیمی است. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از روابط عمومی بانک
صادرات ایران، امیر یوسفیان در «همایش ملی سالانه نفت
ایران (OILEX 2020) با بیان این مطلب اظهار کرد: چهار
عامل تحریم، تورم، افزایش 100 درصدي نیاز به سرمایه در
گردش واحد هاي تولیدي و کمبود منابع بانک ها موجب

شد تا طرح طراوت با هدف کاهش هزینه تولید و افزایش توان تسهیلات دهی نظام بانکی از طریق امکان تنزیل اعتبارات اسنادي

 
ریالی توسط بانک صادرات ایران ارائه شود. 

وي اظهار کرد: پیش بینی افزایش قابل ملاحظه قیمت مواد اولیه و افزایش شدید نیاز به منابع مالی و همچنین تداوم خریدهاي نقدي
در بازار و افزایش بهاي تمام شده در تمامی بخش هاي اقتصادي کشور اصلی ترین مشکل موجود بود که استمرار تولید را در بنگاه ها
تهدید می کرد و بانک صادرات ایران با تدوین «طراوت» (طرح اعتباري ویژه تولید)، مجددا اعتبار را به بازار برگرداند، به طوري که می
توان با استفاده از ظرفیت اعتبارات اسنادي ریالی بانک صادرات ایران در قالب این طرح در هر دو بخش طراوت «تولید» و طراوت

 
«توسعه» و افزایش فروش اعتباري در زنجیره تولید تا مصرف این مشکل را برطرف کرد. 

نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران افزود: این بانک با هدف کمک به ایجاد و توسعه واحدهاي جدید تولیدي و خدماتی و
همچنین افزایش ظرفیت تولید یا خدمات این واحدها از طریق نوسازي و جایگزینی ماشین آلات و تأسیسات، علاوه بر طرح «طراوت
تولید»، طرح «طراوت توسعه» را با استفاده از مکانیسم اعتبارات اسنادي ریالی در دستور کار دارد و براي حمایت از صنعت نفت کشور

 
و توسعه دستاوردهاي نفت، گاز و پتروشیمی از تمام ظرفیت خود استفاده خواهد کرد. 

وي در این همایش که با حمایت بانک صادرات ایران و حضور مدیران عامل و فعالان صنعت نفت، گاز و پتروشیمی و نمایندگان بانک
ها و بیمه ها برگزار شد، افزود: بر اساس طرح طراوت «توسعه»، صاحبان و مدیران شرکت ها، صنایع و واحدهاي فعال تولیدي و
خدماتی می توانند براي ایجاد، توسعه، نوسازي، بهسازي و جایگزینی ماشین آلات در خطوط تولیدي و گسترش تولیدات خود، منابع
مالی مورد نیاز را به صورت نسیه از طریق گشایش اعتبارات اسنادي داخلی مدت دار در شعب بانک صادرات ایران به نفع پیمانکار یا

 
فروشنده تامین کنند. 



نائب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات ایران با اشاره به اینکه طرح «طراوت توسعه» نسخه جدید طرح اولیه «طراوت» بوده و به
صورت ویژه، تامین مالی اجراي طرح هاي توسعه اي واحدهاي تولیدي را از طریق گشایش اعتبارات اسنادي ریالی مدت دار تسهیل
می کند، افزود: با استفاده از قابلیت هاي این طرح، پیمانکاران و فروشندگان ماشین آلات، تجهیزات و تأسیسات که از طریق اعتبار
اسنادي داخلی مدت دار (فروش به صورت نسیه حداکثر 360 روزه در قبال گشایش اعتبارات اسنادي داخلی ریالی مدت دار بانک
صادرات ایران)، اقدام به فروش محصولات و خدمات خود کرده اند، می توانند اسناد یاد شده را در قالب عقد خرید دین نزد شعب
بانک صادرات ایران تنزیل و یا مواد اولیه مورد نیاز خود را از طریق گشایش اعتبار اسنادي داخلی به پشتوانه اعتبار اسنادي داخلی

 
گشایش شده به نفع آنها، خریداري کنند. 

وي با بیان اینکه طرح طراوت یک طرح عملیاتی است، افزود: بانک صادرات ایران در سال گذشته در قالب طرح طراوت و به منظور
تامین سرمایه در گردش واحد هاي تولیدي، 20 هزار میلیارد تومان اعتبارات اسنادي ریالی صادر کرد که 10 هزار میلیارد تومان آن
تنزیل شده و در این میان تامین مالی سه شرکت پتروشیمی بزرگ کشور در قالب این طرح توسط بانک صادرات ایران انجام شده

 
است. 

یوسفیان از عملیاتی شدن طرح طراوت در بیش از 520 شعبه بانک صادرات ایران خبر داد و تاکید کرد: کمک به کاهش هزینه تولید
و هزینه هاي مالی بنگاه ها، تسهیل دریافت تسهیلات و کمک به اشتغال و استمرار تولید از مهمترین اهداف این طرح است و بر
اساس مکانیسم این طرح، نقدینگی تخصیص یافته در جاي ویژه خود در بنگاه ها هزینه خواهد شد و به بازارهاي موازي ورود نخواهد

 
کرد. 

در پایان این همایش نشان OILEX2020 به بانک صادرات ایران به عنوان بانک برتر در ارائه طرح هاي تسهیلاتی به صنایع نفت،
گاز، پالایش و پتروشیمی کشور اعطا شد.



پرداخت وام اشتغالزایی 500 میلیون ریالی به مددجویان کمیته امداد

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/07/23

عصر اعتبار- تفاهم نامه همکاري براي پرداخت وام قرض الحسنه تا سقف 500 میلیون ریال، طی مراسمی به امضاي بهزاد
شیري مدیرعامل پست بانک ایران و سیدمرتضی بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) رسید.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از روابط عمومی پست بانک ایران، درراستاي کمک به توانمندسازي محرومان با
محوریت اشتغال و توسعه طرح هاي تولیدي و خانگی توسط مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره)، تفاهم نامه همکاري براي
پرداخت وام قرض الحسنه تا سقف 500 میلیون ریال، طی مراسمی به امضاي بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران و سیدمرتضی

 
بختیاري رییس این کمیته رسید. 

براساس این تفاهم نامه و با استناد بند ""ب"" تبصره 16 قانون بودجه سال 399 کل کشور جمعاً اعتباري معادل 2 هزار میلیارد ریال
براي آن دسته از مددجویانی که به دنبال ایجاد طرح هاي توسعه اي و خوداشتغالی در مناطق محروم و کم برخوردار روستایی هستند

 
حداکثر تا سقف 500 میلیون ریال وام قرض الحسنه با تنفس یکساله و بازپرداخت حداکثر 7 ساله پرداخت می شود. 

دکتر شیري در مراسم امضاي این تفاهم نامه با اشاره به عاملیت پست بانک ایران براي پرداخت وام به مددجویان کمیته امداد گفت:
این بانک گسترده ترین بانک کشور است و داراي بیش از 6500 هزار شعبه و باجه بانکی روستایی است و جامعه هدف آن روستایی

 
است که مددجویان می توانند از خدمات ان بهره مند شوند. 

وي افزود: پست بانک ایران شکاف بین شهر و روستا در زمینه ارائه خدمات بانکی را کاهش داده و ضمن کاهش هزینه هاي تردد

 
روستاییان صرفه هاي زیادي در اقتصاد ملی ایجاد کرده است. 

شیري تصریح کرد: روزانه در باجه هاي بانکی روستایی، بیش از 2 میلیون تراکنش مالی و بانکی انجام می شود که اگر این ظرفیتها

 
ایجاد نمی شد، به همین اندازه سفر بین شهر و روستا انجام می شد و هزینه هاي زیادي بر اقتصاد روستا و کشور تحمیل می کرد. 

مدیرعامل پست بانک ایران درپایان تأکید کرد: ارزشمندترین مأموریت این بانک براي جامعه هدف خود، حمایت از خانواده هاي
روستایی و توانمندسازي آنان است و آمادگی داریم عاملیت تمامی بانک ها در زمینه کمک به کمیته امداد امام خمینی(ره) در مناطق

 
محروم روستایی را تقبل کرده تا رضایت مددجویان و اقشار نیازمند در این راستا، جلب شود. 

بختیاري نیز ضمن قدردانی از همکاري پست بانک ایران گفت: این تفاهم نامه با رویکرد توسعه اشتغال با تأکید بر اشتغال خانوادگی

 
منعقد گردید و امیدوارم بتوانیم گام هاي اساسی را براي ایجاد اشتغال بیش از 800 هزار نفر و توانمندسازي مددجویان برداریم. 

گفتنی است، درپایان این مراسم تفاهم نامه توسط دکتر شیري و بختیاري امضاء و بین طرفین مبادله شد.



اعلام برنامه هاي دهه وقف در استان فارس / مشارکت در ساخت مسکن ملی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/07/23

شیراز- مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان فارس از برگزاري برنامه هاي دهه وقف از 25 مهرماه جاري تا 6 آبان خبر داد.

شیراز- مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان فارس از
برگزاري برنامه هاي دهه وقف از 25 مهرماه جاري تا 6

 
آبان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام سید عباس موسوي
ظهر چهارشنبه در نشست خبري با موضوع ویژه برنامه
هاي دهه وقف، گفت: علیرغم کرونا نظرمان این است دهه

 
وقف بسیار خوبی و کمتر از سال هاي قبل نداشته باشیم. 

وي به تشریح عملکرد اوقاف در طول یکسال گذشته پرداخت و گفت: در زمینه اسناد مالکیت، 1786 فقره سند تک برگ با مساحت
بیش از 4 میلیون متر مربع در قالب 11 هزار رقبه انجام گرفته و در موضوع بازگشت وقفیت 9 میلیون و 909 هزار و668 مترمربع

 
ارضی بوده که تعیین تکلیف شده است. 

مدیرکل اوقاف فارس از تشکیل 44 جلسه شوراي حقوقی با هدف کاهش دعاوي خبر داد که طی آن 110 پرونده رفع اختلاف شده

 
است. 

موسوي با این حال از کُندي روند کارهاي عمرانی به دلیل شیوع کرونا خبر داد و گفت: خوشبختانه در زمینه عمرانی فعالیت هاي

 
اوقاف وسعت داشته به نحوي که در توسعه و نوسازي بقاع 11 هزار 668 مترمربع کار انجام گرفته است. 

به گفته مدیرکل اوقاف فارس، اکنون 400 واحد مسکونی با پیشرفت فیزیکی بیش از 80 درصد از محل موقوفات در دست احداث

 
است. 

وي همچنین، اضافه کرد: در خارج شیراز سرمایه گذاري در بازار بزرگ لار از موقوفه نظرعلی بیگ در زمینی به مساحت 19 هزار

 
مترمربع با اعتباري معادل 40 میلیارد تومان به بهره برداري رسید و براي 250 نفر به طور مستقیم اشتغال زایی شد. 

موسوي به برنامه هاي اوقاف در حمایت از شرکت هاي دانش بنیان اشاره کرد و افزود: در راستاي توسعه دامنه این فعالیت ها؛ اولین
شرکت دانش بنیان از محل موقوفات با سرمایه گذاري که شد در زمینه تولید اقلام پزشکی براي 40 نفر مستقیم و براي 150 نفر

 
غیرمستقیم شغل ایجاد کرد و 250 قلم تجهیزات تولید می کند. 

وي از تولید محلول هاي ضد عفونی توسط یکی از شرکت هاي اوقاف خبر داد و گفت: شرکت دانش بنیان سلامت گستر کوثر یکی از

 
تولیدکنندگان اقلام پزشکی مورد نیاز استان است که به یاري نظام درمانی فارس آمده است. 



مدیرکل اوقاف فارس از سرمایه گذاري در بافت هاي تاریخی استان خبر داد و اعلام کرد: در این زمینه از جمله در مرمت کاروانسراي

 
خرم بید با 50 درصد، کاروانسراي «مخک» جهرم با 70 درصد و کاروانسراي ایزدخواست 90 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

 
به گفته موسوي، با بهره برداري از طرح گردشگري «سراي حوض» در بازار وکیل از محل موقوفه براي 10 نفر اشتغال زایی شد. 

وي همچنین از اجراي 8 پروژه سرمایه گذاري ویژه در بقاع متبرکه خبر داد و تصریح کرد: در تولید انرژي خورشیدي در کنار بقاع

 
متبرکه، دیگر برنامه هاي اوقاف است که دنبال می شود. 

مدیرکل اوقاف فارس از اقدام اوقاف در طرح ملی مسکن با همکاري وزارت راه و شهرسازي خبر داد و افزود: تا امروز 17 موقوفه با

 
760 هکتار اراضی با هدف ایجاد مسکن انبوه و ارزان در نظر گرفته شده که پس از تصویب اجرایی می شود. 

موسوي در ادامه اعلام کرد: از دهه وقف پارسال تاکنون 53 مورد وقف جدید در زمینه درمانی، مذهبی و آموزشی و نیازهاي ضروري
ثبت شد.



فراخوان «اعطاي تسهیلات حمایتی به ناشران»

منبع: ایسناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود.

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی معاونت امور
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، این تسهیلات
حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی،
حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی با عاملیت
صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران)

 
اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می
توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس

الکترونیکی www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص

 
شرایط دریافت تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو) تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسندگان، تصویرگران، مترجمان، ویراستاران، ناشران، و فعالان در چاپ و توزیع و فروش

 
کتاب بتوانند با دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

در ادامه این خبر آمده است: این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن
نمایشگاه کتاب تهران است. پیش تر نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده
از ناشران، تسریع در توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري

 
اسلامی ایران براي ارسال محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند. 

انتهاي پیام



واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

شماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/07/23
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

تفاهمنامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

تفاهمنامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق کارآفرینی

 
امید، امضاء شد. 

 
ورزش 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهمنامه واگذاري 3
هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي
بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهمنامه
سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و
مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل
توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته

 
امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به
مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است

 
که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:



کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهمنامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهمنامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهمنامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند/دولت با محدودیت هاي

فراوانی در بخش بودجه روبرو است

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد.

معاون اول رییس جمهور: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم
هستند/دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبرو است
جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه
هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه شنبه برگزار

 
شد. 

آرمان ملی- اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب
فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند

عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري

 
این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي



 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



55 میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در سبزوار پرداخت شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/07/23

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: با پرداخت 55 میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در این شهرستان طی سال
جاري 250 فرصت شغلی ایجاد شده است.

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: با پرداخت 55 میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در این شهرستان طی سال جاري

 
250 فرصت شغلی ایجاد شده است. 

قاسم کیقبادي روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: این میزان تسهیلات اشتغال به 130 طرح در بخش هاي تولیدي،

 
خدماتی، قالیبافی، تابلوفرش، گردشگري، پوشاك و گیاهان دارویی به متقاضیان پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: افزون بر 90 درصد تسهیلات اشتغال صندوق کارآفرینی امید در سبزوار به متقاضیان کار و کارآفرینان مناطق روستایی

 
پرداخت شده است. 

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: تسهیلات این صندوق با کارمزد چهار درصد و با هدف ایجاد اشتغال پایدار در بخش هاي

 
خوداشتغالی، کارآفرینی و کارفرمایی به متقاضیان پرداخت می شود. 

کیقبادي افزود: طی دو سال گذشته تاکنون افزون بر 300میلیارد ریال تسهیلات براي اجراي بیش از 500 طرح با اشتغال زایی براي

 
هزار و 800 نفر در این شهرستان پرداخت شده است. 

مرکز شهرستان 306 هزار نفري سبزوار در 230 کیلومتري غرب مشهد واقع است.



مشکلات اصحاب فرهنگ و هنر در ایران بررسی شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد.

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه

 
شنبه برگزار شد. 

به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می
توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و

 
خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن "تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود" ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 



عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
"کارا" به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



حمایت صندوق کارآفرینی امید یزد از زیلوبافان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد گفت: به منظور پیشرفت صنعت زیلو در میبد از ایجاد بازارچه عرضه این محصول
حمایت می کنیم.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، امین خوش قامت، مدیر صندوق کارآفرینی
امید استان یزد گفت: با توجه به جهانی شدن صنعت زیلو
و اختصاص پنج میلیارد تومان بودجه کشوري به این
صنعت، تا کنون 30 کارگاه زیلو در شهرستان میبد از

 
تسهیلات سه میلیارد تومانی بهره مند شده اند. 

او افزود: یکی از دغدغه هاي زیلوبافان بازار فروش است که

 
صندوق کارآفرینی امید در زمینه طراحی، بسته بندي و ایجاد بازارچه مناسب براي عرضه زیلو در میبد حمایت لازم را انجام می دهد. 

امین خوش قامت، ادامه داد: براي رونق هنر صنعت زیلو علاوه بر فعالیت کارگروهی در سطح شهرستان میبد، شرکت شهرك صنعتی

 
نیز در قالب خوشه زیلو فعالیت هایی را انجام می دهد. 

شهرستان میبد در سال 97 به عنوان شهر جهانی زیلو معرفی شد که در پی آن مدیر عامل صندوق کارآفرینی کشور با سفر به میبد،
50 میلیارد ریال تسهیلات به زیلوبافان اختصاص داد.



120 ایده به دبیرخانه «کارآفرین شو» کمیته امداد استان سمنان راه یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/07/23

سمنان- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان گفت: رویداد استارتاپی «کارآفرین شو» از اواخر شهریور
امسال آغاز شد و تاکنون 120 ایده از دانشجویان به دبیرخانه این رویداد استارتاپی راه یافت.

سمنان- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان
سمنان گفت: رویداد استارتاپی «کارآفرین شو» از اواخر
شهریور امسال آغاز شد و تاکنون 120 ایده از دانشجویان

 
به دبیرخانه این رویداد استارتاپی راه یافت. 

به گزارش ایرنا، محسن مسعودیان راد روز چهارشنبه به
رسانه ها افزود: رویداد استارتاپی کارآفرین شو با همکاري
کمیته امداد استان سمنان و پارك علم و فناوري دانشگاه

 
سمنان از 22 شهریور امسال آغازشد. 

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان به حمایت از 430 دانشجو تحت حمایت اشاره کرد و گفت: با حمایت از این دانشجویان و دانش
آموختگان داراي استعداد و ایده ها گام بزرگی در راستاي رفع بیکاري کشور، ایجاد ارزش افزوده اقتصادي و حمایت از طرح هاي

 
اشتغال نوین برداشته خواهد شد. 

وي به حمایت از 15 طرح دانش بینان ازجمله کشت هیدروپوینک، نانو، ناوگان اینترنتی، جلبک اسپرولینا، اپلیکیشن حقوقی،
جاروبرقی شهري، آبیاري هوشمند، اصلاح نژاد دام و طرح هاي نوین توسط کمیته امداد استان سمنان اشاره کرد و گفت: کمیته امداد
در زمینه کمک به ثبت اختراع، کمک بلاعوض براي شرکت در نمایشگاه هاي تخصصی، کمک به ساخت نمونه هاي آزمایشگاهی و تا

 
تجاري سازي ارایه می کند. 

وي با اشاره به راه اندازي صندوق نوید گفت : این صندوق براي حمایت از طرح هاي اشتغال نوین و دانش بنیان کمیته امداد ایجاد

 
شده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان افزود: کمیته امداد و مؤسسه دانش بنیان برکت با رویکرد ایجاد و توسعه فرصت هاي شغلی

 
جدید، پایدار و درآمدزا در حوزه مشاغل نوین و دانش بنیان براي جامعه هدف خود، اقدام به راه اندازي صندوق نوید کرد. 

 
وي تصریح کرد: توانمندسازي خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد یکی از رسالت هاي اصلی و مهم این نهاد است. 

مسعودیان راد با اشاره به اینکه برخی از فرزندان خانواده هاي تحت حمایت از افراد نخبه، بااستعداد و فعال در حوزه هاي مشاغل
دانش بنیان و فناورانه هستند، گفت: بر همین اساس کمیته امداد با رویکرد ایجاد و توسعه فرصت هاي شغلی جدید، پایدار و درآمدزا



 
در حوزه مشاغل نوین و دانش بنیان براي جامعه هدف خود، صندوق نوید را ایجاد کرد. 

وي اظهار داشت: براي پشتیبانی و حمایت از طرح هاي نوین، دانش بنیان و ایده هاي خلاق مددجویان و نوآوران اشتغال می توانند با

 
ورود به سایت navidfund.com ایده هاي خود را در صندوق نوید ثبت و از حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

وي گفت: بعد از بارگذاري طرح اشتغال در این پایگاه اینترنتی طرح ها مورد ارزیابی قرار می گیرد و براي طرح هاي مورد تائید،

 
قرارداد سرمایه گذاري منعقد می شود. 

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان با اشاره به اینکه افرادي که ایده هاي نوآورانه دارند، می توانند ایده هاي خود را ثبت و از حمایت
هاي این صندوق بهره مند شوند، تصریح کرد: حمایت از این طرح ها به صورت مشترك توسط کمیته امداد و مؤسسه دانش بنیان

 
برکت انجام می شود. 

مسعودیان راد گفت: هدف از برگزاري رویداد ملی صنایع روستادوست ورود فناوري هاي نوآورانه و دانش بنیان به کسب وکارهاي

 
روستایی و افزایش درآمد این مشاغل به منظور رونق زندگی در روستاها و جلوگیري از مهاجرت به شهرها است. 

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان تصریح کرد: تعهد استان در این رویداد ارسال 80 ایده به دبیرخانه بود اما با ارسال بیش از 120

 
طرح 156 درصد این برنامه محقق شد. 

 
استان سمنان بر اساس ارسال 132 ایده در رویداد صنایع روستادوست در جایگاه چهارم کشور قرار گرفت. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- دانشجو 

 
- شرکت دانش بنیان 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اشتغال زایی 

- کارآفرینی



راهی جز پذیرش «بلاك چین» نداریم

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/07/23

یک کارشناس امنیت سایبري گفت: پدیده بلاك چین یک تکنولوژي است و نمی توان جلوي آن را گرفت. یا باید با آن همسو
شد، مزایاي آن را شناخت و با آن پیشرفت کرد، یا چشممان را ببندیم و از این مسیر جا بمانیم

به گزارش سرمدنیوز، شاید کمی زود باشد که فناوري بلاك
چین را به عنوان انقلابی در تاریخ تکنولوژي تلقی کنیم، اما
تاکنون هم این فناوري رشد چشمگیري داشته و توانسته
خود را در بستر اینترنت توسعه دهد و بازارهاي مالی زیادي

 
را به خود جذب کند. 

بلاك چین که در لغت به معنی زنجیره اي از بلوك ها
است با طبقه بندي اطلاعات و نوع دسترسی پذیري و ثبت
هرگونه داده اي که رد و بدل می شود بستر اینترنت را به

محیطی امن براي ثبت اطلاعات و گزارش ها تبدیل می کند که در آن، اطلاعات ذخیره شده، میان همه اعضاي یک شبکه به اشتراك

 
گذاشته می شود. با استفاده از رمزنگاري و توزیع داده ها، امکان هک، حذف و دستکاري اطلاعات ثبت شده، تقریباً از بین می رود. 

اما این فناوري در ایران هنوز تا حدودي ناشناخته است و همین عدم آگاهی عمومی باعث ایجاد تهدیدها و مخاطرات بلاك چین در

 
کنار ناشناخته ماندن مزایاي آن شده است. 

بهزاد قاسمی، برنامه نویس و کارشناس امنیت سایبري می گوید: بلاك چین صرفاً براي نقل و انتقالات مالی نیست و چون با رمزارز یا
«کریپتوکارنسی» شناخته شد همه تصور می کنند، یک بستري است براي نقل و انتقالات مالی که البته این قابلیت را دارد، اما مازاد

 
بر این قابلیت و فارغ از رمزارزها، می توانیم بگوییم یک بانک اطلاعات بسیار بزرگی است که غیر قابل تغییر است. 

وي این بانک اطلاعاتی غیرقابل تغییر را مزیت می داند و ادامه می دهد: وقتی نتوان قرارداد و دیتایی که نوشته و ارسال شده است را
تغییر داد و در آن دست برد، این خود به نوعی یک گزینه امنیتی محسوب می شود. براي مثال، این بانک اطلاعاتی می تواند اطلاعات
افرادي باشد که در انتخابات شرکت کرده اند و یا دفترچه هاي موزیسینی باشد که حق کپی رایت خود را در این بستر قرار می دهد

 
که از آن اثر، کسی نتواند سوءاستفاده کند و چنین مواردي به صورت کلی، جزء کارکردهاي بلاك چین است. 

قاسمی درباره گره خوردن موضوع بلاك چین به ارزهاي دیجیتال چنین می گوید: بیشترین استفاده از این بلاك چین ها براي بحث
رمزارزها است که به دلیل مزایایی است که این بستر فراهم می کند. ما بسیار سریع می توانیم هر مبلغی را بدون آنکه نظارتی بر آن

 
باشد مبادله کرده و هزینه آن را پرداخت کنیم. 



اهمیت این موضوع در زمانی که مبادلات رسمی کاهش یافته است و یا مخاطره آمیز است افزایش می یابد. کارشناس امنیت سایبري
با تایید این موضوع یادآوري می کند: مخصوصاً در دوران کرونا بهتر توانستیم درك کنیم وقتی بورس نیویورك سقوط داشت، بورس
رمزارزها با اینکه با یک ریزش کمی مواجه شد اما با صعود خیلی بزرگی همراه شد که ناشی از توکن هایی بود که مرتبط با بحث

 
کرونا وارد مارکت کریپتوکارنسی شدند. 

اما چقدر می توان بر این بستر جدید نظارت داشت و اساساً چه کسی مسئول آن است، قاسمی که خود مجموعه اي دیجیتالی را
مدیریت می کند، می گوید: ماهیت شبکه بلاك چین غیر متمرکز بودن آن است و اگر بخواهیم نهادي را به عنوان نهاد ناظر براي آن

 
در نظر بگیریم و روي آن متمرکز کنیم از حالت اصلی خود جدا شده و دیگر نمی توانیم بگوییم یک بستر غیرمتمرکز است. 

وي تاکید می کند: اما می توانیم قوانینی را وضع کنیم که براي استفاده صحیح از آن کاربرد داشته باشد تا جایی که من اطلاع دارم

 
اکنون وزارت صمت قوانین استفاده از ماینرها را در تعامل با وزارت نیرو وضع کرده که اینها همگی نکات مثبتی است که وجود دارد. 

این کارشناس جوان تلاش هاي دولت در زمینه رمزارزها را نوعی حمایت از فناوري هاي جدید عنوان می کند و ادامه می دهد: می
توان این تلاش ها را حمایت دانست چرا که دو سال پیش چنین وضعی وجود نداشت و حالا وزارتخانه ها در حال وضع قوانینی
هستند که شاید در جاهایی محدودیت هایی مثل واردات و استفاده کردن از این دستگاه ها اعمال شود اما وقتی بتوان چنین چیزي را

 
مدیریت کرد، مسلماً اگر ایرادي هم پیدا شود قطعا می توان آن را برطرف کرد و امنیت آن را برقرار ساخت. 

 
با استخراج بیت کوین مخالفم 

اما یکی از مخاطراتی که ارزهاي دیجیتال دارند ورود افرادي است که براي رسیدن به سود بیشتر از امکانات غیر مناسب براي
استخراج ارز استفاده می کنند. کاري که به اصطلاح به آن «ماین کردن» نیز می گویند؛ کما اینکه وزارت نیرو بارها نسبت به چنین

 
سوءاستفاده هایی هشدار داده است. 

کارشناس امنیت سایبري در اینباره می گوید: نظر شخصی من، این است که اساساً با ماین کردن و استخراج کردن مخالفم. چرا که
آسیب هاي آلایندگی آن خیلی بیشتر است و به تبع آن مشکلات دیگر ایجاد می شود. اما نباید مزایاي بلاك چین را انکار کرد؛ با

 
استفاده از تکنولوژي بلاك چین ما می توانیم هم رمزآوري داشته باشیم و هم کارآفرینی کنیم. 

اما این فناوري مخالفانی نیز دارد. قاسمی می گوید: در مورد پذیرش این فناوري در کشورهاي مختلف می توان به یکی از مخالفان سر
سخت آن اشاره کرد که ترامپ در آمریکاست. یا در روسیه هم یک سري محدودیت هاي جدي وضع شده است. با این حال، کاربران

 
همچنان در حال فعالیت هستند. 

این کارشناس جوان که مدیر و موسس گروه علمی پژوهشی آورکلاك نیز است در پایان اظهار می کند: امروزه، به اصطلاح نهنگ هاي
کریپتوکارنسی در دنیا اکثرا آمریکایی هستند و با اینکه محدودیت هاي بسیاري در آن وجود دارد اما این بازار در آنجا بسیار پررونق
است، چرا که این پدیده یک تکنولوژي است و نمی توان جلوي آن را گرفت یا باید با آن همسو شد، مزایاي آن را شناخت و با آن

پیشرفت کرد؛ یا چشممان را ببندیم و از این مسیر جا بمانیم.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان بر نقش مشاغل خانگی در افزایش

توان اقتصادي خانوار تاکید کرد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/07/23

پیام سپاهان - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گیلان اجراي طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را داراي
نقاط قوت فراوانی، نظیر شناسایی فرصت ها و مزیت هاي استان، اعطاي تسهیلات به پیشرانان جهت تهیه تجهیزات براي

گسترش و توسعه کاربراي گیلان دانست.

پیام سپاهان - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
گیلان اجراي طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را
داراي نقاط قوت فراوانی، نظیر شناسایی فرصت ها و مزیت
هاي استان، اعطاي تسهیلات به پیشرانان جهت تهیه

 
تجهیزات براي گسترش و توسعه کاربراي گیلان دانست. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان گیلان، عباس علیزاده مدیرکل تعاون، کار
و رفاه اجتماعی استان گیلان با بیان این که طرح

توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در 24 استان در حال اجراست، گفت: اجراي این طرح نقاط قوت فراوانی، نظیر شناسایی فرصت ها

 
و مزیت هاي استان، اعطاي تسهیلات به پیشرانان جهت تهیه تجهیزات براي گسترش و توسعه کاربراي گیلان دارد. 

وي افزود: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیر خانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 1396 طراحی و به

 
تصویب رسید. 

علیزاده ادامه داد: به منظور اجراي و پیاده سازي این طرح، جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیلگر مکلف
به شناسایی، توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با بهره مندي از

 
شبکه هاي افقی و عمودي شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: جهاد دانشگاهی با استفاده از شبکه کارشناسان، مشاوران و تسهیل گران خود در
سراسر کشور در نظر دارد با بهره مندي از ظرفیت هاي تمامی سازمان هاي دولتی و غیر دولتی به ویژه بخش خصوصی، حلقه هاي

 
مفقوده و خلا طرح هاي مشابه قبلی را شناسایی و نقش و جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور را توسعه دهد. 

وي افزود: مطالعات و بررسی ها بیان گر آنست که اجراي مشاغل خانگی بر اساس الگوهاي گذشته با مشکلات و موانع زیادي نظیر کم
توجهی به توسعه فعالیت هاي شبکه اي، راهنمایی، مشاوره و ارزیابی متقاضیان، تنوع شیوه هاي آموزشی، اتصال به بازار، توسعه رشته
هاي نوین، توجه به مزیت هاي نسبی و رقابتی، هدفمندي حمایتها، در فرآیند فعلی مشاغل خانگی مواجه است. به همین دلایل در
الگوي جدید نواقص و حلقه هاي مفقوده شناسایی مورد بازنگري قرار گرفت. از سوي دیگر، مطالعات موجود نشان می دهد که مشاغل

 
خانگی در کمک به افزایش توان اقتصادي خانوارها بویژه اقشار کم درآمد موثر است. 

وي با اشاره به اینکه به منظور افزایش اثربخشی طرح، شوراي راهبري طرح مذکور شامل مدیران کل و روساي تعداد 15 دستگاه
اجرایی تاثیرگذار بر مشاغل خانگی تشکیل خواهد شد، ادامه داد: این دستگاه ها شامل سازمان هاي جهاد دانشگاهی، معاونت
هماهنگی امور اقتصادي استانداري، اداره کل تعاون و کار و رفاه اجتماعی، صندوق کار آفرینی امید، شهرداري مرکز استان، جهاد



کشاورزي، صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی و گردشگري، بهزیستی، شوراي مجامع صنفی، فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان
فناوري اطلاعات استان، اتاق بازرگانی، رئیس اتاق اصناف، رئیس اتاق تعاون است.



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/07/23

معاونت فرهنگی وزارت ارشاد با توجه به تحت تأثیر قرار گرفتن فعالیت هاي نشر زیر سایه ویروس کرونا، اقدام به ارائه
تسهیلات کم بهره به ناشران می کند.

معاونت فرهنگی وزارت ارشاد با توجه به تحت تأثیر قرار
گرفتن فعالیت هاي نشر زیر سایه ویروس کرونا، اقدام به
ارائه تسهیلات کم بهره به ناشران می کند. - اخبار فرهنگی

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم، به نقل از روابط عمومی
معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، ثبت
نام فعالان حوزه فرهنگ(ناشران) براي دریافت تسهیلات
حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود. این
تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف

فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی(ناشران) اعطا

 
می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه، 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی
www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت

 
تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان دیگر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقباً اعلام خواهد شد. 

معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف این صنعت مانند
پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با دغدغه کمتري در

 
این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه بین المللی کتاب
تهران پس از شیوع ویروس کرونا و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی است. پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ با
برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید
کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال محموله هاي فرهنگی(کتاب) تلاش

 
کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند. 



 
تکلیف برگزاري نمایشگاه کتاب دفاع مقدس مشخص شد/ گسترش بخش بین الملل و ارتباط با کارشناسان 

 
نمایشگاه کتاب تهران در سال جاري برگزار نخواهد شد 

 
حاشیه فرهنگ|پلتفورم مجازي نمایشگاه کتاب؛ واقعیتی غیر قابل انکار 

صنعت نشر در ایران همانند دیگر نقاط جهان تحت تأثیر شیوع ویروس کرونا، با چالش هاي متعددي پیش رو است؛ از این رو وزارت
فرهنگ تلاش دارد تا با ارائه تسهیلات و ارائه برنامه هاي مختلف بتواند تا حدودي در رفع آسیب هاي وارد شده به این صنعت به

اهالی نشر یاري رساند.



حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته

امداد

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/07/23

شما و اقتصاد: تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد.

به گزارش شما و اقتصاد: رئیس کمیته امداد امام
خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار
به مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی
که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه
جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید
و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند
بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت
پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. سید مرتضی
بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان
واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ
گروه خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی

است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن توجه کنند. وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار
خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا اعلام کرده است که از روز
چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد
شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد، چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از
اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض
الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت،
افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي
سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا کند. رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و
توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد: کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار
ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال
کرده و پیشگام بوده است. سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد
امام(ره) و صندوق ملی کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه
مشترکی را با کمیته امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و
در گام هاي بعدي سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه
کمک کرد. مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار
خواهد گرفت، افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این
آمادگی وجود دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم
امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)، گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در



نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان
وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به

صورت قرض الحسنه است. سایپا نیوز



اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار
خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود.

معاون اول رئیس جمهور: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران
مظلوم هستند اقتصاد ایران: معاون اول رئیس جمهور گفت:
دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبرو
است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه

 
ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران ،جلسه دیدار اعضاي
شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي

 
سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه شنبه برگزار شد. 

جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی،
انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ

 
نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه

 
در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

وي با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري و
فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در

 
بخش بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي



حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



ایجاد تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم مردم رفسنجان در دستور کار

شرکت مس است

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/07/23

دکتر «اردشیر سعدمحمدي» مدیرعامل شرکت صنایع ملی مس ایران در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و جهش
تولید استان کرمان گفت: به دنبال ایجاد تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم با 100 میلیارد تومان سرمایه گذاري

هستیم.

مدیرعامل شرکت مس در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و
جهش تولید ایجاد تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم مردم
رفسنجان در دستور کار شرکت مس است دکتر «اردشیر
سعدمحمدي» مدیرعامل شرکت صنایع ملی مس ایران در جلسه
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و جهش تولید استان کرمان گفت: به
دنبال ایجاد تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم با 100 میلیارد

 
تومان سرمایه گذاري هستیم. 

آرمان ملی- به گزارش «مس پرس» وي با بیان اینکه فعالیت دیگر مس کمک به بحث گردشگري است که در منطقه بیاض شهرستان
انار کار در زمینه ایجاد دهکده گردشگري آغاز شده است اظهار داشت: همچنین مرکز نوآوري با مبلغ 29 میلیارد تومان را در
رفسنجان ایجاد کردیم تا ایجاد صنایع هاي تک و نانو با ارزش افزوده بیشتر با حضور نخبگان استان دنبال شود که کار بی نظیري در

 
استان کرمان است. 

سعدمحمدي با اشاره به فعالیت هاي صورت گرفته توسط شرکت مس به عنوان معین توسعه افزود: در شهربابک، انار، رفسنجان و
پاریز 100 میلیون تومان تسهیلات چهار درصد به 300 طرح کارآفرینی با همکاري بانک صادرات پرداخت خواهیم کرد تا ایجاد

 
اشتغال صورت بگیرد. 

وي تصریح کرد: بیمارستان 55 تختخوابی شهداي مس را در رفسنجان افتتاح کردیم و تجهیز 40 تختخواب بیمارستانی با تجهیزات

 
کامل در شهربابک انجام شده است. 

مدیرعامل شرکت مس بیان کرد: آگهی معدن کِروِر عنبرآباد هفته آینده در روزنامه هاي کثیرالانتشار چاپ می شود تا با ایجاد کارخانه

 
کنسانتره، منطقه جنوب استان در گردش مالی وضعیت بهتري پیدا کند. 

وي در پایان گفت: معدن نوچون نیز در حال انجام کارهاي نهائی است.



ثبت نام 31 واحد صنعتی ایلام در سامانه طرح تاپ

منبع: تابناكشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/07/23

 
ثبت نام 31 واحد صنعتی ایلام در سامانه طرح تاپ 

رئیس اداره آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صمت ایلام گفت: تاکنون 31 واحد صنعتی و معدنی ایلام در سامانه طرح تاپ ثبت نام

 
کرده اند. 

به گزارش تابناك ایلام؛ مهدي کاکاخانی اظهار کرد: از صنایعی که نیازمند حمایت هاي علمی و دانشگاهی براي
رفع مشکلات خود هستند خواسته شده که در سامانه توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار ثبت نام کنند و

 
استان ایلام در سال گذشته توانست به صورت 100 درصدي به اهداف ترسیمی دست یابد. 

وي با تشریح کامل نحوه کار با سامانه تاپ براي حاضران ادامه داد: طرح ملی تاپ براي توسعه فناوري در صنایع و مشارکت هر چه

 
بیشتر بین صنعت و دانشگاه ایجاد شده است. 

کاکاخانی افزود: در این طرح در کنار کمک به صنعت براي استفاده از دانش و علم به منظور ورود فناوري به تولیدات صنایع از ظرفیت

 
هاي دانشگاه استفاده شده است. 

رئیس اداره آموزش، پژوهش و فناوري صمت ایلام تصریح کرد: در طرح ملی تاپ از پایان نامه هاي دانشجویان براي کمک به صنعت
بهره گیري شده و دانشجویان نیز امکان فعالیت در کارگاه ها و آزمایشگاه هاي صنایع براي ارائه راهکار به صنعت به منظور حل

 
مشکلات خود توسط دانش را دارند. 

وي ادامه داد: در کنار کمک به صنایع براي حل مشکلات آنها با کمک علم و فناوري می توان براي فارغ التحصیلان دانشگاهی نیز

 
زمینه ایجاد شغل و یا کارآفرینی را نیز فراهم کرد. 

رئیس اداره آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صمت ایلام عنوان کرد: دانشجویان و اساتید دانشگاه ها در این سامانه براي مشارکت با

 
صنایع ثبت نام کنند و بر اساس توانمندي علمی که دارند با صنایع مربوطه همکاري کنند. 

 
کاکاخانی گفت: تاکنون 31 واحد صنعتی و معدنی استان در سامانه طرح تاپ ثبت نام شده است./ح 

مهر



جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند

منبع: تابناكشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/07/23

 
جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند 

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه شنبه

 
برگزار شد. 

به گزارش تابناك سمنان اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان
اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور
هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده
باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در
مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که

 
هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در
ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی

 
هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آن ها انجام داده است. 



در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

 
لطفا مارا در شبکه هاي اجتماعی یاري کنید: 

 
اینستاگرام تابناك سمنان 

 
 Email: semnantabnak@gmail.com

منبع: ایسنا



کمیته امداد همدان 714 فقره شغل در مناطق روستایی ایجاد کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/07/23

همدان - ایرنا - معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد همدان گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 714 مورد اشتغال در
مناطق روستایی این استان با اعتبار 24 میلیارد و 200 میلیون تومان راه اندازي شده است.

همدان - ایرنا - معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد
همدان گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 714 مورد
اشتغال در مناطق روستایی این استان با اعتبار 24 میلیارد

 
و 200 میلیون تومان راه اندازي شده است. 

به گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی کمیته امداد
همدان، شهرام عابدي همچنین از راه اندازي 604 فقره
اشتغال با هزینه 15 میلیارد و 100 میلیون تومان در سال

 
جاري براي زنان زیر پوشش این نهاد خبر داد. 

 
وي خاطرنشان کرد: این فعالیت ها در راستاي حمایت از زنان و دختران زیر پوشش این نهاد انجام شده است. 

عابدي به توجه و اهمیت کمیته امداد به مناطق محروم استان همدان اشاره کرد و گفت: امسال 416 مورد اشتغال با پرداخت 13

 
میلیارد و 200 میلیون تومان براي ساکنان مناطق محروم راه اندازي شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان همدان با بیان اینکه آموزش مددجویان مستعد، کوشش در راستاي ارتقاي سطح
آگاهی هاي عمومی، دانش فنی و مهارت حرفه اي آن ها و شناسایی ظرفیت ها و امکانات مناطق مختلف استان از فعالیت هاي واحد

 
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد همدان است. 

عابدي اظهار داشت: هدایت مددجویان به سمت اجراي طرح هاي کوچک اقتصادي و خوداشتغالی، نظارت فنی و مدیریتی قبل، حین
و بعد از اجراي طرح هاي اشتغال و تعامل با کارفرمایان و صاحبان صنایع به منظور به کارگیري مددجویان در بنگاه هاي مربوطه از

 
مهم ترین برنامه هاي این نهاد است. 

بر اساس آخرین آمارهاي منتشر شده، حدود 43 هزار خانواده نیازمند شامل 83 هزار نفر به صورت مستمر از کمیته امداد امام

 
خمینی (ره) استان همدان خدمات دریافت می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- همدان 

- کمیته امداد امام خمینی 



 
- اشتغال زایی 

- اشتغال فراگیر



اشتغال و مناسب سازي معابر، دغدغه نابینایان مهریزي

منبع: ایرناشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/07/23

یزد- ایرنا- ایجاد اشتغال و مناسب سازي محیط شهري براي تردد آسان نابینایان و کم بینایان از اصلی ترین مطالبات و
دغدغه هاي این قشر در مهریز است.

 
کاظم سبحان زاده 

یزد- ایرنا- ایجاد اشتغال و مناسب سازي محیط شهري براي
تردد آسان نابینایان و کم بینایان از اصلی ترین مطالبات و

 
دغدغه هاي این قشر در مهریز است. 

جامعه نابینایان و کم بینایان در هر منطقه بخشی از مردم
هستند که به علل مختلف دچار این معلولیت و نوعی محدودیت
شدند و باید همانند افراد دیگر بتوانند امور اولیه زندگی خود را با
کمترین مشکل با حفظ منزلت انجام دهند و از حقوق شهروندي

 
برخوردار باشند. 

پاسخگویی و رسیدگی به مطالبات بر حق نابینایان و کم بینایان و برنامه ریزي عملی و تلاش مضاعف با همکاري بخش هاي مختلف
اداري و اجرایی با همراهی بخش خصوصی براي حل مشکلات آنها یک وظیفه انسانی است که باید در این زمینه بیش از گذشته اقدام

 
مناسب به عمل آید. 

15 اکتبر مصاف با 23 مهرماه به عنوان روز جهانی نابینایان (عصاي سفید) نامگذاري شده و فرصت مغتنمی است که باید از آن براي
بررسی مسایل و مشکلات این افراد در جامعه استفاده کرد و مسوولان را در جریان آنها قرار داد که موجب تحقق مطالبات برحق است.

جمعی از مسوولان و نابینایان و کم بینایان مهریز در گفت و گو با خبرگزاري جمهوري اسلامی با اشاره به مشکلات مختلف به
خصوص ضرورت ایجاد اشتغال و مناسب سازي براي تردد آسان در شهر و روستاها بر پیگیري جدي مسوولان منطقه تاکید و آن را

 
خواستار شدند. 

یکی از نابینایان مهریزي با بیان اینکه هرچند تاکنون توسط مسوولان بهزیستی با همکاري برخی دستگاه هاي اجرایی براي تامین
رفاه و حل مشکلات جامعه هدف کارهایی در شهرستان صورت گرفته، آنها را کافی ندانست و گفت: رسیدگی به مشکلات و تلاش

 
براي حل آنها به خصوص در مناسب سازي براي تردد و انجام آسان امور جزو ضروریات است. 

علی حسینی افزود: نابینایان و کم بینایان هرچند از لحاظ جسمی داراي مشکلاتی هستند ولی باید همانند سایر اقشار جامعه بدون
اتکا به دیگران بتوانند امور اولیه و نیازهاي خود را در شهر انجام دهند و از حقوق شهروندي برخوردار باشند که لازمه آن مناسب



 
سازي براي عبور در معابر و استفاده ازمکان هاي عمومی است. 

وي اظهار کرد: در این خصوص توسط شوراي اسلامی و شهرداري با پیگیري بهزیستی اقداماتی براي مناسب سازي در برخی خیابان
ها به خصوص در بافت جدید انجام گرفته ولی هنوز نمی توان به راحتی یک نابینا بدون کمک گرفتن از دیگران امور اولیه خود را در

 
سطح شهر انجام دهد. 

دیگر بانوي نابیناي مهریزي به اهمیت ایجاد اشتغال و تامین مسکن به عنوان 2 نیاز و دغدغه اصلی جامعه هدف در شهرستان اشاره
کرد و گفت: طبق قانون باید بخشی از استخدام نیرو در دستگاه هاي دولتی براي جذب نابینایان و کم بینایان اختصاص یابد که هم

 
اکنون قانون به خوبی اجرا نمی شود. 

فاطمه حیدري خورمیزي با بیان اینکه نابینایان و کم بینایان توانایی برخی از امور مختلف را در بخش هاي دولتی و خصوصی دارند بر

 
ضرورت رسیدگی به اشتغال این افراد اشاره کرد و انجام آن را به عنوان یک مطالبه اساسی از مسوولان شهرستان خواستار شد. 

وي اظهار کرد: ایجاد فضاي مناسب براي فعالیت هاي ورزشی، تامین مسکن، افزایش مستمري و کمک هاي موردي و همچنین ایجاد
زمینه براي حضور فعال نابینایان و کم بینایان در جامعه براي جلوگیري از انزواي آنها و ارتقاي روحی و جسمی و تامین نشاط جزو

 
نیازهاي دیگري است که احتیاج به رسیدگی دارد. 

همچنین سخنگوي شوراي اسلامی شهر مهریز با بیان اینکه رسیدگی به مطالبات و نیازهاي نابینایان و کم بینایان جزو برنامه هاي
محوري و همیشگی این شورا با همکاري سایر دستگاه ها به خصوص بهزیستی است گفت: تاکنون حدود 80 درصد پیاده روهاي شهر

 
براي تردد آسان جامعه هدف مناسب سازي شده است. 

علیرضا ابویی افزود: کار مناسب سازي سایر مناطق در شهر جزو برنامه محوري است و هر مکانی که کار پیاده رو سازي آن انجام می

 
شود با لحاظ کردن نیاز و شرایط نابینایان و کم بینایان منطقه است و در سایر امور نیز همکاري وجود دارد و مشکلی نیست. 

وي با بیان اینکه توجه به این افراد یک وظیفه انسانی و اخلاقی است اظهار کرد: در سایر زمینه هاي فرهنگی و ورزشی و اشتغال
نابینایان و کم بینایان اگر موردي احساس شود و امکانات اجازه دهد شوراي اسلامی و شهرداري وظیفه خود را با کمال افتخار انجام

 
می دهد. 

این مسوول تصریح کرد: حقوق شهروندي اقتضا می کند که مسوولان در هر پست و مقامی که هستند در شهر همه افراد را در نظر
بگیرند و براي آسایش و زندگی راحت آنها ماموریت هاي خود را انجام دهند و بدون شک این شورا در کنار مسوولان در خدمت

 
نابینایان و کم بینایان است. 

ابویی از همکاري بهزیستی و برخی دستگاه هاي اداري براي رسیدگی و توجه به معلولان، سالمندان و به خصوص نابینایان و کم
بینایان شهرستان و حل مطالبات و تحقق حقوق شهروندي آنها قدردانی کرد و ابراز امیدواري نمود بتوان به رغم برخی محدودیت

 
هاي اقتصادي بیش از گذشته در خدمت مردم بود. 

همچنین رییس اداره بهزیستی مهریز گفت: هم اکنون 231 نابینا و کم بینا زیر پوشش این اداره هستند که سالانه از خدمات رفاهی،

 
فرهنگی و درمانی استفاده می کنند که از این تعداد 90 نفر آنها داراي نابینایی شدید هستند و بقیه متوسط و خفیف است . 



رضا زارع افزود: از مجموع این افراد 43 نفر مستمري دریافت می کنند و در 6 ماهه نخست امسال 2 میلیارد ریال براي افراد جامعه

 
هدف پرداخت شده و رسیدگی به مشکلات و مطالبات آنها جزو برنامه اصلی بهزیستی است که پیگیري و اقدام می شود. 

وي خاطر نشان کرد: ایجاد اشتغال، تامین مسکن، مناسب سازي شهري و ایجاد زمینه مناسب براي فعالیت هاي فرهنگی و ورزشی
جزو نیازهاي اساسی و مطالبات بر حق نابینایان و کم بینایان منطقه است که براي حل آنها به همکاري تمامی بخش ها و مسوولان

 
نیاز است . 

این مسوول اظهار کرد: این افراد به رغم برخی مشکلات جسمی از ظرفیت هاي خوبی برخوردارند که براي ایجاد شکوفایی و حضور

 
فعال آنها در جامعه و حتی کسب افتخار در رقابت هاي متعدد براي منطقه به همکاري دولت و بخش خصوصی نیاز مبرم است. 

زارع یادآور شد: اگر توسط مسوولان با همکاري بخش خصوصی و خیران، برنامه ریزي و اقدام مناسب براي تحقق حقوق شهروندي
نابینایان و کم بینایان صورت گیرد نه تنها وضع موجود براي این قشر محدودیت نیست که می توانند در خیلی از عرصه ها بدرخشند

 
و موفق باشند. 

 
2 هزار و 500 مددجو تحت پوشش خدمات بهزیستی مهریز هستند. 

حدود 10 تا 12 درصد افراد هر جامعه اي به نوعی از یک یا چند نوع معلولیت رنج می برندکه کمتر از نیمی آنها در بهزیستی پرونده

 
دارند و از حمایت هاي این نهاد برخوردار هستند. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري مهریز در 30 کیلومتري جنوب شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مهریز 

 
- روز عصاي سفید 

 
- یزد 

- نابینایان



معاون استاندار: کرمانشاه نیازمند نگاه ویژه تري است

منبع: ایرناشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/07/23

کرمانشاه - ایرنا معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه، گفت: انتظار داریم با توجه به نقش مردم کرمانشاه در دفاع
مقدس و همچنین نرخ پایین بیکاري آن، نگاه ویژه تري به این استان صورت بگیرد.

کرمانشاه - ایرنا معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
کرمانشاه، گفت: انتظار داریم با توجه به نقش مردم
کرمانشاه در دفاع مقدس و همچنین نرخ پایین بیکاري آن،

 
نگاه ویژه تري به این استان صورت بگیرد. 

«هدایت حاتمی» روز چهارشنبه در جلسه کارگروه اشتغال
استان کرمانشاه در سرسراي شهداي دولت استانداري،
کرمانشاه را یک استان جذاب براي سرمایه گذاري دانست و
افزود: حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
خصوص در زمینه تامین اعتبار براي برنامه هاي اشتغالزایی

 
استان می تواند در کاهش نرخ بیکاري بسیار موثر واقع شود. 

او در ادامه با اشاره به اقدامات صورت گرفته در خصوص اجراي برنامه هاي اشتغالزایی استان، گفت: روند کاهش بیکاري در چند سال
اخیر روند مثبت و امیدوار کننده اي بود که امسال تحت تاثیر بحران کرونا و تحریم ها موانعی در شیب کاهش بیکاري استان به وجود

 
آمد. 

وي افزود: باوجود مشکلات، در زمینه جذب سرمایه گذار، بهبود فضاي کسب و کار و ساماندهی مبادلات مرزي روند مثبتی در استان

 
داشته ایم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه همچنین به اقدامات و برنامه هاي اشتغالزایی استان اشاره کرد و اظهار داشت: ما در

 
سه سطح کلان، متوسط و مشاغل کوچک اقدام به برنامه ریزي کرده ایم. 

حاتمی افزود: در سطح کلان به زودي عملیات ساخت پتروپالایش آناهیتا، پتروشیمی اسلام آباد و مجتمع 30 هزار هکتاري تولید
خرما در قصرشیرین آغاز خواهد شد و در سطح متوسط نیز چندین واحد تولیدي مانند قوطی سازي زمزم در دست ساخت هستند و

 
در سطح مشاغل کوچک نیز بیشترین تسهیلات و حمایت ها را داشته ایم. 

حاتمی اضافه کرد: براي حمایت از مشاغل خُرد و کوچک اقدام به تاسیس مرکز حمایت از کسب و کارهاي کوچک کرده ایم که بتواند

 
درخواست هاي سرمایه گذاري در این سطح را ساماندهی کند. 



وي تصریح کرد: همچنین مرکز جذب سرمایه گذاري را به عنوان مرکز فرماندهی تمام امور مرتبط با سرمایه گذاري تقویت کردیم و

 
همین مسائل باعث شد که کرمانشاه در زمینه جذب سرمایه گذاري داخلی و خارجی یکی از استان هاي موفق در کشور باشد. 

طبق «سند جامع اشتغال استان کرمانشاه» نرخ بیکاري این استان در سال 98 باید سه درصد، در سال 99، 2 درصد و در سال 1400
یک درصد کاهش پیدا کند تا به میانگین کشوري برسد. کاهش سه درصدي نرخ بیکاري در سال 98 محقق شده اما اکنون باید

 
منتظر ادامه این کاهش در پایان امسال و سال آینده باشیم. 

بنابر اعلام اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، جمعیت فعال استان 394 هزار نفر و آمار بیکاران آن 132 هزار نفر

 
است. نیمی از افراد جویاي کار استان دانش آموخته دانشگاهی هستند. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 

 
- اشتغال زایی 

 
- کرمانشاه 

- نرخ بیکاري



تاکسی هوایی با تأخیر و در بهمن پرواز می کند

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/07/23

ستاد فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته چندي پیش از پرواز تاکسی هاي هوایی در آسمان ایران در مهرماه خبر داده
بود اما اکنون با توضیح مزایاي این پروژه، از تأخیر در پرواز خبر می دهد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، میترا سعیدي کیا: هواپیما ها از جمله وسایل نقلیه پیچیده و جذابی هستند
که تکنولوژي بالایی براي ساخت آن در راستاي کاربردهاي مختلف به کار گرفته می شود. هواپیماهاي بزرگ، هواپیماهاي بدون

 
سرنشین، هواپیماهاي باربري، ایرتاکسی ها و ... از جمله انواع هواپیماها با کاربردهاي مختلف در دنیا محسوب می شوند. 

بر اساس آخرین آمار، در کل دنیا استفاده از هواپیماهاي کوچک 16 برابر بیشتر از هواپیماهاي بزرگ است و این نشان می دهد دنیا
به سمت استفاده بیشتر از هواپیماهاي کوچک می رود؛ این هواپیماهاي کوچک کاربري هاي زیادي همچون حمل بار، جابجایی

 
مسافر، آتش نشانی هوایی، پست هوایی و ... دارند و برخی کشورهاي توسعه یافته از این تکنولوژي بهره مناسب را می برند. 

اما جایگاه ایران از نظر استفاده از هواپیماهاي کوچک جز 40-50 کشور اول است و از نظر ساخت جز 20 کشور اول! به قول گفتنی
ایران از جمله کشورهایی است که به گفته مسئولان توانایی، ظرفیت ساخت و استفاده از این هواپیماهاي کوچک را دارد اما تاکنون

 
برنامه منسجمی در این خصوص نداشته است. 

به تازگی در خصوص ورود ایرتاکسی ها به ایرلاین هاي کشور صحبت هایی شد و وعده وعیدهایی در خصوص به پرواز در آمدن
هواپیماهاي کوچک براي حمل و نقل افراد و سفرهاي کوتاه بدون برنامه ریزي، داده شد؛ این موضوع ما را بر این داشت تا در راستاي
پیگیري این موضوع گزارشی از آخرین وضعیت این تاکسی هاي هوایی، مزایا، کاربردها و مصارف آنها در کشور تهیه کنیم و علاوه بر
جویا شدن نظر یک کارشناس هوایی، برنامه هاي معاونت علمی و فناوري را در خصوص به کارگیري هواپیماهاي کوچک در زمینه

 
تاکسی هاي هوایی و کاربردهاي آن بدانیم. 

 
چرا موضوع تاکسی هاي هوایی در ایران مطرح شد 

آرمان بیات، عضو کمیته توسعه هوانوردي عمومی و کارشناس هوایی اظهار کرد: موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت
عنوان برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی هواپیماهاي کوچک کشور دارد. سال گذشته این برنامه
توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبردهاي توسعه این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش

 
درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد. 

وي ادامه داد: این برنامه در سطح دنیا به شکل جدي دنبال می شود زیرا تاکسی هاي هوایی و سایر تصدي هاي عملیاتی غیر برنامه
اي تجاري و حتی غیر تجاري مکمل بخش ایرلاین ها هستند؛ سیاست کلی هم به نوعی اجراي سیستم حمل و نقل هواپیماهاي

 
کوچک است که در برخی کشورها این موضوع پیگیري می شود. 

بیات با بیان اینکه بر اساس آمار انجمن بین المللی حمل و نقل هوایی «یاتا» کشورهاي دنیا 27 هزار فروند هواپیماي مسافري دارند



که مجموع ایرلاین ها است، گفت: اما بر اساس همین آمار، نزدیک به 450 هزار فروند هواپیماي کوچک در کل دنیا وجود دارد؛ یعنی

 
میزان هواپیماهاي کوچک 16 برابر هواپیماهاي بزرگ است. 

این کارشناس هوایی با تاکید بر اینکه ما از این آمار وسیع و فعالیت گسترده هواپیماهاي کوچک غافل شدیم و روي هواپیماي تجاري
و مسافربري تمرکز کرده ایم، گفت: این موضوع، یکی از ایرادات و اشتباهات اساسی صنعت هوانوردي ما در طول 40 سال گذشته

 
است که صنعت هوانوردي ما را به حاشیه کشانده است. 

وي با تاکید بر اینکه در 90 درصد فرودگاه هاي ایران ترافیک هوایی در حداقل است و یا اساساً وجود ندارد و عملاً درآمدهاي
هوانوردي در حوزه فرودگاهی نداریم، گفت: از این رو باید بستري فراهم می شد تا مسیر براي توسعه هواپیماهاي کوچک ایجاد شود و

 
در حیات اقتصادي فرودگاه ها تأثیر مثبت بگذارد. 

به گفته بیات، در طول 4 دهه گذشته ما به صورت جدي به تاکسی هاي هوایی و هوانوردي عمومی و منطقه اي نپرداختیم اما اکنون
شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران (به عنوان متصدي توسعه زیرساخت عملیاتی صنعت هوانوردي) به این موضوع پرداخته و با

 
همراهی سازمان هواپیمایی کشوري، یک برنامه جامع از بعد زیرساختی طراحی کرده است. 

 
مزیت استفاده از تاکسی هاي هوایی 

عضو کمیته توسعه هوانوردي عمومی و کارشناس هوایی ادامه داد: شرکت فرودگاه ها توانست موانع بازدارنده مربوط به بخش
فرودگاهی و ناوبري را بازنگري و اصلاحات اساسی را انجام دهد. همچنین آئین نامه اجرایی ماده 63 که بحث تعرفه و ناوبري این

 
فرودگاه ها بود را اصلاح کرده است. 

بیات ادامه داد: به طور کلی فعالیت هواپیماهاي کوچک از 4 تا 19 صندلی در کشور یکی از مهمترین ارکان پایداري هوانوردي کشور
است که تاکنون مغفول مانده بود. در واقع تاکسی هاي هوایی حلقه گمشده هوانوردي در کشور هستند که باید به آن پرداخته می

 
شد. 

وي با تاکید بر اینکه این اقدامات در راستاي بسترسازي استفاده از تاکسی هاي هوایی و اساساً هواپیماهاي کوچک کمتر از 19
صندلی است، گفت: استفاده از تاکسی هاي هوایی از مزیت هایی برخوردار است که می تواند به نفع کشور و مدیریت هزینه فرصت

 
باشد. 

این کارشناس هوایی با اشاره به مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی گفت: اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در صنایع مختلف،
حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش آنها و ... از

 
مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پروازهاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

بیات با بیان اینکه ایرتاکسی که ماهیتاً بخشی از هواپیماهاي کوچک است براي کلیه پروازهاي غیربرنامه اي و دربستی است ولی باید
براي استفاده از ایرلاین ها برنامه ریزي کرد، گفت: از تاکسی هاي هوایی، در مسیرهایی که با ایرلاین ها زمان زیادي صرف می شود یا
جابجایی بین دو نقطه اي که با ایرلاین ها امکان پذیر نیست، می توان استفاده کرد؛ همچنین در توسعه صادرات محصولات کشاورزي

 
و صیفی جات استفاده از پروازهاي دربستی بار، مؤثر و مفید هستند. 



وي با اشاره به دیگر مزایاي استفاده از هوانوردي عمومی گفت: اورژانس هوایی، آتش نشانی هوایی، گردشگري هوایی براي توریسم ها،
پست، ارسال برخی محصولات، استفاده در کسب و کارهاي جدید، اسکن خطوط نفت و ... از دیگر کاربردهاي این تاکسی هاي هوایی

 
و یا پروازهاي غیر برنامه اي و خاص هستند که دسترسی به مناطق را سریع تر می کنند. 

به گفته وي، تاکسی هاي هوایی می تواند ضمن افزایش درآمد و بهره وري تجاري براي کشور و ایجاد شبکه مویرگی، گردش اقتصادي

 
را بر بستر سرعت افزایش و ریسک را کاهش دهد. 

وي خاطر نشان کرد: در واقع ایرتاکسی و شبکه غیربرنامه اي کوتاه می تواند همه صنایع را درگیر کند که جایگاه استراتژیک این نوع

 
فعالیت ها در حیات اقتصادي سایر صنایع است. 

 
امکان استفاده مردم از پروازهاي غیر برنامه اي 

وي با تاکید بر اینکه پروازهاي غیر برنامه با ظرفیت زیر 19 صندلی براي جابجایی بین دو نقطه کوتاه براي عموم مردم قابل پیاده
سازي است، بیان کرد: حتی در مدل غیر تجاري آن یک دانشگاه و یا یک شرکت صنعتی می تواند با داشتن یکی از این نوع

 
هواپیماها، خدمات جابجایی به اساتید و یا مدیران خود ارائه دهد. 

وي افزود: به گفته وي، استفاده از تاکسی هاي هوایی باعث می شود که شبکه پروازي مویرگی به شبکه پروازي کنونی اضافه شود و
تمام فرودگاه هایی که ظرفیت دارند ولی کمتر از آنها استفاده می شود به بهره وري برسند. این رخداد مسبب ایجاد خون اقتصادي در
مناطق کمتر توسعه یافته کشور است و اثرات توسعه اي منطقه را در کشور ایجاد می کند چون دسترسی ها ساده تر و سریع تر می

 
شوند. 

بیات با بیان اینکه ما در واردات هواپیماهاي بزرگ تحریم هستیم اما واردات هواپیماهاي کوچک کمترین تأثیر پذیري را از تحریم ها
دارند، گفت: با رفع موانع و توسعه ناوگان، ضمن ایجاد بازار، شبکه زنجیره تأمین خدمات به خصوص حوزه تعمیرات، فعال می شود که
می تواند فرصت ورود به چرخه مونتاژ، طراحی و تولید قطعات و هواپیما را در آینده فراهم کند. ما این ظرفیت را در کشور داریم که
در زنجیره 450 هزار فروندي هواپیماهاي کوچک قرار بگیریم تا از این موضوع در راستاي نجات صنعت هوانوردي کشور استفاده کنیم.

وي با تاکید بر اینکه ظرفیت استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور بسیار زیاد وجود دارد، گفت: کاربرد تاکسی هاي هوایی نیاز به
ساختاري در کشور ما ندارد زیرا تمام زیرساخت هاي عملیاتی آن را در کشور داشته و تنها نیاز به تسهیل گیري داشت که در دستور

 
اقدام قرار دارد. 

وي با تاکید بر اینکه باید ما موانع ورود هواپیما و شکل گیري کسب و کار هوانوردي عمومی و تاکسی هاي هوایی را حذف و مقررات
زدایی کنیم، گفت: اکنون سازمان هواپیمایی کشوري و شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران به عنوان دو نهاد اصلی حاکمیت و

 
تصدي زیرساختی دولتی در راستاي رفع این موانع و تبیین سیاست هاي جدید اقدام کرده اند. 

 
منافع اقتصادي براي بخش هاي توسعه نیافته کشور 

همچنین در ادامه دکتر منوچهر منطقی دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با بیان
اینکه خیلی از کشورها در زمینه استفاده از تاکسی هاي هوایی فعالیت می کنند، گفت: ما در ایران از نظر فناوري و استعدادهاي



 
انسانی در زمینه کاربرد تاکسی هاي هوایی جایگاه خوبی داریم ولی باید این برنامه ها در قالب یک طرح منسجم اجرایی شود. 

وي با بیان اینکه استفاده از تاکسی هاي هوایی بعد از اجرایی شدن، منافع اقتصادي زیادي در بخش هاي توسعه نیافته کشور خواهد
داشت، گفت: ما از نظر استفاده از هواپیماهاي کوچک جزو 40-50 کشور اول هستیم اما از نظر ساخت می توانیم بگوییم جز 20

 
کشور اول هستیم که در این خصوص کار می کنیم. 

منطقی افزود: ما در کشور فرودگاه هاي زیادي داریم که عمدتاً پروازي در آنها صورت نمی گیرد؛ از این رو براي اینکه این فرودگاه ها
فعال شوند کمیته مشترکی با شرکت فرودگاهی و سازمان هواپیمایی تشکیل دادیم. به دلیل اینکه شرکت فرودگاه ها تمام فرودگاه ها
را تحت کنترل دارد و سازمان هواپیمایی در زمینه حمل و نقل هوانوردي عمومی، قوانین و مقررات را تسهیل می کند و مرتبط با

 
ایرتاکسی ها هستند این کمیته تشکیل شده است. 

وي با بیان اینکه براي روي کار آمدن ایرتاکسی ها نیاز به قوانینی است، گفت: قوانین قبلی فرایندهاي طولانی مدتی دارند که همین
موجب دلسردي و صرف نظر افراد براي فعالیت در این زمینه می شد لذا براي تسهیل تسریع قوانین این کمیته مشترك تشکیل شد.
شرکت فرودگاهی، مرکز علوم و فنون هوایی و معاونت علمی از جمله نهادهایی هستند که در این زمینه می توانند با همکاري یکدیگر

 
استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور را تسهیل ببخشند. 

منطقی ادامه داد: در سه بخش کار را براي سهولت استفاده از تاکسی هاي هوایی انجام می دهیم؛ اول هواپیماهاي موجود را که به
صورت پراکنده هستند تحت یک مجموعه یکپارچه قرار می دهیم تا با وجود هواپیماهاي کم، پرواز زیادتري انجام شود؛ سپس برنامه

 
اي یکپارچه براي استفاده از هواپیماهاي کوچک طراحی می کنیم و بعد از آن به پروسه طراحی و ساخت ورود پیدا می کنیم. 

 
وي ادامه داد: این کار به واسطه همکاري با شرکت فرودگاهی و و مرکز علوم و فنون هوانوردي انجام می گیرد. 

منطقی با تاکید بر اینکه سازنده هاي مختلفی در کشور هستند که براي ساخت هواپیماهاي کوچک اقدام کرده بودند اما چون بازار
نداشتند فعالیتی هم نمی کردند؛ از طرف دیگر طراح و سازنده هاي زیادي در دانشگاه ها داریم که به صورت حرفه اي کار می کنند
که ما در صدد هستیم بعد از یافتن بازار تاکسی هاي هوایی ساخت قسمتها و تجهیزاتی که جز واردات بودند را به این محققان در

 
شرکتهاي دانش بنیان واگذار کنیم. 

طراح و سازنده هاي زیادي در دانشگاه ها داریم که به صورت حرفه اي کار می کنند که ما در صدد هستیم بعد از یافتن بازار تاکسی
هاي هوایی ساخت قسمتها و تجهیزاتی که جز واردات بودند را به این محققان در شرکتهاي دانش بنیان واگذار کنیم وي با بیان اینکه
در واقع برخی شرکتهاي دانش بنیان هستند که توانسته اند بخش هایی از هواپیما همچون ملخ، موتور، بخش الکترونیک را بومی
سازي کنند، گفت: وقتی ما از بومی سازي صحبت می کنیم یعنی اینکه باید در کنار این بومی سازي بازار وجود داشته باشد؛ وقتی

 
بخش تاکسی هاي هوایی راه اندازي شود خود به خود تولید هواپیما بالا می رود و نیاز و درخواست براي تولید بیشتر می شود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با بیان اینکه براي تولید این تاکسی هاي هوایی
پروژه هایی طراحی شده است، خاطر نشان کرد: برخی از این پروژه ها در حد نمونه سازي و برخی نمونه سازي را گذرانده اند و با اخذ
مجوزهایی در راستاي طراحی تاکسی هاي هوایی اقدام کرده اند. ما در کشور از دیدگاه فناوري طراحی هواپیما (در حوزه فلزي و غیر
فلزي) مشکلی نداریم و به آن ورود پیدا کرده ایم. حتی مهندسان کشور در بخش اویونیک هم توانایی هاي زیادي دارند. اما در مورد

 
موتور هواپیما هم نمونه هاي مختلف آن در کشور ساخته شده و باید مراحل استاندارد سازي را بگذرانند. 



منطقی تاکید کرد: ما فناوري هاي لازم را براي طراحی هواپیماهاي 4 تا 19 نفره در کشور داریم که باید بازار براي آنها فراهم شود تا

 
این شرکتها در راستاي ساخت اجزا خودشان را توسعه بدهند. 

وي تاکید کرد: این اقدامات باعث می شود که دسترسی کل بدنه کشور به خصوص مناطق کمتر توسعه یافته در جابجایی فوریت هاي

 
پزشکی، آتش نشانی هوایی، حمل و نقل مواد و... آموزش هاي هوانوردي پایش هواپیما به تاکسی هاي هوایی قابل استفاده تر باشد. 

 
فازهاي استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور 

وي در خصوص فازهاي استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور گفت: در صدد هستیم که در فاز اول از هواپیماهاي موجود ساخته
شده ایرانی و وارداتی 4 تا 19 نفره که در کشور هستند در یک خط هوایی بهره ببریم و بعد از اینکه بازار این هواپیماها در کشور به
وجود آمد از هواپیماهاي جدید کوچک در این راستا استفاده می کنیم؛ البته همزمان ساخت و تسهیل قوانین مربوط به تاکسی هاي

 
هوایی نیز انجام می شوند. 

منطقی با تاکید بر اینکه این مسیر باعث تحرك اقتصادي می شود و باعث می شود که ثبت فناوري و یکپارچه سازي اتفاق بیافتد،
گفت: معاونت علمی و فناوري به عنوان یکی از بازوهاي این اقدام در راستاي ایجاد فناوري هایی که بازار دارند حمایت هایی (در قالب
هزینه و مشارکت) دارد. ایجاد بازار یکی از اقدامات معاونت علمی است که همین طرح به کارگیري تاکسی هاي هوایی یک ایجاد بازار

 
محسوب می شود؛ در ادامه معاونت علمی از تولید محصولات با فناوري بومی و هزینه هاي رقابتی نیز حمایت می کند. 

 
اولین تاکسی هوایی بهمن ماه در آسمان ایران 

وي با تاکید بر اینکه ما از نظر استعدادهاي هوایی وضعیت خوبی داریم، گفت: همه کشورهایی که در صنعت هوافضا فعالیت می کنند
این حوزه را یک کسب و کار می دانند؛ در همین راستا این ظرفیت و پتانسیل در کشور وجود دارد و خیلی از اقدامات براي تاکسی

 
هاي هوایی انجام شده است. 

 
وي گفت: طبق برنامه ریزي هاي ما ان شااالله بهمن ماه اولین تاکسی هوایی به آسمان می رود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: اکنون تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پروازها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در
بهمن ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم. البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این

 
موضوع را به تعویق انداخت. 

اکنون تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پروازها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن ماه شاهد
اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم. البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع را به

 
تعویق انداخت وي گفت: ادامه این راه بستگی دارد چقدر استقبال شود تا به تیراژ صنعتی و با قیمت اقتصادي برسیم. 

 
برنامه ریزي براي ارائه تسهیلات لیزینگی براي خرید تاکسی هوایی 



وي با اشاره به ارائه تسهیلات براي خرید تاکسی هاي هوایی و برنامه ریزي ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته
معاونت علمی و فناوري گفت: می توان در بعضی از این هواپیماها تسهیلاتی گذاشت که لیزینگ براي خرید از طریق بانک ها و

 
صندوق نوآوري وشکوفایی فراهم بیاید. 

 
بررسی چالش استفاده از تاکسی هاي هوایی در کشور در دست بررسی هیئت دولت 

منطقی در ادامه خاطرنشان کرد: هر نشست و برخاست یک هواپیما نیاز به پرداخت هزینه ناوبري دارد که این موضوع براي
هواپیماهاي کوچک یک چالش محسوب می شود و یکی از موانعی است که باعث شده خیلی ها به این سمت ورود پیدا نکنند. از
همین رو آئین نامه اي تدوین شده که باید به تصویب هیئت دولت برسد و هزینه ها متناسب با هواپیما کاهش یابد که این یک

 
قسمت از کار است که در حال پیگیري هستیم. 

وي با بیان اینکه این هواپیماهاي کوچک از سوختهاي خاص استفاده می کنند، گفت: همچنین به دلیل اینکه حجم هواپیما کم است
به صرفه نخواهد بودکه سوختهاي گران استفاده شود اما اگر تعداد این هواپیماهاي کوچک بیشتر شود پتروشیمی هاي کشور می
توانند این سوخت را تأمین کنند. در واقع در حال حاضر هم طرح هایی در شرکتهاي دانش بنیان هستند که هواپیماهاي کوچک از

 
سوخت بنزین معمولی و گازوئیل استفاده کنند. 

به گفته وي، یک موضوع دیگر که در این هواپیماها باید مورد توجه قرار بگیرد این است که از تشریفات تجاري که در ایرلاین ها
استفاده می شود نباید براي این هواپیماها استفاده شود و باید ورودیهایی جداگانه اي داشته باشند. این بخش ها قوانین و

 
زیرساختهایی است که در حال آماده شدن است تا پرواز اولین تاکسی در آسمان ایران از بهمن ماه شروع شود. 

وي با بیان اینکه همه استان ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیماهاي کوچک را دارند، گفت: ما باید از ثروت ملی

 
و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند بهره ببریم. 

منوچهر منطقی در حالی خبر از ورود تاکسی هاي هوایی به آسمان ایران می دهد که پیش از این، زمان پرواز این هواپیماهاي سبک
را مهر ماه اعلام کرده بود. اکنون نیز مشخص نیست زمان اعلامی فعلی تحقق پیدا کند یا مجدداً درگیر و دار تجهیزات و برخی

 
بروکراسیها قرار گیرد و آنطور که باید تحقق نیابد. 

اگرچه بررسی ابعاد همه جانبه این شیوه حمل و نقل هوایی در آسمان ایران باید بیش از اینها مورد بررسی و تحلیل قرار گیرد اما در
صورتی که بشود از توان متخصصان دانشگاهی که در رشته هاي مرتبط با این صنعت تحصیل کرده اند، براي پیشبرد اهداف اقتصادي
در این مسیر استفاده کرد، می توان از این پروژه دفاع کرد. به طور قطع بررسی و پرداختن به رویکردهاي اقتصادي این پروژه نیز

 
خالی از لطف نیست./مهر 

انتهاي پیام/



انتخابات آمریکا 2020؛ ادامه پیشتازي بایدن در واپسین روزهاي رقابت ها

منبع: ایرناشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/07/23

تهران-ایرنا- نتایج دو نظرسنجی جدید نشان می دهد که با نزدیک شدن به مراحل نهایی رقابت هاي ریاست جمهوري در
آمریکا فاصله اختلاف پیشتازي جو بایدن نامزد دموکرات در مقایسه با دونالد ترامپ رئیس جمهوري و نامزد جمهوریخواهان

در آمریکا به 17 درصد افزایش یافته است.

 تهران-ایرنا- نتایج دو نظرسنجی جدید نشان می دهد که
با نزدیک شدن به مراحل نهایی رقابت هاي ریاست جمهوري در آمریکا فاصله اختلاف پیشتازي جو بایدن نامزد دموکرات در مقایسه با

 
دونالد ترامپ رئیس جمهوري و نامزد جمهوریخواهان در آمریکا به 17 درصد افزایش یافته است. 

به گزارش چهارشنبه ایرنا، نتایج نظرسنجی روزنامه گاردین نشان می دهد 57 درصد از راي دهندگان احتمالی در آمریکا قصد دارند
به بایدن راي دهند و این در حالیست که فقط 40 درصد از راي دهندگان آمریکایی می گویند به رئیس جمهوري کنونی کشورشان

 
راي خواهند داد. 

این اختلاف 17 درصدي نسبت به نظرسنجی انجام شده در اوایل ماه جاري توسط شبکه سی ان ان که نشان می داد اختلاف

 
پیشتازي بایدن نسبت به ترامپ 57 به 41 است، افزایش نشان می دهد. 

تاکنون میلیون ها راي به صندوق انداخته شده است و جمهوریخواهان نگران شکست در رقابت هاي ریاست جمهوري و مجالس سنا و

 
نمایندگان هستند. 

نتایج نظرسنجی گاردین نشان می دهد که سه اتفاق مربوط به مرگ قاضی دیوانعالی آمریکا، مناظره فاجعه آمیز ترامپ و شیوع کرونا
در کاخ سفید که همچنین رئیس جمهوري آمریکا را نیز درگیر کرد باعث شده که بیشتر راي دهندگان نظرشان به سمت بایدن جلب

 
شود. 

میزان حمایت از بایدن در بین راي دهندگانی که عنوان تصمیم خود را نگرفته بودند از سپتامبر (شهریور) تاکنون 5 درصد افزایش



 
داشته است. 

گاردین نوشت: معاون رئیس جمهوري پیشین آمریکا اکنون در موضوعاتی همچون مراقبت هاي بهداشتی، تبعیض نژادي و اشتغال و

 
حتی اقتصاد (45 در مقابل 43 درصد) که همواره عامل حمایت از ترامپ بوده جلو افتاده است. 

شهرت ترامپ به عنوان یک تاجر موفق بواسطه تحقیقات روزنامه نیویورك تایمز درباره مسائل مربوط به مالیات او خدشه دار شده

 
است. 

در حالی که ترامپ بایدن را از نظر ذهنی زیر سوال بره است 77 درصد راي دهندگان می گویند بایدن از نظر ذهنی در وضعیت

 
بهتري قرار دارد و تنها 48 درصد ترامپ 74 ساله را در وضعیت ذهنی مناسب ارزیابی می کنند. 

نظرسنجی گاردین از بین دو هزار و سه نفر از افراد بزرگسال آمریکایی (18 ساله به بالا) و در بازه زمانی 12-8 اکتبر (21- 17مهر)

 
انجام شده است. 

این نظرسنجی نشان داده که نیمی از راي دهندگان آمریکایی نگران هستند که اگر ترامپ در انتخابات پیروز شود، کناره گیري نکند.

 
دو سوم (66 درصد) راي دهندگان به ترامپ نگران تقلب در انتخابات هستند. 

 
راي دهندگان آمریکایی اعتماد بیشتري به بایدن دارند 

نظرسنجی جدید اي بی سی نیوز و روزنامه واشنگتن پست نیز نشان می دهد که درصد بیشتري از آمریکایی ها به مدیریت شیوع
ویروس کرونا توسط نامزد دموکرات آمریکا اعتماد دارند. این نتایج نشان داده که 55 درصد پاسخ دهندگان اعتماد بیشتري به بایدن

 
براي مدیریت این همه گیري دارند و فقط 38 درصد درباره این موضوع به ترامپ اعتماد دارند. 

 
 

نظرسنجی این دو مرکز از طریق تلفنی و به زبان هاي انگلیسی و اسپانیایی و از 879 نفر از راي دهندگان واجد شرایط از جمله 725

 
نفر از راي دهندگان احتمالی و در بازه زمانی 9-6 اکتبر (18-15 مهر) انجام شده است. 

این نتایج نشان داد که بعد از تشخیص ابتلاي ترامپ به کووید-19 دو سوم از راي دهندگان واجد شرایط می گویند وي نتوانسته
اقدامات احتیاطی مناسب را بکار بندد و 62 درصد درباره آنچه که او درباره کنترل این ویروس می گوید اعتمادي ندارند و با گذشت



 
هشت ماه از شیوع ویروس فقط 21 درصد می گویند که این ویروس در دولت ترامپ تحت کنترل در آمده است. 

این نتایج نشان داد 58 درصد آمریکایی عملکرد ترامپ در همه گیري کرونا را قبول ندارند و این نظر از ماه ژوئیه(تیر) تاکنون اساسا

 
تغییري نکرده است. 

نظرسنجی دانشگاه مانموث نیوجرسی در بازه زمانی 30 سپتامبر تا 4 اکتبر(13-9 مهر) با مشارکت 500 نفر از راي دهندگان واجد
شرایط از ساکنان پنسیلوانیا نشان می دهد که در کل 52 درصد از راي دهندگان پنسیلوانیایی به بایدن در کنترل همه گیري کرونا

 
اعتماد دارند و فقط 32 درصد عملکرد ترامپ را بهتر ارزیابی می کنند. 

نظرسنجی ها اختلاف پیشتازي بایدن در مقابل ترامپ را در پنسیلوانیا که یکی از ایالت هاي چرخشی کلیدي در آمریکا است 12

 
درصد اعلام کرده اند. 

 
ویروس کرونا تاکنون بیش از 37 میلیون نفر را در سراسر جهان مبتلا کرده است که شامل بیش از 7 میلیون نفر در آمریکا است. 

 
اکثریت قاطع آمریکایی هاي هندي تبار از بایدن حمایت می کنند 

نتایج نظرسنجی جدید نشان می دهد که کامالا هریس معاون بایدن تنها دلیلی نیست که بیشتر هندي تبارها در آمریکا از بایدن
حمایت می کنند. به گفته یک تامین کننده مالی دموکرات ها این قشر از جامعه آمریکا حتی با وجود منافع اقتصادي دولت ترامپ،

 
همچنین از حملات مکرر رئیس جمهوري آمریکا مهاجران و رنگین پوستان خسته شده اند. 

 
 

با وجودي که حدود دو میلیون راي دهنده آمریکایی هندي تبار کمتر از یک درصد از راي دهندگان را تشکیل می دهند آنها راي
دهندگانی هستند که هر دو حزب اصلی در آمریکا به دنبال جلب حمایت آنها هستند. جمعیت هندي تبارهاي آمریکا دو برابر

 
ثروتمندتر و داراي تحصیلات کارشناسی و بالاتر هستند. 

این نظرسنجی را موسسه یوگاو به عنوان بخشی از تحقیقات اندیشکده صلح بین المللی کارنگی، دانشگاه جان هاپکینز و دانشگاه

 
پنسیلوانیا انجام داده است. 

 
پیروزي بایدن بر اساس نظرسنجی دو منبع افکار سنجی که در سال 2016 پیروزي ترامپ را درست پیش بینی کرده بود 



تارنماي یورو نیوز نوشت: نظرسنجی که چهار سال پیش برخلاف بسیاري از نظرسنجی هاي آن زمان، پیروزي ترامپ را پیش بینی

 
کرده بودند، این بار براي این دوره از انتخابات به یافته هاي دیگري رسیده اند. 

نظرسنجی هاي اینوسترز بیزینس دیلی- تکنومتریکا (IBD/TIPP) و همچنین نظرسنجی دانشگاه کالیفرنیاي جنوبی- لس آنجلس

 
تایمز (USC/LA Times) در سال 2016 هر دو پیروزي ترامپ را پیش بینی کرده بودند که محقق شد. 

یک روز قبل از انتخابات سال 2016 نظرسنجی اینوسترز بیزینس دیلی- تکنومتریکا نشان داد که ترامپ با دو درصد اختلاف هیلاري
کلینتون را شکست می دهد، از سوي دیگر دانشگاه کالیفرنیاي جنوبی- لس آنجلس تایمز نیز با انجام نظرسنجی جداگانه اي، اختلاف

 
3.2 درصدي پیشتازي ترامپ را پیش بینی کرده بود. 

 
هیلاري کلینتون در نهایت در آراي عمومی 2.1 درصد بیشتر از دونالد ترامپ راي آورد اما در کالج الکترال شکست خورد. 

در انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده آراي عمومی تعیین کننده نیست. در اغلب ایالت ها هر کدام از نامزدها که بیشترین راي
را کسب کند، آراي الکترال آن ایالت را نیز به دست می آورد. هر کدام از نامزدها که بتواند اکثریت آراء را در کالج الکترال (270 راي)

 
به دست آورد پیروز نهایی انتخابات خواهد بود. 

 
با گذشت چهار سال، این دو نظرسنجی بار دیگر تکرار شده است و این بار نتایج نشان می دهد که ترامپ بازنده انتخابات است. 

طبق نظرسنجی 12 اکتبر 2020 (21 مهر) اینوسترز بیزینس دیلی- تکنومتریکا ترامپ با فاصله 8.5 درصدي از بایدن شکست می
خورد. نظرسنجی دانشگاه کالیفرنیاي جنوبی نیز نشان می دهد که بایدن با فاصله 13 درصدي از دونالد ترامپ پیش است. این بار لس

 
آنجلس تایمز در انجام این نظرسنجی با دانشگاه کالیفرنیاي جنوبی مشارکت نداشته است. 

اینوسترز بیزینس دیلی- تکنومتریکا در گزارش 12 مهر خود اشاره کرده اند که طبق آخرین نظرسنجی مشترك این دو نهاد، حمایت
از بایدن در حال حاضر در میان راي دهندگان بیشتر از هیلاري کلینتون در سال 2016 است. این دو نهاد تاکید کردند که طبق

 
نظرسنجی هایی که انجام داده بودند، حمایت از کلینتون چهار سال پیش در هفته هاي نهایی منتهی به انتخابات 45 درصد بود. 

نظرسنجی دانشگاه کالیفرنیاي جنوبی نیز نشان می دهد که جو بایدن از اواخر ماه اوت (مرداد-شهریور) تاکنون در بدترین وضعیت نیز
دست کم هشت درصد از ترامپ فاصله داشته و پیشتاز بوده است. این درحالی است که چهار سال پیش این نهاد در نظرسنجی هاي

 
خود پیشتازي و پیروزي ترامپ را پیش بینی کرده بود. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 2020 

 
- دونالد ترامپ 

 
- نظرسنجی 

 
پروندهٔ خبري 
- آمریکا 2020



حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته

امداد

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار
خودروي کار به مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه
بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از

 
مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 



مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

 
اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است. 

انتهاي پیام/



حضور موثر سایپا در ایجاد براي مددجویان کمیته امداد

منبع: ماشین نیوزشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق

 
کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش ماشین نیوز ؛ رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته
گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق
کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت

 
پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي



 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

 
اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است. 

برچسب ها:خودروساز, سایپا, کمیته امداد



حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق

 
کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش جهان نیوز، ، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته
گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق
کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت

 
پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 



مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره)

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

گروه اقتصادي: رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره
تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این
کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته
امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه
کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل
توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش

 
کمیته امداد هستند، را حل کند. 

به گزارش بولتن نیوز، سید مرتضی بختیاري ادامه داد:
تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و

تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه

 
ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 



سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد

منبع: داناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/07/23

فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه توسط معاونت فرهنگی وزارت ارشاد اعلام شد.

فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و

 
رسانه توسط معاونت فرهنگی وزارت ارشاد اعلام شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ فراخوان اعطاي
تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه توسط
معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اعلام

 
شد. 

این تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف
فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع
فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان
فرهنگی (ناشران) اعطا می شود. به این ترتیب فعالان

فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی

 
www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو)

 
تماس بگیرند. همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقباً اعلام خواهد شد. 

معاونت امور فرهنگی اظهار امیدواري کرده از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف این صنعت
مانند پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با دغدغه

 
کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه کتاب تهران است.
پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در
توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال

 
محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند. 

انتهاي پیام/



جهانگیري: اجازه نمی دهیم یأس بر جامعه مستولی شود

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت گفت: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش
بودجه روبرو است، اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود.

به گزارش شهداي ایران، جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی
خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با

 
معاون اول رییس جمهور عصر سه شنبه برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب
فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می
توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند
گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در

 
مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است، اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آن ها انجام داده است. 



در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد.

اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه
هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به
آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم
تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه

 
هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم
هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب

 
فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در

 
ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آن ها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به



میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

منبع: پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري



اکثر فعالان فرهنگ مشکل معیشتی دارند/ نمی گذاریم جامعه
ناامید شود

اکثر فعالان فرهنگ مشکل معیشتی دارند/ نمی گذاریم جامعه ناامید شود

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد. جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می

توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و ...

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد

 
بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران
خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه

 
شنبه برگزار شد. 

جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی،
انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ

 
نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه

 
در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

وي با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري و
فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در

 
بخش بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه



 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

|



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره)

منبع: شبستانشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق

 
کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه
خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد
امام(ره) و صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. رئیس کمیته امداد
امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به
مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در
کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد
است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر

 
ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 



رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



خود تحریمی در مرز / کلید در قفل بازارچه یزدان نمی چرخد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/07/23

بازارچه مرزي یزدان که سال ها بزرگترین معبر صادراتی ایران بوده، علی رغم تجهیزات میلیاردي از سال 93 تعطیل است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند،گمرك و بازارچه یزدان بیش از 200- 250 سال
قدمت دارد و سال ها در منطقه زیرکوه و قاین زمینه ساز
رونق تجارت و مبادلات با کشور افغانستان و اشتغال زایی

 
براي بسیاري از مردم آن دیار بوده است. 

اما این بازارچه در طول تاریخ 250 ساله خود با فراز و نشیب هاي بسیاري رو به رو بوده تا اینکه در نهایت به همراه با بهت زدگی

 
فعالان اقتصادي در سال 93 به صورت یکطرفه تعطیل شد. 

بعد از تعطیلی این بازارچه رایزنی هاي بسیاري براي بازگشایی آن صورت گرفت و حتی در برهه اي سخن از راه اندازي پایانه مرزي

 
گمرك یزدان در این منطقه زده شد. 

نگاهی به وعده هاي داده شده براي بازگشایی یزدان هروي نماینده وقت قاین و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی در تاریخ 6
اردیبهشت 94 در رسانه ها بیان کرده بود که همه شرایط براي راه اندازي گمرك یزدان فراهم شده است و ادامه داد «رایزنی هاي
گسترده اي با مسئولان وزارت کشور و وزارت امور خارجه قبل از سفر رئیس جمهور افغانستان به ایران در ارتباط با بازارچه هاي
مرزي استان انجام گرفته و شرایط به گونه اي پیش رفت که یکی از مسائل و موضوعات اساسی که در مرز مشترك با افغانستان مطرح
شد، بحث بازارچه هاي مرزي و توسعه و گسترش و ارتقا این بازارچه ها به گمرك بود و در این قضیه گمرك یزدان به عنوان یکی از

 
این مصداق ها در این سفر معرفی شد.». 

اما خبري از بازگشایی این بازارچه و راه اندازي گمرك نشد و فلاحتی نماینده وقت قاین و زیرکوه در تاریخ اول تیرماه 98 به رسانه
هاي گروهی گفت: «مرز یزدان به گمرك رسمی ایران تبدیل خواهد شد و کالا هاي کشور از این طریق علاوه بر افغانستان به چین،

 
پاکستان و هندوستان خواهد رسید». 

 
بیشتر بخوانید 

 
- تأکید بر استفاده بیشتر از ظرفیت هاي کشور افغانستان 

 
- بهره برداري بیشتر از مرز، راهبرد بلندمدت خراسان جنوبی 



- افزایش 16 درصدي ارزش صادرات گمرك و بازارچه هاي مرزي خراسان جنوبی همچنان بازرگانان و تجار منتظر ماندند، اما
بازگشایی وعده داده شده به نتیجه نرسید. بعد از اینکه معتمدیان استاندار خراسان جنوبی فعالیت خود را در استان آغاز کرد یکی از

 
اولویت هاي اقتصادي استان را بازگشایی و راه اندازي گمرك یزدان عنوان کرد. 

در تاریخ 23 آذر 97 در بازدید از مرز یزدان سخن از پیگیري راه اندازي بازارچه یزدان زد و گفت: «به دنبال این هستیم که با تعاملات

 
و پیگیري هایی که از طریق برادران افغانستان انجام دهیم، بتوانیم فعالیت مجدد بازارچه را از سر بگیریم.» 

مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی هم در خرداد ماه سال گذشته گفته بود: کشور افغانستان عنوان کرده که تا شهریور 98 زمینه

 
بازگشایی مرز یزدان به عنوان گمرك رسمی فراهم می شود. 

معتمدیان همچنین در چهارم شهریور 99 در مراسم کلنگ زنی 6 هزار واحد مسکونی شهري در زیرکوه به صورت رسمی بیان کرد:

 
«یزدان به عنوان دومین مرز رسمی خراسان جنوبی بازگشایی می شود». 

در نهایت در سفر حجت الاسلام و المسلمین رئیسی به خراسان جنوبی و بازدید از مرز یزدان، محمد صادق معتمدیان بیان کرد که

 
براي پیگیري بازگشایی پایانه مرزي گمرك یزدان و بازارچه یزدان یک ماه آینده به افغانستان سفر می کند. 

 
اما به راستی چرا فقط بازار وعده ها در این بازار داغ است و هنوز گره بازگشایی این مرز رسمی باز نشده است؟ 

وقتی چین با ایجاد تونل می خواهد به افغانستان برسد در جریان بازدید هفته گذشته رئیس قوه قضائیه از بازارچه یزدان، مسئول این
گمرك مرزي از خود تحریمی داخلی اظهارات دردناکی را بر زبان آورد و اظهار کرد: اینجا عقبه خیلی خوبی داشت و سال 84 رتبه
برتر صادراتی در کل کشور از نظر حجمی و دلاري در کل کشور از نظر صادرات بازارچه اي مربوط به این بازارچه بود، اما از سال 93

 
گمرك در اینجا تعطیل شد. 

دروگر عنوان کرد: چین مرز بسیار کوچکی با افغانستان دارد و مرز آن بسیار صعب العبور و کوهستانی است و در حال تونل زدن

 
هستند تا مسیر را باز می کنند و به این بازار هدف برسند. 

 
او گفت: از آن طرف ترکیه نیز از مسیر ایران استفاده می کند و کالاي ترانزیتی به افغانستان می دهد. 

مسئول گمرك مرزي یزدان اظهار کرد: ما چهار بازارچه داریم و سامانه هاي گمرکی ما فعال است و نیاز به همت و تلاشی است تا در

 
کوتاه ترین فرصت ممکن بتوانیم از این مرز استفاده کنیم و مردم نیز از برکات آن استفاده کنند. 

تعطیلی که منجر به مهاجرت شد خامه زر، رئیس کمیسیون مدیریت واردات و توسعه صادرات اتاق بازرگانی بیرجند در این زمینه
اظهار کرد: در صورت بازگشایی گمرك و پایانه رسمی مرز یزدان بسیاري از کالا ها که از ماهیرود به سمت ولایت هرات افغانستان می

 
رود از طرف یزدان به آن منطقه خواهد رفت که این اقدام در وهله اول منجر به روان تر شدن ترافیک در مرز ماهیرود می شود. 

او بیان کرد: البته این مسئله به معناي کاهش پتانسیل صادراتی ماهیرود در صورت بازگشایی گمرك یزدان نیست بلکه آن قدر تقاضا

 
براي مبادله کالا در ماهیرود وجود دارد که ایجاد گمرك رسمی یزدان تنها مبادله کالا در آنجا را روان تر می کند. 



رئیس کمیسیون مدیریت واردات و توسعه صادرات اتاق بازرگانی بیرجند با بیان اینکه یک روستاي با جمعیت بالا به عنوان کلاته نظر
خان دقیقاً رو به روي گمرك یزدان وجود دارد، گفت: در زمان فعالیت بازارچه یزدان بسیاري از اهالی این منطقه مبادرت به تجارت

 
داشتند که با تعطیلی یزدان به هرات مهاجرت کردند. 

تجار افغانستانی نیز به راه اندازي مجدد بازارچه یزدان اظهار تمایل دارند ، خامه زر اظهار کرد: در صورت ایجاد گمرك رسمی یزدان

 
بی شک این افراد دوباره به فعالیت قبلی خود برگشته و زمینه رونق تجارت در آن منطقه فراهم می شود. 

او گفت: همچنین بسیاري از افراد در قاین و زیرکوه از طریق یزدان به امر تجارت اشتغال داشتند که با تعطیلی آن دست از تجارت و

 
فعالیت اقتصادي کشیدند. 

رئیس کمیسیون مدیریت واردات و توسعه صادرات اتاق بازرگانی بیرجند با بیان اینکه راه اندازي گمرك رسمی در یزدان امنیت در آن

 
منطقه را نیز افزایش می دهد، اظهار کرد: تجار افغانستانی نیز در گفتگو با ما به راه اندازي مجدد بازارچه یزدان اظهار تمایل دارند. 

سلمان اسحاقی نماینده مردم قاین و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: در شرایط فعلی دولت افغانستان و ایران اراده به
ایجاد پایانه مرزي گمرك یزدان دارند و بنا بر احترام این اراده ما به جاي بازارچه یزدان از واژه پایانه مرزي گمرك یزدان استفاده می

 
کنیم. 

تمایل طرف افغان و کلیدي که در قفل بازارچه نمی چرخد او بیان کرد: قدمت گمرك یزدان به 250 سال قبل و در زمان قاجاریه

 
برمی گردد و بنا به دلایلی در زمان پهلوي تعطیل شد. 

نماینده مردم قاین و زیرکوه در مجلس ادامه داد: در سال 72 مجدد این گمرك و بازارچه بر اساس نظر شوراي امنیت ملی بازگشایی،

 
ولی متأسفانه در سال 93 تعطیل شد. 

اسحاقی با اشاره به علاقه مندي دولت و ملت افغانستان و مصوبه شوراي عالی اقتصاد افغانستان در زمینه راه اندازي پایانه مرزي
گمرك یزدان، افزود: علت اینکه چرا علی رغم این مصوبه و علاقمندي تاکنون راه اندازي و بازگشایی صورت نگرفته است دلایل عدیده

 
اي دارد. 

او با بیان اینکه یکی از این دلایل عدم پیگیري کافی در سال هاي گذشته بوده است، گفت: از طرف دیگر طرف افغانستانی ما پیگیر

 
انتخابات ریاست جمهوري بوده و به تبع آن نمی توانسته مسائل فی مابین درباره یزدان را به نتیجه برساند. 

نماینده مردم قاین و زیرکوه در مجلس در پاسخ به این سوال که آیا مقررات ملی افغانستان در زمینه وجود تنها یک گمرك در هر
استان از جمله دلایل تعلل در بازگشایی گمرك یزدان است یا خیر، گفت: منافع مردم افغانستان بی شک براي دولت آن کشور مهم و

 
حائز اهمیت است و در این خصوص شرایط را براي این بازگشایی که به نفع مردم هر دو کشور است، فراهم می کنند. 

اسحاقی وجود جاده دوبانده تا یزدان را از جمله مزیت هاي این مرز دانست و تصریح کرد: ولایت مقابل گمرك یزدان ولایت هرات

 
دومین شهر پر جمعیت افغانستان است که این مسئله نیز از دیگر ظرفیت هاي گمرك یزدان است. 

او گفت: امیدواریم با پیگیري هاي استاندار و با توجه به بازدید رئیس قوه قضائیه از یزدان به زودي شاهد بازگشایی پایانه مرزي گمرك



 
یزدان باشیم. 

همه چیز منوط به موافقت طرف افغانی است خاشی، مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی اظهار کرد: هر اتفاقی در یزدان منوط به

 
موافقت و اظهار نظر طرف افغانستانی است. 

او درباره چرایی تعلل افغانستانی ها با بازگشایی پایانه مرزي گمرك یزدان، بیان کرد: بر اساس مقررات ملی افغانستان در هر استانی

 
باید تنها یک گمرك رسمی وجود داشته باشد. 

مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی اظهار کرد: به عنوان مثال در ولایت نیمروز گمرك میلک، در ولایت فراه گمرك ماهیرود و در ولایت
هرات نیز گمرك دو قارون وجود دارد و از این نظر براي بازگشایی بازارچه یزدان و ایجاد گمرك رسمی در آن منطقه طبق مقررات

 
ملی خود عمل می کنند. 

خاشی بیان کرد: البته نیازمندي هاي هر کشور از 10 سال قبل تاکنون ثابت نمانده و افزایش پیدا کرده است و این قوانین بر اساس

 
نیازمندي هاي هر کشور در پارلمان امکان تغییر دارد. 

در زمان فعالیت بازارچه یزدان 40 نفر در آنجا غرفه داشته و حدود 100 تا 150 کامیون ترانزیت کالا داشتند و تعطیلی بازارچه به

 
معناي بیکار شدن همه کسانی بود که در آنجا فعالیت اقتصادي می کردند بازگشایی گمرك یزدان با دیپلماسی قوي محقق می شود. 

او با اشاره به اینکه در زمان فعالیت بازارچه یزدان 40 نفر در آنجا غرفه داشته و حدود 100 تا 150 کامیون از آنجا تردد داشته اند،

 
ادامه داد: تعطیلی بازارچه یزدان به معناي بیکار شدن همه کسانی بود که در آنجا فعالیت اقتصادي داشتند. 

مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی در زمینه ظرفیت هاي موجود در مرز یزدان گفت: تأسیسات بسیار خوب، وجود چهار انبار و
همچنین سردخانه، سکو هاي تخلیه بارگیري و مهم تر از همه وجود روستایی با جمعیت بالا در نزدیکی یزدان از جمله ظرفیت هاي

 
موجود در مرز یزدان است. 

 
خاشی اظهار کرد: بخشی از ظرفیت هاي موجود در بازارچه یزدان، چون سردخانه را ما حتی در گمرك ماهیرود نداریم. 

او با اشاره به اینکه گلایه تجار افغانستانی همواره بر این است که چرا توازن میزان صادرات و واردات در مبادلات تجاري بین ایران و

 
افغانستان موجود نیست، افزود: بازارچه در زمان فعالیت خود به سمت توازن تجاري حرکت کرده بود. 

مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی با اشاره به بازدید رئیس قوه قضائیه از مرز یزدان و گفته استاندار مبنی بر سفر یک ماه آینده به
افغانستان براي پیگیري موضوع ایجاد پایانه مرزي گمرك یزدان، گفت: امیدواریم با این سفر اتفاقات بسیار خوبی در زمینه مبادلات

 
تجاري بین دو کشور رخ دهد. 

خاشی افزود: در نهایت باید به این نکته اشاره کنیم که هر چه قدر دیپلماسی اقتصادي ما با کشور افغانستان قوي باشد امید بیشتري

 
به راه اندازي پایانه مرزي گمرك یزدان وجود دارد. 

در هر حال به نظر می رسد اراده جدي براي بازگشایی پایانه مرزي گمرك یزدان تا کنون وجود نداشته و با تمایلاتی که طرف افغان



دارد بازگشایی این گمرك نیازمند رایزنی هاي قوي و دیپلماسی اقتصادي جدي و مستمر است که نباید فرصت سوزي کرد چرا که

 
تعلل هرچه بیشتر موجب می شود تا چین خود را جایگزین ایران در بازار افغانستان کند. 

امید است که در آینده اي نه چندان دور با ایجاد پایانه مرزي گمرك یزدان شاهد بازگشت شکوفایی اقتصادي گذشته به منطقه قاین

 
و زیرکوه باشیم. 

منبع: مهر



تفاهم نامه سایپا و کمیته امدادامام(ره)

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد،
بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و

 
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش سایپانیوز، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره)
درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به

مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر

 
ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،



افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



مشکل بیکاري با سرمایه گذاري و برنامه ریزي حل می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/07/23

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: مشکل بیکاري با سرمایه گذاري و برنامه ریزي حل می شود.

حجت اله میرزایی در حاشیه بازدید از داروسازي اکسیر بروجرد که امروز
23 مهرماه صورت گرفت، اظهار کرد: بیکاري یکی از مشکلات کشور است

 
که با سرمایه گذاري جدید و برنامه ریزي حل خواهد شد. 

وي تصریح کرد: وزارتخانه براي حل مشکل اشتغال و سرمایه گذاري
حمایت هاي لازم را انجام می دهد و که امید می رود با این اقدامات

 
بخشی از مشکلات در حوزه بیکاري کم شود. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: مسیر سرمایه گذاري را تا حد امکان هموار خواهیم کرد چون با

 
این کار بیکاري ریشه کن خواهد شد. 

 
میرزایی اضافه کرد: واحدهاي اقتصادي لرستان باید با یک اقدامات جدید احیا و دوباره وارد چرخه تولید شوند. 

انتهاي پیام



آغاز ثبت نام متقاضیان راه اندازي کسب و کارهاي خانگی در خراسان جنوبی

منبع: ایسناشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیر طرح توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی از آغاز ثبت نام متقاضیان راه اندازي کسب و کارهاي خانگی خبر داد و
گفت: سهمیه خراسان جنوبی 400 نفر است.

مجتبی ابراهیمی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در
مرحله نخست اجراي طرح ملی مشاغل خانگی استان
خراسان جنوبی به عنوان یکی از 9 استان پایلوت کشور

 
انتخاب و از سال 96 اجراي این طرح در استان آغاز شد. 

وي با اشاره به تجربه خوب این طرح، افزود: در ادامه قرار
است این طرح در 31 استان کشور با هدف بسترسازي
براي اشتغال بیش از 54 هزار نفر در کشور دنبال شود؛ در
حال حاضر مزیت هاي نسبی استان در حوزه مشاغل
خانگی شناسایی شده است و تمام تلاش این بوده که

 
نیازها و پتانسیل هاي استان در این حوزه مورد توجه قرار گیرد. 

معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی بیان کرد: ویژگی هاي این طرح عدم وابستگی به تسهیلات اولیه، شناسایی مزیت هاي
شغلی استان، ثبت نام متقاضیان، استعداد سنجی متقاضیان آموزش و توانمندسازي و مشاوره افرادي که توان ورود به طرح دارند،

 
شناسایی افراد پشتیبان و در نهایت اتصال به بازار و نظارت بر تکمیل شدن این زنجیره بوده است. 

ابراهیمی یادآور شد: الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی تبدیل به یک نقشه راه شده است که محصول نظارت و کارفرمایی اداره کل

 
تعاون کار و رفاه اجتماعی و اجراي جهاد دانشگاهی است. 

 
وي از آغاز ثبت نام متقاضیان راه اندازي کسب و کارهاي خانگی خبر داد و گفت: سهمیه خراسان جنوبی 400 نفر است. 

مدیر طرح توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی افزود: در این طرح مشاغل مزیت دار شناسایی می شوند که بسته بندي گیاهان

 
دارویی، تراش سنگ هاي زینتی قیمتی و نیمه قیمتی، پلاس باقی، قالیبافی و جاجیم بافی از آن جمله است. 

ابراهیمی ادامه داد: علاقمندان به راه اندازي کسب و کارهاي خانگی می توانند با مراجعه به سایت inhb.ir نسبت به ثبت نام و

 
تکمیل فرم ها و اطلاعات مربوط اقدام کنند. 

وي با بیان اینکه ثبت نام تا 8 آبان ماه ادامه خواهد داشت، تصریح کرد: داشتن بین 18 تا 55 سال و نداشتن بیمه کارفرمایی از مهم

 
ترین شرایط ثبت نام است. 



مدیر طرح توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی یادآور شد: متقاضیان پس از ثبت نام؛ غربال گري و راستی آزمایی می شوند؛

 
سپس به متقاضیان آموزش ها و مشاوره هاي عمومی و تخصصی و اتصال به بازار ارائه خواهد شد. 

انتهاي پیام



290 میلیارد طرح در سیستم بانکی لرستان وجود دارد

منبع: ایسناشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/07/23

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: 290 میلیارد طرح در سیستم بانکی استان وجود دارد.

علی آشتاب در جلسه شوراي کارگروه اشتغال که امروز 23
مهرماه برگزار شد، اظهار کرد: نزدیک 290 میلیارد طرح در
سیستم بانکی وجود دارد که 160 میلیارد آن پرداخت شده

 
است. 

وي تصریح کرد: انتظار می رود تا پایان آذرماه مهلت
پرداخت تسهیلات مربوط به کرونایی مشاغل آسیب دیده

 
تمدید شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان خاطرنشان کرد: باید لرستان با ظرفیت و پتانسیل هاي آن دیده شود در راستاي پرداخت

 
تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا تمهیداتی اندیشیه شود. 

 
آشتاب اضافه کرد: براي توسعه بخش تعاون باید بانک رفاه کارگران در شهرستان چگنی شعبه داشته باشد. 

وي بیان کرد: در استان 24 هزار بافنده داریم که کمتر از 5000 نفر آنها بیمه شده اند، پوشش بیمه اي به سلامت مردم کمک می

 
کند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه یکی از ظرفیت هاي چگنی مشاغل خانگی است، افزود: شهرستان چگنی داراي

 
جمعیت قابل توجهی هست که باید نگاه ویژه اي به آن شود. 

 
آشتاب ادامه داد: یکی دیگر از مشکلات چگنی نبود فرآوري سنگ است که در این راستا باید تصمیماتی اتخاذ شود. 

انتهاي پیام



دهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان بوشهر برگزار شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا - دهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال
به ریاست استاندار بوشهر و با حضور دستگاههاي اجرایی و
بانک هاي عامل در سالن جلسات کوثر استانداري برگزار

 
شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر، وطن خواه مدیر کارآفرینی و
اشتغال گزارشی از روند معرفی پرونده هاي متقاضی
تسهیلات اشتغال روستایی به بانک هاي عامل و همچنین

 
آخرین پرداختی هاي صورت گرفته در استان را ارائه کرد. 

مدیرکارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: تا کنون مبلغ 2644 میلیارد ریال با زمینه اشتغال
4320 نفر در استان از محل اشتغال روستایی و عشایري و مبلغ 374 میلیارد ریال تسهیلات کرونا پرداخت شده است و انتظار می

 
رود تا پایان سال جاري حداکثر مبلغ ابلاغ شده استانی با معرفی طرح هاي با اولویت از سوي دستگاه هاي اجرایی استان جذب شود. 

استاندار بوشهر در این جلسه ضمن تاکید بر تسریع در پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی اظهار کرد: بانک ها با دستگا هاي اجرایی

 
نسبت به برطرف نمودن مشکلات همکاري کنند . 

گراوند گفت: هدف از اختصاص تسهیلات ویژه کرونا کمک به بهبود کسب و کار در استان است که با پرداخت نشدن آن هم استانی ها

 
و بویژه فعالان حوزه کسب و کار متضرر می شوند. 

وي اظهار کرد: بانک هاي بوشهر در نسبت منابع به مصارف نیز جایگاه خوبی ندارند چون منابع درآمدي آنها در استان در مقابل

 
مصارف آنها بسیار بالا است. 

استاندار بوشهر در پایان گفت: در ارتباط با تسهیلات اشتغال روستایی نیز باید نشست هاي مرتبط با آن به صورت هفتگی برگزار و
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با هدف سرعت بخشی به روند پرداخت نظارت جدي به آنها داشته باشد.



پرداخت 700 میلیون تسهیلات اشتغالزایی به بهبودیافتگان از اعتیاد اسدآباد

منبع: ایسناشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/07/23

فرماندار شهرستان اسدآباد از پرداخت 700 میلیون تومان تسهیلات اشتغالزایی به بهبودیافتگان از اعتیاد این شهرستان خبر
داد.

مجید درویشی چهارشنبه 23 مهرماه در کمیته اشتغال و
سرمایه گذاري شهرستان اسدآباد، اظهار کرد: در شش ماه
نخست امسال 700 میلیون تومان تسهیلات اشتغالزایی
توسط اداره بهزیستی به 14 خانوار بهبودیافته از اعتیاد در
مشاغل مختلفی چون جوشکاري، مکانیکی، نقاشی

 
ساختمان، دامداري و تاسیسات پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه پنج درصد سهمیه اشتغالزایی بهزیستی
شهرستان به اشتغال بهبودیافتگان از اعتیاد اختصاص دارد،
افزود: با پرداخت این میزان تسهیلات در شش ماه نخست

 
به بهبودیافتگان از اعتیاد شهرستان بیش از 20 درصد از این سهمیه محقق شده است. 

درویشی در ادامه سهمیه اشتغال روستایی شهرستان را 33 میلیارد و 200 میلیون تومان برشمرد و تصریح کرد: تاکنون از این میزان
سهمیه، 22 میلیارد و 500 میلیون تومان پرداخت شده و 15 طرح به مبلغ 23 میلیارد و 85 میلیون تومان نیز در این رابطه در
دستگاه هاي اجرایی در دست بررسی قرار دارد که قطعاً با تأیید و پرداخت تسهیلات لازم به این تعداد طرح به صورت صددرصدي

 
سهمیه اشتغال روستایی شهرستان جذب خواهد شد. 

وي با اشاره به سهمیه 1389 نفري شهرستان در سال جاري خاطرنشان کرد: در شش ماه نخست امسال از این میزان سهمیه اشتغال

 
شهرستان 786 نفر محقق شده و 177 نفر براي نخستین بار بیمه تأمین اجتماعی شده اند. 

نماینده عالی دولت در اسدآباد با تأکید بر تلاش دستگاه هاي اجرایی شهرستان نسبت به جذب تسهیلات اشتغال و تحقق سهمیه
شهرستان و با گلایه مندي از برخی از دستگاه هایی که ظرفیت جذب آنها پایین بوده، خاطرنشان کرد: دستگاه هاي اجرایی براي

 
تحقق سهمیه اشتغال خود معطل ثبت نام در طول زمان نباشند. 

وي در ادامه با اشاره به عملکرد مطلوب شهرستان در بحث بنیاد برکت در سال گذشته گفت: سال گذشته شهرستان اسدآباد داراي

 
267 پرونده اشتغال بنیاد برکت بود که این تعداد پرونده بیش از 600 نفر اشتغالزایی براي منطقه به همراه داشت. 

این فرد مسئول تصریح کرد: در سال جاري نیز داراي 631 پرونده اشتغالزایی بنیاد برکت در شهرستان هستیم و میزان اعتبار امسال

 
اشتغال بنیاد برکت در شهرستان 12 میلیارد تومان بوده که پرونده ها تشکیل شده و در حال انجام هستند. 



وي در ادامه با تأکید بر تسریع در روند 15 طرح در دست بررسی اشتغال خانگی شهرستان توسط دستگاه هاي متولی بیان کرد:
دستگاه هایی که داراي طرح هاي مناسب و چشمگیر بوده و در زمین مانده است، می توانند با معرفی این طرح ها به صندوق

 
کارآفرینی شهرستان و پیگیري آن توسط صندوق کارآفرینی در استان نسبت به پرداخت تسهیلات به این طرح ها اقدام شود. 

فرماندار شهرستان اسدآباد در پایان سهمیه کارورزي شهرستان را 80 نفر برشمرد و گفت: تاکنون از این تعداد سهمیه، 13 نفر محقق

 
شده که در راستاي جذب این سهمیه نیاز است دانشگاه هاي شهرستان فارغ التحصیلان خود را به این مسیر هدایت کنند. 

انتهاي پیام



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/07/23

خبرگزاري آریا- نام نویسی فعالان حوزه فرهنگ (ناشران) براي دریافت

 
تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از امروز 23 مهر آغاز می شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی معاونت امور فرهنگی
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، این تسهیلات حمایتی کم بهره به
منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق
صنایع فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی

 
(ناشران) اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کار هاي انتشاراتی می توانند از امروز چهارشنبه 23 مهر با مراجعه به نشانی الکترونیکی
www.tohfeh.gov.ir به ثبت نام اقدام کنند. متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت

 
تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کار هاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي مختلف این صنعت مانند
پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با دغدغه کمتري در

 
این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

 
این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه کتاب تهران است. 
پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در
توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال

محموله هاي فرهنگی (کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند



اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/07/23

 
اسحاق جهانگیري، معاون اول رییس جمهور: 

اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند جلسه دیدار
اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه
هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه

 
شنبه برگزار شد. 

اعتمادآنلاین| اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند
عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري

 
این استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه



 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

منبع: ایسنا



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/07/23

حزب االله:تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ،رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به
مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر

 
ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در



 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



اکثر فعالان فرهنگ مشکل معیشتی دارند/ نمی گذاریم جامعه ناامید شود

منبع: ارك خبرشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/07/23

به گزارش ارك خبر به نقل از مهر، جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر...

به گزارش ارك خبر به نقل از مهر، جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با

 
معاون اول رییس جمهور عصر سه شنبه برگزار شد. 

جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل همبستگی،
انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ

 
نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استان هاي مختلف
در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه

 
در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

وي با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري و
فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در

 
بخش بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب



 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه اعلام شد

منبع: لیزناشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/07/23

ثبت نام فعالان حوزه فرهنگ(ناشران) براي دریافت تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه از 23 مهرماه آغاز می شود.

 
 <div

به گزارش لیزنا، این تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت
از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع
فرهنگی با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان

 
فرهنگی(ناشران) اعطا می شود. 

فعالان فرهنگی و مدیران کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از
روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی

 
www.tohfeh.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص

 
شرایط دریافت تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو) تماس بگیرند. 

 
همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد.  

بر اساس این گزارش، معاونت امور فرهنگی امیدوار است از طریق تزریق نقدینگی به صنعت نشر کشور، فعالان در بخش هاي  مختلف
این صنعت مانند پدیدآورندگان اعم از نویسنده، تصویرگر، مترجم، ویراستار، ناشران، فعالان در چاپ و توزیع و فروش کتاب بتوانند با

 
دغدغه کمتري در این اوضاع اقتصادي ناشی از کرونا، به فعالیت فرهنگی خود ادامه دهند. 

این اقدام بخشی از حمایت هاي معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی برگزار نشدن نمایشگاه کتاب تهران است.
پیش از این نیز معاونت امور فرهنگی با برگزاري طرح تابستانه کتاب، تسویه سریع کتاب هاي خریداري شده از ناشران، تسریع در
توزیع کاغذ دولتی میان ناشران، خرید کتاب از ناشران استانی و تمدید تفاهم نامه با شرکت پست جمهوري اسلامی ایران براي ارسال

محموله هاي فرهنگی(کتاب) تلاش کرد تا از ناشران و حلقه هاي مرتبط با نشر حمایت کند.



اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند/دولت با محدودیت هاي

فراوانی در بخش بودجه روبرو است

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد.

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و
مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس

 
جمهور عصر سه شنبه برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب
فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می
توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند
گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در
مراسم تشییع و خاکسپاري این استاد بزرگ نشان داد که

 
هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 



در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود./ایسنا



حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته

امداد

منبع: خودرونگارانشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/07/23

خودرونگاران - تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و
صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد.

انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان

 
کمیته امداد امام(ره) 

حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

 
مددجویان کمیته امداد 

خودرونگاران - تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو
نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد

 
امام(ره) و صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

به گزارش خودرونگاران به نقل از سایپانیوز، رئیس کمیته
امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که
در کمیته امداد شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد

 
است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 



رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسانزامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



نعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره) / حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي

مددجویان کمیته امداد

منبع: خودروکارشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/07/23

تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته امداد امام(ره) و صندوق
کارآفرینی امید، امضاء شد.

به گزارش خودروکار، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره
تفاهم نامه واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته
گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد شاهد بودیم
امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه خودروسازي سایپا، صندوق
کارآفرینی امید و مجموعه کمیته امداد است، چرا که این امر می
تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت

 
پوشش کمیته امداد هستند، را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این

 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی



کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

 
اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است. 

 
منبع: سایپانیوز 

انتهاي پیام/



دولت در حد توان دغدغه هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/07/23

جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه
شنبه برگزار شد.

دکتر اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و
هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل
همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد
شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این
استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي

 
کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران
مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر فرهیخته

 
تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي
مختلف در حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته

 
بویژه در ایام شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

دکتر جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه
گردشگري و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار

 
در این بخش ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

دکتر جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه

 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب



فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود.



وزیر کار براي به کمیسیون اجتماعی مجلس می رود

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/07/23

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي پاسخ به 6 فقره سؤال نمایندگان هفته
آینده در کمیسیون حاضر می شود.

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي پاسخ به 6 فقره سؤال نمایندگان هفته آینده

 
در کمیسیون حاضر می شود. 

به گزارش افکارنیوز، ولی اسماعیلی نماینده مردم گرمی در مجلس
شوراي اسلامی اظهار داشت: محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی سه شنبه هفته آینده (29 مهر 99) براي پاسخ به 6
فقره سؤال نمایندگان در کمیسیون اجتماعی مجلس حاضر می شود.

وي افزود: در یکی از سؤالات نماینده سؤال کننده سؤالی را درباره

 
خدمات درمانی سازمان تأمین اجتماعی مطرح کرده است. 

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس اظهار داشت: همچنین یکی دیگر از نمایندگان سؤالی را در رابطه با موضوع عدالت در ایجاد

 
اشتغال در استان هاي مختلف مطرح کرده و در این باره گله مندي هایی را دارد. 

اسماعیلی خاطرنشان کرد: همچنین در جلسه هفته آینده کمیسیون بنا است تا طرح تبدیل وضعیت کارگزاران بیمه کشاورزي اعاده
شده از سوي شوراي نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گیرد.



حمله کرونا به سفره 6 میلیون ایرانی

منبع: شیعهشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/07/23

نزدیک به هشت ماه از ورود ویروس کرونا به کشور می گذرد و تاثیر مخرب آن بر کسب و کارها از همان ابتدا قابل مشاهده
بود. در این مدت اغلب اصناف آسیب هاي جدي دیدند. چندین میلیون نفر شغل خود را از دست دادند.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، به نقل از صبح نو نزدیک به هشت ماه از ورود ویروس کرونا به کشور می گذرد و تاثیر مخرب آن بر کسب و
کارها از همان ابتدا قابل مشاهده بود. در این مدت اغلب اصناف آسیب هاي جدي دیدند. چندین میلیون نفر شغل خود را از دست
دادند. وعده هاي دولت براي آرام کردن فضا و تسهیلات اقتصادي کارساز نبود و شرایط به گونه دیگري رقم خورد. در این گزارش

 
برخی از مهم ترین کسب و کارهاي آسیب دیده در ایام کرونا را بررسی می کنیم. 

 
استخرها 

استخرها و مجموعه هاي سرپوشیده هم جز اولین کسب و کارهایی بودند که با شیوع کرونا تعطیل و تاکنون هم در تعطیلی به سر می
برند. با رسیدن فصل گرما و افزایش دما، استخرها همواره یکی از شلوغ ترین مکان ها براي استفاده مردم به شمار می رفت اما این
تابستان شرایط متفاوت بود و همچنان با گذشت یک ماه از پاییز بسیاري از استخرها محدود شده اند. آمار دقیقی از میزان خسارات به
استخرهاي کشور اعلام نشده است و استان هاي مختلف کشور در فصول قبلی سال آمارهایی را درباره وضعیت استخرها و پرسنل آن
ها داده اند و اما در حال حاضر 5200 مجموعه ورزشی در سطح استان تهران فعالیت می کنند که با شیوع بیماري کرونا خسارت
زیادي به آن ها وارد شده و بالغ بر 50 درصد از نیروهاي آن ها بیکار شده اند. به طوري که آقاي رضا گل محمدي، مدیرکل ورزش و
جوانان استان تهران گفته است: از زمان شیوع بیماري کرونا تا به الان ماهی 2میلیارد و 700 میلیون تومان به استان تهران خسارت

 
وارد شده که میزان این خسارت طی هفت ماه گذشته 16 میلیارد تومان بوده است. 

 
هتل ها و مشاغل گردشگري 

براساس اعلام شوراي جهانی سفر در سال گذشته میلادي، بالغ بر یک میلیون و 350 هزار نفر در بخش سفر و گردشگري ایران فعال
بوده اند که در خوشبینانه ترین حالت، هم اکنون تنها یک سوم از این تعداد نیروي انسانی در بخش هاي مختلف حوزه گردشگري،
فعالیت دارند. البته آمار دقیقی در زمینه تعطیلی و بیکاري ها وجود ندارد زیرا عدد و ارقام موجود صرفاً شامل افراد بیمه شده و داراي
کد بیمه کارگاهی است. با این حال براساس همین آمارها از زمان شیوع کرونا تاکنون بیش از 900 هزار نفر از هموطنان مان در حوزه
سفر و گردشگري ایران به خاطر شیوع کرونا بیکار شده اند. بسیاري از فعالان حوزه سفر و گردشگري به صورت فصلی فعال هستند که
بیمه شده نیستند و آمار دقیقی از بیکاري این گروه وجود ندارد. تا نیمه اول مردادماه 12 هزار میلیارد تومان به صنعت گردشگري
خسارت وارد شده است و مرحله سوم برآورد خسارت نیز در حال انجام است. از سوي دیگر براساس آخرین اطلاعات که مربوط به
هفته گذشته است، 600 میلیارد تومان پرونده از سوي فعالان گردشگري براي دریافت تسهیلات حمایتی به بانک ها ارسال شده که از
این میان مبلغ 250 میلیارد تومان نیز پرداخت شده است. وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایران اواسط اردیبهشت
ماه اعلام کرد با شیوع کرونا نزدیک به 13هزار راهنماي گردشگري در ایران شغل خود را از دست داده اند. دفاتر خدمات مسافرتی هم

 
از دیگر شاخه هاي صنعت گردشگري ایران هستند که آسیب دیده اند. 

 
تولیدکنندگان پوشاك 



شیوع ویروس کرونا از اواخر سال گذشته تاکنون تاثیري منفی بر روي صنعت پوشاك و مد گذاشته و تمایل مردم را به خرید لباس و
پوشاك کم کرده است. هشت ماه است که بازار پوشاك هم دستخوش تغییرات اقتصادي و به خصوص کووید19 شده، بازار شب عید و
بازار تابستان شرایط خوبی براي کسبه نبود، اجناس و پوشاك روي دست کسبه ماند و اجاره ها و چک هاي برگشتی آرامش را از
زندگی آن ها برد. تعطیلی مجدد تالارهاي پذیرایی و اعمال محدودیت ها و برگزار نشدن مهمانی و مراسم ها تقاضا و خرید البسه را
کاهش می دهد و اصناف هنوز از تعطیلی هاي قبل و تبعات آن فارغ نشده دوباره درگیر مشکلات شدند. آقاي مجید نامی، نایب رییس
اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاك ایران درباره میزان خسارت هاي وارد شده به صنعت پوشاك گفته است: صنعت پوشاك در
ایام شیوع ویروس کرونا تاکنون دچار کاهش فروش و ضرر 90 درصدي شده است. مرکز پژوهش هاي مجلس هم میزان اشتغال از
دست رفته در حوزه پوشاك را 645 هزار نفر اعلام کرده است که این تعداد شغلی ارتباط مستقیم و یا غیرمستقیمی در حوزه تولید
پوشاك داشته اند. دولت تسهیلاتی را براي استفاده اصناف در نظر گرفت اما شرایط این تسهیلات طوري بود که بیشتر واحدهاي
صنفی مشمول استفاده از آن نشدند و حتی کسانی هم که می توانستند و مجاز به استفاده بودند، به دلیل پروسه و موانعی که در
مسیر بود، از این حمایت استفاده نکردند. فقط کسانی که کارگر بیمه شده داشتند مشمول این تسهیلات می شدند که شاید 10
درصد از واحدها هم نبودند. تسهیلات در نظر گرفته شده به ازاي هر کارگر 6میلیون تومان بود و با توجه به اطلاعاتی که از واحدهاي
صنفی گرفته شده کسی از این طرح استقبال نکرد؛ چرا که انتظار می رفت براي هر واحد صنفی حداقل 50میلیون تومان داده شود تا

 
بتوانند جبران خسارت کنند. 

 
باشگاه هاي ورزشی 

اوایل اسفند 98 باشگاه هاي ورزشی اولین مراکزي بودند که به خاطر شیوع ویروس کرونا و جلوتر از تمامی اصناف بسته اعلام شدند.
ابتدا انتظار داشتیم نهایتاً تا پایان اسفند ماه و حداکثر پس از پایان تعطیلات نوروزي مجوز بازگشایی باشگاه هاي ورزشی صادر شود،
اما تاکنون این مجوز صادر نشده است. درست است که سلامت مردم در اولویت قرار دارد و در این شکی نیست، اما ادامه تعطیلی
باشگاه هاي ورزشی، موجب ضرر و زیان زیادي به این قشر شده است. طبق اعلام آقاي اعلام افشین داوري، مدیر کل دفتر توسعه
ورزش حرفه اي وامور باشگاه ها؛ 20 هزار و433 باشگاه در سراسر کشور فعال هستند. یک هزار و 520 باشگاه در بخش مردان، هفت
هزار و 903 باشگاه در بخش بانوان و 9هزار و 10 باشگاه دو منظوره فعال هستند. اگر در این باشگاه ها حداقل 10 نیروي انسانی
فعالیت کنند با توجه به تعداد باشگاه هاي فعال کشور، براي 204 هزار و 330 نفر اشتغالزایی شده است که از این بین طبق آمار مرکز
پژوهش هاي مجلس 102 هزار و 900 نفر شغل خود را از دست داده اند. هفته گذشته نیز آقاي عبدالحمید احمدي، معاون وزیر
ورزش اعلام کرد: با شیوع کرونا فعالیت 26هزار باشگاه ورزشی بخش خصوصی در کشور تعطیل شد و به صاحبان آن ها خسارت وارد
کرد. به گفته وي این وزارتخانه درصدد است تا تسهیلاتی را براي کارکنان شاغل در این مجموعه ورزشی خصوصی اختصاص دهد و
میزان این وام ها به ازاي هر فرد شاغل 12 تا 16 میلیون تومان با کارمزد 12 درصد است. همچنین به گفته گل محمدي، مدیرکل
ورزش و جوانان استان تهران پنج هزار و 200 مجموعه ورزشی با شیوع کرونا فعالیت خود را از دست دادند که بیش از یک هزار و

 
500 میلیارد تومان به ورزش استان زیان وارد شده است. 

 
سینماها و اماکن فرهنگی 

بیش از هشت ماه از ورود ویروس کرونا به کشورمان گذشته اماکن فرهنگی مثل سینما و موزه ها هم مانند سایر صنایع زیر سایه
سنگین این ویروس منحوس به سختی نفس می کشد. هرچند سالن هاي سینما اوایل تابستان، پس از تعطیلی چهار ماهه و از دست
دادن اکران طلایی نوروز، با ظرفیت نصف و نیمه بازگشایی شدند، اما بلافاصله پس از بازگشایی، موج دوم کرونا از راه رسید و ترس از

 
ابتلا به این ویروس، علاقه مندان پروپاقرص هنرهفتم را هم خانه نشین کرد. 

تعداد سالن هاي سینمایی مشغول به کار و در حال پذیرش مخاطب در ایران 638 مورد اعلام شده، اما به طور دقیق مشخص نیست
که با توجه به شرایط کرونایی کشور چه تعداد سینما فعلاً تعطیل هستند؛ با این حال طبق آمارهاي منتشر شده از سوي وزارت ارشاد
مجموع نفراتی که در سینماي کشور شاغلند به هشت هزار نفر می رسد و حتی در آمار غیررسمی به 10 هزار نفر رسیده است. اما



بررسی هاي مرکز پژوهش هاي مجلس می گوید به طور کلی 72 هزار نفر از افراد شاغل در کتابخانه، موزه، سینما و سایر فعالیت هاي
فرهنگی و هنري شغل خود را از دست داده اند. طبق آمار در سه ماه نخست سال گذشته سینماي ایران معادل 114 میلیارد و 162
میلیون تومان فروش داشت که حاصل حضور 9 میلیون و 846 هزار نفر بیننده بود. در حالی که امسال باتوجه به بسته بودن سالن
هاي سینما این مبلغ به صفر رسید. به عبارت دیگر تنها در سه ماه نخست امسال بیش از 114 میلیارد تومان ضرر متوجه صنعت
سینما بوده است. با این وجود آمار دقیقی از میزان خسارت به مراکز فرهنگی و رویدادهاي آن مشخص نیست. لغو کنسرت ها، تئاترها

 
از جمله این خسارت هاست. 

 
رستوران ها، فست فودها و کافه ها 

یکی از تفریحات ما ایرانی ها رفتن به کافه و رستوران براي صرف ناهار یا شام همراه دوستان و خانواده است؛ اما چند ماهی است با
شیوع ویروس کرونا در ایران مردم از ترس این بیماري واگیر، رفتن به این مکان ها را بسیار کم کرده اند و همین امر سبب از رونق
افتادن بسیاري از این کسب و کارها شده است. طبق آمار مرکز پژوهش هاي مجلس 479 هزار نفر از افرادي که در حوزه مشاغل غذا

 
و آشامیدنی فعالیت می کنند بر اثر شیوع کرونا در کشور شغل خود را از دست داده اند. 

آقاي علی اصغر میرابراهیمی، رییس اتحادیه رستوران داران تهران در گفت و گویی از خسارت 200 تا 300 میلیارد تومانی رستوران
داران تهران تاکنون (زمان آغاز شیوع کرونا) خبر داده و گفته است: «تاکنون هیچ تمهیداتی براي جبران این خسارت از سوي
دولتمردان اتخاذ نشده است.» به گفته میر ابراهیمی، اکنون چاره اي به جز ادامه فعالیت نیست. بعضی از واحدها که اجاره اي بودند به

 
تعطیلی کشانده شده اند و این ضربه مهلکی به این بخش از صنوف وارد کرده است. 

 
حمل و نقل ریلی و جاده اي 

با شیوع کرونا و اجراي دستورالعمل هاي ستاد ملی مبارزه با کرونا درباره محدودیت ها و منع سفرها، بخش حمل و نقل به ویژه در
حوزه جابه جایی مسافر بیشترین کاهش فعالیت را تجربه کرد. گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس با عنوان ارزیابی ابعاد اقتصاد کلان
شیوع ویروس کرونا نشان می دهد که تنها در بخش حمل و نقل زمینی مسافر به جز راه آهن، یک میلیون و 329 هزار نفر اشتغال به
خاطر شیوع کرونا از دست رفته است. در بخش هاي دیگر مانند حمل و نقل هوایی بیش از 70 و در حمل و نقل راه آهن بیش از 35

 
هزار نفر شغل در این ایام از دست رفته است. 

اکثر شرکت هاي حمل و نقلی در شهرستان ها که زیر نظر شهرداري ها فعالیت می کنند، به خاطر کرونا تعطیل شدند. شرکت هاي
فعال هم با کاهش 93 درصدي فعالیت به کار ادامه دادند و کمتر از 10 درصد شاغلان در این بخش ها توانستند در این مدت به
فعالیت خود ادامه دهند. البته پیش بینی می شود با بازگشایی دانشگاه ها براي دانشجویان جدیدالورود رونق نسبی در وضعیت حمل

 
و نقل جاده اي اتفاق بیفتد. برآورد وزارت راه و شهرسازي هشت هزارمیلیارد تومان خسارت کرونا به بخش حمل و نقل است. 

در ارزیابی که مرکز پژوهش هاي مجلس انجام داده آمده است که حمایت هاي مالی دولت از بخش هاي آسیب دیده در بازه زمانی
شیوع بیماري، لازم است اما باید توجه داشت که با توجه به محدود شدن شدید منابع مالی دولت به دلایلی مانند مسائل اقتصاد
جهانی، تحریم ها، کاهش قیمت نفت، آثار اقتصادي بحران کرونا، طبعاً باید به کاهش هزینه هاي سنگین ازجمله به تعویق افتادن
توسعه آزادراه ها، احداث خطوط مترو و ابرپروژه هاي شهر توجه کرد. پیشنهاد بعدي که مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارش
تحقیقی خود آورده درباره کاهش تقاضاي سفرهاي بین شهري و متضرر شدن شرکت هاي حمل ونقل است. در این گزارش عنوان
شده استفاده از حمایت هاي مالی دولت و در عین حال ارائه خدمت ازسوي ناوگان برون شهري براي کوتاه مدت و میان مدت به

خصوص براي پاسخگویی به سفرهاي حومه اي ضرورت دارد.



انعقاد تفاهم نامه واگذاري 3 هزار وانت سایپا به مددجویان کمیته امداد

امام(ره)
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به گزارش خبرخودرو،تفاهم نامه واگذاري 3 هزار دستگاه
خودرو نیسان زامیاد، بین گروه خودروسازي سایپا، کمیته

 
امداد امام(ره) و صندوق کارآفرینی امید، امضاء شد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) درباره تفاهم نامه
واگذاري 3 هزار خودروي کار به مددجویان این کمیته
گفت: یکی از روزهاي بسیار خوبی که در کمیته امداد
شاهد بودیم امضاي تفاهم نامه سه جانبه بین گروه
خودروسازي سایپا، صندوق کارآفرینی امید و مجموعه

کمیته امداد است، چرا که این امر می تواند بخش قابل توجهی از مشکلات قشر ضعیف جامعه که تحت پوشش کمیته امداد هستند،

 
را حل کند. 

سید مرتضی بختیاري ادامه داد: تخصیص خودروي کار به مددجویان واجد شرایط و تدابیري است که با حمایت هاي بی دریغ گروه
خودروسازي سایپا عملیاتی شد و این موضوع مهمی است که امیدواریم سایر مجموعه ها در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به آن

 
توجه کنند. 

وي با بیان اینکه قرار است 3 هزار خودروي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار گیرد، گفت: گروه خودروسازي سایپا

 
اعلام کرده است که از روز چهارشنبه امکان واگذاري وانت هاي زامیاد وجود دارد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: براي اینکه تخصیص خودرو به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد،
چندین جلسه کارشناسی بین تفاهم کنندگان این طرح ملی برگزار شد و از اینرو قرار شد گروه خودروسازي سایپا براي مددجویان

 
تخفیف در نظر بگیرد و صندوق ملی کارآفرینی هم در قالب وام هاي قرض الحسنه وام خرید وانت را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه خودروهاي کار صرفا در اختیار مددجویان کمیته امداد قرار خواهد گرفت، افزود: با توجه به مسئولیت اجتماعی که
گروه خودروسازي سایپا دنبال می کند به نظر می رسد که تخصیص خودروهاي کار براي سال هاي آتی نیز تمدید شود و ادامه پیدا

 
کند. 

رئیس کمیته امداد امام(ره) با اشاره به حضور موثر سایپا در ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي مددجویان کمیته امداد تاکید کرد:
کاري که گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت اجتماعی انجام داد بسیار ارزشمند است و همواره در تمام نشست ها این



 
مجموعه خودروساز از تخصیص خودرو به افراد تحت پوشش کمیته امداد استقبال کرده و پیشگام بوده است. 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز درباره تفاهم نامه منعقد شده با کمیته امداد امام(ره) و صندوق ملی
کارآفرینی امید، گفت: گروه خودروسازي سایپا در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و اشتغالزایی توانست برنامه مشترکی را با کمیته
امداد تعریف کند؛ در گام اول تفاهم نامه، تحویل 3 هزار خودرو به مددجویان تحت نظارت این کمیته امضا شد و در گام هاي بعدي

 
سطح همکاري ها بیشتر خواهد شد تا از این طریق بتوان به وضعیت اقتصادي و اشتغال گروه آسیب پذیر جامعه کمک کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با تاکید بر اینکه خودروهاي کار به سرعت در اختیار مددجویان واجد شرایط قرار خواهد گرفت،
افزود: میزان تولیدات زامیاد با وجود مشکلات تحریم نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش پیدا کرده است، لذا این آمادگی وجود

 
دارد میزان عرضه خودرو از این طریق افزایش بیشتري پیدا کند. 

همچنین مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با گروه خودروسازي سایپا و کمیته امداد امام(ره)،
گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در نظر گرفته شده 450 میلیارد تومان است و از آنجا که سند این خودروها در

 
رهن گروه خودروسازي سایپا است صندوق از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

اصغر نوراالله زاده افزود: بازپرداخت وام براي هر دستگاه نیسان زامیاد 7 سال و به صورت قرض الحسنه است.



وام درمانی در جامعه ایران
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سیاست وام بانکی گویی نوشداروي حل چالش ها و مشکلات خانوار و بنگاه است. اعطاي وام و تسهیلات بانکی نه تنها راه حل
سیاست گذاران و مدیران دولتی بوده بلکه مطالبه جدي کارآفرینان، شرکت ها و بنگاه هاي تولیدي و اکثر قریب به اتفاق افراد جامعه

 
است. 

این موضوع چنان همه گیر شده است که حل مسائل مختلف از مشکل زنان سرپرست خانوار گرفته تا تأمین سرمایه در گردش بنگاه
هاي تولیدي، وابسته به اعطاي وام بانکی تلقی می شود. اکثر مدیران دولتی، بنگاه ها و افراد از ناکافی بودن میزان وام و اعتبار بانکی و
نرخ بهره بالا شکایت دارند؛ این در حالی است که بانک ها در اکثر اوقات، بیش از صددرصد منابع خود را صرف اعطاي وام و دادن
تسهیلات بانکی می کنند. گاهی نیز مسئله به تخصیص اعتبارات بانکی برمی گردد که نصیب افراد ثروتمند یا بنگاه هاي شبه دولتی

 
می شود و تولیدکننده مستقیم مانند کشاورزان از آن بی بهره هستند. 

اعطاي وام بانکی و دولتی براي حل مسائل چنان بین افراد جاي گرفته است که حتی تنها راه حل رهایی از فقر و ایجاد اشتغال نیز در
گرو اعطاي اعتبارات و تسهیلات گسترده تلقی می شود. گاهی میزان اشتغال ایجادشده را با حجم تسهیلات بانکی اعطایی می
سنجند. ایمان به اعطاي اعتبارات بانکی براي حل چالش هاي اقتصادي ریشه در درك نادرست و کوته بینی دارد. اعتبار تماما بدهی و
قرض است و افزایش حجم اعتبارات یعنی افزایش بدهی و قرض. به جاي اعتبارات و تسهیلات بانکی باید گفته شود قرض و بدهی تا
دلپذیري تسهیلات و اعتبارات کاهش یابد. گاهی براي توانمندسازي افراد براي خرید کالا و خدمات، وام و تسهیلات بانکی داده می
شود و گاهی براي تأمین سرمایه و راه اندازي کسب وکار. حتی بنگاه هاي ورشکسته و مقروض در کسب وکار و بازار از وام و اعتبار

 
براي پرداخت بدهی هاي خود از جمله حقوق عقب افتاده نیروي کارشان استفاده می کنند. 

در نگاه اول استدلال هایی که براي دفاع از اعطاي وام بیان می شود، ظاهرا قوي است و جاي چون و چرا ندارد. گفته می شود خانواده
فقیري را که درآمدي براي گذران زندگی ندارد، می توان با دادن وام بانکی حمایت کرد. این ساده اندیشی و کوته بینی حتی در اقشار
تحصیل کرده جامعه نیز درخصوص وام دهی وجود دارد. یکی از همکاران دانشگاهی که خوش بینی زیادي نسبت به تسهیلات بانکی
دارد، بیان می کرد که ایجاد اشتغال روستایی خیلی ساده است؛ با دادن وام بلندمدت با نرخ بهره پایین می توان به آنها کمک کرد که

 
گاو و گوسفند بخرند و با فروش شیر و گوساله به دنیاآمده زندگی خود را بگذرانند. 

این گونه تلقی می شود که به افراد فقیر و بنگاه هایی که سرمایه اي ندارند، قرض بدهید و بگذارید تولید کنند و می توانند با درآمد
حاصل از فروش تولید و محصول وام را بازگردانند. با این شیوه نه تنها افراد و بنگاه ها روي پاي خود می ایستند بلکه تولید و ثروت و
اشتغال در جامعه افزایش پیدا می کند. اما بدهکارکردن فرد و بنگاه هاي مقروض به بانک ها، چالش ها و مشکلات را بیشتر می کند.
بدهکارکردن بنگاه هایی که مسئله شان در جاي دیگري مانند مدیریت نادرست، بهره وري پایین و عدم شناخت بازار هدف است،

 
باعث می شود کلا از فرایند کسب و کار بیرون رانده شوند و بازگشت پول را نیز در معرض ریسک قرار دهند. 

ایده وام خرید کالاي داخلی بسیار عجیب است درحالی که تولیدکنندگان داخلی و عرضه کنندگان می توانند براي فروش کالاي خود



تسهیلاتی براي خریداران در نظر بگیرند مانند بازار فرش، مقروض کردن افراد به بانک کار درستی نیست. کالاها و محصولات موجود
محدودیت دارد و اگر دولت با وام دهی در خرید این محصولات مداخله کند، برخی قرض گیرندگان دولتی می توانند به آن دست پیدا
کنند درحالی که طرح وام دولتی مانع دستیابی افراد دیگر (جاماندگان وام بانکی) به آن کالا یا محصول می شود. اعتقاد متعصبانه
نسبت به نوشداروي اعتبار و تسهیلات در فرهنگ عام نیز جاي گرفته است و تمام مردم مشکلات خود را با دادن تسهیلات و اعتبار

 
بانکی (بخوانید قرض و بدهی) قابل حل می دانند. 

چنین سیاستی منجر به شکست ها و گرفتاري هاي زیادي می شود. رقابت شدیدي براي دریافت اعتبار و تسهیلات (قرض و بدهی)
وجود دارد. تبعیض و جانب داري و اعطاي وام به دوستان و نزدیکان در قبال دریافت رشوه، رسوایی و فضاحت هاي زیادي به وجود

 
آورده است که امروزه شاهد هستیم. 

تسهیلات و اعتبارات بانکی نه تنها تولید را افزایش نداده بلکه وضعیت بدهی افراد و بنگاه ها را نیز بدتر کرده است. ضمن اینکه بخش

 
مهمی از تورم پرنوسان و بالا در جامعه ایران به سیاست وام درمانی برمی گردد. 

وام گیرندگان وارد بازار می شوند و به علت عدم شناخت از بازار اشتباهات بزرگ مرتکب می شوند، پولشان از کف می رود و بیشتر در
قرض و بدهی فرو می روند. پس به جاي سخن از اعتبارات و تسهیلات باید از نام دوم آن یعنی بدهی و قرض استفاده کرد. وام بانکی
اعتبار نیست؛ همان گونه که هازلیت می نویسد اعتبار چیزي است که افراد به بانک می آورند نه اینکه بانک به افراد بدهد. قرض دادن
به بدهکاران خسارت جبران ناپذیري به خود آنها و جامعه تحمیل می کند. بحث ما به معناي مخالفت با اعتبارات و تسهیلات براي

 
مسکن و برخی موارد دیگر نیست بلکه آن را به عنوان راه حل همه مسائل دانستن خطر بزرگی براي جامعه است. 

حمزه نوذري . استاد دانشگاه خوارزمی



آثار کرونا و رشد نرخ ارز بر صنعت بیمه
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به گزارش بنکر (Banker)، یکی از این بخش ها صنعت بیمه است که تأثیر قابل توجهی از این شرایط پذیرفته است، به طوري
که میزان استقبال از خرید بیمه نامه دربیمه هاي غیراجباري با افت همراه بوده است. علاوه براین رشد شدید قیمت خودروباعث شده
است تا اکثر خودروها در بازار از مرز 220 میلیون تومانی که براي خودروهاي متعارف تعیین شده عبور کنند و درصورت عدم تأمین
پوشش بیمه اي، مسئولیت خسارت ها بر عهده رانندگان این نوع خودروها باشد. درهمین خصوص ایران با غلامرضا سلیمانی، رئیس
شوراي عالی بیمه و رئیس کل بیمه مرکزي به گفت و گو نشسته تا به صورت دقیق تر آثار کرونا و تحریم بر صنعت بیمه کشور را

 
بررسی کنیم. 

از اسفند سال گذشته اقتصاد ایران با تحولات زیادي مواجه شد ؛از یک سو شیوع ویروس کرونا و از سوي دیگر به دلیل تشدید تحریم
شاهد افزایش و نوسان قیمت ها هستیم. صنعت بیمه نیز همانند سایر بخش هاي اقتصاد از این شرایط متأثر شده است؛ درمجموع این

 
وضعیت چه تغییراتی در صنعت بیمه داده است؟ 

به دلیل تحریم و فشاري که از سوي امریکا به اقتصاد ایران وارد کرده است شاهد افزایش قیمت ها به دلیل افزایش نرخ ارز بودیم از
سوي دیگر هم ویروس کرونا تأثیرزیادي در رکود اقتصاد و وضعیت تورم در کشور داشته است ، به نوعی در اشتغال نیز که باعث
کاهش درآمد خانوارها شده است. وقتی درآمدها کاهش می یابد روي صنعت بیمه نیز تأثیر می گذارد و درواقع باعث کاهش درآمد
صنعت بیمه و پرتفوي بیمه می شود؛ درمجموع در شرایط تورمی و زمانی که قیمت ها رو به افزایش است، مردم کمتر به بیمه توجه

 
می کنند و بیشتر به دنبال تأمین نیازهاي روزانه خود هستند. 

 
چه بخش هایی از بیمه بیشتر تحت تأثیر قرار گرفته است؟ 

این کاهش درتمام بخش هاي بیمه نیست ،چرا که رشته هاي بیمه اي طیف وسیعی دارند؛ دراین میان نرخ برخی از رشته ها نیز به
صورت قانونی تعیین می شود و همانند بیمه شخص ثالث طبق ضوابط خاصی تعیین و اجرا می شود؛ با توجه به این که این بیمه
اجباري است و تمام خودروهاي کشور باید این بیمه نامه را خریداري کنند طبیعی است که حتی با وجود کرونا و کاهش درآمد

 
خانوارها شاهد کاهش این رشته بیمه اي نیستیم،حتی افزایش هم داشته ایم که علت آن ورود خودروهاي جدید به بازار است. 

دربیمه بدنه نیز به دلیل افزایش قیمت خودرو دارندگان خودرو براي بهره مندي از سقف پوشش هاي بیمه اي با خرید الحاقیه نسبت

 
به افزایش پوشش اقدام کرده اند و برهمین اساس در بیمه بدنه نیز شاهد رشد فروش بیمه نامه و حق بیمه تولیدي هستیم. 

 
کدام رشته ها دچار افت شده اند؟ 

دربخش هایی از صنعت بیمه شاهد کاهش هستیم، مانند بیمه مسافرتی. به طور معمول دراین بیمه سالانه 8 میلیون مسافر خروجی
یا ورودي بیمه مسافرتی خریداري می کردند که این رقم به زیر یک میلیون نفر کاهش یافته است. بنابراین به طور طبیعی حق بیمه
اي که عاید شرکت هاي بیمه شده است با کاهش قابل توجهی همراه شده است.دربخش بیمه مسئولیت نیز به دلیل افت و رکود

 
فعالیت هاي اقتصادي کاهش داشته ایم. 

 
به طور معمول درچنین شرایطی استقبال از بیمه هاي زندگی بیشتر می شود. این بخش چه تغییراتی داشته است؟ 



دربخش بیمه زندگی که انتظار افزایش استقبال به دلیل شیوع کرونا داشتیم، اما اتفاق عکس افتاده است و برهمین اساس در رشته

 
بیمه زندگی نیز با افت مواجه هستیم. 

 
علت این استقبال کم چه بوده است؟ 

دلیل کاهش رغبت مردم براي خرید بیمه هاي زندگی به دو عامل اصلی برمی گردد؛ درابتدا به دلیل کاهش درآمدهاي خانوار که
ناشی از تحریم و و کرونا بوده است خانوارها توان سابق را براي خرید بیمه زندگی ندارند و از سوي دیگر بازدهی بالاي بازارهاي
سرمایه گذاري مانند بورس ارز و طلا و... نیز باعث شده است خانوارهایی که توان سرمایه گذاري دارند به این سمت سوق پیدا کنند،

 
چرا که بیمه زندگی نیز یک بیمه سرمایه گذاري بلندمدت است. 

 
بیمه هاي زندگی با چه میزان افت همراه شده است؟ 

باید حدود 46 تا 50 درصد پرتفوي صنعت بیمه از محل بیمه زندگی باشد، اما هم اکنون تنها 14.5 درصد از پرتفوي صنعت بیمه
مربوط به بیمه زندگی است، علاوه براین براساس برنامه ریزي ها باید ضریب نفوذ بیمه درکشور به حدود 7 درصد برسد این درحالی

 
است که هم اکنون این ضریب نفوذ 3.6 درصد است. این اعداد نشان می دهد که دراین بخش هم با افت همراه بوده ایم. 

 
با این حساب بخشی از رشته هاي بیمه اي افت و برخی هم رشد داشته اند؟ درمجموع صنعت بیمه کاهش داشته است؟ 

البته در سرجمع رشته هاي بیمه اي نه تنها افت درآمد نداشته ایم بلکه با رشد نیز همراه بوده ایم، چرا که 33 درصد از پرتفوي
صنعت بیمه به بیمه شخص ثالث اختصاص دارد که همانگونه که اشاره شد به دلیل این که یک بیمه اجباري است دراین رشته فروش
بیمه نامه افزایش داشته است و به دلیل سهم بالاي شخص ثالث درکل پرتفو صنعت بیمه حتی در دوران کرونا و تحریم هم رشد

 
داشته است؛ تا شش ماه نخست سال جاري حدود 35 هزار میلیارد تومان درآمد حق بیمه صنعت بیمه بوده است. 

 
اگردربرخی رشته هاي بیمه اي دچار کاهش فروش بیمه نامه نمی شدیم به طور قطع باید با درآمد بیشتري مواجه بودیم؟ 

براي سال جاري طبق برنامه ریزي هاي صورت گرفته حق بیمه تولیدي صنعت بیمه باید به حدود 100 هزار میلیارد تومان برسد، اما

 
به دلیل وضعیت کرونا و کاهش درآمد خانوار به حدود 80 هزار میلیارد تومان دست می یابیم. 

 
بدین ترتیب می توان گفت حدود 20 هزارمیلیارد تومان عدم النفع کرونا بوده است؟ 

بله، البته این مشکل هم به دلیل شیوع کرونا بوده است و هم تحریم درآن تأثیر زیادي داشته است؛ درواقع تحریم با افزایش نرخ ارز و
افزایش بازدهی و سود برخی از بازارها مانند ارز و طلا بیمه را تحت تأثیر قرار می دهد، چرا که صنعت بیمه به غیر از برخی از رشته
هایی مانند شخص ثالث و بدنه خودرو که یکساله هستند، به طور عمده بلندمدت است.؛ براي مثال بیمه هاي زندگی از 10 تا 20
ساله و در بیمه مهندسی بیمه نامه ها 3 تا 5 ساله است و برهمین اساس رقیبی براي بازارهاي سرمایه گذاري محسوب می شود، البته

 
بیمه هاي یکساله نیز به دلیل این که هرساله تمدید می شود به نوعی بلندمدت محسوب می شود. 

 
در رشته بیمه درمان پس از شیوع کرونا چه اتفاقاتی افتاد؟ 

بیمه درمان شامل بیمه پایه و بیمه تکمیلی است که بیمه پایه توسط نهادهاي حمایتی مانند وزارت بهداشت تأمین اجتماعی و... ارائه
می شود، اما بیمه هاي درمان تکمیلی مازاد بر پوشش بیمه پایه توسط شرکت هاي بیمه بازرگانی ارائه می شود؛دربخش درمان حدود
23 میلیون نفر بیمه درمان تکمیلی دارند و به صورت عمده گروهی هستند که درواقع این بیمه توسط شرکت ها و سازمان ها براي
کارکنانشان خریداري می شود. این درحالی است که ارزش واقعی این نوع بیمه این است که از بیمه هاي گروهی به بیمه نامه هاي

 
انفرادي تغییر کند و بیشتر توسط افراد و خانوارها خریداري شود. 

البته در دوران کرونا امتیازاتی براي کسانی که قصد دارند تحت پوشش بیمه درمان تکمیلی قرار بگیرند نیز قائل شده ایم؛ براي مثال
فردي که این نوع بیمه را خریداري کرده باشد اگرچه کرونا یک بیماري پاندمیک است ولی به عنوان یک بیماري خاص تلقی شده



است و بیمه شدگان می توانند هزینه هاي بستري و درمان را در سقف قرارداد خود دریافت کنند. این روشی است که هم اکنون

 
توسط شرکت هاي بیمه اي درحال انجام است. 

این امتیاز از اواخر سال گذشته به شرکت هاي بیمه اي ابلاغ شد، علاوه بر آن کسانی که بیمه زندگی خریداري می کنند نیز براي

 
مواردي که به دلیل ابتلا به کرونا فوت می کنند بسته به میزان سرمایه رقم قابل توجهی به خانواده متوفی پرداخت می شود. 

برخی از شرکت هاي بیمه اي نیز محصول جدید تنها براي بیماري کرونا طراحی و اجرا کردند که تنها مختص کروناست و از آن
استقبال خوبی شده است،همچنین طبق بیمه نامه جدیدي که طی هفته هاي اخیر از آن رونمایی شد، درصورتی که کسب و کاري
دراثر قرنطینه یا تصمیم مسئولان تعطیل می شوند می توانند در قالب بیمه تا مدت 60 روز حداقل 100 هزار تومان و حداکثر تا 12
میلیون تومان در روز حق بیمه دریافت کنند. بدین ترتیب درمجموع خسارتی که به این کسب و کارها پرداخت می شود بین 30 تا

 
720 میلیون تومان می شود. 

 
بنابراین در بیمه درمان انفرادي هم باید استقبال افزایش یافته باشد؟ 

خوشبختانه پس از شیوع کرونا دربیمه درمان استقبال بیشتري داشتیم و بیمه درمان انفرادي با فروش بیشتري مواجه شده است.

 
پیش از این فروش بیمه درمان انفرادي تقریباً صفر بود که درماه هاي اخیر با رشد قابل توجهی همراه شده است. 

 
میزان استقبال مردم از بیمه درمان تکمیلی انفرادي چقدر بوده است؟ 

با توجه به این که پیش از کرونا فروش بیمه درمان تکمیلی در حد صفر بوده است، شاهد رشد بالایی دراین بخش هستیم به طوري

 
که فروش بیمه درمان تکمیلی نسبت به قبل از کرونا 

10 برابر شده است. البته با توجه به کاهش درآمد خانوارها، مردم سعی می کنند تا با استفاده از دفترچه هاي بیمه درمان پایه درمان

 
خود را دنبال کنند. 

 
با توجه به شرایط کشور باید ضریب خسارت بیمه درمان افزایش یابد؟ 

رشته بیمه درمان بالاترین ضریب خسارات را درمیان رشته هاي بیمه اي دارد به گونه اي که این ضریب در بخش درمان به 130 تا
140 درصد می رسد به عبارت دیگر شرکت هاي بیمه 40 درصد بیش از حق بیمه اي که دریافت کرده اند باید خسارت پرداخت
کنند. این درحالی است که در بیمه شخص ثالث ضریب خسارت در حدود 109 درصد است. باتوجه به اینکه هزینه هاي بیمارستانی
مانند بستري، جراحی و... با رشد بالایی همراه بوده است و از سوي دیگر تعداد بیماران نیز رو به افزایش گذاشته است به طور قطع

 
شاهد افزایش خسارت ها دراین بخش خواهیم بود. 

 
در سایر کشورها کرونا چه تأثیري در صنعت بیمه داشته است؟ 

 
تمام کشورها از کرونا متأثر شده اند. در سال 2020 صنعت بیمه جهانی 

3 درصد کوچکتر شده است. اما براساس پیش بینی ها در سال 2021 با رشد دوباره صنعت بیمه جهان روبه رو می شویم که البته این

 
پیش بینی بیشتر منوط به بهبود شیوع کرونا و کشف واکسن است. 

در کنار کرونا، بواسطه تحریم قیمت کالاها نیز رشد بالایی داشته است که یکی از این کالاها خودرو است. این درحالی است که طبق
قانون خودروهاي با ارزش بیش از نیمی از دیه ماه حرام یعنی 220 میلیون تومان شامل خودروهاي غیرمتعارف در صنعت بیمه می
شود. بدین ترتیب هم اکنون اکثر خودروهاي موجود در بازار غیرمتعارف محسوب می شود. براي حل این مشکل چه اقدامی انجام داده

 
اید؟ 

قانونی در مجلس در سال هاي گذشته تصویب شده که براساس آن خودروها به دو دسته متعارف و غیرمتعارف تقسیم بندي شده
است. خودروهاي متعارف نصف قیمت دیه درماه هاي حرام است که هم اکنون با توجه به دیه 440 میلیون تومانی در ماه هاي حرام
خودروهایی که زیر 220 میلیون تومان قیمت دارند، متعارف و مابقی خودروها غیرمتعارف محسوب می شود. حال با توجه به افزایش



نرخ ارز، قیمت خودرو و قطعات آن نیز بالا رفته است و بدین ترتیب این قانون کارایی خود را از دست داده است. از نظر بیمه مرکزي
این تقسیم بندي مورد قبول نیست و استدلال قوي ندارد. بر همین اساس ما درقالب یک لایحه خواستار از بین رفتن این تقسیم

 
بندي شده ایم. 

 
این لایحه درچه وضعیتی قرارداد؟ 

لایحه از سوي دولت به مجلس تقدیم شده است و امیدواریم بزودي در کمیسیون هاي تخصصی و سپس در صحن مجلس مطرح و به

 
تصویب برسد. 

به طور قطع تصویب این لایحه با توجه به اولویت هاي دیگر مجلس زمانبر خواهد بود و شرکت هاي بیمه موظفند طبق قانون فعلی

 
عمل کنند. چه راهکاري تا زمان تصویب لایحه دارید؟ 

براي این مشکل راه حل داریم. بیمه گذاران می توانند مازاد بر حق بیمه را خریداري کنند. در بخش بیمه شخص ثالث صاحبان
خودرو می توانند مازاد بر سقف 11 میلیون تومان سقف مالی تعیین شده را خریداري کنند. دربیمه شخص ثالث یک تعهد جانی و
یک تعهد مالی وجود دارد که خرید مازاد درخصوص تعهد مالی یعنی همان 11 میلیون تومان صدق می کند. اما درصورتی که لایحه

 
به تصویب برسد ملاك عمل تغییر می کند و دیگر نیازي به خرید مازاد بیمه نیست. 

یعنی کسی که صاحب یک خودروي 300 میلیون تومانی است می تواند مازاد 80 میلیون تومانی (از 220 میلیون تومان) را خریداري

 
کند؟ 

 
بله این امکان در تمام شرکت هاي بیمه فراهم است. 

 
اگر بیمه گذاري مازاد مبلغ خودروهاي متعارف را خریداري نکند تمام خسارت برعهده آنها می شود؟ 

با توجه به این که مبلغ 11 میلیون تومان تعیین شده در بیمه شخص ثالث نسبت به افزایش قیمت هاي فعلی ناچیز است، بیمه شده
مجبور است که مازاد این مبلغ را خود تأمین کند. این درحالی است که هم اکنون به دلیل افزایش قیمت برخی از قطعات خودرو

 
بیش از 11 میلیون تومان قیمت دارد. 

 
در بیمه بدنه خودرو چطور؟ 

در بیمه بدنه نیز بیمه شدگان می توانند با دریافت الحاقیه، قیمت خودروي خود را به روز کنند چرا که در ماه هاي اخیر قیمت خودرو

 
با رشد بالایی همراه شده است. 

 
در سال جاري چه محصولات بیمه اي جدیدي ارائه شده است؟ 

شرکت هاي بیمه اي پیشنهادات خود را براي بیمه نامه هاي جدید به بیمه مرکزي ارائه می کنند و پس از بررسی و تعیین نرخ حق
بیمه به عنوان یک محصول جدید مجوز می گیرد. شرکت هاي پیشنهاد دهنده نیز می توانند تا دو سال به صورت انحصاري عرضه

 
کننده بیمه نامه جدید باشند. 

در یکسال اخیر محصولات بیمه اي بسیاري به بازار عرضه شده است. در بحث کرونا همانگونه که اعلام شد چند محصول ارائه شده
است. همچنین محصول جدید دیگر بیمه مستمري بگیران است که با صلح واحد مسکونی خود با شرکت بیمه تا زمان بقا ماهانه مبلغ
قابل توجهی دریافت می کنند و درپایان قرارداد خانه به بیمه می رسد. محصول دیگري که عرضه شده «بیمه اعتباري» است که بیمه
شدگان می توانند با اعتبار شرکت بیمه مایحتاج خود را خریداري کنند که تأثیر زیادي روي بازار دارد. همچنین محصولات متعددي
براي نیروهاي مسلح، حادثه تصادف رانندگی، حیوانات اهلی، هنرمندان و... رونمایی شده است. اما مشکل این است که مردم با این

محصولات جدید آشنا نیستند.





تولید و نگهداري محصولات غذایی در قم با حفاظ نظارت

منبع: تابناكشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/07/23

 
تولید و نگهداري محصولات غذایی در قم با حفاظ نظارت 

به گفته کارشناسان، تولید و نگهداري محصولات غذایی در قم با رعایت استانداردهاي کیفی تعیین شده صورت می گیرد و نحوه

 
فعالیت واحدهاي مجاز تولیدکننده این محصولات تحت نظارت مستمر بازرسان قرار دارد. 

به گزارش تابناك قم، گاهی اوقات مطالبی با استفاده از فضاي مجازي میان مردم منتشر می شود که در واقعیت صحت ندارد و تنها
ذهن مخاطبان را به خود مشغول می کند ازجمله آن که به سلامت محصولات غذایی تولیدشده در واحدهاي کشاورزي و صنعتی

 
خدشه وارد است و مردم نباید از آن استفاده کنند. 

در بسیاري از این مطالب هیچ دلیل علمی و منطقی براي صحت موضوع بیان نشده و تنها به شایعاتی دامن زده می شود که واقعیت

 
ندارد و هدف آن لطمه واردکردن به چرخه تولید مواد غذایی است. 

روشن است که فعالیت واحدهاي داراي مجوز باید مطابق استانداردهاي تعیین شده باشد و بازرسان ضمن نظارت هاي مستمر بر نحوه
فعالیت این واحدها با هرگونه کوتاهی احتمالی به عنوان تخلف برخورد قانونی لازم را به عمل آورند، بنابراین چرخه تولید محصولات

 
غذایی تحت کنترل است و ایجاد بی اعتمادي نسبت به آن صحیح نیست. 

در همین رابطه خبرنگار ایرنا با شماري از مسئولان مرتبط با حوزه تولید مواد غذایی در استان قم به گفت وگو پرداخت و نظر آنان را

 
در رابطه با سلامت محصولات غذایی تولیدشده در واحدهاي داراي مجوزهاي لازم، جویا شد. 

 
سلامت محصولات غذایی قم کنترل می شود 

رییس سازمان جهاد کشاورزي قم در این خصوص گفت: رعایت استانداردها براي سلامت محصولات درهمه واحدهاي تولیدي بخش

 
کشاورزي استان تحت نظر کارشناسان است و به صورت مستمر کنترل می شود. 

عباس پورمیدانی بیان کرد: به منظور کنترل شاخص هاي کیفی سلامت غذاي مورد استفاده مردم، روند فعالیت تمام واحدهاي
تولیدي داراي مجوز بخش کشاورزي استان همچون مرغداري ها، دامداري ها، واحدهاي تولیدي شیر و صنایع تبدیلی و غذایی به

 
صورت مستمر پایش و نمونه برداري لازم از محصولات براي سنجش سلامت آن ها انجام می شود. 

وي با اشاره به این که سلامت محصولات غذایی خط قرمز مسئولان و کارشناسان جهاد کشاورزي قم است، افزود: با توجه به بررسی
هاي مداوم در صورت وجود هرگونه مشکل در کیفیت محصولات، اجازه عرضه آن داده نمی شود و همچنین با افراد مقصر در این

 
زمینه برخورد قانونی لازم صورت می گیرد. 

وي ادامه داد: گاهی مطالبی پیرامون موضوع سلامت محصولات غذایی در فضاي مجازي منتشر می شود که به هیچ عنوان صحیح



 
نیست و مردم مطلع باشند محصولات تولیدشده توسط واحدهاي مجاز بخش کشاورزي استان داراي کیفیت مناسبی است. 

پورمیدانی گفت: نباید تصور شود که استفاده از سموم و کودهاي شیمیایی در بخش کشاورزي بسیار زیاد است، حتی در شرایط
کنونی بهره برداران از این محصولات کمتر از میزان تعیین شده استفاده می کنند، بنابراین آنچه در مورداستفاده کنترل نشده از کود

 
و سموم شیمیایی گفته می شود، صحت ندارد. 

وي بیان کرد: آنچه در مورداستفاده از هورمون هاي رشد در بخش تولیدات دامی بخش کشاورزي نیز گفته می شود، صحت ندارد،
چراکه این هورمون ها بسیار گران است و توجیه اقتصادي ندارد و در ضمن آن قدر هم تاثیر خاصی بر روي رشد دام و طیور ندارد که

 
موجب استقبال بهره برداران شود. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان استان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تنهایی 45 درصد اشتغال

 
روستائیان در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 

 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است. 

 
نظارت مستمر بر کشتارگاه هاي قم صورت می گیرد 

مدیرکل دامپزشکی قم نیز با اشاره به نظارت مستمر بر کشتارگاه هاي قم گفت: در نیمه نخست امسال یک میلیون و 900 هزار راس

 
دام در این استان واکسیناسیون شده که نسبت به مدت مشابه پارسال، 35 درصد افزایش یافته است. 

 
مهدي رفیعی محمدي افزود: از این تعداد، 200 هزار دام سنگین و یک میلیون و 700 هزار دام سبک بوده است. 

وي به آمار عملکرد نیمه نخست امسال و مقایسه آن با مدت مشابه پارسال اشاره و اضافه کرد: در این مدت 16 هزار و 500 راس دام

 
سبک ازنظر سل و تب مالت تست شده که در مقایسه با پارسال، 10 درصد افزایش یافته است. 

رفیعی با اشاره به این که افزایش حجم عملیات واکسیناسیون و تست هاي مربوطه باعث کاهش کانون هاي بیماري شده است، گفت:
امسال کانون هاي بیماري تب برفکی 12 درصد و شاربن 75 درصد کاهش یافته است و کانونی از بیماري هاي طاعون

 
نشخوارکنندگان، آبله بزي و شتر و مشمشه گزارش نشده است. 

وي با بیان این که امسال 120 میلیون دُز انواع واکسن طیور تزریق شده، افزود: جوجه ریزي در واحدهاي مرغداري مرغ گوشتی،

 
پولت و تخم گذار 18 درصد نسبت به سال گذشته افزایش یافته که نشان دهنده افزایش تولید و کاهش کانون هاي بیماري است. 

 
به گفته وي، تلفات مرغ گوشتی 36 درصد، جوجه مرغ تخم گذار 81 درصد و مرغ تخم گذار 31 درصد کاهش یافته است. 

مدیرکل دامپزشکی قم اضافه کرد: 43 هزار قطعه طیور روستایی به صورت رایگان علیه نیوکاسل واکسینه شدند که باعث کاهش 32

 
درصدي کانون این بیماري و 52 درصدي تلفات طیور بر اثر ابتلا به نیوکاسل شده است. 



وي خاطرنشان کرد: امسال براي سومین سال متوالی کانونی از بیماري آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در قم گزارش نشده و از دامداران

 
درخواست داریم همه توصیه هاي بهداشتی را به ویژه در نیمه دوم سال که با کوچ پرندگان مهاجر مواجه هستیم، رعایت کنند. 

وي افزود: از سال 97 تاکنون جمعیت کامل مرغداري هاي صنعتی تخم گذار، پولت و مرغ مادر تحت پوشش واکسیناسیون آنفلوانزاي

 
فوق حاد پرندگان قرارگرفته که در ایجاد ایمنی کمک کرده است. 

رفیعی در ادامه گفت: در نیمه نخست امسال 176 هزار راس دام سبک و چهار هزار و 950 راس دام سنگین کشتار شده که حجم

 
عملیات کشتار نسبت به سال گذشته به ترتیب در دام سبک و سنگین 23 و 26 درصد افزایش نشان می دهد. 

وي اضافه کرد: نیمه نخست امسال پنج میلیون و 700 هزار قطعه طیور در کشتارگاه ها کشته شده که در مقایسه با مدت مشابه سال

 
گذشته، 44 درصد افزایش یافته است. 

رفیعی ادامه داد: امسال 14 هزار و 770 مورد بازدید و نظارت بهداشتی از مراکز عرضه فرآورده هاي خام دامی و مراکز بسته بندي این

 
فرآورده ها انجام شده که 26 درصد افزایش نشان می دهد. 

وي به همشهریان توصیه کرد: از فرآورده هاي دام و طیور بسته بندي با مهر دامپزشکی استفاده کنند و اگر تخلفی در این زمینه

 
مشاهده شد، مراتب را به شماره 1512 اداره کل دامپزشکی اطلاع دهند. 

 
تولید غذاي سالم، محور فعالیت صنعت دامپروري قم است 

همچنین معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: تامین امنیت غذایی و تولید غذاي سالم، محور فعالیت صنعت

 
دامپروري استان در سال جهش تولید است. 

علی اصغر همت بیان کرد: نحوه فعالیت واحدهاي پرورش دام استان به منظور کنترل شاخص هاي کیفی به صورت مستمر رصد می

 
شود و همین نکته موجب شده است تا محصولات دامی تولیدشده در قم از کیفیت مناسبی برخوردار باشد. 

وي افزود: طی سال هاي اخیر تلاش شد تا ساختار واحدهاي پرورش دام استان مطابق استانداردهاي تعیین شده، اصلاح و مجوز ادامه

 
فعالیت بر این اساس داده شود. 

وي ادامه داد: قم یکی از استان هاي پیشرو در صنعت پرورش دام است و تولیدات آن در این بخش، علاوه بر تامین نیاز استان به سایر

 
مناطق کشور صادر می شود. 

همت گفت: در همین رابطه سالانه بیش از 156 هزار تن شیر و 38هزار تن گوشت قرمز دام سبک و سنگین در قم تولید و به بازار

 
عرضه می شود. 

وي بیان کرد: تامین علوفه مناسب یکی از مهمترین عوامل موردنیاز در ارتقاي سطح کمی و کیفی فعالیت واحدهاي دامپروري استان
و تولید غذاي سالم براي شهروندان است که در این رابطه طرح هاي مختلفی همچون توسعه کشت گیاهان علوفه اي مناسب با آب



 
وهواي قم را در دستور کارداریم. 

 
انبار ذخیره سازي کالاهاي اساسی درقم ایجاد شد 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم نیز در این خصوص گفت: در راستاي تحقق راهبرد جهش تولید و حفظ کیفیت محصولات غذایی
تا زمان مصرف، انبار 20 هزارتنی نگهداري کالاهاي اساسی در مجتمع ذخیره سازي و سیلوي شهید نخعی استان به بهره برداري

 
رسید. 

بهزاد رادمنش بیان کرد: استان قم تا ماه گذشته فاقد انبار ذخیره سازي کالاهاي اساسی بود و به همین دلیل تامین و حمل این

 
کالاها براي مصرف صنایع و صنوف از سایر استان ها صورت می گرفت. 

وي ادامه داد: با اهتمام و پیگیري هاي صورت گرفته و تامین اعتبارات موردنیاز، انبار کالاهاي اساسی استان ایجاد و به بهره برداري
رسید و امکان ذخیره سازي و نگهداري کلیه کالاهاي اساسی استان براي ایجاد شرایط بهتر در خصوص مدیریت تنظیم بازار و توزیع

 
به موقع اقلام موردنظر فراهم شد. 

رادمنش گفت: وجود انبار کالاهاي اساسی در استان، علاوه بر آنکه موجب افزایش قابل توجه ذخایر استراتژیک محصولات غذایی

 
موردنیاز مردم می شود، بالا رفتن سطح کیفیت نگهداري و توزیع این کالاها را نیز در شرایط مختلف به دنبال دارد. 

وي بیان کرد: بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده کالاهاي موردنیاز استان در بخش هاي مرتبط با اداره کل غله و خدمات بازرگانی
به موقع تامین و ذخیره سازي می شود تا در زمان مقرر بر اساس نظر ستاد تنظیم بازار، نسبت به توزیع آن اقدام لازم صورت گیرد.



جهانگیري: اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند/محدودیت بودجه

داریم

منبع: شفقناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/07/23

شفقنا- جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور
عصر سه شنبه برگزار شد. اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي

کشور هستند و می توانند عامل همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت ...

شفقنا- جلسه دیدار اعضاي شوراي عالی خانه هنرمندان ایران و مدیران خانه هاي سینما و تئاتر با معاون اول رییس جمهور عصر سه

 
شنبه برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري در این جلسه با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر سرمایه هایی بزرگ براي کشور هستند و می توانند عامل
همبستگی، انسجام و امید به آینده باشند گفت: درگذشت استاد شجریان و حضور پرشمار مردم در مراسم تشییع و خاکسپاري این

 
استاد بزرگ نشان داد که هنرمندان بزرگ، سرمایه هایی نمادین براي کشور هستند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اصحاب فرهنگ و هنر در ایران مظلوم هستند، بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به این قشر

 
فرهیخته تأکید کرد و گفت: دولت در حد توان دغدغه ها و نگرانی هاي اصحاب فرهنگ و هنر را مرتفع خواهد کرد. 

جهانگیري ادامه داد: فعالان عرصه فرهنگ، هنر و رسانه در کشور مجموعه اي چند ده هزار نفري هستند که در استانهاي مختلف در
حال خدمت هستند و به جز تعدادي اندك از این عزیزان که از تمکن مالی خوبی برخوردارند، اکثریت این قشر فرهیخته بویژه در ایام

 
شیوع کرونا با مشکلات اقتصادي و معیشتی مواجه شده اند و با حداقل امکانات زندگی می کنند. 

جهانگیري با یادآوري اینکه بخش خدمات در دوره کرونا بیشترین آسیب ها را متحمل شده است افزود: متاسفانه در حوزه گردشگري
و فرهنگ و هنر شاهد مشکلات بیشتري نسبت به سایر بخش ها بوده ایم و شاهد ریزش تعداد قابل توجهی از نیروي کار در این بخش

 
ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به شرایط سخت و خطیر پیش روي دولت تصریح کرد: دولت با محدودیت هاي فراوانی در بخش

 
بودجه روبرو است؛ اما تمام تلاش خود را به کار خواهد بست تا اجازه ندهد که یأس و ناامیدي بر جامعه مستولی شود. 

جهانگیري همچنین با قدردانی از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بخاطر پیگیري مصوبات جلسه گذشته و اجرایی شدن برنامه هاي
حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وجود محدودیت ها،
اقدامات خوبی در راستاي تدوین و اجراي بسته حمایتی شامل پرداخت 3 ماه حق بیمه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و اعطاي

 
تسهیلات ارزان قیمت به آنها انجام داده است. 

در این جلسه عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز گزارشی از وضعیت اجرایی شدن «تصمیمات جلسه اردیبهشت ماه



 
معاون اول رییس جمهور که با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه در برابر آسیب هاي کرونا برگزار شده بود» ارائه کرد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین از اجرایی شدن و پرداخت سه ماه حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه توسط دولت به
میزان 35 میلیارد تومان خبر داد و گفت: پرداخت تسهیلات کمک معیشتی ایام کرونا به میزان 120 میلیارد تومان براي اصحاب

 
فرهنگ و هنر عضو صندوق اعتباري هنر (75 هزار عضو) نهایتاً تا هفته آتی اجرایی خواهد شد. 

بر اساس گزارش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین 220 میلیارد تومان جهت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت اشتغال به اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه از طریق صندوق کارآفرینی امید از دیگر برنامه هاي در دست اقدام است ضمن آنکه پرداخت 600 میلیارد تومان

 
تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید با عاملیت صندوق کارآفرینی امید نیز در آستانه اجرا قرار دارد. 

عباس صالحی گزارشی نیز از اقدامات و برنامه هاي جدید حمایتی ارائه کرد و گفت: تدارك و ارائه بسته دوم حمایتی براي اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه جهت حمایت از آسیب هاي ناشی از کرونا با رویکرد رونق تولید در دستور کار قرار دارد که از طریق سامانه

 
«کارا» به انجام خواهد رسید. 

در این جلسه که شهردار تهران و نمایندگان انجمن هاي صنفی هنر نیز حضور داشتند، مشکلات و دغدغه هاي جامعه فرهنگ و هنر
مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد مشکلات و مسایل جاري انجمن هاي صنفی هنر و خانه هنرمندان ایران با تخصیص

 
منابع از سوي شهرداري تهران و با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مرتفع شود. 

 
انتهاي پیام 
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